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Πρακτικά της Βουλής των Αντιπροσώπων 

IB΄ ΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗ ΠΕΡΙΟΔΟΣ - ΣΥΝΟΔΟΣ Γ΄ 

Συνεδρίαση 21ης Σεπτεμβρίου 2023 

Ώρα έναρξης: 4.11 μ.μ. 

Αρ.  1 

 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

(ΖΑΧΑΡΙΑΣ ΚΟΥΛΙΑΣ) 

 Χαίρετε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι! 

 Παρακαλώ, πάρτε τις θέσεις σας. 

 Κηρύσσω την έναρξη των εργασιών της σημερινής συνεδρίας της Βουλής. 

 Παρακαλώ να δηλώσετε την παρουσία σας με τον ηλεκτρονικό και συνήθη τρόπο. 

 Παρακαλείται ο γραμματεύς να διαπιστώσει την απαρτία μας. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

(ΝΙΚΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΥ) 

 Υπάρχει απαρτία, έντιμε κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ πολύ. 

 Κυρίες και κύριοι, 

 Αγαπητές συναδέλφισσες και αγαπητοί συνάδελφοι, 

 Θα ήθελα προ ημερησίας διατάξεως να εκφράσω τη θλίψη όλων μας για την ανείπωτη τραγωδία που 
βιώνει η Ελλάδα, ως αποτέλεσμα των πλημμυρών που έπληξαν τη γη της Θεσσαλίας.  Η σφοδρότητα των 
ακραίων καιρικών φαινομένων, με αποτέλεσμα την άνοδο της στάθμης των υδάτων, λίγες μόλις μέρες μετά 
τις παρατεταμένες καταστροφικές και επίσης φονικές πυρκαγιές, άφησε πίσω της νεκρούς, τραυματίες, 
ανθρώπους που έχασαν όλα τα περιουσιακά τους στοιχεία, καθώς και ανεπανόρθωτες ζημιές στον χώρο της 
γεωργίας και της κτηνοτροφίας.  Αυτή τη στιγμή οι κάτοικοι των χωριών του θεσσαλικού κάμπου είναι 
εκτεθειμένοι σε σοβαρούς υγειονομικούς κινδύνους, καθώς νεκρά ζώα αναδύονται καθημερινά μέσα από τα 
λασπόνερα, με το τοπίο να είναι αλλόκοτα θλιβερό. 

 Τη θλίψη του σώματος εκφράζουμε και για το πρόσφατο δυστύχημα στη Λιβύη, στο οποίο έχασαν τη 
ζωή τους πέντε από τα μέλη της ελληνικής αποστολής που θα συνέδραμε τους πληγέντες από τις πρόσφατες 
πλημμύρες στη Λιβύη.  Την αμέριστη συμπαράσταση του κυπριακού λαού έχουμε ήδη μεταφέρει στον κ. 
Κυριάκο Μητσοτάκη. 

 Στην πρώτη συνεδρία της νέας συνόδου της Βουλής εκφράζουμε επίσης τα ειλικρινή συλλυπητήρια 
του σώματος προς τον ελληνικό λαό και ιδιαίτερα προς τους συγγενείς των θυμάτων.  Ευχόμαστε σύντομη 
ανάρρωση στους τραυματίες από το δυστύχημα στη Λιβύη και από τις φυσικές καταστροφές στην Ελλάδα, 
καθώς και τάχιστη αποκατάσταση των υλικών ζημιών και επιστροφή στην κανονικότητα για τους πληγέντες. 

 Πριν από τη νομοθετική εργασία θα ήθελα να αναφερθώ επίσης στη 14η του Σεπτέμβρη, που έχει 
καθιερωθεί με νόμο που ψήφισε η Βουλή των Αντιπροσώπων το 2003 ως Ημέρα Μνήμης και Τιμής για τον 
Ελληνισμό της Μικράς Ασίας, με στόχο τη διατήρηση της ιστορικής μνήμης και την απόδοση τιμής στα θύματα 
της τραγικής καταστροφής. 

 Η Μικρασιατική Καταστροφή του 1922, αποτέλεσμα της πολιτικής των Νεοτούρκων του Κεμάλ 
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Ατατούρκ σε βάρος των χριστιανών της Οθωμανικής Αυτοκρατορίας, η οποία τέθηκε σε εφαρμογή από το 
1913 με στόχο τη ριζική αλλαγή των δημογραφικών δεδομένων της περιοχής και τη δημιουργία ενός 
θρησκευτικά και εθνικά ομοιογενούς νέου κράτους, σήμανε την ολοκληρωτική καταστροφή του ελληνισμού 
της Μικράς Ασίας, της Θράκης και του Πόντου, ύστερα από τρεις χιλιάδες χρόνια παρουσίας και ακμής στην 
Ανατολή.  Πρόκειται για τη μεγαλύτερη συμφορά στην ιστορία του ελληνικού έθνους, που σημαδεύτηκε από 
ανείπωτα εγκλήματα και άφησε πίσω της περισσότερους από εξακόσιες χιλιάδες νεκρούς και πάνω από 
ενάμισι εκατομμύριο ξεριζωμένους πρόσφυγες εκτοπισθέντες. 

 Οι πρόσφατες δηλώσεις του εκπροσώπου του τουρκικού Υπουργείου Άμυνας πως «οι τουρκικές 
ένοπλες δυνάμεις συνεχίζουν να προστατεύουν τα δικαιώματα και τα συμφέροντα της χώρας και της 
Τουρκικής Δημοκρατίας της Βόρειας Κύπρου στο Αιγαίο και στη Μεσόγειο χωρίς συμβιβασμούς» καθιστούν 
σαφές ότι η Τουρκία εμμένει στην επιθετική και επεκτατική της πολιτική, καθιστώντας τη μαύρη επέτειο της 
Μικρασιατικής Καταστροφής πρόσταγμα εγρήγορσης, περισυλλογής και εθνικής ομοψυχίας προς αναχαίτιση 
των προκλήσεων και των απαράδεκτων αξιώσεων της Άγκυρας. 

 Αγαπητοί συνάδελφοι, 

 Η σημερινή μέρα, της 21ης Σεπτεμβρίου, έχει καθιερωθεί από τον Οργανισμό Ηνωμένων Εθνών το 
1981 ως η Παγκόσμια Ημέρα Ειρήνης, με στόχο τη διάδοση του ιδανικού της ειρήνης και την εξάλειψη της 
μισαλλοδοξίας και της βίας ανάμεσα στα έθνη, που οδηγούν σε τραγωδίες όπως η Μικρασιατική Καταστροφή.  
Το νόημα της ειρήνης δεν περιορίζεται στην απουσία πολεμικών συρράξεων.  Πρόκειται για ψυχική 
κατάσταση και αρετή, η διασφάλιση της οποίας αποτελεί προϋπόθεση για την οικοδόμηση κοινωνιών των 
οποίων τα μέλη θα είναι πραγματικά ισότιμα και θα ευημερούν.  Αυτή την ειρήνη ευχόμαστε στην 
ημικατεχόμενη πατρίδα μας, ώστε να κατοχυρωθεί και για την Κύπρο μας και ειδικότερα για τη νέα γενιά ένα 
λαμπρό μέλλον. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Σας καλώ να τηρήσουμε ενός λεπτού σιγή στη μνήμη των θυμάτων της εθνικής τραγωδίας της 
Μικρασιατικής Καταστροφής και των πρόσφατων καταστροφών που έπληξαν την Ελλάδα. 

(Τήρηση μονόλεπτης σιγής) 

 Αιωνία τους η μνήμη! 

ΓΙΩΡΓΟΣ ΛΟΥΚΑΪΔΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ναι, παρακαλώ! 

ΓΙΩΡΓΟΣ ΛΟΥΚΑΪΔΗΣ: 

 Πολύ σωστά έχουμε τηρήσει και ενός λεπτού σιγή και πολύ περισσότερο έχουμε κάνει ειδική αναφορά 
για τους νεκρούς ειδικότερα, Έλληνες και Ελληνίδες στη Λιβύη, αλλά νομίζω ότι οι υπηρεσίες της Βουλής και 
η Προεδρία σε ανάλογες περιπτώσεις είναι καλά να κάμνουν τζιαι αναφορά τζιαι στο ευρύτερο κακό, την 
τραγωδία που εβρήκεν τη χώρα τζιαι τον λαό της Λιβύης.  Είχαμε τρεισήμισι σχεδόν χιλιάδες νεκρούς στη 
χώρα τούτη.  Να κάνουμε την ειδική αναφορά για τους πέντε νεκρούς, Ελληνίδες και Έλληνες, αλλά νομίζω 
ότι δεν πρέπει να παραλείπουμε να εκφράζουμε τζιαι την αλληλεγγύη μας τζιαι τη θλίψη μας ευρύτερα, όταν 
αναφερόμαστε μάλιστα σε τέτοιου είδους περιπτώσεις.  Απλώς, είναι μια παρατήρηση για το μέλλον… και 
στους σαράντα τρεις χιλιάδες εκτοπισμένους κ.ο.κ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ πολύ, κύριε Λουκαΐδη. 

 Να ληφθεί υπόψη η επισήμανση του συναδέλφου. 

ΠΑΥΛΟΣ ΜΥΛΩΝΑΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ναι, παρακαλώ! 

ΠΑΥΛΟΣ ΜΥΛΩΝΑΣ: 

 Με την άδειά σας πάντα. 

 Την ίδια περίοδο με τις ανθρωπιστικές καταστροφές -και συμφωνώ απόλυτα με τον συνάδελφο τον κ. 
Λουκαΐδη, αλίμονο- ήθελα να πω, να υποδείξω ή να επαναφέρω στη μνήμη μας τη συνεχιζόμενη γενοκτονία 
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του αρμένικου λαού στο Ναγκόρνο Καραμπάχ και τη σφαγή των Αρμενίων από τους Αζέρους, όπως επίσης 
και πολλές άλλες φασιστικές μεθόδους που χρησιμοποιούνται στες περιοχές όπου κατοικεί ο κουρδικός λαός. 

 Ευχαριστώ πολύ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ο κ. Τορναρίτης. 

ΝΙΚΟΣ ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, 

 Απλά, να ενημερώσω το σώμα ότι ο Δημοκρατικός Συναγερμός έχει ήδη καταθέσει ψήφισμα, το οποίο 
θα μελετηθεί, αντιλαμβάνομαι, από την επιτροπή Εξωτερικών της Βουλής, και ευχόμαστε να οδηγηθεί στην 
ολομέλεια την επόμενη συνεδρία, ακριβώς για να καταδικάσουμε τις πράξεις, τις ενέργειες και την 
εθνοκάθαρση που πραγματώνει το Αζερμπαϊτζάν στη συγκεκριμένη περιοχή. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Στη Σύσκεψη των Αρχηγών των Κομμάτων κατετέθησαν ήδη δύο ψηφίσματα από τους συναδέλφους 
του Δημοκρατικού Συναγερμού και του ΕΛΑΜ, για τα οποία απεφασίσθη να παν εις την αρμόδια 
κοινοβουλευτική επιτροπή, οπότε θα είναι ενώπιον του σώματος στην επόμενη συνεδρία, αντιλαμβάνομαι. 

 Το λοιπόν, τούτων λεχθέντων, παρακαλείται ο γραμματεύς να αναγνώσει τις αναφορές στις διεθνείς 
δραστηριότητες της Βουλής των Αντιπροσώπων. 

 Κύριε γραμματέα. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Την 31η Αυγούστου και 1η Σεπτεμβρίου οι κ. Χαράλαμπος Θεοπέμπτου και Άριστος Δαμιανού 
συμμετείχαν στο Κοινοβουλευτικό Φόρουμ Ασφάλειας και Πληροφοριών, που φιλοξένησε το βρετανικό 
κοινοβούλιο.  Συζητήθηκαν μεταξύ άλλων οι προκλήσεις ασφάλειας στον κυβερνοχώρο και στον τομέα της 
ενέργειας, η διάσταση της ασφάλειας σε ό,τι αφορά την τεχνητή νοημοσύνη, τα κρυπτονομίσματα, το ξέπλυμα 
χρήματος και η εμπορία προσώπων. 

 Στις 4 Σεπτεμβρίου ο κ. Ανδρέας Πασιουρτίδης και η κ. Ρίτα Θεοδώρου Σούπερμαν, επικεφαλής και 
μέλος, αντίστοιχα, της κυπριακής αντιπροσωπίας στην Κοινοβουλευτική Συνέλευση της Μεσογείου (ΚΣΜ), 
συμμετείχαν στη διευρυμένη συνεδρία του προεδρείου της Κοινοβουλευτικής Συνέλευσης της Μεσογείου στο 
Αμμάν.  Στην ημερήσια διάταξη της συνεδρίας συμπεριλήφθηκε, κατόπιν απόφασης του προεδρείου της 
Συνέλευσης, συζήτηση για την κατάσταση στην Κύπρο εξ αφορμής των πρόσφατων επεισοδίων στην Πύλα, 
μετά την επιστολή-διάβημα που απέστειλε η Πρόεδρος της Βουλής για το ζήτημα αυτό στους Προέδρους 
κοινοβουλίων μεγάλου αριθμού κρατών, καθώς και προέδρους διεθνών και περιφερειακών κοινοβουλευτικών 
οργανισμών. 

 Οι δύο βουλευτές κατήγγειλαν τα επεισόδια στην περιοχή της Πύλας ως τη σοβαρότερη παραβίαση 
του status quo στη Νεκρή Ζώνη από την τουρκική εισβολή και την οργανωμένη επίθεση εναντίον μελών της 
ειρηνευτικής δύναμης του ΟΗΕ.  Επεσήμαναν δε ότι οι ενέργειες αυτές εντάσσονται στις μεθοδεύσεις της 
Τουρκίας εις βάρος της κυριαρχίας και των κυριαρχικών δικαιωμάτων της Κυπριακής Δημοκρατίας και 
αποσκοπούν στην απόκτηση στρατιωτικού πλεονεκτήματος σε ένα νευραλγικό σημείο και στην κατάληψη 
εδάφους της Νεκρής Ζώνης και την επέκταση της δήθεν κυριαρχίας του ψευδοκράτους στα κατεχόμενα εδάφη 
της Κυπριακής Δημοκρατίας.  Μετά από αίτημα της κυπριακής αντιπροσωπίας αποφασίστηκε όπως το θέμα 
τεθεί προς συζήτηση κατά την επόμενη σύνοδο της ολομέλειας της Συνέλευσης, καθώς και κατά τις 
συναντήσεις αξιωματούχων της στο περιθώριο της Γενικής Συνέλευσης του ΟΗΕ. 

 Ακολούθως, η κ. Σούπερμαν συμμετείχε στην 4η αποστολή της Κοινοβουλευτικής Συνέλευσης της 
Μεσογείου στη Μέση Ανατολή και συγκεκριμένα στο Αμμάν, στη Ραμάλα και στα Ιεροσόλυμα, μεταξύ 4ης και 
7ης Σεπτεμβρίου 2023. 

 Στις 8 Σεπτεμβρίου ο κ. Κωστής Ευσταθίου συμμετείχε σε συνεδρία της Επιτροπής Νομικών και 
Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων της Κοινοβουλευτικής Συνέλευσης του Συμβουλίου της Ευρώπης (ΚΣΣΕ) στο 
Παρίσι.  Ως εισηγητής εκ μέρους της επιτροπής, παρουσίασε την προκαταρκτική 12η Έκθεση για την εκτέλεση 
των αποφάσεων του Ευρωπαϊκού Δικαστηρίου Δικαιωμάτων του Ανθρώπου.  Πραγματοποιήθηκε επίσης 
ακρόαση με τη συμμετοχή εμπειρογνωμόνων για τα εργαλεία που διαθέτει το Συμβούλιο της Ευρώπης για 
την καλύτερη συμμόρφωση των κρατών μελών με τις αποφάσεις του Δικαστηρίου.  Ο κ. Ευσταθίου ορίστηκε 
εξάλλου εισηγητής για γνωμάτευση για το θέμα της κακοποίησης ανηλίκων στην Ευρώπη. 

 Στις 11 και 12 Σεπτεμβρίου οι κ. Νίκος Τορναρίτης και Γιώργος Λουκαΐδης συμμετείχαν σε συνεδρία 
της Επιτροπής Πολιτικών Υποθέσεων και Δημοκρατίας της Κοινοβουλευτικής Συνέλευσης του Συμβουλίου 
της Ευρώπης στο Παρίσι.  Σε συζήτηση για την άνοδο ακροδεξιών κινημάτων στην Ευρώπη, ο κ. Λουκαΐδης 
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στηλίτευσε την ανησυχητική αύξηση της ρατσιστικής και φασιστικής ακροδεξιάς στην Ευρώπη, τους 
σοβαρούς κινδύνους και τις αρνητικές συνέπειες του φαινομένου για τα ανθρώπινα δικαιώματα και τη 
δημοκρατία. 

 Στις 13 Σεπτεμβρίου οι κ. Τορναρίτης και Λουκαΐδης συμμετείχαν επίσης σε συνεδρία της Επιτροπής 
για την Παρακολούθηση των Υποχρεώσεων και Δεσμεύσεων των κρατών μελών του Συμβουλίου της 
Ευρώπης. 

 Στις 14 και 15 Σεπτεμβρίου η αντιπρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Συνέλευσης του Οργανισμού για 
την Ασφάλεια και τη Συνεργασία στην Ευρώπη (ΚΣ ΟΑΣΕ) και Ειδική Αντιπρόσωπος της Συνέλευσης για την 
Καταπολέμηση της Διαφθοράς κ. Ειρήνη Χαραλαμπίδου συμμετείχε ως ομιλήτρια στο Οικονομικό και 
Περιβαλλοντικό Φόρουμ του ΟΑΣΕ στην Πράγα.  Στο πλαίσιο συνεδρίας με θέμα τον ρόλο των νέων 
τεχνολογιών για την ενίσχυση της οικονομικής ανθεκτικότητας, την προώθηση της χρηστής διακυβέρνησης 
και την πρόληψη της διαφθοράς, η κ. Χαραλαμπίδου υπογράμμισε ως αναγκαία την ύπαρξη πολιτικής 
βούλησης, για να ευοδωθούν οι προσπάθειες καταπολέμησης της διαφθοράς.  Επεσήμανε ωστόσο ότι από 
μόνη της η πολιτική βούληση δεν αρκεί και ότι θα πρέπει να ασκείται πίεση από τους πολίτες, μη κυβερνητικές 
οργανώσεις, δημοσιογράφους και ακτιβιστές για εξυγίανση του πολιτικού συστήματος. 

 Στις 15 Σεπτεμβρίου ο κ. Αβέρωφ Νεοφύτου, επικεφαλής της κυπριακής αντιπροσωπίας στη 
Διακοινοβουλευτική Ένωση, συμμετείχε στις εργασίες της 52ης Συνόδου της Συντονιστικής Επιτροπής της 
Κοινοβουλευτικής Διάσκεψης του Παγκόσμιου Οργανισμού Εμπορίου (ΠΟΕ) στη Γενεύη.  Την Επιτροπή 
απασχόλησαν οι τελευταίες εξελίξεις στον τομέα των πολυμερών εμπορικών διαπραγματεύσεων και οι 
προετοιμασίες της επόμενης Κοινοβουλευτικής Διάσκεψης του Παγκόσμιου Οργανισμού Εμπορίου, η οποία 
θα πραγματοποιηθεί στο περιθώριο της 13ης Υπουργικής Συνόδου του ΠΟΕ στα Ηνωμένα Αραβικά Εμιράτα 
τον Φεβρουάριο του 2024.  Συζητήθηκαν επίσης οι τρέχουσες προκλήσεις στον τομέα του παγκόσμιου 
εμπορίου, περιλαμβανομένης της μεταρρύθμισης του Παγκόσμιου Οργανισμού Εμπορίου. 

 Στις 17 και 18 Σεπτεμβρίου ο πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Εξωτερικών και 
Ευρωπαϊκών Υποθέσεων κ. Χάρης Γεωργιάδης συμμετείχε στη Συνάντηση Προέδρων των Επιτροπών 
Ευρωπαϊκών Υποθέσεων των Κοινοβουλίων της Ευρωπαϊκής Ένωσης (COSAC) στη Μαδρίτη, η οποία 
πραγματοποιήθηκε στο πλαίσιο της κοινοβουλευτικής διάστασης της ισπανικής Προεδρίας του Συμβουλίου 
της Ευρωπαϊκής Ένωσης.  Στη Συνάντηση συζητήθηκαν οι προτεραιότητες της ισπανικής Προεδρίας του 
Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης, το μέλλον της Ουκρανίας στην Ευρώπη και τρέχοντα θέματα που 
απασχολούν την Ένωση. 

 Σε παρέμβασή του ο κ. Γεωργιάδης τόνισε τη σημασία εξεύρεσης τρόπων αντιμετώπισης των 
αυταρχικών καθεστώτων, ειδικότερα ενόσω επιζητείται η στρατηγική αυτονομία της Ευρωπαϊκής Ένωσης και 
ο πιο αποτελεσματικός της ρόλος παγκόσμια, επισημαίνοντας ότι η ρωσική εισβολή στην Ουκρανία 
αποτέλεσε κάλεσμα αφύπνισης για όλους.  Ο κ. Γεωργιάδης υπογράμμισε ότι η Κύπρος ζει υπό την απειλή 
μιας ισχυρής χώρας και ότι θα μπορούσε να επωφεληθεί σημαντικά, εάν η Τουρκία επιδίωκε με ειλικρίνεια 
την ευρωπαϊκή της προοπτική, αλλά, όπως ανάφερε, οι τουρκικές ενέργειες και οι πολιτικές εις βάρος της 
Κυπριακής Δημοκρατίας καταδεικνύουν ότι είμαστε πολύ μακριά από αυτό το ενδεχόμενο. 

 Θα κάνουμε αναφορά τώρα στις δραστηριότητες της Βουλής στο πλαίσιο του πολιτικού διαλόγου με 
τους θεσμούς της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Γεωργίας και Φυσικών Πόρων, στο πλαίσιο του πολιτικού διαλόγου 
εθνικών κοινοβουλίων-Ευρωπαϊκής Ένωσης, απέστειλε κείμενο Γνώμης προς τα θεσμικά όργανα της 
Ένωσης σε σχέση με υπό συζήτηση νομοθετική πρόταση που αφορά στη θέσπιση κανόνων για την 
ορθολογική χρήση φυτοπροστατευτικών προϊόντων, προβλέποντας την επίτευξη έως το 2030 των τεθέντων 
στόχων μείωσης της χρήσης και του κινδύνου των χημικών φυτοπροστατευτικών προϊόντων στη βάση 
συγκεκριμένων απαιτήσεων.  Η επιτροπή, ως ζήτημα αρχής, έχει με συγκεκριμένα επιχειρήματα διατυπώσει 
τη θέση ότι ο στόχος της σταδιακής μείωσης της χρήσης φυτοπροστατευτικών προϊόντων προς όφελος της 
δημόσιας υγείας και του περιβάλλοντος παραμένει αμετάθετος και ότι, σε περίπτωση που δεν ληφθούν 
επαρκώς υπόψη οι ιδιαιτερότητες των κρατών μελών, θα υπάρξουν δυσμενείς επιπτώσεις τόσο στον 
γεωργικό τομέα της Κύπρου όσο και άλλων κρατών.  Στο κείμενο Γνώμης η επιτροπή υπέβαλε επίσης 
εισηγήσεις προς την κατεύθυνση της βελτίωσης του περιεχομένου της νομοθετικής πρότασης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ πολύ τον γραμματέα της Βουλής. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Πριν μπούμε στη νομοθετική εργασία, να σας ενημερώσω ότι η Επιτροπή Επιλογής σε συνεδρία της, 
που πραγματοποιήθηκε την Πέμπτη 14 του Σεπτέμβρη 2023, ενημερώθηκε με σχετική επιστολή του 
κοινοβουλευτικού εκπροσώπου της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Συναγερμού, ημερομηνίας 
12 Σεπτεμβρίου 2023, για την απόφαση της εν λόγω κοινοβουλευτικής ομάδας για αλλαγή των βουλευτών 
του κόμματος που μετέχουν στην Επιτροπή Επιλογής.  Ειδικότερα, προτείνεται όπως συμμετέχουν οι 
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βουλευτές κ. Ευθύμιος Δίπλαρος και Ονούφριος Κουλλά σε αντικατάσταση των κ. Αβέρωφ Νεοφύτου και 
Χάρη Γεωργιάδη, αντίστοιχα. 

 Αν δεν υπάρχει οιαδήποτε ένσταση, αντιλαμβάνομαι, εγκρίνεται η αλλαγή. 

 Μη υπαρχούσης ενστάσεως, η αλλαγή εγκρίνεται. 

 Και τώρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προχωρούμε στο Κεφάλαιο Πρώτο της ημερησίας διατάξεως, 
που είναι η νομοθετική εργασία.  Όλες οι εκθέσεις θεωρούνται αναγνωσθείσες. 

 Το πρώτο θέμα αναβάλλεται και παραπέμπεται πίσω στην επιτροπή Εσωτερικών. 

 Το δεύτερο θέμα είναι εξ αναβολής και τιτλοφορείται «Ο περί Μηχανοκινήτων Οχημάτων και Τροχαίας 
Κινήσεως (Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 2021».  Είναι πρόταση νόμου των κ. Ηλία Μυριάνθους εκ 
μέρους της ΕΔΕΚ Σοσιαλιστικό Κόμμα και Κωστή Ευσταθίου, μεμονωμένου σοσιαλιστή βουλευτή. 

 Παρακαλείται ο γραμματεύς να αναγνώσει τον σκοπό. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σκοπός του υπ’ αριθμόν 2 θέματος είναι η τροποποίηση του περί Μηχανοκινήτων Οχημάτων και 
Τροχαίας Κινήσεως Νόμου, ώστε, σε περίπτωση κατά την οποία εντοπίζεται μηχανοκίνητο όχημα το οποίο 
έχει υποστεί μη επιτρεπόμενες μετατροπές, κατά τρόπο που να προκαλεί οχληρία και ηχορρύπανση, αυτό 
να ακινητοποιείται και να μεταφέρεται σε χώρο όπου θα διευθετείται η επαναφορά του στην κατάσταση στην 
οποία βρισκόταν πριν από τη μετατροπή του. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων για την πρόταση 
νόμου «Ο περί Μηχανοκινήτων Οχημάτων και Τροχαίας Κινήσεως (Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος 

του 2021» 

Παρόντες:  

 Κώστας Κώστα, αναπλ. πρόεδρος Γιαννάκης Γαβριήλ 

 Φωτεινή Τσιρίδου Βαλεντίνος Φακοντής 

 Δημήτρης Δημητρίου Σταύρος Παπαδούρης  

 Πρόδρομος Αλαμπρίτης 

Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων μελέτησε την πιο πάνω πρόταση 
νόμου, η οποία κατατέθηκε στη Βουλή από τους κ. Ηλία Μυριάνθους εκ μέρους της ΕΔΕΚ Σοσιαλιστικό Κόμμα 
και Κωστή Ευσταθίου, μεμονωμένο σοσιαλιστή βουλευτή, σε οκτώ συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν 
στις 3 Φεβρουαρίου, στις 7 Απριλίου, στις 15 Σεπτεμβρίου, στις 13 Οκτωβρίου, στις 10 και 24 Νοεμβρίου 
2022 και στις 30 Μαρτίου και στις 29 Ιουνίου 2023.  Στο πλαίσιο των συνεδριάσεων της επιτροπής κλήθηκαν 
και παρευρέθηκαν ενώπιόν της εκπρόσωποι του Υπουργείου Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων, του 
Τμήματος Οδικών Μεταφορών του ίδιου υπουργείου, του Υπουργείου Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως, του 
Τμήματος Τροχαίας Αρχηγείου της Αστυνομίας Κύπρου, της Ένωσης Δήμων Κύπρου, της Ένωσης 
Κοινοτήτων Κύπρου, των Επαρχιακών Διοικήσεων Λευκωσίας, Λεμεσού και Λάρνακας, του Συνδέσμου 
Εισαγωγέων Μοτοσυκλετών, της Λέσχης Δικαιωμάτων Μοτοσυκλετιστών Κύπρου (CMRC) και του σωματείου 
«Mitsubishi Evo Club Cyprus». 

Το Υπουργείο Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος, το Τμήμα Περιβάλλοντος του ίδιου 
υπουργείου, οι Επαρχιακές Διοικήσεις Πάφου και Αμμοχώστου και η Κυπριακή Ομοσπονδία Μοτοσυκλέτας, 
παρ’ όλο που κλήθηκαν, δεν εκπροσωπήθηκαν στη συνεδρία της επιτροπής. 

Σημειώνεται ότι στο στάδιο της συζήτησης της πρότασης νόμου παρευρέθηκαν επίσης ο πρόεδρος 
της επιτροπής κ. Μαρίνος Μουσιούττας και τα μέλη της κ. Χρίστος Ορφανίδης, Χρύσανθος Σαββίδης και 
Ηλίας Μυριάνθους. 

Σημειώνεται περαιτέρω ότι η επιτροπή, για λόγους που προκύπτουν από τη σημασία και τους σκοπούς 
των προτεινόμενων νομοθετικών ρυθμίσεων, έκρινε σκόπιμη την κατά προτεραιότητα συζήτηση της 
πρότασης νόμου, σύμφωνα με τις πρόνοιες του Κανονισμού 40Α του Κανονισμού της Βουλής των 
Αντιπροσώπων.  Ειδικότερα, για τη συζήτησή της ολοκληρώθηκε η προβλεπόμενη διαδικασία συζήτησης 
όσον αφορά τα προνοούμενα στον Κανονισμό της Βουλής στάδια συζήτησης, αλλά για επίσπευση της 
διαδικασίας τα εν λόγω στάδια έχουν συμπτυχθεί. 

 Σκοπός της πρότασης νόμου, όπως αρχικά κατατέθηκε, είναι η τροποποίηση του περί Μηχανοκινήτων 
Οχημάτων και Τροχαίας Κινήσεως Νόμου, ώστε να θεσπιστεί διαδικασία κατά την οποία, όταν εντοπίζεται 
μηχανοκίνητο όχημα το οποίο έχει υποστεί μη επιτρεπόμενες μετατροπές κατά τρόπο που να προκαλεί 
οχληρία και ηχορρύπανση, αυτό να ακινητοποιείται και να μεταφέρεται σε χώρο όπου θα διευθετείται η 
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επαναφορά του στην κατάσταση στην οποία βρισκόταν πριν από τη μετατροπή.  

 Ειδικότερα, με τις πρόνοιες της πρότασης νόμου προβλέπονται μεταξύ άλλων τα ακόλουθα: 

1. Απαγόρευση οδήγησης μηχανοκίνητου οχήματος το οποίο έχει υποστεί μη επιτρεπόμενη μετατροπή 
κατά τρόπο που να προκαλεί ηχορρύπανση και οχληρία. 

2. Παροχή εξουσίας σε μέλος της Αστυνομίας ή Επόπτη Οδικών Μεταφορών ή σε άλλο εξουσιοδοτημένο 
με βάση τον νόμο πρόσωπο, εάν διαπιστώσει ότι μηχανοκίνητο όχημα έχει υποστεί μη επιτρεπόμενη 
μετατροπή, να καλέσει τον ιδιοκτήτη του εν λόγω οχήματος να το ακινητοποιήσει και να το μεταφέρει 
σε κατάλληλο χώρο, ώστε να διευθετείται η επαναφορά του στην αρχική μηχανική του κατάσταση. 

3. Παροχή στον κάτοχο ή στον ιδιοκτήτη του εν λόγω οχήματος της δυνατότητας ρυμούλκησής του από 
τον πιο πάνω αναφερόμενο κατάλληλο χώρο σε άλλο χώρο επιλογής του κατόχου ή του ιδιοκτήτη του 
οχήματος και πρόβλεψη για την καταβολή των εξόδων ρυμούλκησης από αυτόν. 

4. Παροχή εξουσίας για διάθεση του εν λόγω οχήματος ως αζήτητη περιουσία, εάν αυτό δεν παραληφθεί 
εντός συγκεκριμένου χρονικού διαστήματος από τον πιο πάνω αναφερόμενο κατάλληλο χώρο ή εάν 
δεν καταβληθούν τα απαιτούμενα έξοδα ρυμούλκησης. 

5. Εισαγωγή ποινών για την παραβίαση των προτεινόμενων διατάξεων. 

Στο πλαίσιο της συζήτησης της πρότασης νόμου ο εισηγητής της κ. Κωστής Ευσταθίου ανέφερε ότι η 
πρόταση νόμου προτείνεται με σκοπό τον περιορισμό της ηχορρύπανσης που προκαλούν μηχανοκίνητα 
οχήματα τα οποία έχουν υποστεί μη επιτρεπόμενες μετατροπές, χωρίς να απαιτείται η καταδίωξη του ατόμου 
που έχει στην κατοχή του τέτοιο μηχανοκίνητο όχημα.  Ειδικότερα, όπως ο ίδιος επεξήγησε, εισάγεται 
διαδικασία με βάση την οποία αρμόδιο πρόσωπο, εφόσον διαπιστώσει ότι μηχανοκίνητο όχημα έχει υποστεί 
μη επιτρεπόμενες μετατροπές, καλεί τον ιδιοκτήτη ή τον οδηγό του εν λόγω οχήματος να το επαναφέρει στην 
κατάσταση στην οποία βρισκόταν πριν από τη μετατροπή του.  Επιπροσθέτως, ο ίδιος ανέφερε ότι παρέχεται 
η διακριτική ευχέρεια στην Αστυνομία και στον Έφορο Μηχανοκίνητων Οχημάτων να μην επιδώσουν κλήση, 
όταν οι μετατροπές που εντοπιστούν είναι επουσιώδεις ή διενεργήθηκαν επί συγκεκριμένου σκοπού. 

Ο εκπρόσωπος του Τμήματος Οδικών Μεταφορών συμφώνησε με τους σκοπούς και τις επιδιώξεις της 
πρότασης νόμου, επισημαίνοντας ότι η προτεινόμενη νομοθετική ρύθμιση θα μπορούσε να προωθηθεί 
παράλληλα με την προσπάθεια που καταβάλλει το Υπουργείο Μεταφορών, Επικοινωνών και Έργων για τη 
θεσμοθέτηση διενέργειας περιοδικών τεχνικών ελέγχων σε μοτοποδήλατα και μοτοσυκλέτες μέσα από τη 
δημιουργία κατάλληλων υποδομών, οι οποίες θα στελεχώνονται από υπεύθυνους γραμμής τεχνικού ελέγχου, 
και μέσω της οποίας θα επιβάλλονται ποινές στους παραβάτες.  

Το Υπουργείο Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος, με γραπτό υπόμνημα που 
απέστειλε στην επιτροπή, συμφώνησε με τους σκοπούς και τις επιδιώξεις της υπό συζήτηση πρότασης 
νόμου.  Ωστόσο, σύμφωνα με το υπόμνημα του εν λόγω υπουργείου, στο πλαίσιο της εκπόνησης της 
στρατηγικής χαρτογράφησης θορύβου και της υποβολής σχεδίων δράσης, κρίνεται ότι δεν απαιτείται η λήψη 
μέτρων για τη μείωση του θορύβου από τις τροποποιημένες μοτοσυκλέτες, καθώς ο θόρυβος προκαλείται 
στιγμιαία και τοπικά στους οδικούς άξονες. 

Ο εκπρόσωπος του Τμήματος Τροχαίας Αρχηγείου της Αστυνομίας Κύπρου συμφώνησε με τους 
σκοπούς και τις επιδιώξεις της πρότασης νόμου και επισήμανε ότι οι έλεγχοι για την πιθανή μετατροπή 
μηχανοκίνητου οχήματος πρέπει να διενεργούνται από ειδικά καταρτισμένα άτομα, καθώς, όπως επεξήγησε, 
υπάρχουν και επιτρεπόμενες μετατροπές, οι οποίες δεν προκαλούν οποιοδήποτε πρόβλημα.  

Η εκπρόσωπος της Ένωσης Δήμων Κύπρου εξέφρασε επιφυλάξεις ως προς τη δυνατότητα πρακτικής 
εφαρμογής των προνοιών της πρότασης νόμου.  Ειδικότερα, επισήμανε ότι δεν υπάρχει σαφής διαδικασία 
για την επίδοση κλήσης σε πρόσωπο σε περίπτωση που διαπιστωθεί ότι το όχημά του έχει υποστεί μη 
επιτρεπόμενη μετατροπή, δεν καθορίζεται ο χώρος όπου θα κατακρατείται το εν λόγω όχημα και δεν 
θεσπίζεται διαδικασία εξακρίβωσης ότι αυτό έχει επαναφερθεί στην προηγούμενη μηχανική του κατάσταση.  
Περαιτέρω, ανέφερε ότι χρήζει περισσότερων διευκρινίσεων η μετέπειτα διαδικασία που θα ακολουθείται για 
τον τερματισμό της αναστολής της ισχύος της άδειας κυκλοφορίας και του πιστοποιητικού καταλληλότητας.  
Ολοκληρώνοντας, εισηγήθηκε την παροχή της δυνατότητας επιβολής εξώδικου προστίμου για 
επαναλαμβανόμενες παραβάσεις, ώστε να καταστούν αποτελεσματικότερα ο σκοπός και οι επιδιώξεις της 
πρότασης νόμου. 

Ο εκπρόσωπος της Ένωσης Κοινοτήτων συμφώνησε με τους σκοπούς και τις επιδιώξεις της πρότασης 
νόμου, καθώς, όπως ο ίδιος δήλωσε, θα περιορίσει το πρόβλημα που προκαλεί η οχληρία από τέτοιου είδους 
μετατροπές και ταυτόχρονα θα βοηθήσει στην καλύτερη διαβίωση των κατοίκων σε όλες τις περιοχές. 

Ο εκπρόσωπος των Επαρχιακών Διοικήσεων Λευκωσίας, Λεμεσού και Λάρνακας συμφώνησε με τις 
πρόνοιες της πρότασης νόμου, εκφράζοντας παράλληλα την ανάγκη διευκρίνισης του όρου «επόπτης», ο 
οποίος, βάσει των προνοιών της, θα έχει την εξουσία να επιδώσει ειδοποίηση, καλώντας τον ιδιοκτήτη του 
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μηχανοκίνητου οχήματος να επαναφέρει το εν λόγω όχημα στην αρχική μηχανική του κατάσταση. 

Οι εκπρόσωποι της Λέσχης Δικαιωμάτων Μοτοσυκλετιστών Κύπρου εξέφρασαν προβληματισμό ως 
προς την απουσία κατάλληλων υποδομών, απαραίτητης εξειδίκευσης, αλλά και ειδικού εξοπλισμού, στη βάση 
των οποίων θα διενεργείται ορθός έλεγχος για διαπίστωση μη επιτρεπόμενης μετατροπής σε μηχανοκίνητο 
όχημα.  Επιπροσθέτως, εν τη απουσία ολοκληρωμένου νομοθετικού πλαισίου για τη διενέργεια περιοδικών 
τεχνικών ελέγχων σε μοτοποδήλατα και μοτοσυκλέτες, εισηγήθηκαν την εκπαίδευση αριθμού αστυνομικών ή 
και εξουσιοδοτημένων λειτουργών του Τμήματος Οδικών Μεταφορών για την ορθή διενέργεια τέτοιων 
ελέγχων.  

Οι εκπρόσωποι του σωματείου «Mitsubishi Evo Club Cyprus» αναφέρθηκαν σε σχετικό εγχειρίδιο που 
διατηρεί το Τμήμα Οδικών Μεταφορών, το οποίο περιλαμβάνει μετατροπές σε μηχανές μηχανοκίνητων 
οχημάτων και το οποίο βρισκόταν σε διαδικασία αναθεώρησης για την ορθότερη εφαρμογή του.  Πέραν 
αυτών, αναφορικά με τη διενέργεια των ελέγχων, επισήμαναν ότι υπάρχει ειδικός εξοπλισμός, ο οποίος έχει 
τη δυνατότητα να εντοπίσει το ύψος του θορύβου που εκπέμπει ένα μηχανοκίνητο όχημα, εάν αυτό έχει 
υποστεί μετατροπές, και εισηγήθηκε τη δημιουργία ξεχωριστού κλιμακίου της Αστυνομίας, το οποίο θα μπορεί 
να διενεργεί τον έλεγχο.  

Στο πλαίσιο της συζήτησης, πέραν των πιο πάνω, η επιτροπή εξέφρασε επιφυλάξεις ως προς τη 
δυνατότητα πρακτικής εφαρμογής των προνοιών που εισάγει η πρόταση νόμου.  Ειδικότερα, μέλη της 
επιτροπής αναφέρθηκαν μεταξύ άλλων στην έλλειψη εξειδικευμένων ατόμων και στην απουσία ειδικού 
εξοπλισμού για τη διενέργεια των εν λόγω ελέγχων και κατ’ επέκταση της διασφάλισης του ορθού εντοπισμού 
των πιθανών μετατροπών μηχανοκίνητου οχήματος, στη δυσκολία εντοπισμού του παραβάτη, όταν το 
μηχανοκίνητο όχημα δεν φέρει πινακίδες εγγραφής, και στη δυσκολία καταδίωξης του παραβάτη, καθότι μια 
τέτοια πρακτική ενέχει σοβαρούς κινδύνους για τη ζωή τόσο του αστυνομικού όσο και του παραβάτη.  Ως εκ 
τούτου, η επιτροπή εισηγήθηκε την περαιτέρω διαβούλευση των εισηγητών της πρότασης νόμου με τις 
αρμόδιες κυβερνητικές υπηρεσίες και εμπλεκόμενους φορείς και την κατάθεση αναθεωρημένου κειμένου. 

Οι εισηγητές της πρότασης νόμου, λαμβάνοντας υπόψη τις πιο πάνω επιφυλάξεις, κατέθεσαν στην 
επιτροπή αναθεωρημένο κείμενο, το οποίο προνοεί μεταξύ άλλων τα εξής: 

1. Εισαγωγή πρόνοιας σύμφωνα με την οποία ο ιδιοκτήτης οχήματος το οποίο έχει υποστεί μη 
επιτρεπόμενη μετατροπή καλείται γραπτώς, με διπλοσυστημένη επιστολή ή με παράδοση επιστολής 
επιτόπου, να το ακινητοποιήσει και να το μεταφέρει σε χώρο που του θα του υποδειχθεί από τον 
Έφορο Μηχανοκίνητων Οχημάτων ή σε αδειοδοτημένο ιδιωτικό κέντρο τεχνικού ελέγχου οχημάτων, 
προκειμένου αυτό να τύχει επιθεώρησης. 

2. Επιβολή υποχρέωσης στον ιδιοκτήτη οχήματος στο οποίο διαπιστώνεται μη επιτρεπόμενη μετατροπή 
να επαναφέρει το εν λόγω όχημα στην αρχική μηχανική του κατάσταση. 

3. Παροχή δυνατότητας στην Αστυνομία να κατάσχει μηχανοκίνητο όχημα το οποίο έχει υποστεί μη 
επιτρεπόμενες μετατροπές, σε περίπτωση κατά την οποία αυτό δεν φέρει αριθμούς εγγραφής. 

4. Διαγραφή των προνοιών με τις οποίες παρέχεται δυνατότητα ρυμούλκησης του μηχανοκίνητου 
οχήματος από τον χώρο που υπέδειξε η Αστυνομία ή ο Επόπτης Οδικών Μεταφορών και καταβολής 
των εξόδων ρυμούλκησης. 

 Στο πλαίσιο της συζήτησης επί του αναθεωρημένου κειμένου της πρότασης νόμου, ο εκπρόσωπος 
του Τμήματος Τροχαίας Αρχηγείου της Αστυνομίας, με γραπτό υπόμνημα που κατέθεσε ενώπιον της 
επιτροπής, ημερομηνίας 11 Οκτωβρίου 2022, εισηγήθηκε μεταξύ άλλων τα ακόλουθα: 

1. Παροχή δυνατότητας σε μέλος της Αστυνομίας ή Επόπτη Οδικών Μεταφορών ή σε εξουσιοδοτημένο 
άτομο να κατάσχει μηχανοκίνητο όχημα, σε περίπτωση κατά την οποία η μετατροπή που έγινε σε αυτό 
είναι ευδιάκριτη. 

2. Παροχή δυνατότητας σε μέλος της Αστυνομίας ή Επόπτη Οδικών Μεταφορών ή σε εξουσιοδοτημένο 
άτομο να κατάσχει μηχανοκίνητο όχημα, σε περίπτωση που δεν εντοπίζεται ο κατά νόμον υπεύθυνος 
αυτού.  

3. Προσθήκη στις ποινές που δυνατόν να επιβληθούν σε πρόσωπο το οποίο έχει καταδικαστεί για το 
αδίκημα της μη επιτρεπόμενης μετατροπής σε μηχανοκίνητο όχημα της ποινής φυλάκισης, πέρα από 
την επιβολή χρηματικής ποινής.  

4. Διπλασιασμό των προβλεπόμενων στην πρόταση νόμου ποινών, σε περίπτωση που επαναληφθούν 
οι προβλεπόμενες παραβάσεις για δεύτερη φορά σε διάστημα τριών χρόνων.  

5. Η εφαρμογή της διαδικασίας της ακινητοποίησης και κατακράτησης μηχανοκίνητου οχήματος που έχει 
υποστεί ευδιάκριτη μη επιτρεπόμενη μετατροπή να δύναται να εφαρμοστεί και σε περίπτωση κατά την 
οποία το όχημα βρίσκεται σε στάση ή είναι σταθμευμένο σε δημόσιο δρόμο ή δημόσιο χώρο. 
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Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων, αφού 
έκρινε σκόπιμο όπως επιφέρει στο αναθεωρημένο κείμενο της πρότασης νόμου επιπρόσθετες 
τροποποιήσεις, με σκοπό τη διασαφήνιση ορισμένων προνοιών της, καθώς και τη βελτίωσή της από 
νομοτεχνική άποψη, επιφυλάχθηκε να τοποθετηθεί επί των προνοιών της πρότασης νόμου κατά τη συζήτησή 
της ενώπιον της ολομέλειας του σώματος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ωραία! 

 Έχουμε αγορεύσεις επί θέματος αρχής; 

 Ο κ. Ευσταθίου έχει τον λόγο. 

ΚΩΣΤΗΣ ΕΥΣΤΑΘΙΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, 

 Αγαπητοί συνάδελφοι, 

 Η πρόταση νόμου, η οποία κατατέθηκε εδώ και αρκετό καιρό, σκοπεί στο να ρυθμίσει μια κατάσταση 
πραγμάτων η οποία έχει καταστεί μάστιγα στην Κύπρο.  Πρόκειται για την ηχορρύπανση η οποία εσκεμμένως 
από πάρα πολλούς προκαλείται στα αστικά, αλλά και στα αγροτικά κέντρα από τη μετατροπή των οχημάτων, 
ώστε αυτά να παράγουν θόρυβο, πολλές φορές με αποκλειστικό στόχο την παραγωγή θορύβου.  Δεν ξέρω, 
νομίζω δεν υπάρχει κανένας συνάδελφος ο οποίος να μη γνωρίζει για τι πράγμα μιλούμε.  Η μέχρι σήμερα 
διαδικασία είναι:  Εάν και εφόσον κατά τη διέλευση του οποιουδήποτε οχήματος αυτό καταδιωχθεί και 
ακινητοποιηθεί, τότε μπορεί να προχωρήσει η καταγγελία για οχληρία ή τουλάχιστον για χρήση 
μηχανοκίνητου οχήματος χωρίς πιστοποιητικό καταλληλότητας, εάν και εφόσον αυτό δεν υπάρχει.  Αυτού του 
είδους η καταδίωξη ενέχει κίνδυνο και για τον καταδιωκόμενο και για τον καταδιώκτη.  Είναι μια κατάσταση 
πραγμάτων η οποία συνεχίζει και θα συνεχίζει, αν δεν προκύψει κάποια ριζοσπαστική ρύθμιση.  Και η 
ρύθμιση είναι απλή· ο οποιοσδήποτε κάτοχος ή ιδιοκτήτης τέτοιων μηχανημάτων και οχημάτων καλείται να 
παρουσιάσει το όχημά του, να το μεταφέρει για έλεγχο.  Εάν ο έλεγχος αποδείξει ότι έχει υποστεί μετατροπές 
με αποτέλεσμα ή με σκοπό την παραγωγή θορύβου, αυτό θα πρέπει να ακινητοποιηθεί.  Να μην 
κυκλοφορήσει ξανά στους δρόμους, εάν δεν επανέλθει στην προτέρα αυτού κατάσταση. 

 Επομένως, και αν ακόμα κάποιος ο οποίος έχει σκοπό να καταταλαιπωρεί και να καταδυναστεύει τους 
συνανθρώπους του σε ένα χωριό, σε μια συνοικία ή σε μια ενορία πιθανότατα προσπαθήσει να το 
επαναφέρει, να ξοδέψει €400, €500, €1.000 -και ας ξοδεύει- ξανά να ξοδέψει, να δούμε πόσο θα αντέξει!  
Επομένως, ο νόμος προνοεί τη ρύθμιση, τον έλεγχο και την ακινητοποίηση και για όποιον δεν συμμορφώνεται 
το αυτοκίνητό του ή η μοτοσυκλέτα του κατάσχεται, μέχρις ότου συμμορφωθεί. 

 Επιτέλους, κάποια πράγματα σε αυτό τον τόπο πρέπει να αλλάξουν.  Έχουμε τις ηχορρυπάνσεις από 
τα νυχτερινά κέντρα, δεν μας χρειάζονται και οι ηχορρυπάνσεις αυτού του είδους.  Δεν ξέρω πραγματικά, 
επαναλαμβάνω, εάν υπάρχει άνθρωπος που να μη γνωρίζει τι συμβαίνει η ώρα τρεις το πρωί, η ώρα δύο το 
πρωί, η ώρα έντεκα το βράδυ, ασχέτως εάν κοιμούνται οι συνάνθρωποί του, εάν υπάρχουν άρρωστοι ή 
υπάρχουν άνθρωποι οι οποίοι θέλουν να ξεκουραστούν.  Αυτή είναι η πρόταση. 

 Ευχαριστώ πάρα πολύ τον συνάδελφό μου τον Ηλία τον Μυριάνθους, που επροχώρησεν μαζί μου 
στην κατάθεση αυτής της πρότασης, όπως επίσης θέλω να ευχαριστήσω δημοσίως το Mitsubishi Evo Club 
μηχανοκίνητων οχημάτων της Κύπρου, οι οποίοι βοήθησαν στα τεχνικά ζητήματα της πρότασης νόμου, 
ιδιαίτερα την πρόεδρο την κ. Ρηγίνα Συμεού και τους μηχανολόγους Αρέστη Βρόντη και Χαράλαμπο 
Καπετάνιο, χωρίς τη βοήθεια των οποίων δεν θα μπορούσε να υπάρξει αυτή η πρόταση. 

 Τελειώνω.  Η Αστυνομία συμφωνεί, προφανώς διότι απαλλάσσονται και οι αστυνομικοί από το βάρος 
της καταδίωξης, η οποία πολλές φορές βάζει σε κίνδυνο τη ζωή και των ίδιων, αλλά και των καταδιωκόμενων.   

 Περαιτέρω, μια στατιστική που έχουμε θλιβερή είναι ότι, όπου υπάρχει θόρυβος, υπάρχει ταχύτητα, 
υπερβολική, δυστυχώς από νεαρά παιδιά και, εκεί που υπάρχει ταχύτητα, υπάρχουν δυστυχώς θανατηφόρα 
ή πολύ σοβαρά ατυχήματα. 

 Και τελειώνω με μία παρένθεση.  Αρχικά η πρόταση ήταν πολύ πιο αυστηρή, όμως έφτασε στη μορφή 
στην οποία την έχουμε σήμερα μετά από παρέμβαση και διάλογο και με συναδέλφους, αλλά και με άλλους 
φορείς. 

 Ευχαριστώ πολύ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ πολύ τον κ. Ευσταθίου. 

 Ο κ. Χρύσης Παντελίδης του Δημοκρατικού Κόμματος. 
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 Κύριε Χρύση. 

ΧΡΥΣΗΣ ΠΑΝΤΕΛΙΔΗΣ: 

 Μια μικρή προσθήκη, κύριε Πρόεδρε.  Ευχαριστώ. 

 Θα ήθελα να συγχαρώ τους εισηγητές αυτής της πρότασης και ασφαλώς την υπερψηφίζουμε.  Απλώς, 
ήθελα να προσθέσω και να αναλογιστούμε ότι τέτοιου είδους ηχορρύπανση, ξαφνική, έντονη, μεγάλη, ειδικά 
τα βράδια, δεν χαλά μόνο την καλή ησυχία των ανθρώπων που βρίσκονται στα σπίτια τους και ξεκουράζονται, 
υπάρχουν και πολλές περιπτώσεις ανθρώπων, συνανθρώπων μας, κυρίως παιδιών, που έχουν κάποιο 
σοβαρό, χρόνιο πρόβλημα υγείας, που ο απότομος αυτός θόρυβος μπορεί να προκαλέσει κρίση, μπορεί να 
προκαλέσει πολύ σοβαρότερα προβλήματα, πανικό, μεγάλη αναστάτωση.  Άρα, σώζουμε και την καλή υγεία 
και την ηρεμία και συγκεκριμένων ομάδων του πληθυσμού, εάν αυτή η νομοθεσία εφαρμοστεί αυστηρά και 
σταματήσει αυτό το προβληματικό φαινόμενο στις γειτονιές της Κύπρου. 

 Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Για να γίνω πιο επεξηγηματικός, ιδιαίτερα ενοχλεί τα παιδιά με αυτισμό και τα ζώα.  Οι απότομοι και 
εκκωφαντικοί θόρυβοι είναι άκρως απαράδεκτοι. 

 Το λοιπόν, έχουμε άλλο συνάδελφο; 

 Η κ. Ατταλίδου.   

 Κυρία Ατταλίδου. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΑ ΑΤΤΑΛΙΔΟΥ: 

 Ελπίζω η Αστυνομία να τον εφαρμόσει τον νόμο.  Πάνω στο τηλέφωνό μου μπορεί να έχω πεντακόσιες 
κλήσεις στην Αστυνομία και απαντήσεις από αρχηγούς Αστυνομίας η ώρα τρεις το πρωί, γιατί κατοικώ στο 
τρίγωνο Δημοσθένη Σεβέρη-Γρίβα Διγενή…  Ξέρω ότι ο κόσμος απελπισμένος είχε αποφασίσει να πάρει τον 
νόμο στα χέρια του, γιατί δεν μπορούσαν να κοιμηθούν το βράδυ.  Από την Αστυνομία, που τηλεφωνούσαμε, 
μας έλεγαν «κυρία, μεν πιστεύκεις, εν μας αφήνουν οι ανώτεροί μας να κάμουμε κάτι» ή «εν έχουμε 
περιπολικά» ή «εν έχουμε αστυνομικούς».  Ελπίζω η Αστυνομία να κάμει κάτι, γιατί γνωρίζω ότι ακόμα και 
πρεσβείες είχαν υποβάλει πριν μερικά χρόνια νότα στο Υπουργείο Εξωτερικών για τη νυχτερινή 
ηχορρύπανση και την αναστάτωση και θεωρώ ότι είναι κάτι που πραγματικά παραβιάζει ένα αναφαίρετο 
δικαίωμα, το δικαίωμα στον ύπνο και στην ξεκούραση.  Και ειδικά για ανθρώπους που πρέπει να ξυπνήσουν 
το πρωί να παν στην εργασία είναι τραγικό να έχεις κάθε νύχτα κάποιους, επειδή αλλάζουν τα αυτοκίνητα…  
Αλλά εγώ θα ήθελα και εκείνοι που κάνουν τις μετατροπές των αυτοκινήτων, τα γκαράζ που κάνουν αυτές τις 
μετατροπές να έχουν συνέπειες, γιατί πραγματικά έχουν οδηγήσει πολλούς ανθρώπους στην απελπισία το 
βράδυ. 

 Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ πολύ την κ. Ατταλίδου. 

 Έχουμε άλλο συνάδελφο; 

 Δεν έχουμε άλλο συνάδελφο και ως εκ τούτου προχωρούμε στη δεύτερη ανάγνωση της προτάσεως 
νόμου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του βασικού νόμου με την προσθήκη του νέου άρθρου 30.  Άρθρο 2. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ψηφίστε για τα άρθρα, παρακαλώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Παρόντες τριάντα επτά, κύριε Πρόεδρε.  Τριάντα πέντε ψήφοι υπέρ, καμία ψήφος εναντίον και δύο 

αποχές. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 
  Τα αναλυτικά αποτελέσματα όλων των ηλεκτρονικών ψηφοφοριών της συνεδρίασης ευρίσκονται στο Αρχείο της 
Βουλής. 
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 Με τριάντα πέντε ψήφους υπέρ, καμία ψήφο εναντίον και δύο αποχές, τα άρθρα 1 και 2 εγκρίνονται. 

 Προχωρούμε στην τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως «Ο περί Μηχανοκινήτων Οχημάτων και Τροχαίας Κινήσεως 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2023». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ψηφίστε, παρακαλώ, για το σύνολο της προτάσεως νόμου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Παρόντες τριάντα επτά, κύριε Πρόεδρε.  Τριάντα πέντε ψήφοι υπέρ, καμία ψήφος εναντίον και δύο 
αποχές. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με τριάντα πέντε ψήφους υπέρ, καμία ψήφο εναντίον και δύο αποχές, η πρόταση νόμου ψηφίζεται σε 

νόμο. 

 Τα θέματα με τους αριθμούς 3 έως 7, που τιτλοφορούνται «Ο περί Εταιρειών (Τροποποιητικός) (Αρ. 
3) Νόμος του 2017», «Ο περί Εταιρειών (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2022», «Ο περί Εταιρειών 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 5) Νόμος του 2022», «Ο περί Εταιρειών (Τροποποιητικός) (Αρ. 6) Νόμος του 2022» 
και «Ο περί Εταιρειών (Τροποποιητικός) (Αρ. 8) Νόμος του 2022», αντίστοιχα, αναβάλλονται και 
παραπέμπονται πίσω στην επιτροπή Εμπορίου, η οποία θα εξετάσει και τη σχετική με το θέμα πρόταση 
νόμου που κατατίθεται σήμερα από τους συναδέλφους του ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις. 

 Το υπ’ αριθμόν 8 θέμα τιτλοφορείται «Ο περί Προστασίας και Διαχείρισης των Υδάτων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2022».  Είναι πρόταση νόμου των κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη, βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου, Χαράλαμπου Πάζαρου, βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου, και του Νίκου 
Σύκα, βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού. 

 Παρακαλείται ο γραμματεύς να αναγνώσει τον σκοπό. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σκοπός του υπ’ αριθμόν 8 θέματος είναι η τροποποίηση του περί Προστασίας και Διαχείρισης των 
Υδάτων Νόμου, ώστε αφενός η ποσότητα του νερού που χρησιμοποιείται από τους καταναλωτές άρδευσης 
για σκοπούς παγετοπροστασίας ή για σκοπούς κατάσβεσης πυρκαγιάς να μη λαμβάνεται υπόψη για σκοπούς 
υπολογισμού του συνόλου της ποσότητας νερού που δικαιούται ο εν λόγω καταναλωτής να λαμβάνει για 
σκοπούς άρδευσης και αφετέρου η επιβολή του τέλους επί της κατανάλωσης του νερού που χρησιμοποιείται 
για τους πιο πάνω σκοπούς να καθορίζεται με διάταγμα που θα εκδίδεται από τον Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Γεωργίας και Φυσικών Πόρων για την πρόταση νόμου 
«Ο περί Προστασίας και Διαχείρισης των Υδάτων (Τροποποιητικός) Νόμος του 2022» 

Παρόντες: 

 Γιαννάκης Γαβριήλ, πρόεδρος  Κυριάκος Χατζηγιάννης 

 Ανδρέας Πασιουρτίδης Νίκος Σύκας 

 Βαλεντίνος Φακοντής Χρίστος Ορφανίδης 

 Χαράλαμπος Πάζαρος Χαράλαμπος Θεοπέμπτου 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Γεωργίας και Φυσικών Πόρων μελέτησε την πιο πάνω πρόταση νόμου, 
η οποία κατατέθηκε στη Βουλή από τους κ. Κυριάκο Χατζηγιάννη, βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Αμμοχώστου, Χαράλαμπο Πάζαρο, βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου, και Νίκο Σύκα, βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού, σε πέντε συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 30 Μαΐου, στις 6, 20 
και 27 Ιουνίου και στις 5 Σεπτεμβρίου 2023.  Στο πλαίσιο των συνεδριάσεων αυτών κλήθηκαν και 
παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής εκπρόσωποι του Τμήματος Γεωργίας, του Τμήματος Αναπτύξεως 

 
 Υπέρ: ΔΗΣΥ, ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις, ΔΗΚΟ, ΕΔΕΚ Σοσιαλιστικό Κόμμα, ΔΗΠΑ-Συνεργασία, 

Κίνημα Οικολόγων-Συνεργασία Πολιτών, μεμονωμένος σοσιαλιστής βουλευτής. 
 Αποχή: ΕΛΑΜ. 
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Υδάτων και του Ινστιτούτου Γεωργικών Ερευνών του Υπουργείου Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος, της Νομικής Υπηρεσίας της Δημοκρατίας, η Έφορος Ελέγχου Κρατικών Ενισχύσεων, 
εκπρόσωποι της Πυροσβεστικής Υπηρεσίας Κύπρου και των αγροτικών οργανώσεων ΠΕΚ, ΕΚΑ, 
«Παναγροτικός Σύνδεσμος» και «Ευρωαγροτικός». 

 Σημειώνεται ότι η αγροτική οργάνωση «Νέα Αγροτική Κίνηση», παρ’ όλο που κλήθηκε, δεν 
εκπροσωπήθηκε στις συνεδρίες της επιτροπής. 

 Σημειώνεται περαιτέρω ότι κατά τη συζήτηση της πρότασης νόμου παρευρέθηκαν επίσης τα μέλη της 
επιτροπής κ. Παύλος Μυλωνάς και Λίνος Παπαγιάννης. 

 Σκοπός της πρότασης νόμου είναι η τροποποίηση του περί Προστασίας και Διαχείρισης των Υδάτων 
Νόμου, ώστε αφενός η ποσότητα του νερού που χρησιμοποιείται από τους καταναλωτές άρδευσης για 
σκοπούς παγετοπροστασίας ή για σκοπούς κατάσβεσης πυρκαγιάς να μη λαμβάνεται υπόψη για σκοπούς 
υπολογισμού του συνόλου της ποσότητας νερού που δικαιούται ο εν λόγω καταναλωτής να λαμβάνει για 
σκοπούς άρδευσης και αφετέρου το τέλος χρέωσης της κατανάλωσης του νερού που χρησιμοποιείται για 
τους πιο πάνω σκοπούς να καθορίζεται με διάταγμα που θα εκδίδεται από τον Υπουργό Γεωργίας, Αγροτικής 
Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος. 

 Οι εισηγητές της πρότασης νόμου, αφού ανέλυσαν τις πρόνοιες αυτής, δήλωσαν ότι οι προτεινόμενες 
ρυθμίσεις κρίνονται αναγκαίες, λόγω του ότι οι υφιστάμενες ρυθμίσεις για μειωμένη τιμολόγηση της 
υπερκατανάλωσης νερού η οποία οφείλεται σε λήψη έκτακτων μέτρων λόγω καιρικών συνθηκών δεν 
τυγχάνουν εφαρμογής και ως εκ τούτου ο καταναλωτής επιβαρύνεται με το επιπρόσθετο τέλος της εν λόγω 
υπερκατανάλωσης. 

 Η εκπρόσωπος του Τμήματος Αναπτύξεως Υδάτων ανέφερε ότι οι αρχές τιμολόγησης του νερού στην 
Κύπρο προβλέπονται στους περί Τιμολόγησης και Μηχανισμών Ανάκτησης Κόστους των Υπηρεσιών Ύδατος 
Κανονισμούς, οι οποίοι εκδίδονται δυνάμει του περί Προστασίας και Διαχείρισης των Υδάτων Νόμου, και 
στους περί Ενιαίας Διαχείρισης Υδάτων (Δικαιώματα, Τέλη ή άλλα Χρηματικά Ανταλλάγματα) Κανονισμούς, 
οι οποίοι εκδίδονται δυνάμει του περί Ενιαίας Διαχείρισης Υδάτων Νόμου.  Ειδικότερα, σε υπόμνημα που 
κατατέθηκε από το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων αναφέρονται μεταξύ άλλων τα ακόλουθα: 

1. Με βάση τους περί Ενιαίας Διαχείρισης Υδάτων (Δικαιώματα, Τέλη ή άλλα Χρηματικά Ανταλλάγματα) 
Κανονισμούς, τα ενιαία τέλη παροχής φρέσκου αδιύλιστου νερού άρδευσης από τα κυβερνητικά 
υδατικά έργα ή τα κυβερνητικά αρδευτικά δίκτυα για γεωργική και κτηνοτροφική χρήση έχουν 
καθοριστεί στα €0,17/κ.μ.  Σύμφωνα με τους ίδιους κανονισμούς, σε περίπτωση κατανάλωσης 
φρέσκου ή ανακυκλωμένου νερού άρδευσης από κυβερνητικό υδατικό έργο που υπερβαίνει την ετήσια 
ποσότητα που εγκρίνεται από τον διευθυντή του Τμήματος Αναπτύξεως Υδάτων ή την επιτροπή του 
εν λόγω έργου, η ποσότητα αυτή θεωρείται υπερκατανάλωση και για αυτήν ισχύει ειδικό τέλος, το 
οποίο έχει καθοριστεί στα €0,45/κ.μ. 

2. Σύμφωνα με τους περί Τιμολόγησης και Μηχανισμών Ανάκτησης Κόστους και Υπηρεσιών Ύδατος 
Κανονισμούς, κάθε καταναλωτής νερού άρδευσης που προμηθεύεται νερό από κυβερνητικό υδατικό 
έργο καταβάλλει τα τέλη που εφαρμόζονται δυνάμει του περί Ενιαίας Διαχείρισης Υδάτων Νόμου.  
Επιπροσθέτως, σύμφωνα με τους ίδιους κανονισμούς, κατά την κρίση του διευθυντή του Τμήματος 
Αναπτύξεως Υδάτων ή της επιτροπής του κυβερνητικού υδατικού έργου η ποσότητα 
υπερκατανάλωσης δύναται να θεωρηθεί ότι καταναλώθηκε λόγω καιρικών συνθηκών οι οποίες 
επιφέρουν επιπρόσθετες υδατικές ανάγκες, όπως η ανομβρία ή οι παγετοί ή άλλοι λόγοι που είναι 
πέραν του ελέγχου του καταναλωτή, και στην περίπτωση αυτή ο καταναλωτής δεν χρεώνεται με το 
αυξημένο τέλος υπερκατανάλωσης, που έχει καθοριστεί στα €0,45/κ.μ., αλλά με το τέλος των 
€0,17/κ.μ. ως αναφέρεται πιο πάνω.  Σύμφωνα με την ίδια εκπρόσωπο, η εν λόγω πρόνοια τυγχάνει 
εφαρμογής ήδη εδώ και χρόνια όποτε αυτό κριθεί σκόπιμο.  

3. Το τέλος των €0,17/κ.μ. είναι ήδη σε πολύ χαμηλά επίπεδα σε σχέση με το συνολικό κόστος άρδευσης, 
το οποίο εκτιμήθηκε μετά από ειδική μελέτη στα €0,45/κ.μ.  Κατά καιρούς η Δημοκρατία δέχεται πιέσεις 
από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και το Ευρωπαϊκό Ελεγκτικό Συνέδριο για αύξηση των τελών με στόχο 
την εφαρμογή της πράσινης φορολογίας στα κράτη μέλη, ωστόσο τα επιχειρήματα που προβάλλονται 
εκ μέρους της Δημοκρατίας για προστασία του γεωργικού τομέα σε συνδυασμό με την εφαρμογή των 
σεναρίων κατανομής νερού συμβάλλουν στη διατήρηση των τελών νερού άρδευσης στα επίπεδα αυτά.  
Τυχόν μείωση των τελών πιθανόν να οδηγήσει σε αντιδράσεις από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή.  
Επιπροσθέτως, τυχόν μείωση του εν λόγω τέλους αναμένεται να δημιουργήσει αυξημένες ανάγκες 
άρδευσης και ενδεχόμενες παραπλανητικές διεκδικήσεις νερού για σκοπούς παγετού, ενώ στην 
πραγματικότητα η χρήση του πιθανόν να είναι για σκοπούς προγραμματισμένης άρδευσης. 

4. Πρέπει να καταβληθεί προσπάθεια, για να ληφθούν όλα τα αναγκαία προληπτικά μέτρα για την 
παγετοπροστασία των καλλιεργειών, με σκοπό να εξοικονομηθούν όσο το δυνατό περισσότερες 
ποσότητες νερού που δύναται να απαιτηθούν για την προστασία αυτή, δεδομένου του μεγάλου 
προβλήματος λειψυδρίας και ξηρασίας που αντιμετωπίζει η Δημοκρατία. 
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5. Ο υπολογισμός των ποσοτήτων νερού που καταναλώνεται για παγετοπροστασία γίνεται κατά 
προσέγγιση και συνεπάγεται μεγάλο διοικητικό κόστος. 

 Ο εκπρόσωπος του Τμήματος Γεωργίας ανέφερε ότι οι γεωργοί δεν πρέπει να επωμίζονται 
επιπρόσθετο κόστος για κάθε προσπάθεια που καταβάλλουν, προκειμένου να αντιμετωπίσουν φυσικά 
φαινόμενα από τα οποία κινδυνεύουν οι καλλιέργειές τους.  Ωστόσο, όπως ανέφερε ο ίδιος, υπάρχει ήδη το 
νομοθετικό πλαίσιο που επιτρέπει στην αρμόδια αρχή να επιβάλει ειδικό τέλος σε αυτές τις περιπτώσεις.  
Επιπρόσθετα, ο ίδιος εκπρόσωπος ανέφερε πως η πρόταση πρέπει να τύχει περαιτέρω μελέτης, 
προκειμένου να εφαρμόζεται και σε καταναλωτές που χρησιμοποιούν νερό για την αντιμετώπιση καιρικών 
φαινομένων το οποίο δεν προέρχεται κατ’ ανάγκη από κυβερνητικά υδατικά έργα αλλά από άλλες πηγές, 
όπως γεωτρήσεις. 

 Η Έφορος Ελέγχου Κρατικών Ενισχύσεων, τοποθετούμενη επί των προνοιών της πρότασης νόμου, 
ανέφερε τόσο προφορικά ενώπιον της επιτροπής όσο και σε γραπτό υπόμνημα μεταξύ άλλων τα ακόλουθα: 

1. Η απαλλαγή των γεωργών από την καταβολή των προβλεπόμενων από τον νόμο τελών είναι εφικτή 
με βάση τον σχετικό ευρωπαϊκό κανονισμό που επιτρέπει τη χορήγηση ενισχύσεων ήσσονος σημασίας 
(de minimis), νοουμένου ότι τηρούνται οι πρόνοιες των περί Ελέγχου των Κρατικών Ενισχύσεων 
(Ενισχύσεις Ήσσονος Σημασίας) Κανονισμών. 

2. Τυχόν απαλλαγή από την καταβολή τέλους προϋποθέτει μεθοδολογία καθορισμού της ενίσχυσης 
ήσσονος σημασίας, η οποία με βάση τις πρόνοιες της πρότασης νόμου συνίσταται στο κόστος της 
ποσότητας νερού που καταναλώθηκε για τους σκοπούς παγετοπροστασίας ή κατάσβεσης πυρκαγιάς 
με βάση το τέλος χρέωσης που ισχύει κατά τη στιγμή της εν λόγω κατανάλωσης. 

3. Η χορήγηση τέτοιας ενίσχυσης προϋποθέτει ότι η αρμόδια αρχή θα εκπονήσει σχέδιο ενισχύσεων 
ήσσονος σημασίας και οι πρόνοιες αυτού θα συμμορφώνονται με το νομοθετικό πλαίσιο που διέπει τις 
κρατικές ενισχύσεις και τις ενισχύσεις ήσσονος σημασίας. 

 Ο εκπρόσωπος του Ινστιτούτου Γεωργικών Ερευνών ανέφερε ότι οποιαδήποτε τροποποίηση της 
υφιστάμενης νομοθεσίας δεν πρέπει να οδηγεί σε υπερκατανάλωση νερού, προσθέτοντας ότι υπάρχουν 
μέθοδοι και καλές πρακτικές που εφαρμόζουν άλλες χώρες της Μεσογείου και που βασίζονται σε νέες 
τεχνολογίες, οι οποίες μπορούν να συμβάλουν στην πρόληψη/ή και αντιμετώπιση καιρικών φαινομένων που 
επηρεάζουν τις γεωργικές καλλιέργειες. 

 Σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν εκ μέρους της Πυροσβεστικής Υπηρεσίας Κύπρου, ο περί 
Πυροσβεστικής Υπηρεσίας Νόμος παρέχει το δικαίωμα στην Πυροσβεστική Υπηρεσία να προμηθεύεται νερό 
από οπουδήποτε για σκοπούς πυρόσβεσης.  Ο εκπρόσωπος της εν λόγω υπηρεσίας ανέφερε ενώπιον της 
επιτροπής ότι δεν φέρει ουδεμία ένσταση στην προώθηση της πρότασης νόμου. 

 Η εκπρόσωπος της Νομικής Υπηρεσίας της Δημοκρατίας ανέφερε τόσο γραπτώς όσο και προφορικά 
ενώπιον της επιτροπής ότι η πρόταση νόμου παρουσιάζει ενδεχομένως θέματα αντισυνταγματικότητας, 
σύγκρουση μεταξύ νόμου και κανονισμών και ανασφάλεια δικαίου.  Ειδικότερα, σε υπόμνημα που κατατέθηκε 
από την ίδια ενώπιον της επιτροπής αναφέρει μεταξύ άλλων ότι στο μέτρο που το ζήτημα της τιμολόγησης 
των ποσοτήτων νερού σε περιπτώσεις έκτακτης ανάγκης, ανομβρίας, παγετού κ.λπ. ρυθμίζεται με 
κανονισμούς δεν είναι δυνατή η τροποποίησή τους με πρόταση νόμου.  Επιπροσθέτως, σημειώνει ότι τυχόν 
προσθήκη άλλων περιπτώσεων που να δικαιολογούν μειωμένη τιμολόγηση της υπερκατανάλωσης του νερού 
υποχρεώνει την εκτελεστική εξουσία να τροποποιήσει τους σχετικούς κανονισμούς για λόγους ασφάλειας 
δικαίου.  Τέλος, στο εν λόγω υπόμνημα αναφέρεται ότι το επιβαλλόμενο τέλος των €0,17/κ.μ. δεν δύναται να 
μειωθεί με διάταγμα, καθώς κατ’ αυτό τον τρόπο επιβαρύνεται ο κρατικός προϋπολογισμός, αναφέροντας 
παράλληλα ότι οποιαδήποτε προτεινόμενη τροποποίηση του βασικού νόμου με την οποία παρέχεται εξουσία 
για καθορισμό ειδικού τέλους συνεπάγεται υποχρεωτικά την τροποποίηση και των σχετικών κανονισμών, 
προκειμένου να αποφευχθεί η σύγκρουση και ανασφάλεια δικαίου μέσω της προτεινόμενης τροποποίησης. 

 Οι εκπρόσωποι των αγροτικών οργανώσεων συμφώνησαν με τους σκοπούς και τις επιδιώξεις της 
πρότασης νόμου, επισημαίνοντας ωστόσο ότι το νομοθετικό πλαίσιο που ισχύει σήμερα, το οποίο προβλέπει 
την επιβολή μειωμένων τελών για υπερκατανάλωση νερού λόγω καιρικών συνθηκών, δεν εφαρμόζεται 
ικανοποιητικά.  Τόνισαν δε ότι τέτοια μέτρα τα οποία επιτρέπουν στους γεωργούς να προστατεύουν τις 
καλλιέργειές τους από καιρικά ή άλλα φαινόμενα εξοικονομούν από το κράτος δαπάνες οι οποίες 
παραχωρούνται στους γεωργούς με τη μορφή αποζημιώσεων λόγω ζημιών που υφίστανται εξαιτίας των εν 
λόγω φαινομένων. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Γεωργίας και Φυσικών Πόρων, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν 
ενώπιόν της, κατά πλειοψηφία του προέδρου και των μελών της βουλευτών των κοινοβουλευτικών ομάδων 
ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις, του Δημοκρατικού Συναγερμού και του Δημοκρατικού Κόμματος, εισηγείται 
στην ολομέλεια του σώματος την ψήφιση της πρότασης νόμου σε νόμο. 

 Το μέλος της επιτροπής βουλευτής του Κινήματος Οικολόγων-Συνεργασία Πολιτών επιφυλάχθηκε να 
τοποθετηθεί επί των προνοιών της πρότασης νόμου κατά τη συζήτησή της ενώπιον της ολομέλειας του 
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σώματος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Το λοιπόν, έχουμε αγορεύσεις επί θέματος αρχής; 

 Ο συνάδελφος ο Κυριάκος ο Χατζηγιάννης από τον Δημοκρατικό Συναγερμό. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΧΑΤΖΗΓΙΑΝΝΗΣ: 

 Πολύ σύντομα, κύριε Πρόεδρε, μα πολύ σύντομα. 

 Ουσιαστικά, η συγκεκριμένη πρόταση νόμου αφορά τη δυνατότητα έκδοσης διαταγμάτων από 
πλευράς του υπουργού να καθορίζει τιμές διαφορετικές στις περιπτώσεις χρήσης υδάτων που έχουν να 
κάμουν με την πυρόσβεση, αλλά και με την παγετοπροστασία. 

 Αντιλαμβάνεστε ότι ένας υπουργός ούτως ή άλλως έχει την ευθύνη εφαρμογής και της βασικής 
νομοθεσίας, αλλά έχει και την εξουσία ή θα μπορεί να έχει την εξουσία με διάταγμά του να καθορίζει τη 
διαφοροποίηση αυτών των τελών που έχουν να κάμουν με την αλλαγή ή με την κλιματική αλλαγή εν πάση 
περιπτώσει και με τα ασφαλιστικά συστήματα.  Ως εκ τούτου, εγώ θεωρώ ότι είναι μια εξουσία την οποία ήδη 
έχει ο υπουργός, ωστόσο δημιουργούμε μια δυνατότητα να εκδίδει διατάγματα διαφοροποίησης για τις δύο 
συγκεκριμένες αυτές χρήσεις. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ τον κ. Χατζηγιάννη. 

 Άλλος συνάδελφος;  Ουδείς; 

 Πολύ ωραία! 

 Προχωρούμε στη δεύτερη ανάγνωση της υπ’ αριθμόν 8 προτάσεως νόμου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 27 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ψηφίστε για τα άρθρα 1 και 2, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 

 Και το αποτέλεσμα είναι; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Παρόντες τριάντα εννέα, κύριε Πρόεδρε.  Τριάντα έξι ψήφοι υπέρ, καμία ψήφος εναντίον και τρεις 
αποχές. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Με τριάντα έξι ψήφους υπέρ, καμία ψήφο εναντίον και τρεις αποχές, τα άρθρα 1 και 2 εγκρίνονται. 

 Προχωρούμε στην τρίτη ανάγνωση της προτάσεως νόμου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως «Ο περί Προστασίας και Διαχείρισης των Υδάτων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2023». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ψηφίστε, παρακαλώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για το σύνολο της προτάσεως νόμου. 

 Να ανακοινωθεί το αποτέλεσμα, μόλις είναι έτοιμο. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Παρόντες τριάντα εννέα, κύριε Πρόεδρε.  Τριάντα έξι ψήφοι υπέρ, καμία ψήφος εναντίον και τρεις 
αποχές. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με τριάντα έξι ψήφους υπέρ, καμία ψήφο εναντίον και τρεις αποχές, η πρόταση νόμου ψηφίζεται σε 
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νόμο της Δημοκρατίας. 

 Το υπ’ αριθμόν 9 θέμα αποσύρεται. 

 Εδώ φτάσαμε στο τέλος της νομοθετικής εργασίας. 

 Κεφάλαιο Δεύτερο:  Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων.  Τα προτεινόμενα νομοθετήματα 
κατατίθενται και παραπέμπονται στις αρμόδιες κοινοβουλευτικές επιτροπές σύμφωνα με τον σχετικό 
κατάλογο που έχει ήδη διανεμηθεί. 

(Η κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων) 

Νομοσχέδια, κανονισμοί, αποφάσεις, 
έγγραφα, εκθέσεις 

Κατάθεση από Παραπομπή/ 

Κοινοποίηση σε 

1.  Ο περί Οικογενειακών Δικαστηρίων 
(Θρησκευτικές Ομάδες) (Καταργητικός) 
Νόμος του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.01.064.118-2023). 

Υπουργό Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών, 
Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

2.  Ο περί Εμπορικής Ναυτιλίας 
(Απογραφή των Ναυτικών και Μητρώο 
Ναυτικής Απογραφής) 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.01.064.119-2023). 

Υπουργό Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και Έργων 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και 
Έργων 

3.  Ο περί της Σύμβασης του Ρότερνταμ 
περί της Διαδικασίας Συναίνεσης μετά 
από Ενημέρωση για Ορισμένα 
Επικίνδυνα Χημικά Προϊόντα και 
Προϊόντα Φυτοπροστασίας στο Διεθνές 
Εμπόριο (Κυρωτικός) (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.01.064.120-2023). 

Υπουργό Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Εξωτερικών και 
Ευρωπαϊκών 
Υποθέσεων 

4.  Ο περί Φορολογίας του Εισοδήματος 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 
2023. 
(Αρ. Φακ. 23.01.064.121-2023). 

Υπουργό Οικονομικών Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

5.  Ο περί Απονομής της Δικαιοσύνης 
(Ποικίλαι Διατάξεις) (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.01.064.122-2023). 

Υπουργό Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών, 
Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

6.  Ο περί Πολιτικής Δικονομίας 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.01.064.123-2023). 

Υπουργό Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών, 
Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

7.  Ο περί Δικαστηρίων (Τροποποιητικός) 
(Αρ. 3) Νόμος του 2023.  
(Αρ. Φακ. 23.01.064.124-2023). 

Υπουργό Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών, 
Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

8.  Ο περί της Ίδρυσης και Λειτουργίας 
Εμπορικού Δικαστηρίου και 
Ναυτοδικείου (Τροποποιητικός) (Αρ. 3) 
Νόμος του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.01.064.125-2023). 

Υπουργό Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών, 
Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

9.  Ο περί Αποφάσεων Αλλοδαπών 
Δικαστηρίων (Αναγνώριση, Εγγραφή 
και Εκτέλεση Δυνάμει Συμβάσεως) 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2023. 

Υπουργό Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών, 
Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

 
 Υπέρ: ΔΗΣΥ, ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις, ΔΗΚΟ, ΕΛΑΜ, ΕΔΕΚ Σοσιαλιστικό Κόμμα, ΔΗΠΑ-

Συνεργασία, μεμονωμένος σοσιαλιστής βουλευτής. 
 Αποχή: Κίνημα Οικολόγων-Συνεργασία Πολιτών. 
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(Αρ. Φακ. 23.01.064.126-2023). 

10.  Ο περί Διαχείρισης Κοινόκτητων 
Οικοδομών και Συναφών Θεμάτων 
Νόμος του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.01.064.127-2023). 

Υπουργό Εσωτερικών Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Εσωτερικών 

11.  Ο περί Πώλησης Ακινήτων (Ειδική 
Εκτέλεση) (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2023. 
(Αρ. Φακ. 23.01.064.128-2023). 

Υπουργό Εσωτερικών Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Εσωτερικών 

12.  Ο περί Μεταβιβάσεως και 
Υποθηκεύσεως Ακινήτων 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 8) Νόμος του 
2023. 
(Αρ. Φακ. 23.01.064.129-2023).  

Υπουργό Εσωτερικών Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Εσωτερικών 

13.  Ο περί Εμπορικής Ναυτιλίας (Έκδοση 
και Αναγνώριση Πιστοποιητικών και 
Ναυτική Εκπαίδευση) (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.01.064.130-2023). 

Υπουργό Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και Έργων 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και 
Έργων 

14.  Ο περί της Σύμβασης Διεθνούς 
Πολιτικής Αεροπορίας του 1944 και των 
Πρωτοκόλλων αυτής (Κυρωτικός) και 
περί Συναφών Θεμάτων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.01.064.131-2023). 

Υπουργό Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και Έργων 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Εξωτερικών και 
Ευρωπαϊκών 
Υποθέσεων 

15.  Ο περί της Συμφωνίας μεταξύ της 
Κυβέρνησης της Κυπριακής 
Δημοκρατίας και της Κυβέρνησης του 
Κράτους του Ισραήλ για τη 
Συμπαραγωγή Ταινιών (Κυρωτικός) 
Νόμος του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.01.064.132-2023). 

Υπουργό Παιδείας, 
Αθλητισμού και Νεολαίας 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Εξωτερικών και 
Ευρωπαϊκών 
Υποθέσεων 

16.  Ο περί Ανάπτυξης Ανθρώπινου 
Δυναμικού (Τροποποιητικός) Νόμος 
του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.01.064.133-2023). 

Υπουργό Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Εργασίας, 
Πρόνοιας και 
Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων 

17.  Ο περί Προστασίας της Υγείας 
(Έλεγχος του Καπνίσματος) 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.01.064.134-2023). 

Υπουργό Υγείας Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Υγείας 

18.  Ο περί Ορισμένων Πτυχών που 
αφορούν τις Συμβάσεις για τις 
Πωλήσεις Αγαθών (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.01.064.135-2023). 

Υπουργό Ενέργειας, 
Εμπορίου και Βιομηχανίας 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Ενέργειας, 
Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και 
Τουρισμού 

19.  Ο περί Συμπληρωματικού 
Προϋπολογισμού του Οργανισμού 
Ασφάλισης Υγείας Νόμος (Αρ. 1) του 
2023. 
(Αρ. Φακ. 23.01.064.136-2023). 

Υπουργό Υγείας Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Υγείας 

20.  Ο περί της Συμφωνίας Πλαίσιο για την 
Ίδρυση της Διεθνούς Ηλιακής 
Συμμαχίας (Κυρωτικός) Νόμος του 
2023. 
(Αρ. Φακ. 23.01.064.137-2023). 

Υπουργό Ενέργειας, 
Εμπορίου και Βιομηχανίας 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Εξωτερικών και 
Ευρωπαϊκών 
Υποθέσεων 
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21.  Ο περί Έκτακτης Εισφοράς για την 
Άμυνα της Δημοκρατίας 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 4) Νόμος του 
2023. 
(Αρ. Φακ. 23.01.064.138-2023). 

Υπουργό Οικονομικών Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

22.  Ο Τροποποιητικός (Αρ. 1) του περί 
Προϋπολογισμού του Δημοσιονομικού 
Συμβουλίου του 2023 Νόμου του 2023 
Νόμος του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.01.064.139-2023). 

Υπουργό Οικονομικών Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

23.  Ο περί Ρύθμισης Ληξιπρόθεσμων 
Κοινωνικών Εισφορών 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.01.064.140-2023). 

Υπουργό Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Εργασίας, 
Πρόνοιας και 
Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων 

24.  Ο περί Συμπληρωματικού 
Προϋπολογισμού του Κυπριακού 
Οργανισμού Αγροτικών Πληρωμών 
Νόμος (Αρ. 1) του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.01.064.141-2023). 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

25.  Οι περί Συμβουλίου Εμπορίας 
Κυπριακών Πατατών (Συντάξεις και 
Χορηγήματα Υπαλλήλων) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.041-2023). 

Υπουργείο Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Γεωργίας 
και Φυσικών Πόρων 

26.  Οι περί της Διαχείρισης του Δημόσιου 
Χρέους (Ανάθεση επιπλέον 
Καθηκόντων) Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.042-2023). 

Υπουργό Οικονομικών Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

27.  Οι περί του Τμήματος Πολιτικής 
Αεροπορίας - Θέσεις Πρώτου 
Λειτουργού Αεροναυτιλίας, Ανώτερου 
Λειτουργού Αεροναυτιλίας και 
Λειτουργού Αεροναυτιλίας (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.043-2023). 

Υπουργό Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και Έργων 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών, 
Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

28.  Οι περί Υπουργείου Οικονομικών 
(Υπηρεσία Ελέγχου Ασφαλιστικών 
Εταιρειών) - Θέση Ανώτερου 
Λειτουργού Ελέγχου Ασφαλιστικών 
Εταιρειών (Σχέδια Υπηρεσίας) 
Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.044-2023). 

Υπουργό Οικονομικών Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών, 
Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

29.  Οι περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας 
(Γενικοί) (Τροποποιητικοί) (Αρ. 4) 
Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.045-2023). 

Υπουργό Οικονομικών Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

30.  Οι περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας 
(Ειδικό Καθεστώς για Ενδοκοινοτικές 
Εξ Αποστάσεως Πωλήσεις Αγαθών, για 
Παραδόσεις Αγαθών εντός της 
Δημοκρατίας που Πραγματοποιούνται 
Μέσω Ηλεκτρονικών Διεπαφών που 
Διευκολύνουν τις Παραδόσεις Αυτές και 
για Υπηρεσίες που Παρέχονται από 
Υποκείμενα στον Φόρο Πρόσωπα 
Εγκατεστημένα εντός της Δημοκρατίας 
αλλά μη Εγκατεστημένα στο Κράτος 

Υπουργό Οικονομικών Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 
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Μέλος Κατανάλωσης) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.046-2023). 

31.  Οι περί Προστασίας από Ιονίζουσες 
Ακτινοβολίες και Πυρηνικής και 
Ραδιολογικής Ασφάλειας και 
Προστασίας (Καθορισμός Βασικών 
Προτύπων Ασφάλειας για την 
Προστασία από τους Κινδύνους που 
προκύπτουν από Ιονίζουσες 
Ακτινοβολίες) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.047-2023). 

Υπουργό Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Εργασίας, 
Πρόνοιας και 
Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων 

32.  Οι περί Τελωνείων - Θέση Βοηθού 
Τελωνείων 1ης Τάξεως (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.048-2023). 

Υπουργό Οικονομικών Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών, 
Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

33.  Οι περί Παραγωγής και Εμπορίας του 
Πολλαπλασιαστικού Υλικού 
Οπωροφόρων Φυτών και 
Οπωροφόρων Φυτών που 
Προορίζονται για την Παραγωγή 
Φρούτων (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί 
του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.049-2023). 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Γεωργίας 
και Φυσικών Πόρων 

34.  Οι περί Προστασίας της Υγείας 
(Έλεγχος του Καπνίσματος) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.050-2023). 

Υπουργό Υγείας Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Υγείας 

35.  Έκθεση της Αρχής Ηλεκτρισμού 
Κύπρου δυνάμει των διατάξεων του 
εδαφίου (4) του άρθρου 4 του περί 
Προϋπολογισμού της Αρχής 
Ηλεκτρισμού Κύπρου του 2022 Νόμου 
του 2022. 
(Αρ. Φακ. 10.04.002.001). 

Υπουργό Ενέργειας, 
Εμπορίου και Βιομηχανίας 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

36.  Έκθεση της Εθνικής Αρχής 
Στοιχημάτων δυνάμει των διατάξεων 
του εδαφίου (3) του άρθρου 4 του περί 
Προϋπολογισμού της Εθνικής Αρχής 
Στοιχημάτων του 2023 Νόμου του 
2023. 
(Αρ. Φακ. 10.04.002.001). 

Πρόεδρο του διοικητικού 
συμβουλίου της Εθνικής 
Αρχής Στοιχημάτων 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

37.  Έκθεση του Υπουργείου Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων δυνάμει των 
διατάξεων του εδαφίου (3) του άρθρου 
4 του περί Προϋπολογισμού της Αρχής 
Ανάπτυξης Ανθρώπινου Δυναμικού 
Κύπρου του 2023 Νόμου του 2023. 
(Αρ. Φακ. 10.04.002.001). 

Υπουργό Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

38.  Έκθεση της Αρχής Ραδιοτηλεόρασης 
Κύπρου δυνάμει των διατάξεων της 
παραγράφου (η) του εδαφίου (2) του 
άρθρου 3 του περί Ραδιοφωνικών και 
Τηλεοπτικών Οργανισμών Νόμου. 
(Αρ. Φακ. 10.04.002.001). 

Διευθυντή Αρχής 
Ραδιοτηλεόρασης Κύπρου 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Εσωτερικών 
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39.  Έκθεση του Υπουργού Εσωτερικών 
δυνάμει των διατάξεων της 
παραγράφου (γ) του άρθρου 114 του 
περί Κοινοτήτων Νόμου. 
(Αρ. Φακ. 23.07.008.001). 

Υπουργό Εσωτερικών  Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Εσωτερικών 

40.  Έκθεση του Υπουργού Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης  και 
Περιβάλλοντος δυνάμει των διατάξεων 
του άρθρου 21 του περί της Θέσπισης 
Συστήματος Εμπορίας Δικαιωμάτων 
Εκπομπής Αερίων του Θερμοκηπίου 
Νόμου. 
(Αρ. Φακ. 23.07.009.001). 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης  και 
Περιβάλλοντος  

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Γεωργίας 
και Φυσικών Πόρων 

Επανακατάθεση   

41.  Οι περί Ακίνητης Ιδιοκτησίας 
(Παραχώρηση Τίτλων Ιδιοκτησίας σε 
Εκτοπισθέντες και Άλλα Πρόσωπα) 
(Ειδικοί) Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.001-2023). 

Υπουργό Εσωτερικών  Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Προσφύγων-
Εγκλωβισμένων-
Αγνοουμένων-
Παθόντων 

42.  Οι περί Ακίνητης Ιδιοκτησίας 
(Παραχώρηση Συμβάσεων Μίσθωσης 
σε Εκτοπισθέντες και Άλλα Πρόσωπα) 
(Ειδικοί) Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.002-2023). 

Υπουργό Εσωτερικών  Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Προσφύγων-
Εγκλωβισμένων-
Αγνοουμένων-
Παθόντων 

43.  Οι περί Τουρκοκυπριακών Περιουσιών 
(Παραχώρηση Συμβάσεων Μίσθωσης 
σε Εκτοπισθέντες και Άλλα Πρόσωπα) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.003-2023). 

Υπουργό Εσωτερικών  Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Προσφύγων-
Εγκλωβισμένων-
Αγνοουμένων-
Παθόντων 

44.  Οι περί Συγκρότησης και Λειτουργίας 
(Διαδικασία Εκλογών, Διορισμοί και 
Άλλα Συναφή Θέματα) των Οργάνων 
και Αξιωματούχων του Τεχνολογικού 
Πανεπιστημίου Κύπρου 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.004-2023). 

Υπουργό Παιδείας, 
Αθλητισμού και Νεολαίας 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Παιδείας 
και Πολιτισμού 

45.  Οι περί Αλιείας (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.005-2023). 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Γεωργίας 
και Φυσικών Πόρων 

46.  Οι περί Μηχανοκινήτων Οχημάτων και 
Τροχαίας Κινήσεως (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.008-2023). 

Υπουργό Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και Έργων 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και 
Έργων 

47.  Οι περί Επιστημονικού Τεχνικού 
Επιμελητηρίου Κύπρου (Μητρώο 
Μελετητών και Επιβλεπόντων 
Μηχανικών) Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.009-2023). 

Υπουργό Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και Έργων 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και 
Έργων 

48.  Οι περί Πολιτικής Αεροπορίας 
(Ασφαλής και Αποτελεσματική 
Λειτουργία της Αεροναυτιλίας) 
Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.010-2023). 

Υπουργό Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και Έργων 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και 
Έργων 
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49.  Οι περί Πανεπιστημίου Κύπρου 
(Διοικητικό Προσωπικό) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.004-2022). 

Υπουργό Παιδείας, 
Αθλητισμού και Νεολαίας 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Παιδείας 
και Πολιτισμού 

50.  Οι περί Ιδιωτικών Κτηνιατρικών 
Ιατρείων, Κλινικών και Νοσοκομείων 
(Εγγραφή, Λειτουργία και Έλεγχος) 
Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.005-2022). 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Γεωργίας 
και Φυσικών Πόρων 

51.  Οι περί Τεχνολογικού Πανεπιστημίου 
Κύπρου (Ακαδημαϊκό Προσωπικό) 
Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.006-2022). 

Υπουργό Παιδείας, 
Αθλητισμού και Νεολαίας 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Παιδείας 
και Πολιτισμού 

52.  Οι περί Πανεπιστημίου Κύπρου 
(Ίδρυση Ερευνητικών Μονάδων) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.009-2022). 

Υπουργό Παιδείας, 
Αθλητισμού και Νεολαίας 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Παιδείας 
και Πολιτισμού 

53.  Οι περί Πανεπιστημίου Κύπρου 
(Ερευνητικές Μονάδες) (Γενικοί) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.010-2022). 

Υπουργό Παιδείας, 
Αθλητισμού και Νεολαίας 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Παιδείας 
και Πολιτισμού 

54.  Οι περί Κτηματομεσιτών (Τέλη) 
Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.013-2022). 

Υπουργό Εσωτερικών Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Εσωτερικών 

55.  Οι περί Πανεπιστημίου Κύπρου 
(Συντάξεις Ακαδημαϊκού Προσωπικού) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.025-2022). 

Υπουργό Παιδείας, 
Αθλητισμού και Νεολαίας 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Παιδείας 
και Πολιτισμού 

56.  Οι περί Αποχετεύσεων Λεμεσού-
Αμαθούντας (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.027-2022). 

Υπουργό Εσωτερικών Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Εσωτερικών 

57.  Οι περί Ενιαίας Διαχείρισης Υδάτων 
(Κυβερνητικό Υδατικό Έργο του 
Σταθμού Επεξεργασίας Οικιακών 
Βοθρολυμάτων, Βιομηχανικών 
Αποβλήτων, Περίσσειας Υγρής Λάσπης 
και Στραγγισμάτων στην Περιοχή Βατί) 
Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.031-2022). 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Γεωργίας 
και Φυσικών Πόρων 

58.  Οι περί Ενιαίας Διαχείρισης Υδάτων 
(Κυβερνητικό Υδατικό Έργο του 
Σταθμού Επεξεργασίας Οικιακών 
Λυμάτων και Βιομηχανικών Αποβλήτων 
στη Βαθειά Γωνιά) Κανονισμοί του 
2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.032-2022). 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Γεωργίας 
και Φυσικών Πόρων 

59.  Οι περί Αλλοδαπών και 
Μεταναστεύσεως (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.046-2022). 

Υπουργό Εσωτερικών Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Εσωτερικών 

60.  Οι περί Υπηρεσιακών Οχημάτων του 
Κρατικού Τομέα και του Ευρύτερου 
Δημόσιου Τομέα (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.056-2022). 

Υπουργό Οικονομικών  Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  
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61.  Οι περί Κοινωνικών Επιχειρήσεων 
Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.062-2022). 

Υπουργό Ενέργειας, 
Εμπορίου και Βιομηχανίας 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Ενέργειας, 
Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και 
Τουρισμού 

62.  Οι περί Σπόρων (Τέλη) Κανονισμοί του 
2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.064-2022). 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Γεωργίας 
και Φυσικών Πόρων 

63.  Οι περί Προστασίας και Ευημερίας των 
Ζώων (Διατήρηση Σκύλων για 
Ιδιωτικούς Μη Εμπορικούς Σκοπούς) 
Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.065-2022). 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Περιβάλλοντος 

64.  Οι περί της Αρχής Πνευματικής 
Ιδιοκτησίας και Συγγενικών 
Δικαιωμάτων Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.066-2022). 

Υπουργό Ενέργειας, 
Εμπορίου και Βιομηχανίας 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Ενέργειας, 
Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και 
Τουρισμού 

65.  Οι περί της Συλλογικής Διαχείρισης των 
Δικαιωμάτων Πνευματικής Ιδιοκτησίας 
και Συγγενικών Δικαιωμάτων καθώς και 
για τη Χορήγηση Πολυεδαφικών Αδειών 
για Επιγραμμικές Χρήσεις Μουσικών 
Έργων (Τέλη και Δικαιώματα) 
Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.067-2022). 

Υπουργό Ενέργειας, 
Εμπορίου και Βιομηχανίας 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Ενέργειας, 
Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και 
Τουρισμού 

66.  Οι περί Εγγραφής και Ρύθμισης των 
Υπηρεσιών Ορκωτού Μεταφραστή 
Κανονισμοί του 2022. 

(Αρ. Φακ. 23.03.059.075-2022). 

Υπουργό Εσωτερικών Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Εσωτερικών 

67.  Οι περί Σωματείων και Ιδρυμάτων 
(Έντυπα, Τέλη και Άλλες Ειδικές 
Διατάξεις) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί 
του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.076-2022). 

Υπουργό Εσωτερικών Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Εσωτερικών 

68.  Οι περί Ηλεκτρισμού (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.077-2022). 

Υπουργό Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και Έργων 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και 
Έργων 

69.  Οι περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας 
(Επιστροφές Φόρου σε Πρόσωπα 
Εγκατεστημένα σε Κράτη Μέλη της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.078-2022). 

Υπουργό Οικονομικών  Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

70.  Οι περί Λειτουργίας των Δημόσιων 
Σχολείων Δημοτικής Εκπαίδευσης 
Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.080-2022). 

Υπουργό Παιδείας, 
Αθλητισμού και Νεολαίας 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Παιδείας 
και Πολιτισμού 

71.  Οι περί Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς 
Κύπρου (Ταμείο Ευημερίας 
Προσωπικού) Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.081-2022). 

Υπουργό Οικονομικών Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

72.  Οι περί Εθνικής Αρχής Στοιχημάτων 
(Όροι Υπηρεσίας Υπαλλήλων) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2022. 

Υπουργό Οικονομικών Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
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(Αρ. Φακ. 23.03.059.087-2022). Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

73.  Οι περί Πολεοδομίας και Χωροταξίας 
(Πολεοδομικό Συμβούλιο) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.096-2022). 

Υπουργό Εσωτερικών Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Εσωτερικών 

74.  Οι περί της Ρύθμισης της Ίδρυσης και 
Λειτουργίας Ξενοδοχείων και 
Τουριστικών Καταλυμάτων (Γενικοί) 
(Τροποποιητικοί) (Αρ. 2) Κανονισμοί 
του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.099-2022). 

Υπουργό Ενέργειας, 
Εμπορίου και Βιομηχανίας 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Ενέργειας, 
Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και 
Τουρισμού  

75.  Οι περί της Διαχείρισης της Εκτέλεσης 
Δημοσίων Συμβάσεων και των 
Διαδικασιών Αποκλεισμού των 
Οικονομικών Φορέων από Διαδικασίες 
Σύναψης Δημοσίων Συμβάσεων 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.058.013-2021). 

Υπουργό Οικονομικών  Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών, 
Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

76.  Οι περί Κέντρων Αναψυχής (Άδειες 
Εκπομπής Ήχου και Τέλη) Κανονισμοί 
του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.058.056-2021). 

Υπουργό Εσωτερικών Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Εσωτερικών 

77.  Οι περί Δημόσιας Υπηρεσίας (Ιατρικές 
Εξετάσεις και Ιατρική Περίθαλψη) 
Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.058.061-2021). 

Υπουργό Οικονομικών Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

78.  Οι περί Συμβουλίου Αποχετεύσεων 
Λεμεσού-Αμαθούντας (Έλεγχος 
Υποστατικών και Λήψη Δραστικών 
Μέτρων) Κανονισμοί του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.057.001-2020). 

Υπουργό Εσωτερικών  Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Εσωτερικών 

79.  Οι περί Δημόσιας Υπηρεσίας (Γενικοί) 
(Τροποποιητικοί) (Αρ. 3) Κανονισμοί 
του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.057.057-2020). 

Υπουργό Οικονομικών  Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών, 
Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

80.  Οι περί Λειτουργίας των Δημόσιων 
Σχολείων Μέσης Εκπαίδευσης 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.057.111-2020). 

Υπουργό Παιδείας, 
Αθλητισμού και Νεολαίας 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Παιδείας 
και Πολιτισμού 

81.  Οι περί Οδοντιάτρων (Ειδικά 
Προσόντα) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.057.117-2020). 

Υπουργό Υγείας Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Υγείας 

82.  Οι περί Ελέγχου της Ρύπανσης των 
Νερών (Διαχείριση και Διάθεση/Χρήση 
Κοπριάς και Άλλων Κτηνοτροφικών 
Αποβλήτων που Προκύπτουν από 
Αγελαδοτροφικές Μονάδες) Κανονισμοί 
του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.013-2019). 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος  

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Περιβάλλοντος  

83.  Οι περί Διαχείρισης των Αποβλήτων 
της Εξορυκτικής Βιομηχανίας (Χρήση 
Βέλτιστων Διαθέσιμων Τεχνικών σε 
Περιπτώσεις Παρουσίας Κυανίου σε 
Λίμνη Τελμάτων και περί Διασπώμενου 
με Ασθενές Οξύ Κυανίου) Κανονισμοί 
του 2021. 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Περιβάλλοντος 
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(Αρ. Φακ. 23.03.056.038-2019). 

84.  Οι περί Διαχείρισης των Αποβλήτων 
της Εξορυκτικής Βιομηχανίας 
(Επιθεωρήσεις) Κανονισμοί του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.039-2019). 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Περιβάλλοντος 

85.  Οι περί Διαχείρισης των Αποβλήτων 
της Εξορυκτικής Βιομηχανίας 
(Χρηματικές Εγγυήσεις) Κανονισμοί του 
2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.040-2019). 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Περιβάλλοντος 

86.  Οι περί Ιατρών και Οδοντιάτρων 
(Συντάξεις και Χορηγήματα) Κανονισμοί 
του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.041-2019). 

Υπουργό Υγείας  Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Υγείας 

87.  Οι περί Φυλακών (Γενικοί) Κανονισμοί 
του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.070-2019). 

Υπουργό Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως  

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών, 
Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

88.  Οι περί Εισροών και Εκροών του 
Εθνικού Ταμείου Επενδύσεων και του 
Κυπριακού Οργανισμού Διαχείρισης 
Επενδύσεων και για Συναφή Θέματα 
Κανονισμοί του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.079-2019). 

Υπουργό Οικονομικών  Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

89.  Οι περί Πανεπιστημίου Κύπρου 
(Δίδακτρα) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.055.057-2018). 

Υπουργό Παιδείας, 
Αθλητισμού και Νεολαίας   

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Παιδείας 
και Πολιτισμού  

90.  Οι περί Πανεπιστημίου Κύπρου 
(Φοιτητικά Θέματα και Θέματα 
Σπουδών) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί 
του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.055.058-2018). 

Υπουργό Παιδείας, 
Αθλητισμού και Νεολαίας   

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Παιδείας 
και Πολιτισμού  

91.  Οι περί του Συντονισμού των 
Διαδικασιών Σύναψης Δημοσίων 
Συμβάσεων στους Τομείς της Άμυνας 
και της Ασφάλειας (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.055.098-2018). 

Υπουργό Οικονομικών  Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Άμυνας 

92.  Οι περί Προστασίας της Παραλίας 
(Άδειες και Δικαιώματα) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.052.036-2015). 

Υπουργό Εσωτερικών                                                                                                                                                 Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Εσωτερικών  

93.  Οι περί Ζωνών Ασφαλείας Κανονισμοί 
του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.01.060.018-2023). 

Υπουργό Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και Έργων 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και 
Έργων 

94.  Οι περί Αρχής Ηλεκτρισμού Κύπρου 
(Όροι Υπηρεσίας) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.019-2023). 

Υπουργό Ενέργειας, 
Εμπορίου και Βιομηχανίας 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Ενέργειας, 
Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και 
Τουρισμού 

95.  Οι περί Αποβλήτων (Διαχείριση 
Αποβλήτων από Προϊόντα Καπνού με 
Φίλτρο και Φίλτρα που Κυκλοφορούν 
στο Εμπόριο για Χρήση σε Συνδυασμό 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Περιβάλλοντος 
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με Προϊόντα Καπνού) Κανονισμοί του 
2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.023-2023). 

96.  Οι περί Υπηρεσιακών Οχημάτων του 
Κρατικού Τομέα και του Ευρύτερου 
Δημόσιου Τομέα (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.029-2023). 

Υπουργό Οικονομικών Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

97.  Οι περί Αστυνομίας (Πειθαρχικοί) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.033-2023). 

Υπουργό Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών, 
Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

98.  Οι περί Πυροσβεστικής Υπηρεσίας 
(Πειθαρχικοί) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.034-2023). 

Υπουργό Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών, 
Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

99.  Οι περί Τεχνολογικού Πανεπιστημίου 
Κύπρου (Επίτιμοι Διδάκτορες) 
Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.035-2023). 

Υπουργό Παιδείας, 
Αθλητισμού και Νεολαίας 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Παιδείας 
και Πολιτισμού 

100.  Οι περί Πολιτικής Αεροπορίας 
(Καθορισμός Μέτρων Εφαρμογής για 
τον Έλεγχο Αλκοόλης σε Μέλη 
Πληρώματος Αεροσκαφών) Κανονισμοί 
του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.039-2023). 

Υπουργό Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και Έργων 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και 
Έργων 

101.  Οι περί Ρυθμίσεως Πρατηρίων 
Πετρελαιοειδών (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.040-2023). 

Υπουργό Εσωτερικών  Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή 
Εσωτερικών 

102.  Οι περί Ελεγχόμενων Ειδών 
(Ενδοενωσιακή Μεταφορά Προϊόντων 
Συνδεόμενων με τον Τομέα της 
Άμυνας) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί 
του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.013-2023). 

Υπουργό Ενέργειας, 
Εμπορίου και Βιομηχανίας 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Ενέργειας, 
Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και 
Τουρισμού 

 Σχέδια ψηφίσματος Κατάθεση από  Παραπομπή σε  

1. Καταδίκη των στρατιωτικών 
επιχειρήσεων του Αζερμπαϊτζάν κατά 
του αρμενικού πληθυσμού του 
Ναγκόρνο Καραμπάχ (Αρτσάχ). 
(Αρ. Φακ. 23.10.001). 

κοινοβουλευτική ομάδα του 
Δημοκρατικού Συναγερμού 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Εξωτερικών 
και Ευρωπαϊκών 
Υποθέσεων 

2. Καταδίκη των στρατιωτικών 
επιχειρήσεων του Αζερμπαϊτζάν κατά 
του αρμενικού πληθυσμού του 
Ναγκόρνο Καραμπάχ (Αρτσάχ). 
(Αρ. Φακ. 23.10.001). 

Εθνικό Λαϊκό Μέτωπο Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Εξωτερικών 
και Ευρωπαϊκών 
Υποθέσεων 

Προτάσεις νόμου Κατάθεση από  Παραπομπή σε  

1. Ο περί Εταιρειών (Τροποποιητικός) (Αρ. 
2) Νόμος του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.02.064.071-2023). 

Ηλία Μυριάνθους 
εκ μέρους της ΕΔΕΚ 
Σοσιαλιστικό Κόμμα, Κυριάκο 
Χατζηγιάννη, βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας 
Αμμοχώστου, Νίκο Σύκα, 
βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λεμεσού, Νίκο 
Γεωργίου, βουλευτή εκλογικής 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Ενέργειας, 
Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και 
Τουρισμού 
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περιφέρειας Αμμοχώστου, και 
Πανίκο Λεωνίδου, βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας 
Λεμεσού 

2. Ο περί Αποχετευτικών Συστημάτων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.02.064.072-2023). 

Ζαχαρία Κουλία, βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας 
Αμμοχώστου 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Εσωτερικών 

3. Ο περί της Ολιστικής Σεξουαλικής 
Διαπαιδαγώγησης (Καταργητικός) 
Νόμος του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.02.064.073-2023). 

Ανδρέα Θεμιστοκλέους, 
ανεξάρτητο βουλευτή 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Παιδείας και 
Πολιτισμού 

4. Ο περί Δημόσιας Εκπαιδευτικής 
Υπηρεσίας (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2023. 
(Αρ. Φακ. 23.02.064.074-2023). 

Ανδρέα Θεμιστοκλέους, 
ανεξάρτητο βουλευτή 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Παιδείας και 
Πολιτισμού 

5. Ο περί Συμβάσεων (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.02.064.075-2023). 

Κωστή Ευσταθίου, 
μεμονωμένο σοσιαλιστή 
βουλευτή 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών, 
Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

6. Ο περί Αποφάσεων του Ευρωπαϊκού 
Δικαστηρίου Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων 
- Αποκατάσταση Προσώπων που 
Καταδικάστηκαν σε Ποινικές Υποθέσεις 
(Αποτελεσματική Εφαρμογή 
Θεμελιωδών Δικαιωμάτων και 
Ελευθεριών) (Τροποποιητικός) Νόμος 
του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.02.064.076-2023). 

Κωστή Ευσταθίου, 
μεμονωμένο σοσιαλιστή 
βουλευτή 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών, 
Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

7. Ο περί Διαχείρισης Κληρονομιών 
Αποθανόντων (Τροποποιητικός) Νόμος 
του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.02.064.077-2023). 

Ζαχαρία Κουλία, βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας 
Αμμοχώστου, και Πανίκο 
Λεωνίδου, βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας 
Λεμεσού 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών, 
Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

8. Ο περί Ορισμένων Δημόσια 
Εκτεθειμένων Προσώπων και 
Ορισμένων Αξιωματούχων της 
Κυπριακής Δημοκρατίας (Δήλωση και 
Έλεγχος Περιουσίας) Νόμος του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.02.064.078-2023). 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Θεσμών, Αξιών και 
Επιτρόπου Διοικήσεως 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Θεσμών, 
Αξιών και Επιτρόπου 
Διοικήσεως 

9. Ο περί Πολιτικής Δικονομίας 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 
2023. 
(Αρ. Φακ. 23.02.064.079-2023). 

Νίκο Γεωργίου, βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας 
Αμμοχώστου 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών, 
Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

10. Ο περί Ποινικού Κώδικα 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 
2023. 
(Αρ. Φακ. 23.02.064.080-2023). 

Νίκο Τορναρίτη, Φωτεινή 
Τσιρίδου και Νίκο Γεωργίου  
εκ μέρους της 
κοινοβουλευτικής ομάδας του 
Δημοκρατικού Συναγερμού 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών, 
Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

11. Ο περί Εταιρειών (Τροποποιητικός) (Αρ. 
3) Νόμος του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.02.064.081-2023). 

Γιώργο Λουκαΐδη  
εκ μέρους της 
κοινοβουλευτικής ομάδας 
ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες 
Δυνάμεις 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Ενέργειας, 
Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και 
Τουρισμού 

12. Ο περί Αναπτύξεως Ηλεκτρισμού 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.02.064.082-2023). 

Κυριάκο Χατζηγιάννη, 
βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Ενέργειας, 
Εμπορίου, 
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Βιομηχανίας και 
Τουρισμού 

13. Ο περί της Ποινικοποίησης του 
Εκφοβισμού (Σχολικού, Εργασιακού και 
Εκφοβισμού στο Στράτευμα και στον 
Αθλητισμό) και περί Συναφών Θεμάτων 
Νόμος του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.02.064.083-2023). 

Αννίτα Δημητρίου, Πρόεδρο 
Βουλής των Αντιπροσώπων, 
και Ανδρέα Πασιουρτίδη  
εκ μέρους της 
κοινοβουλευτικής ομάδας 
ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες 
Δυνάμεις 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών, 
Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Κεφάλαιο Τρίτο:  Ερωτήσεις και απαντήσεις.  Αυτές έχουν ήδη σταλθεί ηλεκτρονικά. 

(Οι ερωτήσεις των βουλευτών) 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.001 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Βαλεντίνου 
Φακοντή, ημερομηνίας 18 Ιουλίου 2023, προς τον Υπουργό Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και 

Περιβάλλοντος κ. Πέτρο Ξενοφώντος 

 «Πρόσφατα έγινα δέκτης πολλών παραπόνων από κατοίκους της κοινότητας Τάλας της επαρχίας 
Πάφου σχετικά με επέμβαση με εκσκαφέα στην κοίτη αργακιού.  Ειδικότερα, φαίνεται ότι διαπιστώθηκε 
επέμβαση με εκσκαφέα στην κοίτη αργακιού με τρεχούμενο νερό στην περιοχή “Στεφάνη” στην κοινότητα 
Τάλας, με τη μετακίνηση βράχων και την αποκοπή πολλών δέντρων και θάμνων. 

 Ως εκ τούτου, παρακαλείται ο Υπουργός Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος, ως η 
αρμόδια αρχή, όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων: 

1. κατά πόσο είχαν προηγουμένως εξασφαλιστεί οι απαιτούμενες εγκρίσεις από τα αρμόδια κρατικά 
τμήματα, όπως η Επαρχιακή Διοίκηση Πάφου, το Τμήμα Περιβάλλοντος, το Τμήμα Δασών, το Τμήμα 
Αναπτύξεως Υδάτων κ.ά., για την εν λόγω επέμβαση, 

2. εάν ναι, κατά πόσο η εν λόγω επέμβαση συνάδει με τις εγκρίσεις που εξασφαλίστηκαν, 

3. ποιο ήταν το αρμόδιο τμήμα ή υπηρεσία για εκτέλεση των εργασιών επέμβασης στην κοίτη του 
αργακιού και 

4. σε περίπτωση που εντοπίζεται αρμοδίως από τα υπουργεία καταστροφή του περιβάλλοντος στην εν 
λόγω περιοχή, ποια μέτρα αναμένεται να ληφθούν για την αποκατάστασή της.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.002 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου 
Γεωργίου, ημερομηνίας 18 Ιουλίου 2023, προς τον Υπουργό Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνο Ιωάννου 

 «Σύμφωνα με την έκθεση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής του 2023 σχετικά με την κατάσταση του κράτους 
δικαίου στην Κύπρο, εγείρεται ζήτημα έλλειψης διαφάνειας στον τομέα της κρατικής διαφήμισης για τις 
εκστρατείες που πραγματοποιεί το Γραφείο Τύπου και Πληροφοριών. 

 Μέσα στα πλαίσια ενίσχυσης της δημοσιότητας και της διαφάνειας καλείται ο Υπουργός Εσωτερικών, 
ως η αρμόδια αρχή, όπως πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα: 

1. Ποια είναι η πολιτική που ακολουθείται και ποιες οι κατευθυντήριες γραμμές για την κατανομή των 
κρατικών πόρων στα MME για σκοπούς διαφήμισης; 

2.  Ποιο είναι το ποσό που διατέθηκε το 2022 και το 2023, αντίστοιχα, και ποια είναι η κατανομή των 
κρατικών πόρων που αναλογούσαν ξεχωριστά στον ηλεκτρονικό και έντυπο τύπο, στο ραδιόφωνο και 
στην τηλεόραση;  Παρακαλώ όπως προσκομιστεί ο κατάλογος των κρατικών πόρων που 
κατανεμήθηκαν για διαφημιστικές εκστρατείες κατά τα αναφερόμενα έτη σε κάθε επιχείρηση ΜΜΕ 
ξεχωριστά.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.003, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου 
Θεοπέμπτου, ημερομηνίας 18 Ιουλίου 2023, προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών 

Ασφαλίσεων κ. Γιάννη Παναγιώτου 

 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, ως η αρμόδια αρχή, 
ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα πιο κάτω, που αφορούν το λογισμικό εγγραφής ανέργων 
του υπουργείου: 

1. Πάνω σε ποιο κατάλογο επαγγελμάτων [π.χ. κατάλογος της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας (ILO)] και 
ποιας ημερομηνίας έκδοσης είναι βασισμένο το λογισμικό που λειτουργεί σήμερα; 

2. Γίνονται προσθήκες στον κατάλογο επαγγελμάτων, ούτως ώστε να περιλαμβάνονται και εξειδικευμένα 
επαγγέλματα του τόπου μας;» 
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Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.004 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Γιώργου 
Κουκουμά, ημερομηνίας 18 Ιουλίου 2023, προς τον Υπουργό Οικονομικών κ. Μάκη Κεραυνό 

 «Στη βάση του περί της Λογιστικής και Δημοσιονομικής Διαχείρισης και Χρηματοοικονομικού Ελέγχου 
της Δημοκρατίας Νόμου, το Γενικό Λογιστήριο της Δημοκρατίας δημοσιεύει όλα τα φυσικά και νομικά 
πρόσωπα που έλαβαν μέσα στο προηγούμενο έτος πέραν του €1 εκατομ. από το κράτος.  Στα δημοσιευμένα 
στοιχεία για το έτος 2022 εμφανίζεται δαπάνη ύψους €2,7 εκατομ. προς την εταιρεία “Google lreland Limited” 
για ενημερωτικές εκστρατείες. 

 Παρακαλείται ο Υπουργός Οικονομικών, ως η αρμόδια αρχή, όπως καταθέσει στη Βουλή των 
Αντιπροσώπων τα πιο κάτω στοιχεία: 

1. Αναλυτική κατάσταση για τη συγκεκριμένη δαπάνη ύψους €2,7 εκατομ. προς την Google lreland 
Limited, που να περιλαμβάνει το είδος υπηρεσίας, τους τίτλους και τις επεξηγήσεις της κάθε 
εκστρατείας/ανάρτησης, με τις αντίστοιχες ημερομηνίες και ποσά. 

2. Τα αντίστοιχα με τα πιο πάνω συνολικά ποσά που δαπανήθηκαν προς την ίδια εταιρεία ανά έτος τα 
τελευταία πέντε χρόνια. 

3. Τις ετήσιες δαπάνες για κάθε είδους διαδικτυακή διαφήμιση από την κυβέρνηση κατά τα τελευταία 
πέντε χρόνια ανά πάροχο υπηρεσιών και τον κατάλογο των εκστρατειών.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.005 της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης 
Χαραλαμπίδου, ημερομηνίας 21ης Ιουλίου 2023, προς τον Υπουργό Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνο 

Ιωάννου 

 «Στις 8 Απριλίου 2016 ψηφίστηκε ο περί της Αποτέφρωσης Ανθρώπινης Σορού Νόμος, που ρυθμίζει 
το θέμα της καύσης νεκρών για όσους το επιθυμούν.  Έκτοτε η νομοθεσία παρέμενε για μεγάλο χρονικό 
διάστημα ανενεργή, ενώ υπήρχε δυστοκία λειτουργίας κέντρων αποτέφρωσης σύμφωνα με τις πρόνοιες της 
νομοθεσίας λόγω υψηλού κόστους. 

 Παρακαλείται ο Υπουργός Εσωτερικών, ως η αρμόδια αρχή, όπως μας ενημερώσει σε ποιο στάδιο 
βρίσκεται σήμερα το όλο θέμα.  Έχουν δοθεί άδειες για λειτουργία κέντρων αποτέφρωσης;  Πότε αναμένεται 
να λειτουργήσει κέντρο αποτέφρωσης στην Κύπρο;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.006 της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Σάβιας 
Ορφανίδου, ημερομηνίας 24 Ιουλίου 2023, προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών 

Ασφαλίσεων κ. Γιάννη Παναγιώτου 

 «Παρακαλείται ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεως, ως η αρμόδια αρχή, όπως 
ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για την πορεία υλοποίησης του ειδικού σχεδίου για τη στήριξη 
ατόμων με θαλασσαιμία τα οποία δεν έχουν επαρκείς εισφορές, για να λάβουν την ειδική παροχή από το 
Ταμείο Κοινωνικών Ασφαλίσεων, και δεν λαμβάνουν οποιοδήποτε άλλο εισόδημα/επίδομα.  Μέσω αυτής της 
ρύθμισης άτομα με θαλασσαιμία που δεν έχουν επαρκείς εισφορές στο Ταμείο Κοινωνικών Ασφαλίσεων θα 
απολαύουν έστω της στοιχειώδους οικονομικής ανεξαρτησίας, μη επιβαρύνοντας τις οικογένειές τους, όπως 
γίνεται αυτή τη στιγμή.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.007 της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης 
Χαραλαμπίδου, ημερομηνίας 24 Ιουλίου 2023, προς την Υπουργό Δικαιοσύνης και Δημοσίας 

Τάξεως κ. Άννα Κουκκίδη Προκοπίου 

 «Μία από τις προεκλογικές δεσμεύσεις του Προέδρου Νίκου Χριστοδουλίδη ήταν και η αξιολόγηση, 
σύμφωνα και με τις συστάσεις της GRECO, του διαχωρισμού του ρόλου του νομικού συμβούλου του κράτους 
από εκείνον του δημόσιου κατήγορου (“Ανασύνταξη του Κράτους: Πολιτική 1-Προώθηση Θεσμικών 
Μεταρρυθμίσεων-1.3”). 

 Παρακαλούμε όπως η Υπουργός Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως, ως η αρμόδια αρχή, μας 
ενημερώσει για τα ακόλουθα: 

1. Σε ποιες ενέργειες έχει προβεί μέχρι σήμερα η κυβέρνηση προς υλοποίηση αυτής της δέσμευσης; 

2. Έχετε αποταθεί σε ξένους οίκους, για να προβούν σε εισηγήσεις; 

3. Έχουν τεθεί συγκεκριμένα χρονοδιαγράμματα για την υλοποίηση της προεκλογικής δέσμευσης;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.008 της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης 
Χαραλαμπίδου, ημερομηνίας 24 Ιουλίου 2023, προς τον Υπουργό Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνο 

Ιωάννου 

 «Παρακαλείται ο Υπουργός Εσωτερικών, ως η αρμόδια αρχή, όπως μας ενημερώσει, σχετικά με το 
καθεστώς αδειοδότησης και χρήσης διαφημιστικών πινακίδων σε κρατική γη κατά μήκος των 
αυτοκινητόδρομων, για τα ακόλουθα: 
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1. Πώς γίνεται, σύμφωνα και με καταγγελίες που έχουν προωθηθεί σε εμάς, να έχουν τοποθετηθεί 
διαφημιστικές πινακίδες σε κρατική γη; 

2. Έχει δώσει άδεια για τα πιο πάνω η Κυπριακή Δημοκρατία; 

3. Οι καταγγελίες που έχουν προωθηθεί σε εμάς ανταποκρίνονται στην πραγματικότητα;» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.   

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.009 της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης 
Χαραλαμπίδου, ημερομηνίας 25 Ιουλίου 2023, προς τον Υπουργό Μεταφορών, Επικοινωνιών και 

Έργων κ. Αλέξη Βαφεάδη 

 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων, ως η αρμόδια αρχή, απαντήσει 
τα εξής: 

1. Πόσες κάμερες ελέγχου τροχαίων παραβάσεων και σε ποιες επαρχίες έχουν εγκατασταθεί;  

2.  Προηγήθηκε η εγκατάσταση στη Λευκωσία από τις άλλες επαρχίες;  

3.  Πότε εγκαταστάθηκαν χρονικά οι κάμερες ανά επαρχία και ποιος ο αριθμός τους; 

4. Σε τι ποσό ανέρχονται τα πρόστιμα από τις παραβάσεις σε σχέση με τις κάμερες τροχαίας ανά επαρχία 
από τη λειτουργία τους μέχρι σήμερα;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.010 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Ανδρέα 
Πασιουρτίδη, ημερομηνίας 27 Ιουλίου 2023, προς τον Υπουργό Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνο 

Ιωάννου 

 «Παρακαλούμε όπως ο Υπουργός Εσωτερικών, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αναφορικά με τη μετατροπή της Βιομηχανικής Ζώνης Β2 στην περιοχή της Κόσιης στην 
επαρχία Λάρνακας σε Ζώνη Αναπτύξεως Α΄.  Συγκεκριμένα, ζητούμε ενημέρωση σχετικά με τα ακόλουθα: 

1. Ποιο το ιστορικό της απόφασης επιλογής της συγκεκριμένης περιοχής και μετατροπής της από ζώνη 
Β2 σε Ζώνη Αναπτύξεως Α΄;  

2. Ποιες οι απόψεις που κατατέθηκαν στον δημόσιο διάλογο από πλευράς αρμόδιων τμημάτων και 
επηρεαζομένων κατά το στάδιο της δημόσιας διαβούλευσης; 

3. Ποιο το σκεπτικό μετατροπής της συγκεκριμένης περιοχής σε Ζώνη Αναπτύξεως Α΄; 

4. Έχει γίνει συσσωρευτική μελέτη περιβαλλοντικών επιπτώσεων για την περιοχή, ώστε να δικαιολογείται 
αυτή η μετατροπή;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.011 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Γιώργου 
Κουκουμά, ημερομηνίας 27 Ιουλίου 2023, προς την Υπουργό Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. 

Άννα Κουκκίδη Προκοπίου 

 «Κατά τη διάρκεια συζήτησης σε συνεδρίαση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Ανθρωπίνων 
Δικαιωμάτων και Ίσων Ευκαιριών μεταξύ Ανδρών και Γυναικών αναφέρθηκε σοβαρός προβληματισμός για 
την έκβαση καταγγελιών περιστατικών βίας κατά γυναικών και ενδοοικογενειακής βίας, στις περιπτώσεις που 
ο θύτης είναι στέλεχος της Αστυνομίας Κύπρου. 

 Συνεπώς, παρακαλείται η Υπουργός Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως, ως η αρμόδια αρχή, όπως 
ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα πιο κάτω: 

1. Τον αριθμό των μελών της Αστυνομίας Κύπρου για τα οποία υπήρξαν αναφορές ή καταγγελίες για 
ενδοοικογενειακή βία και βία ενάντια σε γυναίκα κατά τα τελευταία δέκα χρόνια.  Στον αριθμό να 
συμπεριληφθούν και περιπτώσεις αστυνομικών οι οποίοι μπορεί να έχουν αποχωρήσει ή να έχουν 
συνταξιοδοτηθεί από το σώμα μέσα στο υπό αναφορά διάστημα. 

2. Τον αριθμό των υποθέσεων για τις οποίες έχει αποφασιστεί να μην ασκηθεί δίωξη. 

3. Τον αριθμό των υποθέσεων για τις οποίες έχει αποσυρθεί η καταγγελία. 

4. Τον αριθμό των υποθέσεων για τις οποίες εκκρεμούν ακόμη η έρευνα και η απόφαση για άσκηση 
δίωξης, καθώς και το χρονικό διάστημα για το οποίο εκκρεμούν. 

5. Τον αριθμό των υποθέσεων για τις οποίες έχει ασκηθεί δίωξη. 

6. Τον αριθμό των περιπτώσεων για τις οποίες έχει αποφασιστεί να τεθεί σε διαθεσιμότητα αστυνομικός 
για τέτοιες υποθέσεις, τουλάχιστον μέχρι την ολοκλήρωση της έρευνας.» 
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Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.012 της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης 
Χαραλαμπίδου, ημερομηνίας 27 Ιουλίου 2023, προς τον Υπουργό Ενέργειας, Εμπορίου και 

Βιομηχανίας κ. Γιώργο Παπαναστασίου 

 «Με αφορμή την πρόσφατη πυρκαγιά στην καρδιά του δάσους Πάφου, παρακαλούμε όπως ο 
Υπουργός Ενέργειας, Εμπορίου και Βιομηχανίας, ως η αρμόδια αρχή, μας ενημερώσει σε πόσες από τις 
δασικές πυρκαγιές των τελευταίων ετών έχει διαπιστωθεί από τη διερεύνηση των αιτιών ότι  ευθύνονται τα 
γυμνά καλώδια της ΑΗΚ.  Ποια μέτρα έχουν ληφθεί από την ΑΗΚ για αποτροπή έκρηξης πυρκαγιών από 
καλώδια μεταφοράς ηλεκτρισμού, ώστε να αποφύγουμε την έκρηξη μιας καταστροφικής πυρκαγιάς με 
ανυπολόγιστες συνέπειες για το περιβάλλον και την πατρίδα μας;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.013 της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης 
Χαραλαμπίδου, ημερομηνίας 27 Ιουλίου 2023, προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών 

Ασφαλίσεων κ. Γιάννη Παναγιώτου 

 «Παρακαλείται ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, ως η αρμόδια αρχή, όπως 
ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων τι έλεγχος ασκείται από τις αρμόδιες υπηρεσίες για αποτροπή 
εισόδου ληπτών δημόσιου βοηθήματος σε πρακτορεία στοιχημάτων και καζίνα, πόσο αποτελεσματικοί είναι 
οι έλεγχοι αυτοί και τι έχουν καταδείξει μέχρι σήμερα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.014 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου 
Θεοπέμπτου, ημερομηνίας 28 Ιουλίου 2023, προς την Υπουργό Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας 

κ. Αθηνά Μιχαηλίδου 

 «Παρακαλώ όπως η Υπουργός Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει 
τη Βουλή των Αντιπροσώπων αναφορικά με τον προγραμματισμό και τους μελλοντικούς σχεδιασμούς σε 
σχέση με το θέμα των καταλόγων διοριστέων και διορισίμων και το πώς αξιολογείται η μέχρι τώρα κατάσταση 
με την παράλληλη λειτουργία των δύο αυτών καταλόγων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.015 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου 
Θεοπέμπτου, ημερομηνίας 28 Ιουλίου 2023, προς την Υπουργό Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως 

κ. Άννα Κουκκίδη Προκοπίου 

 «Αναφορικά με τη ρίψη βεγγαλικών, σε παλαιότερη συνεδρίαση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής 
Περιβάλλοντος η Υπηρεσία Μεταλλείων, που είναι με βάση τον νόμο η αρμόδια υπηρεσία για την αδειοδότηση 
για ρίψη βεγγαλικών, είχε δηλώσει ότι αδυνατεί να ανταποκριθεί στις καταγγελίες για ρίψη βεγγαλικών κατά 
τις βραδινές ώρες και είχε προταθεί να το αναλάβει η Αστυνομία. 

 Παρακαλείται η Υπουργός Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως, ως η αρμόδια αρχή, όπως ενημερώσει 
τη Βουλή των Αντιπροσώπων εάν έχει επέλθει συμφωνία για το ποιος θα ανταποκρίνεται στις καταγγελίες 
για παράνομη ρίψη βεγγαλικών, ιδιαίτερα τις βραδινές ώρες κατά τις οποίες η προαναφερόμενη δημόσια 
υπηρεσία είναι κλειστή.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.016 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου 
Θεοπέμπτου, ημερομηνίας 28 Ιουλίου 2023, προς τον Υπουργό Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνο 

Ιωάννου 

 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Εσωτερικών, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων κατά πόσο, στις περιπτώσεις που αποξηλώνονται εγκαταστάσεις πετρελαιοειδών ή 
εγκαταστάσεις στις οποίες γίνεται χρήση χημικών, όπως για παράδειγμα πρατήρια βενζίνης ή 
ατμοκαθαριστήρια, τίθενται όροι απορρύπανσης και, εάν ναι, ποιοι είναι αυτοί.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.017 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου 
Ορφανίδη, ημερομηνίας 31ης Ιουλίου 2023, προς τον Υπουργό Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και 

Περιβάλλοντος κ. Πέτρο Ξενοφώντος 

 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος, ως η αρμόδια 
αρχή, ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιες ενέργειες έχει προβεί για αναδάσωση των καμένων 
περιοχών που έχουν πληγεί από πυρκαγιές τα τελευταία δέκα χρόνια και πιο συγκεκριμένα τι ποσοστό 
αναδάσωσης έχει διεκπεραιωθεί σε κάθε επηρεασμένη περιοχή, πόσα δέντρα έχουν φυτευτεί και από ποιες 
κατηγορίες δέντρων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.018 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χρίστου 
Χριστοφίδη, ημερομηνίας 1ης Αυγούστου 2023, προς τον Υπουργό Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνο 

Ιωάννου 

 «Παρακαλείται ο Υπουργός Εσωτερικών, ως η αρμόδια αρχή, όπως ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για το κόστος αγοράς και τοποθέτησης συρματοπλέγματος στη Νεκρή Ζώνη της περιοχής 
Αστρομερίτη-Ακακίου. 
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 Μέσω ποιας διαδικασίας έγινε η επιλογή αγοράς του και από πού αγοράστηκε;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.019 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου 
Λουκαΐδη, ημερομηνίας 1ης Αυγούστου 2023, προς την Υπουργό Υγείας κ. Πόπη Κανάρη 

 «Παρακαλείται η Υπουργός Υγείας, ως η αρμόδια αρχή, όπως ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για την κατάσταση ετοιμότητας και λειτουργίας του δεύτερου ορόφου της νέας πτέρυγας του 
Γενικού Νοσοκομείου Λάρνακας και κατά πόσο ακόμη διεξάγονται ή εκκρεμούν εργασίες διαμόρφωσης και 
εξοπλισμού του ορόφου ή συντήρησης ολόκληρης της πτέρυγας. 

 Επίσης, σε περίπτωση ύπαρξης καθυστέρησης, παρακαλείται να ενημερώσει για τους λόγους για τους 
οποίους αυτή παρατηρείται, έχοντας ως δεδομένο ότι η πτέρυγα έχει ήδη παραδοθεί και εγκαινιαστεί με 
σημαντική απόκλιση από τα αρχικά χρονοδιαγράμματα. 

 Τέλος, παρακαλείται να ενημερώσει για το χρονικό πλαίσιο στο οποίο αναμένεται η τελική παράδοση 
της πτέρυγας στην ολότητά της και κατά πόσο προκύπτουν ζητήματα τα οποία επηρεάζουν αυτό το πλαίσιο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.020 της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης 
Χαραλαμπίδου, ημερομηνίας 1ης Αυγούστου 2023, προς την Υπουργό Παιδείας, Αθλητισμού και 

Νεολαίας κ. Αθηνά Μιχαηλίδου 

 «Σε σχέση με εκπαιδευτικούς που δηλώνουν μόνιμη έδρα την επαρχία Λευκωσίας, διορίζονται σε 
άλλες επαρχίες, ως προνοείται από τους υφιστάμενους κανονισμούς, για να υπηρετήσουν εκτός έδρας, και 
στη συνέχεια αποσπώνται στο Υπουργείο Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας, παρακαλώ όπως η Υπουργός 
Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας, ως η αρμόδια αρχή, μας ενημερώσει για τα ακόλουθα: 

1. Ως προς τις μονάδες που τους αποδίδονται, αφού, ενώ είναι κάτοικοι Λευκωσίας, επειδή η απόσπασή 
τους έγινε από άλλη επαρχία στην οποία τη δεδομένη στιγμή είχαν διοριστεί, τους επιμετρούνται 
μονάδες ως να υπηρετούσαν στην ύπαιθρο, δηλαδή εκτός έδρας, και μάλιστα αυτό συνεχίζεται σε 
κάποιες περιπτώσεις για δεκαετία, πράγμα που μετατρέπει την προσωρινή απόσπαση σε μια μόνιμη 
κατάσταση, με ό,τι αυτό συνεπάγεται.  

2. Πόσοι εκπαιδευτικοί, ποιας θέσης (διευθυντές, υποδιευθυντές, απλοί κ.λπ.) και από ποιους κλάδους 
οι οποίοι αυτή τη στιγμή υπηρετούν στην επαρχία Λευκωσίας και έχουν δηλωμένη ως μόνιμη έδρα 
κατοικίας τη Λευκωσία έχουν μετατεθεί σε άλλες επαρχίες/περιφέρειες, εμπίπτουν σε αυτό το πλάνο 
και πιστώνονται μονάδες υπαίθρου, καθώς και για πόσα χρόνια είναι αποσπασμένοι.   

3. Αν παρόμοιο φαινόμενο παρατηρείται στα επαρχιακά σας γραφεία σε άλλες πόλεις και, εάν ναι, να 
δοθούν επίσης αναλυτικά στοιχεία. 

4. Αν το γεγονός αυτό δημιουργεί άνιση μεταχείριση σε σχέση με άλλους εκπαιδευτικούς που οδηγούν 
καθημερινά εκτός της επαρχίας και ποια η λογική αυτής της πρακτικής, και μάλιστα για πέραν της 
δεκαετίας σε κάποιες περιπτώσεις.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.021 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου 
Τορναρίτη, ημερομηνίας 1ης Αυγούστου 2023, προς τον Υπουργό Μεταφορών, Επικοινωνιών και 

Έργων κ. Αλέξη Βαφεάδη 

«Καλείται ο Υπουργός Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων, ως η αρμόδια αρχή, όπως ενημερώσει 
τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιο στάδιο βρίσκεται ο σχεδιασμός και η εξέλιξη του δρόμου που συνδέει 
τους Τάφους των Βασιλέων με την Πέγεια στην επαρχία Πάφου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.022 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου 
Ορφανίδη, ημερομηνίας 1ης Αυγούστου 2023, προς την Υπουργό Παιδείας, Αθλητισμού και 

Νεολαίας κ. Αθηνά Μιχαηλίδου 

 «Στις 2 Μαΐου 2023 πραγματοποιήθηκε συνάντηση στο Προεδρικό Μέγαρο με τον Πρόεδρο της 
Δημοκρατίας κ. Νίκο Χριστοδουλίδη και την Επιτροπή Ανάπτυξης Λάρνακας με θέμα την ίδρυση δημόσιας 
πανεπιστημιακής σχολής στη Λάρνακα.  Ο Πρόεδρος της Δημοκρατίας αντίκρισε το όλο θέμα θετικά και 
ανέφερε ότι αυτό θα παραπεμπόταν στο Υπουργικό Συμβούλιο, το οποίο θα συνερχόταν στις 3 Μαΐου ή το 
αργότερο στις 10 Μαΐου, για να προχωρήσει στην έγκριση αυτού, κάτι που δεν έχει γίνει μέχρι σήμερα.  

 Ως εκ των πιο πάνω, παρακαλώ όπως η Υπουργός Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας, ως η αρμόδια 
αρχή, ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων μέχρι πού ευρίσκεται το όλο θέμα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.023 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου 
Ορφανίδη, ημερομηνίας 1ης Αυγούστου 2023, προς την Υπουργό Παιδείας, Αθλητισμού και 

Νεολαίας κ. Αθηνά Μιχαηλίδου 
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 «Σε δηλώσεις μου στις 3 Ιουλίου 2023 είχα αναφερθεί στο Εθνικό Σχέδιο Ανάκαμψης και 
Ανθεκτικότητας και συγκεκριμένα σχετικά με την αφαίρεση του κονδυλίου που αφορούσε την ανέγερση της 
νέας τεχνικής σχολής στη Λάρνακα. 

 Στις 4 Ιουλίου 2023 το Υπουργείο Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας σε σχετική ανακοίνωσή του 
δήλωνε ότι η προκήρυξη του διαγωνισμού για τα κατασκευαστικά σχέδια του εν λόγω έργου θα προχωρούσε 
εντός των επόμενων ημερών, κάτι που αναμένουμε. 

 Ως εκ των πιο πάνω, παρακαλώ όπως η Υπουργός Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας, ως η αρμόδια 
αρχή, ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων μέχρι πού ευρίσκεται το όλο θέμα, αν έχει γίνει η μελέτη για 
το έργο, αν έχει υπολογιστεί το κόστος αυτού και αν έχει περιληφθεί σχετικό κονδύλι στον προϋπολογισμό 
για το συγκεκριμένο έργο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.024 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Γιώργου 
Κουκουμά, ημερομηνίας 1ης Αυγούστου 2023, προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών 

Ασφαλίσεων κ. Γιάννη Παναγιώτου 

 «Σύμφωνα με καταγγελίες που έχουν φτάσει κοντά μας, το Τμήμα Κοινωνικής Ενσωμάτωσης Ατόμων 
με Αναπηρίες (ΤΚΕΑΑ) συνεχίζει να καλεί άτομα με μόνιμη απώλεια ακοής νευροαισθητήριου τύπου σε 
επαναξιολόγηση της αναπηρίας τους από την επιτροπή αξιολόγησης.  Επιπρόσθετα, καταγγέλθηκαν 
περιπτώσεις ατόμων με κοχλιακό εμφύτευμα ή βαρηκοΐα τα οποία κρίθηκε, κατά την 
αξιολόγηση/επαναξιολόγηση, ότι με τη χρήση κοχλιακού εμφυτεύματος ή ακουστικών έχουν ακοή και 
συνεπώς είναι “λειτουργικά” και “μπορούν να αυτοεξυπηρετηθούν”, με αποτέλεσμα να τους αποκόπτεται το 
αναπηρικό επίδομα ή να μην τους επιτρέπεται να υποβάλουν αίτηση για διορισμό στη δημόσια υπηρεσία 
κατά τις πρόνοιες του περί Πρόσληψης Ατόμων με Αναπηρίες στον Ευρύτερο Δημόσιο Τομέα Νόμου του 
2009.  

 Πέρα από την παραβίαση θεμελιωδών δικαιωμάτων των ΑΜΕΑ, δημιουργείται επίσης η αντίφαση ένα 
άτομο με μόνιμη απώλεια ακοής να κρίνεται ως “λειτουργικό” και συνεπώς να του αποκόπτεται το επίδομα, 
τη στιγμή που η λειτουργικότητά του σε διάφορους τομείς συνδέεται με προϋποθέσεις που έχουν να κάνουν 
και με τη λήψη του επιδόματος.  

 Επιπρόσθετα, με αυτές τις πρακτικές δημιουργείται η παραδοξότητα τρία υπουργεία της Δημοκρατίας 
(Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας, Υγείας και Άμυνας) να αναγνωρίζουν ως ΑΜΕΑ ένα άτομο με μόνιμη 
απώλεια ακοής νευροαισθητήριου τύπου (και π.χ. να μην του επιτρέπεται να σπουδάσει σε στρατιωτική ή 
αστυνομική σχολή ή να υπηρετήσει στα σώματα ασφαλείας) και την ίδια ώρα ένα τμήμα άλλου υπουργείου 
να αποφαίνεται ότι δεν είναι ΑΜΕΑ, με αποτέλεσμα τον αποκλεισμό του από επιδόματα και ειδικές 
νομοθετικές ρυθμίσεις.  

 Παρακαλείται ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, ως η αρμόδια αρχή, όπως 
ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα εξής: 

1. Πόσες περιπτώσεις ατόμων με μόνιμη απώλεια ακοής νευροαισθητήριου τύπου κρίθηκε κατά τα 
τελευταία πέντε χρόνια από την αρμόδια επιτροπή του ΤΚΕΑΑ ότι δεν εμπίπτουν στον ορισμό του 
όρου “άτομο με αναπηρία”, επειδή θεωρήθηκαν λειτουργικά; 

2. Αν το Σύστημα Αξιολόγησης της Αναπηρίας αρνείται ότι η απώλεια ακοής νευροαισθητήριου τύπου 
είναι εξ ορισμού μόνιμη, ότι δεν επιδέχεται θεραπεία και συνεπώς συνιστά μη αναστρέψιμη αναπηρία, 
αρνείται ότι τα άτομα με κώφωση που φέρουν κοχλιακό εμφύτευμα δεν παύουν να είναι κωφά, έστω 
κι αν αναπτύσσουν ένα είδος ακοής και εκφοράς του λόγου;  Σε ποια επιστημονικά δεδομένα βασίζεται 
η θεώρηση του συστήματος;  

3. Σε περίπτωση που το σύστημα κρίνει την απώλεια ακοής νευροαισθητήριου τύπου ως μόνιμη και μη 
αναστρέψιμη αναπηρία, γιατί το ΤΚΕΑΑ καλεί σε επαναξιολόγηση άτομα με απώλεια ακοής κατά 
παράβαση του άρθρου 34 του περί Ελάχιστου Εγγυημένου Εισοδήματος και Γενικότερα περί 
Κοινωνικών Παροχών Νόμου, όπως τροποποιήθηκε το 2022; 

4. Γιατί δεν έχουν υιοθετηθεί από την αρμόδια επιτροπή οι επιστημονικές επί τούτου θέσεις της ομάδας 
του Κέντρου Κοχλιακών και Άλλων Ακουστικών Εμφυτευμάτων του Γενικού Νοσοκομείου Λευκωσίας 
ως προς την αξιολόγηση των ατόμων με απώλεια ακοής;  

5. Σε ποια επιστημονικά δεδομένα βασίζεται η πρακτική να υποβάλλονται για σκοπούς αξιολόγησης τα 
άτομα με απώλεια ακοής σε ακουογραφήματα μόνο με τη χρήση ακουστικών ή κοχλιακών 
εμφυτευμάτων σε ελεύθερο πεδίο, από τη στιγμή που αυτό δεν ανταποκρίνεται στις πραγματικές 
ακουστικές συνθήκες της καθημερινής ζωής (σχολική τάξη, χώρος δουλειάς, κοινωνική συναναστροφή 
κ.ο.κ.);» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.025 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου 
Γεωργίου, ημερομηνίας 2 Αυγούστου 2023, προς τον Υπουργό Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνο 



31 

 

Ιωάννου 

 «Στην έκθεση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής για το έτος 2023 αναφορικά με την κατάσταση του κράτους 
δικαίου στην Κύπρο επισημαίνεται μεταξύ άλλων ότι η εφαρμογή του περί Σωματείων και Ιδρυμάτων και για 
Άλλα Συναφή Θέματα Νόμου πάσχει.  Γίνεται λόγος για “την έλλειψη σαφούς καθοδήγησης, τις συχνές 
μεταβολές στις πρακτικές που ακολουθούνται και τα διαφορετικά πρότυπα που ισχύουν σε διάφορες 
επαρχίες”.  Όλα αυτά δημιουργούν καθυστέρηση, ανησυχία και οικονομική επιβάρυνση στις προσπάθειες 
οργανωμένων συνόλων πολιτών για τη σύσταση σωματείων με βάση την κείμενη νομοθεσία. 

 Συναφώς, καλείται ο Υπουργός Εσωτερικών, ως η αρμόδια αρχή, όπως πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για τα πιο κάτω: 

1. Πόσα σωματεία μέχρι σήμερα έχουν εγγραφεί με βάση την κείμενη νομοθεσία; 

2. Πόσα σωματεία μέχρι σήμερα έχουν διαγραφεί λόγω της μη συμμόρφωσής τους; 

3. Πόσος χρόνος απαιτείται σήμερα για τη νομότυπη εγγραφή ενός σωματείου σε κάθε επαρχία 
(επαρχιακή διοίκηση) ξεχωριστά, όπου τα έγγραφα κατατίθενται προς εξέταση; 

4. Ποιο είναι το ενημερωτικό υλικό που δίδεται ως καθοδήγηση στους πολίτες για την εύκολη και εύστοχη 
συλλογή των στοιχείων που απαιτούνται για την εγγραφή σωματείου; 

5. Ποια είναι τα “διαφορετικά πρότυπα” για τα οποία γίνεται αναφορά στην έκθεση της Ευρωπαϊκής 
Επιτροπής, που ισχύουν σε κάθε επαρχία;  Για ποιους λόγους υφίστανται αυτά και ποια σκοπιμότητα 
εξυπηρετούν;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.026 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Χρύσανθου 
Σαββίδη, ημερομηνίας 2 Αυγούστου 2023, προς τον Υπουργό Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και 

Περιβάλλοντος κ. Πέτρο Ξενοφώντος 

 «Σχετικά με τις αποζημιώσεις σε καλλιεργητές αβοκάντο, αμπελιών και εσπεριδοειδών στην επαρχία 
Πάφου, μετά τις καταστροφές που προκλήθηκαν στις καλλιέργειές τους εξαιτίας του καύσωνα, παρακαλώ 
όπως ο Υπουργός Γεωργίας Αγροτικής Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη 
Βουλή των Αντιπροσώπων για τα εξής ερωτήματα: 

1. Είναι στις προθέσεις του αρμόδιου υπουργείου να αποζημιώσει τους ζημιωθέντες καλλιεργητές της 
επαρχίας Πάφου; 

2. Εάν υπάρχει πρόθεση για αποζημιώσεις, πότε ακριβώς θα καταβληθούν αυτές;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.027 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Χρύσανθου 
Σαββίδη, ημερομηνίας 2 Αυγούστου 2023, προς τον Υπουργό Ενέργειας, Εμπορίου και Βιομηχανίας 

κ. Γιώργο Παπαναστασίου 

 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Ενέργειας, Εμπορίου και Βιομηχανίας, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει 
τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα εξής ερωτήματα: 

1. Σε ποιο στάδιο υλοποίησης βρίσκεται η δημιουργία μαρίνας στην περιοχή “Πότιμα” της επαρχίας 
Πάφου; 

2. Ποιο είναι το χρονοδιάγραμμα εργασιών του συγκεκριμένου έργου;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.028 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου 
Κέττηρου, ημερομηνίας 3 Αυγούστου 2023, προς τον Υπουργό Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνο 

Ιωάννου 

 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Εσωτερικών, ως η αρμόδια αρχή, αποστείλει στη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αναλυτικό κατάλογο με όλα τα αποδημητικά πουλιά που διαχειμάζουν στην Κύπρο, σε ποιες 
περιοχές αυτά διαχειμάζουν και ποιος αριθμός πουλιών έχει καταγραφεί».   

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.029 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου 
Κέττηρου, ημερομηνίας 3 Αυγούστου 2023, προς τον Υπουργό Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνο 

Ιωάννου 

 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Εσωτερικών, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για τον αριθμό των πουλιών με την ονομασία “βραχοπλουμίδι” που έχει καταγραφεί σε όλη 
την επικράτεια του νησιού και όπως αποστείλει αναλυτικό κατάλογο για την κάθε επαρχία και περιοχή 
ξεχωριστά.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.030 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου 
Κέττηρου, ημερομηνίας 3 Αυγούστου 2023, προς τον Υπουργό Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνο 

Ιωάννου 
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 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Εσωτερικών, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα: 

1. Πόσες και ποιες εταιρείες έχουν αιτηθεί παραχώρηση άδειας εγκατάστασης φωτοβολταϊκών τα 
τελευταία δέκα (10) χρόνια; 

2. Ποιες εταιρείες έχουν αιτηθεί παραχώρηση χαλίτικης/κρατικής γης για εγκατάσταση φωτοβολταϊκών; 

3. Πόσα τεμάχια έχουν παραχωρηθεί για εγκατάσταση φωτοβολταϊκών και σε ποιες εταιρείες; 

4. Σε ποιες περιοχές έχουν δοθεί άδειες για εγκατάσταση φωτοβολταϊκών σε χαλίτικη/κρατική γη; 

5. Πόσες αιτήσεις εκκρεμούν;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.031 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου 
Κέττηρου, ημερομηνίας 3 Αυγούστου 2023, προς τον Υπουργό Οικονομικών κ. Μάκη 

Κεραυνό 

 «Σύμφωνα με στοιχεία της Στατιστικής Υπηρεσίας, τα έσοδα από τον τουρισμό για την περίοδο 
Ιανουαρίου-Μαΐου 2023 υπολογίζονται σε €728,6 εκατομ. σε σύγκριση με €543 εκατομ. την αντίστοιχη 
περίοδο του 2022, σημειώνοντας αύξηση 34,2%. 

 Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Οικονομικών, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει το σώμα πώς 
κατανέμεται το κύμα τουρισμού σε όλη την επικράτεια του νησιού και ποιο το ποσοστό στο ΑΕΠ που 
προσφέρει η κάθε επαρχία.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.032 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου 
Κέττηρου, ημερομηνίας 3 Αυγούστου 2023, προς τον Υπουργό Μεταφορών, Επικοινωνιών και 

Έργων κ. Αλέξη Βαφεάδη 

 «Έχει παρατηρηθεί ότι σε κύριους, αλλά και παρακαμπτήριους δρόμους κάποιοι καταστρέφουν τις 
πινακίδες της τροχαίας, με αποτέλεσμα οι οδηγοί να μην έχουν καθοδήγηση ούτε για τις περιοχές ούτε για το 
όριο ταχύτητας. 

 Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει 
τη Βουλή των Αντιπροσώπων ποιος ο σχεδιασμός του υπουργείου για επίλυση του νέου αυτού φαινομένου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.033 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου 
Κέττηρου, ημερομηνίας 3 Αυγούστου 2023, προς τον Υπουργό Μεταφορών, Επικοινωνιών και 

Έργων κ. Αλέξη Βαφεάδη 

 «Παρακαλείται ο Υπουργός Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων, ως η αρμόδια αρχή, όπως 
ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα: 

1. Πόσες παραβάσεις πολιτών έχει καταγράψει το σύστημα φωτοεπισήμανσης από την ημέρα 
εφαρμογής του;  Να παρουσιαστούν στοιχεία ανά επαρχία, καθώς και πόσες παραβάσεις αφορούν σε 
σταθερές και πόσες σε κινητές κάμερες. 

2. Σε ποια αδικήματα αφορούν οι παραβάσεις που καταγράφονται μέσω του συστήματος 
φωτοεπισήμανσης;  Να παρουσιαστούν αναλυτικά στοιχεία ανά επαρχία, καθώς και πόσες 
παραβάσεις αφορούν σε σταθερές και πόσες σε κινητές κάμερες.  

3. Πόσες ενστάσεις πολιτών έχει δεχθεί η υπηρεσία από την ημέρα λειτουργίας του συστήματος; 

4. Πόσες έχουν εξεταστεί και πόσες εκκρεμούν; 

5. Σε πόσες περιπτώσεις η απόφαση ήταν υπέρ του επηρεαζόμενου πολίτη;»   

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.034 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου 
Κέττηρου, ημερομηνίας 3 Αυγούστου 2023, προς τον Υπουργό Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και 

Περιβάλλοντος κ. Πέτρο Ξενοφώντος 

 «Από το 2016 έχει εμφανιστεί ψευδόκοκκος στις φραγκοσυκιές.  Όπως έχουμε ενημερωθεί, για το 
συγκεκριμένο έντομο υπήρχε παλαιότερα εντομοκτόνο.  Δυστυχώς, ο ψευδόκοκκος έχει εξαπλωθεί σε πολλές 
επαρχίες, με αποτέλεσμα το συγκεκριμένο παραδοσιακό φυτό να κινδυνεύει με εξαφάνιση. 

 Παρακαλείται ο Υπουργός Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος, ως η αρμόδια αρχή, 
όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τις ενέργειες στις οποίες προτίθεται να προβεί για την 
επίλυση του προβλήματος και τη διάσωση του συγκεκριμένου παραδοσιακού φυτού.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.035 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου 
Κέττηρου, ημερομηνίας 3 Αυγούστου 2023, προς τον Υπουργό Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και 

Περιβάλλοντος κ. Πέτρο Ξενοφώντος 
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 «Καλείται ο Υπουργός Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος, ως η αρμόδια αρχή, όπως 
ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα: 

1. Με ποια μεθοδολογία καταμετράται η στάθμη της θάλασσας; 

2. Ποια η στάθμη της θάλασσας στην Κύπρο σήμερα; 

3. Πόσο έχει αυξηθεί τα τελευταία δέκα χρόνια; 

4. Κάθε πόσα χρόνια γίνονται μετρήσεις;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.036 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Χρύσανθου 
Σαββίδη, ημερομηνίας 7 Αυγούστου 2023, προς την Υπουργό Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας κ. 

Αθηνά Μιχαηλίδου 

 «Επί εποχής του πρώην Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Κώστα Χαμπιαούρη υπήρξε ομόφωνη 
απόφαση τόσο από τον υπουργό όσο και από τον δήμο Πάφου, αλλά και από όλους τους εμπλεκόμενους 
φορείς για ανέγερση νέου νηπιαγωγείου, δημοτικού και γυμνασίου.  

 Παρακαλώ όπως η Υπουργός Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη 
Βουλή των Αντιπροσώπων για τα εξής ερωτήματα:  

1. Σε ποιο στάδιο βρίσκεται η συγκεκριμένη απόφαση για σχεδιασμό νέων σχολικών μονάδων στην 
επαρχία Πάφου;  

2. Ποια είναι τα χρονοδιαγράμματα υλοποίησης των συγκεκριμένων έργων;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.037 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου 
Κέττηρου, ημερομηνίας 9 Αυγούστου 2023, προς τον Υπουργό Οικονομικών κ. Μάκη Κεραυνό 

 «Επειδή παρατηρείται μεγάλη καθυστέρηση στην επιστροφή φόρου εισοδήματος προς τους πολίτες, 
παρακαλώ όπως ο Υπουργός Οικονομικών, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων 
για τον χρόνο που απαιτείται κατά μέσο όρο για την επιστροφή του φόρου εισοδήματος και γιατί δεν 
προστίθεται στο επιστρεπτέο ποσό ο νόμιμος τόκος.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.038 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου 
Κέττηρου, ημερομηνίας 9 Αυγούστου 2023, προς τον Υπουργό Ενέργειας, Εμπορίου και 

Βιομηχανίας κ. Γιώργο Παπαναστασίου 

 «Δεδομένου ότι στη χώρα μας υπάρχει απεριόριστη δυνατότητα παραγωγής ηλιακής ενέργειας και με 
τις κλιματολογικές συνθήκες που επικρατούν στο νησί, παρακαλείται ο Υπουργός Ενέργειας, Εμπορίου και 
Βιομηχανίας, ως η αρμόδια αρχή, όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων κατά πόσο θα είναι πιο 
συμφέρουσα για τα δημόσια οικονομικά η τοποθέτηση φωτοβολταϊκών σε όλα τα δημόσια κτίρια.   

 Επιπλέον, παρακαλείται όπως κοινοποιήσει ενδεχόμενη σχετική μελέτη, εάν έχει εκπονηθεί.  Εάν δεν 
υπάρχει, ποιες  είναι οι μελλοντικές ενέργειες επί του θέματος;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.039 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου 
Κέττηρου, ημερομηνίας 9 Αυγούστου 2023, προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών 

Ασφαλίσεων κ. Γιάννη Παναγιώτου 

 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, ως η αρμόδια αρχή, 
ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα πιο κάτω: 

1. Πόσες αιτήσεις για υιοθεσία υποβλήθηκαν από το 2018 μέχρι τον Ιούλιο του 2023;  Να σταλούν 
αναλυτικά στοιχεία ανά επαρχία. 

2. Πόσες από αυτές διεκπεραιώθηκαν ανά έτος και ανά επαρχία; 

3. Πόσα παιδιά μετακινούνται από τις βιολογικές οικογένειές τους, για να τοποθετηθούν σε ανάδοχη 
οικογένεια ανά επαρχία; 

4. Πόσα από αυτά έχουν επιστρέψει στη βιολογική τους οικογένεια; 

5. Έχει διεξαχθεί κάποια έρευνα ανά επαρχία για την εξέλιξη των παιδιών τα οποία έχουν τοποθετηθεί 
σε ανάδοχες οικογένειες όσον αφορά το βιοτικό τους επίπεδο, την ψυχοσύνθεσή τους, την ακαδημαϊκή 
και κοινωνική τους πορεία;  Αν ναι, να μας παρουσιάσετε τα αποτελέσματα.  Αν όχι, παρακαλώ όπως 
μας ενημερώσετε κατά πόσο προτίθεται το υπουργείο σας να εκπονήσει μια σχετική μελέτη. 

5. Μελετάται το ενδεχόμενο εκσυγχρονισμού της περί υιοθεσίας νομοθεσίας;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.040 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου 
Κέττηρου, ημερομηνίας 9 Αυγούστου 2023, προς τον Υπουργό Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και 

Περιβάλλοντος κ. Πέτρο Ξενοφώντος 
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 «Σε ενημερωτική εκπομπή με τίτλο “Πλάνα με ουρά”, που προβλήθηκε στην ΕΡΤ στις 2 Ιουλίου 2023 
και σε επανάληψη στις 6 Αυγούστου 2023, αναφέρθηκε από τον δικηγόρο κ. Αλέξανδρο Κασανδρινό, 
εκπρόσωπο του Συλλόγου Προστασίας και Περίθαλψης Άγριας Ζωής ΑΝΙΜΑ, ότι διαμέσου της Κύπρου 
γίνεται παράνομο εμπόριο άγριας ζωής. 

 Σε επικοινωνία που είχαμε με τον κ. Κασανδρινό επιβεβαίωσε τις καταγγελίες, προσθέτοντας ότι 
μπορεί να δώσει και στοιχεία στις αρχές, εάν και εφόσον του ζητηθούν. 

 Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος, ως η αρμόδια 
αρχή, ενημερώσει το σώμα ποιοι έλεγχοι γίνονται από τα αρμόδια τμήματα τόσο στα αεροδρόμια όσο και στα 
λιμάνια της Κύπρου αναφορικά με την εισαγωγή και την εμπορία άγριας ζωής, καθώς και αν υπάρχουν 
πληροφορίες και στοιχεία που επιβεβαιώνουν ή διαψεύδουν τον κ. Κασανδρινό.»  

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.041 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου 
Κέττηρου, ημερομηνίας 9 Αυγούστου 2023, προς τον Υπουργό Μεταφορών, Επικοινωνιών και 

Έργων κ. Αλέξη Βαφεάδη 

 «Στην Κοινοβουλευτική Επιτροπή Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων έχει συζητηθεί πολλές φορές 
το ζήτημα που αφορά τις ζημίες που προκαλούνται στις κατοικίες της περιοχής κοντά στο αεροδρόμιο 
Λάρνακας από τις δονήσεις των αεροπλάνων. 

 Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων, ως η αρμόδια αρχή, μας 
ενημερώσει αν έχει λάβει αιτήματα για αποζημίωση ή/και αιτήματα για επιδιόρθωση κατοικιών στις περιοχές 
Περβολιών, Κιτίου, Δρομολαξιάς, Μενεού και Τερσεφάνου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.042 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου 
Κέττηρου, ημερομηνίας 9 Αυγούστου 2023, προς τον Υπουργό Οικονομικών κ. Μάκη Κεραυνό 

 «Σε συνεδρία της αρμόδιας Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων τον 
Ιανουάριο του 2019 αναφορικά με την παραχώρηση οικονομικού οφέλους από τη λειτουργία του αερολιμένα 
Λάρνακας στους επηρεαζόμενους δήμους ο Υπουργός Οικονομικών ενημέρωσε την επιτροπή πως θα 
εκπονηθεί οικονομική μελέτη για την οικονομική ενίσχυση ή αποζημίωση των δήμων.  

 Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Οικονομικών, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν έχει εκπονηθεί η μελέτη και, εάν ναι, να δοθούν γραπτώς τα αποτελέσματα, εάν όχι, να 
δοθεί χρονοδιάγραμμα για το πότε αναμένεται να ξεκινήσει η εκπόνηση της μελέτης.»   

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.043 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Σταύρου 
Παπαδούρη, ημερομηνίας 10 Αυγούστου 2023, προς τον Υπουργό Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνο 

Ιωάννου 

 Σημείωση:  Η ερώτηση του βουλευτή είναι εμπιστευτική. 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.044 της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Αλεξάνδρας 
Ατταλίδου, ημερομηνίας 11 Αυγούστου 2023, προς τον Υπουργό Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης 

και Περιβάλλοντος κ. Πέτρο Ξενοφώντος 

 «Σύμφωνα με καταγγελία που έλαβα, η οποία αποτελεί προϊόν δημοσιευμένης δημοσιογραφικής 
έρευνας, έχει εντοπιστεί εκτροπή του νερού από τον ποταμό Κούρη στον Σαϊττά και μεταφορά του σε 
παράνομες εγκαταστάσεις ιχθυοτροφείου στην Τριμήκληνη, η οποία εκμεταλλεύεται έως και το 100% της 
ροής του ποταμού Κούρη που καταλήγει στον υδατοφράκτη Τριμήκληνης-Σαϊττά.  Πρόκειται για το 
ιχθυοτροφείο που ανήκει στην εταιρεία “The Land of Dream”. 

 Επιπρόσθετα, στην όχθη του υδατοφράκτη διαπιστώθηκε ανόρυξη αριθμού γεωτρήσεων και 
ανελλιπής άντληση νερού, με σκοπό τη μεταφορά του μέσω αγωγού στις εγκαταστάσεις της εν λόγω 
ανάπτυξης.  Επίσης, προς εξυπηρέτηση της συγκεκριμένης εγκατάστασης, καταγράφηκε παράνομη 
επέμβαση σε αγωγό που μεταφέρει νερό για άρδευση από τον Σαϊττά στις κοινότητες Λάνειας και Δωρού, η 
οποία διαπιστώθηκε και καταγγέλθηκε από το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων (ΤΑΥ).  Ενώ η καταγγελία του 
ΤΑΥ προέβλεπε την κατεδάφιση των συγκεκριμένων εγκαταστάσεων, αυτές φαίνεται ότι έχουν αναβαθμιστεί. 

 Για την κατασκευή των εν λόγω εγκαταστάσεων έχουν χρησιμοποιηθεί μεγάλες ποσότητες 
σκυροδέματος, οι οποίες χύθηκαν ακόμη και στη βάση των κορμών και τα υπέργεια ριζικά συστήματα των 
δέντρων.  Το γεγονός αυτό επιφέρει σταδιακά την παρακμή τους.  Πέραν των ανωτέρω σοβαρών 
παρεμβάσεων, φαίνεται ότι, προς αξιοποίηση του προϊόντος που παράγει το ιχθυοτροφείο, στην περιοχή, 
παρά το ότι αυτή βρίσκεται εντός της ζώνης προστασίας του ποταμού, έχουν δημιουργηθεί παρανόμως 
μεγάλες λίμνες, παραλίμνια πολυτελή καταλύματα και χώροι εστίασης. 

 Από τη δημοσιογραφική έρευνα προέκυψε ότι ο πρώην Υπουργός Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης 
και Περιβάλλοντος κ. Νίκος Κουγιάλης το 2017 παραχώρησε, με πολιτική απόφαση κι αφού το αίτημα 
απορρίφθηκε από το ΤΑΥ, άδεια εκτροπής του 30% της ροής του ποταμού στον ιδιοκτήτη των εγκαταστάσεων 
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αυτών.  Σήμερα χρησιμοποιείται έως και το 100% της ροής που καταλήγει στον υδατοφράκτη Τριμήκληνης-
Σαϊττά.  Επιπλέον, παρά το γεγονός ότι η άδεια παραχωρήθηκε για σκοπούς εξυπηρέτησης του 
ιχθυοτροφείου, φαίνεται πως αυτό χρησιμοποιείται και για την εξυπηρέτηση των παράνομων επιχειρηματικών 
δραστηριοτήτων που αναφέρονται ανωτέρω. 

 Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος, ως η αρμόδια 
αρχή, λαμβάνοντας υπόψιν τις ως άνω καταγγελίες και την υποβάθμιση των οικοσυστημάτων της περιοχής, 
πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα: 

1. Είναι εις γνώσιν του κράτους η εκτροπή του ποταμού, η ανόρυξη αριθμού γεωτρήσεων, η παράνομη 
επέμβαση σε αγωγό που μεταφέρει νερό για άρδευση από τον Σαϊττά στις κοινότητες Λάνειας και 
Δωρού και η δημιουργία μεγάλων λιμνών, παραλίμνιων πολυτελών καταλυμάτων και χώρων εστίασης;  
Αν ναι, ποια μέτρα έχει λάβει μέχρι σήμερα για την άρση των παρανομιών και την αποκατάσταση του 
περιβάλλοντος; 

2. Ταυτοποιούνται οι καταγγελίες για την ιδιοκτησία του ιχθυοτροφείου;  Επίσης, εμπλέκονται ιδιωτικά 
συμφέροντα ρωσικής προέλευσης στις εν λόγω αναπτύξεις;  Αν ναι, σε ποιο βαθμό και με ποιο τρόπο; 

3. Η απόφαση μετά την καταγγελία του ΤΑΥ για κατεδάφιση των παράνομων εγκαταστάσεων στον αγωγό 
των κοινοτήτων Λάνειας και Δωρού που μετέφερε νερό για άρδευση έχει υλοποιηθεί;  Με ποιο τρόπο 
έχει ελεγχθεί η υλοποίησή της; 

4. Οι μεγάλες λίμνες, τα παραλίμνια πολυτελή καταλύματα και οι χώροι εστίασης είναι νόμιμες και 
αδειοδοτημένες εγκαταστάσεις;  Κατέχουν πολεοδομικές άδειες, μελέτες εκτίμησης επιπτώσεων στο 
περιβάλλον και μελέτες δέουσας εκτίμησης; 

5. Δεδομένου ότι η παραχώρηση άδειας με πολιτική απόφαση, όπως η προαναφερόμενη του κ. Νίκου 
Κουγιάλη, οφείλει να εξυπηρετεί το δημόσιο συμφέρον, με ποια αιτιολόγηση δόθηκε η συγκεκριμένη 
άδεια;  Η συγκεκριμένη αδειοδότηση έγινε στη βάση οποιωνδήποτε τεχνικών και περιβαλλοντικών 
δεδομένων ή συγκεκριμένων όρων που θα μπορούσαν να μας κοινοποιηθούν;  Πώς και από ποιον 
ελέγχονται οι πρόνοιες για αξιοποίηση του 30% της ροής του ποταμού, με οροφή τα 80 κυβ.μ. ανά 
ώρα; 

6. Το ΤΑΥ εξετάζει την επαναφορά της διαχείρισης του συγκεκριμένου υδατοφράγματος από το 
Αρδευτικό Τμήμα Τριμήκληνης στην κυριότητά του; 

7. Δεδομένου ότι σήμερα η κατάσταση των υδάτινων πόρων της περιοχής, αλλά και του υδροβιότοπου 
βρίσκεται σε εξαιρετικά δυσμενή φάση, με τις αιτίες να φωτογραφίζουν τις ως άνω δραστηριότητες, 
ποια μέτρα προτίθεται να λάβει η πολιτεία για την επαναφορά της κανονικότητας;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.045 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου 
Ορφανίδη, ημερομηνίας 16 Αυγούστου 2023, προς την Υπουργό Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας 

κ. Αθηνά Μιχαηλίδου 

 «Το 2006 ανευρέθηκε ναυάγιο στη θαλάσσια περιοχή του χωριού Μαζωτός που αφορά εμπορικό 
πλοίο της ύστερης κλασικής περιόδου, που χρονολογείται τον 4ο  αιώνα π.Χ.  Το ναυάγιο αυτό είναι το πρώτο 
της κλασικής περιόδου που εντοπίστηκε στη Μεσόγειο και μετέφερε αμφορείς από τη Χίο.  Ως εκ των πιο 
πάνω, αποκτά ιδιαίτερη αξία τόσο για την Κύπρο όσο και για την κοινότητα του Μαζωτού. 

 Από το 2010 έχουν πραγματοποιηθεί τρεις τουλάχιστον ανασκαφές με ευρήματα πέραν των 
πεντακοσίων αμφορέων και εκατοντάδες άλλα ευρημάτα, όπως ελαιοπυρήνες και αγγεία.  Τα ευρήματα 
σήμερα βρίσκονται στο Αρχαιολογικό Μουσείο Επαρχίας Λάρνακας. 

 Ως εκ των πιο πάνω, το κοινοτικό συμβούλιο Μαζωτού δίκαια διεκδικεί όπως όλα τα ευρήματα 
φιλοξενηθούν και τοποθετηθούν σε κατάλληλο χώρο στην κοινότητα του Μαζωτού.  Αυτό θα αναβαθμίσει την 
περιοχή και θα αποτελέσει πόλο έλξης ντόπιων και ξένων περιηγητών και η κοινότητα θα προβληθεί διεθνώς. 

 Παρακαλώ όπως η Υπουργός Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας κ. Αθηνά Μιχαηλίδου, ως η αρμόδια 
αρχή, πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχει προβεί σε οποιεσδήποτε ενέργειες για ανέγερση 
χώρου που θα στεγαστούν τα ευρήματα και, αν όχι, τι προτίθεται να πράξει για τη στέγαση αυτών στην 
κοινότητα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.046 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου 
Ορφανίδη, ημερομηνίας 16 Αυγούστου 2023, προς την Υπουργό Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας 

κ. Αθηνά Μιχαηλίδου 

 «Παρακαλώ όπως η Υπουργός Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει 
τη Βουλή των Αντιπροσώπων μέχρι πού ευρίσκεται το αίτημα της κοινότητας Μαζωτού για τη δημιουργία 
κοινοτικού δημόσιου νηπιαγωγείου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.047 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου 
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Ορφανίδη, ημερομηνίας 16 Αυγούστου 2023, προς τον Υπουργό Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνο 
Ιωάννου 

 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Εσωτερικών, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων μέχρι πού βρίσκεται το θέμα της ανέγερσης της αίθουσας πολλαπλής χρήσης στην κοινότητα 
Μαζωτού, όπως αυτό έχει ήδη ζητηθεί από το κοινοτικό συμβούλιο Μαζωτού. 

 Η δημιουργία αίθουσας πολλαπλής χρήσης στον Μαζωτό θα βοηθήσει στη στήριξη και ανάπτυξη του 
πνευματικού πολιτισμού και θα είναι ωφέλιμη και για τις ανάγκες των γύρω κοινοτήτων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.048 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου 
Ορφανίδη, ημερομηνίας 16 Αυγούστου 2023, προς τον Υπουργό Μεταφορών, Επικοινωνιών και 

Έργων κ. Αλέξη Βαφεάδη 

 «Η κατασκευή κυματοθραυστών στα παραλιακά μέτωπα των κοινοτήτων Μενεού-Περβολιών-Ζυγίου 
έχει ως επακόλουθο τη διάβρωση στα παράλια της κοινότητας Μαζωτού με καταστροφικά αποτελέσματα.  Η 
άμμος στην περιοχή αυτή έχει εξαφανιστεί, στην προσπάθεια να βοηθηθούν άλλες παράλιες περιοχές, με 
αποτέλεσμα να καταστραφούν άλλες, κάτι που θα έπρεπε να είχε προβλεφθεί από τους μελετητές, αν έκαναν 
σωστά τη δουλειά που τους είχε ανατεθεί, που, από ό,τι φαίνεται, δεν έχει γίνει. 

 Ως εκ των πιο πάνω, παρακαλώ όπως ο Υπουργός Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων, ως η 
αρμόδια αρχή, αποστείλει στη Βουλή των Αντιπροσώπων τη μελέτη για την κατασκευή κυματοθραυστών στις 
περιοχές Περβολιών και Ζυγίου, καθώς και τις μελέτες για τυχόν άλλες γειτνιάζουσες περιοχές.  Παράλληλα, 
να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν η διάβρωση της παραλίας στην περιοχή Μαζωτού έχει 
εντοπιστεί και να αποστείλει όλες τις σχετικές μελέτες που αφορούν το όλο θέμα.  Αν δεν έχουν γίνει 
οποιεσδήποτε ενέργειες,  παρακαλώ όπως ενημερώσει σε ποιες ενέργειες άμεσες και χωρίς χρονοτριβή 
προτίθεται να προβεί για το όλο ζήτημα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.049 της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Αλεξάνδρας 
Ατταλίδου, ημερομηνίας 17 Αυγούστου 2023, προς τον Υπουργό Ενέργειας, Εμπορίου και 

Βιομηχανίας κ. Γιώργο Παπαναστασίου 

 «Αναφορικά με τη Μακροπρόθεσμη Στρατηγική Ανακαίνισης Κτιρίων της Κυπριακής Δημοκρατίας, 
παρακαλώ όπως ο Υπουργός Ενέργειας, Εμπορίου και Βιομηχανίας, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη 
Βουλή των Αντιπροσώπων τα ακόλουθα: 

1. Έχει υποβληθεί στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή η αξιολόγηση της προόδου για τη διετία 2021-2022 σχετικά 
με το ποσοστό επίτευξης του ετήσιου στόχου εξοικονόμησης ενέργειας (1,31 GWh ή 0,11 χιλιάδες 
ΤΙΠ), η οποία έπρεπε να ολοκληρωθεί μέχρι τις 15 Μαρτίου 2023; 

2. Από την αξιολόγηση προκύπτει η κάλυψη των ελλειμμάτων που δημιουργήθηκαν   τα έτη 2016 και 
2019, όπως το επιτρέπει το άρθρο 5 της Οδηγίας 2012/27/ΕΕ για την ενεργειακή απόδοση; 

3. Λαμβάνοντας υπόψη τους αυξημένους στόχους που έχουν τεθεί για το 2030, την επικείμενη 
αναδιατύπωση της Οδηγίας για την ενεργειακή απόδοση και δεδομένου του ότι η αναθεώρηση του 
Εθνικού Σχεδίου για την Ενέργεια και το Κλίμα βρίσκεται στο στάδιο της δημόσιας διαβούλευσης, 
εξετάζεται το σενάριο της ανακαίνισης όλων των κτιρίων της κεντρικής δημόσιας διοίκησης σε κτίρια 
με σχεδόν μηδενική ή μηδενική κατανάλωση ενέργειας;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.050 της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης 
Χαραλαμπίδου, ημερομηνίας 18 Αυγούστου 2023, προς τον Υπουργό Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνο 

Ιωάννου 

 «Παρακαλώ πολύ όπως ο Υπουργός Εσωτερικών, ως η αρμόδια αρχή, απαντήσει σε σχέση με τους 
συλληφθέντες πριν από λίγες μέρες από την αστυνομία της Σιγκαπούρης “Κυπρίους” κατά πόσο οι δύο αυτές 
περιπτώσεις ερευνήθηκαν στο παρελθόν.  Σε περίπτωση που η απάντησή του είναι αρνητική, να μας πει αν 
προτίθεται να ανοίξουν οι φάκελοι και των δύο, προκειμένου να διαπιστωθεί κατά πόσο τηρήθηκαν οι 
πρέπουσες διαδικασίες για να εγκριθεί η αίτησή τους και, στην περίπτωση που τη δεδομένη χρονική περίοδο 
αντιμετώπιζαν οποιεσδήποτε κατηγορίες σε διεθνές επίπεδο, ποια γραφεία είχαν ανάμειξη, στην περίπτωση 
που απαιτείται περαιτέρω διερεύνηση για απόκρυψη στοιχείων, τι επενδύσεις έκαναν στην Κύπρο, 
προκειμένου να διασφαλίσουν χρυσό διαβατήριο, και αν αυτές ικανοποιούσαν τα κριτήρια.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.051 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Γιώργου 
Κουκουμά, ημερομηνίας 18 Αυγούστου 2023, προς τον Υπουργό Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνο 

Ιωάννου 

 «Εκατομμύρια πολίτες -Κύπριοι και ξένοι- επισκέπτονται τις παραλίες σε όλες τις επαρχίες της 
ελεύθερης Κύπρου πέραν των επτά μηνών ετησίως.  Εντούτοις, παρά τις συνεχείς εκκλήσεις για επέκταση 
της ναυαγοσωστικής κάλυψης σε περισσότερες παραλίες και με διευρυμένο ωράριο, παρατηρείται ότι ακόμα 
και τους καλοκαιρινούς μήνες αρκετές παραλίες παραμένουν χωρίς ναυαγοσωστική κάλυψη, ενώ άλλες δεν 
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στελεχώνονται με τον απαιτούμενο αριθμό ναυαγοσωστών, ιδιαίτερα στις επαρχίες Αμμοχώστου και 
Λεμεσού.  Ταυτόχρονα, ενώ αυξάνεται ο αριθμός των λουομένων που επιλέγουν να επισκεφθούν τις 
παραλίες κατά τις πρωινές ώρες, η πλειοψηφία των ναυαγοσωστικών πύργων ανοίγει μετά τις 10.30 π.μ.  

 Παρακαλείται ο Υπουργός Εσωτερικών, ως η αρμόδια αρχή, όπως ενημερώσει για τα πιο κάτω:  

1. Πόσες και ποιες είναι οι παραλίες λουομένων που δεν έχουν σήμερα ναυαγοσωστικό πύργο ή που 
έχουν, αλλά είναι κλειστός; 

2. Πόσοι και ποιοι ναυαγοσωστικοί πύργοι στελεχώνονται σήμερα μόνο από έναν ναυαγοσώστη; 

3. Ποιος είναι ο αριθμός των μόνιμων ναυαγοσωστών και ποιος ο αριθμός των εποχικών ναυαγοσωστών 
ανά επαρχία; 

4. Κατά πόσο προτίθεται το υπουργείο να προχωρήσει στην πρόσληψη μόνιμου ναυαγοσωστικού 
προσωπικού, προκειμένου να υπάρξει μεγαλύτερη εργασιακή ασφάλεια και συνεπώς μεγαλύτερο 
ενδιαφέρον από ναυαγοσώστες για εργοδότηση; 

5. Σε ποια μέτρα προτίθεται να προχωρήσει το υπουργείο, προκειμένου να υπάρξουν:  

 α. πλήρης στελέχωση των υφιστάμενων ναυαγοσωστικών πύργων και  

β. διεύρυνση του ωραρίου, ώστε να υπάρχει ναυαγοσωστική κάλυψη από την ανατολή μέχρι τη 
δύση του ήλιου, τουλάχιστον κατά τις περιόδους αιχμής; 

6. Σε ποια φάση βρίσκεται η δημιουργία εξειδικευμένης υπηρεσίας ασφάλειας παραλιών με ευθύνη όλων 
των σχετικών δραστηριοτήτων (οργάνωση, εκπαίδευση, πληρότητα μέσων, επιτήρηση, έλεγχος) όπως 
είχε εξαγγελθεί το 2018 με το Εθνικό Σχέδιο Ασφάλειας Παραλιών “ΣΑΛΑΜΙΣ”;»   

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.052 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Αλέκου 
Τρυφωνίδη, ημερομηνίας 18 Αυγούστου 2023, προς τον Υπουργό Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνο 

Ιωάννου 

 «Αναφορικά με τη δημιουργία Βιοτεχνικής Περιοχής Σολέας και την ένταξη του έργου στον κρατικό 
προϋπολογισμό για το 2024, παρακαλείται ο Υπουργός Εσωτερικών, ως η αρμόδια αρχή, όπως μας 
ενημερώσει σχετικά με το σε ποιες ενέργειες προτίθεται να προβεί. 

 Υπενθυμίζεται ότι για την υλοποίηση του εν λόγω έργου είχαν παρθεί συγκεκριμένες αποφάσεις από 
την προηγούμενη κυβέρνηση και αυτό είχε ενταχθεί στον κρατικό προϋπολογισμό του 2023.  Στη συνέχεια, 
μετά από παρέμβαση και διαβουλεύσεις με το Υπουργείο Οικονομικών, το έργο αφαιρέθηκε από τον περσινό 
κρατικό προϋπολογισμό, χωρίς ουσιαστικό λόγο, και στη συνέχεια δόθηκαν δεσμεύσεις από το Υπουργείο 
Εσωτερικών για την επανένταξή του στον φετινό κρατικό προϋπολογισμό.  Επιπρόσθετα, σημειώνεται ότι 
επίσης δόθηκαν δεσμεύσεις για υλοποίηση του έργου από τον τότε υποψήφιο και σημερινό Πρόεδρο της 
Δημοκρατίας στην επίσκεψή του στην περιοχή της Σολέας.  Αναμένω τις άμεσες και θετικές ενέργειες του 
αρμόδιου υπουργού.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.053 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Αλέκου 
Τρυφωνίδη, ημερομηνίας 18 Αυγούστου 2023, προς την Υπουργό Δικαιοσύνης και Δημοσίας 

Τάξεως κ. Άννα Κουκκίδη Προκοπίου 

 «Παρακαλείται η Υπουργός Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως, ως η αρμόδια αρχή, όπως μας 
πληροφορήσει σχετικά με τις ενέργειες στις οποίες προτίθεται να προβεί αναφορικά με την κατασκευή 
ελικοδρομίου στη Ληνού και ένταξή του στον κρατικό προϋπολογισμό του 2024. 

 Υπενθυμίζεται ότι για την υλοποίηση του εν λόγω έργου είχε παρθεί συγκεκριμένη απόφαση από την 
προηγούμενη κυβέρνηση, μετά τις μεγάλες πυρκαγιές στην περιοχή Σολέας το 2016, ως μέτρο πρώτης 
γραμμής για την άμεση αντιμετώπιση και κατάσβεση ενδεχόμενων παρόμοιων πυρκαγιών στην ευρύτερη 
περιοχή Τροόδους και αυτό είχε ενταχθεί στον κρατικό προϋπολογισμό του 2023.  Στη συνέχεια, μετά από 
παρέμβαση και διαβουλεύσεις με το Υπουργείο Οικονομικών, το έργο αφαιρέθηκε από τον περσινό κρατικό 
προϋπολογισμό χωρίς ουσιαστικό λόγο και ακολούθως δόθηκαν δεσμεύσεις από το Υπουργείο Δικαιοσύνης 
και Δημοσίας Τάξεως για επανένταξή του στον φετινό κρατικό προϋπολογισμό του 2024. 

 Αναμένω τις άμεσες και θετικές ενέργειες του αρμόδιου υπουργού.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.054 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Χρύσανθου 
Σαββίδη, ημερομηνίας 21ης Αυγούστου 2023, προς την Υπουργό Υγείας κ. Πόπη Κανάρη 

 «Σχετικά με τη διοικητική αυτονόμηση των δημόσιων νοσηλευτηρίων έχω καταθέσει στην 
Κοινοβουλευτική Επιτροπή Υγείας πρόταση νόμου που τροποποιεί τον περί Ίδρυσης Οργανισμού Κρατικών 
Υπηρεσιών Υγείας Νόμο του 2017 (73(ι)/2017).  Η πρόταση νόμου αφορά στον καθορισμό των διευθύνσεων 
του ΟΚΥΠΥ, έτσι ώστε να εξασφαλίζεται η εύρυθμη λειτουργία των δημόσιων νοσηλευτηρίων, η βέλτιστη 
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παροχή υγειονομικών υπηρεσιών και να λαμβάνονται υπόψη οι ιδιαιτερότητες, αλλά και οι ανάγκες της κάθε 
επαρχίας αναφορικά με τον καθορισμό των διευθύνσεων των δημόσιων νοσηλευτηρίων.  

 Επιπρόσθετα, άμεση είναι η ανάγκη να βελτιωθεί η λειτουργικότητα των νοσοκομείων της επαρχίας 
Πάφου, αλλά και να καταστεί αυτόνομο το Γενικό Νοσοκομείο Πάφου.  

 Παρακαλώ όπως η Υπουργός Υγείας, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων 
σε ποιο στάδιο βρίσκεται η διοικητική αυτονόμηση των δημόσιων νοσηλευτηρίων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.055 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου 
Θεοπέμπτου, ημερομηνίας 22 Αυγούστου 2023, προς την Υπουργό Δικαιοσύνης και Δημοσίας 

Τάξεως κ. Άννα Κουκκίδη Προκοπίου 

 «Στο άρθρο 42Α του περί Άδειας Οδήγησης Νόμου [Ν.94(I)/2001] αναφέρεται ότι η ίδρυση σχολής 
εξειδικευμένης σειράς μαθημάτων είναι υπό την ευθύνη και την εποπτεία του Υπουργείου Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως.  

 Παρακαλώ όπως η Υπουργός Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη 
Βουλή των Αντιπροσώπων για τα πιο κάτω:  

1. Έχει ιδρυθεί η σχολή και πότε;  

2. Ποιοι αποτελούν το διδακτικό προσωπικό;  

3. Πόσοι έχουν παρακολουθήσει τα υποχρεωτικά μαθήματα που προβλέπει ο νόμος;  Τα 
παρακολούθησαν με βάση διάταγμα δικαστηρίου ή λόγω υπέρβασης βαθμών ποινής;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.056 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου 
Θεοπέμπτου, ημερομηνίας 22 Αυγούστου 2023, προς τον Υπουργό Γεωργίας, Αγροτικής 

Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος κ. Πέτρο Ξενοφώντος 

 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος, ως η αρμόδια 
αρχή, ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων κατά πόσο, τέσσερα χρόνια μετά την ψήφιση του 
κανονισμού αναφορικά με τις προδιαγραφές των καταφυγίων σκύλων, έχουν γίνει επιθεωρήσεις και έχει τεθεί 
σε εφαρμογή ο ευρωπαϊκός Κανονισμός 319 του 2019 για την προστασία σκύλων και γάτων σε εκτροφεία, 
ξενοδοχεία, καταφύγια και υποστατικά προσωρινής φύλαξης, ιδιαίτερα σε αυτά που οι τοπικές αρχές έχουν 
νομική υποχρέωση να τηρούν, και ποια από αυτά είναι σήμερα εντός προδιαγραφών.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.057 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου 
Γεωργίου, ημερομηνίας 24 Αυγούστου 2023, προς την Υπουργό Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως 

κ. Άννα Κουκκίδη Προκοπίου 

 «Η οπαδική βία και ο χουλιγκανισμός αποτελούν όχι μόνο καρκίνωμα για τον αθλητισμό, αλλά και ξένο 
σώμα για κάθε ευνομούμενη πολιτεία.  Με αφορμή τα πρόσφατα βίαια επεισόδια και τη δολοφονία ενός 
ανθρώπου που έγιναν στη Νέα Φιλαδέλφεια στην Αθήνα από οπαδούς της Ντιναμό Ζάγκρεμπ στον βωμό 
της τυφλής οπαδικής βίας, την επόμενη ακριβώς μέρα σημειώθηκε απόπειρα πρόκλησης επεισοδίων μεταξύ 
Κυπρίων και Ισραηλινών οπαδών σε κεντρική λεωφόρο στη Λάρνακα.  Παρατηρείται πλέον το φαινόμενο 
επεισόδια μεταξύ οπαδών να μεταφέρονται εκτός των αθλητικών εγκαταστάσεων και των γειτνιαζουσών 
περιοχών τους. 

 Δεδομένων των ανωτέρω, καλείται η Υπουργός Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως, ως η αρμόδια 
αρχή, όπως πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα: 

1. Ποια είναι τα επιχειρησιακά προληπτικά και κατασταλτικά μέτρα που λαμβάνει η Αστυνομία Κύπρου 
για την αποφυγή τέτοιων φαινομένων ενόψει των ευρωπαϊκών υποχρεώσεων των κυπριακών 
ομάδων, αλλά και της νέας ποδοσφαιρικής χρονιάς; 

2. Ποιες πρωτοβουλίες προτίθεται να λάβει η κυβέρνηση για την τροποποίηση των νομοθεσιών για την 
πρόληψη, τον έλεγχο, την επιτήρηση και την καταστολή τέτοιων φαινομένων;»   

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.058 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χρύση 
Παντελίδη, ημερομηνίας 29 Αυγούστου 2023, προς την Υπουργό Παιδείας, Αθλητισμού και 

Νεολαίας κ. Αθηνά Μιχαηλίδου 

 «Παρακαλώ όπως η Υπουργός Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει 
τη Βουλή των Αντιπροσώπων για το παρόν και το μέλλον του θεσμού του Διεθνούς Φεστιβάλ ΚΥΠΡΙΑ». 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.059 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου 
Ορφανίδη, ημερομηνίας 29 Αυγούστου 2023, προς την Υπουργό Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας 

κ. Αθηνά Μιχαηλίδου 
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 «Παρακαλώ όπως η Υπουργός Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας, ως η αρμόδια αρχή, αποστείλει 
στη Βουλή των Αντιπροσώπων τις εκθέσεις με τα αποτελέσματα των εσωτερικών ελέγχων από τα ελεγκτικά 
γραφεία που διεξήγαγαν τους ελέγχους των τελευταίων πέντε χρόνων για την Κυπριακή Ομοσπονδία 
Παραδοσιακού Taekwon-do.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.060 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου 
Ορφανίδη, ημερομηνίας 29 Αυγούστου 2023, προς την  Υπουργό Παιδείας, Αθλητισμού και 

Νεολαίας κ. Αθηνά Μιχαηλίδου 

 «Παρακαλώ όπως η Υπουργός Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας, ως η αρμόδια αρχή, αποστείλει 
στη Βουλή των Αντιπροσώπων τον προϋπολογισμό της Παγκύπριας Ομοσπονδίας Ερασιτεχνικής 
Πυγμαχίας για το 2022 και το 2023 και τις εκθέσεις με τα αποτελέσματα των εσωτερικών ελέγχων από τα 
ελεγκτικά γραφεία που διεξήγαγαν τους ελέγχους των τελευταίων δέκα χρόνων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.061 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου 
Ορφανίδη, ημερομηνίας 29 Αυγούστου 2023, προς την Υπουργό Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας 

κ. Αθηνά Μιχαηλίδου 

 «Παρακαλώ όπως η Υπουργός Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας, ως η αρμόδια αρχή, αποστείλει 
στη Βουλή των Αντιπροσώπων τα αποτελέσματα των εκθέσεων των εσωτερικών ελέγχων από τα ελεγκτικά 
γραφεία που διεξήγαγαν τους ελέγχους των τελευταίων πέντε χρόνων για την Παγκύπρια Ομοσπονδία 
Τζούντο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.062 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου 
Ορφανίδη, ημερομηνίας 30 Αυγούστου 2023, προς την Υπουργό Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας 

κ. Αθηνά Μιχαηλίδου 

 «Το Τμήμα Αρχαιοτήτων έχει κηρύξει το αρχοντικό που βρίσκεται στη λεωφόρο Αθηνών στη Λάρνακα, 
το οποίο είναι κληροδότημα από την κ. Ευανθία Πιερίδη, ως διατηρητέο.  Πρόκειται για ένα κτίριο μοναδικής 
αρχιτεκτονικής, αλλά δυστυχώς αυτό δεν αναδεικνύεται, λόγω των παρεμβάσεων που έγιναν στην απέναντι 
πλευρά του κτιρίου. 

 Παρακαλώ όπως η Υπουργός Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη 
Βουλή των Αντιπροσώπων γιατί αυτή η ανάδειξη δεν γίνεται, παρ’ όλες τις επανειλημμένες τοποθετήσεις του 
Τμήματος Αρχαιοτήτων επί του θέματος.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.063 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου 
Ορφανίδη, ημερομηνίας 31ης Αυγούστου 2023, προς την Υπουργό Υγείας κ. Πόπη Κανάρη 

 «Το Νεφρολογικό Τμήμα και η Μονάδα Αιμοκάθαρσης του Γενικού Νοσοκομείου Λάρνακας 
αντιμετωπίζουν τεράστια προβλήματα, όπως έλλειψη κλινών και προσωπικού, με αποτέλεσμα να είναι 
μονίμως υπερπλήρη.  Αυτό έχει ως επακόλουθο την ταλαιπωρία των ασθενών της επαρχίας Λάρνακας και 
επιπρόσθετα οι ασθενείς  αναγκάζονται να μεταβαίνουν στη Λευκωσία, για να εξυπηρετηθούν, κάτι που 
αποτελεί διάκριση εις βάρος των κατοίκων της Λάρνακας, αλλά και έχει επιπλέον κόστη. 

 Ως εκ των πιο πάνω, παρακαλώ όπως η Υπουργός Υγείας, ως η αρμόδια αρχή,  ενημερώσει τη Βουλή 
των Αντιπροσώπων για τα πιο κάτω:  

1. Σε ποιες ενέργειες προτίθεται να προβεί για την πρόσληψη προσωπικού; 

2. Σε ποιες ενέργειες προτίθεται να προβεί για την περαιτέρω ενίσχυση του τμήματος σε κλίνες; 

3. Πόσες κλίνες διαθέτει το τμήμα στη Λάρνακα; 

4. Πόσο νοσηλευτικό προσωπικό απασχολείται στο τμήμα στη Λάρνακα; 

5. Πόσοι ιατροί απασχολούνται στο τμήμα στη Λάρνακα; 

6. Πόσα ίδια τμήματα λειτουργούν στη Λευκωσία και Λεμεσό και πόσο νοσηλευτικό και ιατρικό 
προσωπικό έχουν αυτά τα τμήματα; 

7. Πόσες κλίνες διαθέτουν τα τμήματα αυτά στη Λευκωσία και Λεμεσό; 

8. Πόσοι ασθενείς από Λάρνακα μεταβαίνουν σε άλλη επαρχία, για να εξυπηρετηθούν;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.064, της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης 
Χαραλαμπίδου, ημερομηνίας 4 Σεπτεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Οικονομικών κ. Μάκη 

Κεραυνό 

 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Οικονομικών, ως η αρμόδια αρχή, αποστείλει στη Βουλή των 
Αντιπροσώπων την αξιολόγηση της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων (ΕΤΕΠ) σε σχέση με την υλοποίηση 
του ιδιωτικού έργου ηλεκτρικής διασύνδεσης “EuroAsia Interconnector”. 
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 Επιπρόσθετα, ζητώ όπως μας ενημερώσει κατά πόσο έχει συζητηθεί το ενδεχόμενο χρηματοδότησης 
ή παροχής εγγυήσεων από πλευράς κυβέρνησης για την ιδιωτική αυτή πρωτοβουλία, η οποία ως γνωστόν 
απέτυχε να εξασφαλίσει ιδιωτική χρηματοδότηση, σύμφωνα με τις προϋποθέσεις που αρχικά τέθηκαν. 

 Περαιτέρω, παρακαλώ να μας ενημερώσει ποιες μελέτες έχουν γίνει από πλευράς του κράτους σε 
σχέση με το κόστος, αλλά και το όφελος για τον Κύπριο καταναλωτή σχετικά με άλλες πιθανές λύσεις, αφού 
οι σχεδιασμοί για το συγκεκριμένο έργο ξεκίνησαν το 2010 και δεδομένα έχουν διαφοροποιηθεί σημαντικά, 
πράγμα που καταγράφεται και στην έκθεση της ΕΤΕΠ.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.065 της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης 
Χαραλαμπίδου, ημερομηνίας 4 Σεπτεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Ενέργειας, Εμπορίου και 

Βιομηχανίας κ. Γιώργο Παπαναστασίου  

 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Ενέργειας, Εμπορίου και Βιομηχανίας, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει 
τη Βουλή των Αντιπροσώπων ως προς τα κεφάλαια που οι ίδιοι οι επενδυτές του ιδιωτικού έργου της 
ηλεκτρικής διασύνδεσης “EuroAsia Interconnector” έχουν διαθέσει και έχουν δεσμευτεί να διαθέσουν για την 
υλοποίησή του. 

 Δεδομένου ότι πρόκειται για έργο αξίας δισεκατομμυρίων, δεν μπορεί να αναμένεται να αναλάβει το 
επενδυτικό ρίσκο η κυβέρνηση και να επωφεληθεί από τη μετοχική αξία ένας ιδιώτης, ο οποίος θα έχει 
μηδενικό επενδυτικό ρίσκο, σε αντίθεση με τον Κύπριο φορολογούμενο, ο οποίος δεν γνωρίζει ακόμα ποιο 
θα είναι το όφελος που θα έχει ως καταναλωτής.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.066 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου 
Θεοπέμπτου, ημερομηνίας 4 Σεπτεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Οικονομικών κ. Μάκη Κεραυνό  

 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Οικονομικών, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για τα πιο κάτω που αφορούν την ψηφιακή ασφάλεια: 

1. Ποια είναι τα τεχνολογικά μέτρα που έχουν παρθεί μετά τις πρόσφατες επιθέσεις; 

2. Έχει γίνει εκπαίδευση των δημόσιων υπαλλήλων για την ηλεκτρονική ασφάλεια και θέματα όπως 
phishing; 

3. Υπάρχουν όροι όσον αφορά το θέμα της ασφάλειας στις δημόσιες συμβάσεις;   

4. Έχουν γίνει έλεγχοι για τον εντοπισμό ευάλωτων συστημάτων; 

5. Γίνονται αναβαθμίσεις στα λογισμικά όλων των υπολογιστών που χρησιμοποιούν δημόσιοι 
υπάλληλοι;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.067 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Ανδρέα 
Θεμιστοκλέους, ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2023, προς την Υπουργό Δικαιοσύνης και Δημοσίας 

Τάξεως κ. Άννα Κουκκίδη Προκοπίου  

 «Κατά τη 17η Μαΐου του τρέχοντος έτους αναρτήθηκε στο Υπουργείο Δικαιοσύνης και Δημοσίας 
Τάξεως η σημαία των ΛΟΑΤΚΙ+. 

 Παρακαλείται όπως η Υπουργός Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως, ως η αρμόδια αρχή, 
πληροφορήσει το σώμα ποια συνταγματική διάταξη ή ποιος νόμος υποβάλλει, επιβάλλει ή επιτρέπει την 
ανάρτηση σημαιών σε δημόσια και κρατικά κτίρια πλην της κυπριακής σημαίας και της ελληνικής ή τουρκικής 
σε περιπτώσεις εθνικών εορτών αντιστοίχως της ελληνικής ή της τουρκικής κοινότητας.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.068 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Κερύνειας κ. Χρίστου 
Χριστόφια, ημερομηνίας 8 Σεπτεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Άμυνας κ. Μιχάλη Γιωργάλλα  

 «Τους τελευταίους μήνες δεχθήκαμε μεγάλο αριθμό παραπόνων από γονείς εθνοφρουρών, αλλά και 
από μέλη τη Εθνικής Φρουράς (ΕΦ) για την παντελή έλλειψη κλιματιστικών σε θαλάμους εθνοφρουρών, αλλά 
και σε χώρους εργασίας μόνιμων στελεχών της ΕΦ.  Γνωρίζουμε ότι υπάρχουν μονάδες χωρίς παράθυρα 
όπου οι εθνοφρουροί, για να ανακουφιστούν κατά τη διάρκεια του καύσωνα του φετινού καλοκαιριού και να 
μπορέσουν να κοιμηθούν, κοιμόντουσαν στο πάτωμα. 

 Οι κλιματολογικές συνθήκες στην Κύπρο αλλάζουν χρόνο με τον χρόνο και οι υψηλές θερμοκρασίες 
που καταγράφονται είναι επικίνδυνες για την υγεία των ανθρώπων.  Παρόμοιο πρόβλημα παρουσιάζεται και 
τη χειμερινή περίοδο με την έλλειψη θέρμανσης στους ίδιους χώρους, ιδιαίτερα σε μονάδες που βρίσκονται 
σε ορεινές περιοχές. 

 Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Άμυνας, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων 
αν προτίθεται να προβεί σε οποιεσδήποτε ενέργειες για επίλυση του χρόνιου αυτού προβλήματος, καθώς και 
αν έχουν τεθεί χρονοδιαγράμματα για την αγορά και σταδιακή εγκατάσταση του απαραίτητου εξοπλισμού 
στις μονάδες που απαιτείται η άμεση εγκατάστασή του.» 
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Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.069 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Γιώργου 
Κάρουλλα, ημερομηνίας 8 Σεπτεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνο 

Ιωάννου 

 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Εσωτερικών, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αναφορικά με: 

1. την εξέλιξη της αξιολόγησης για την καταλληλότητα αριθμού κατοικιών στην κοινότητα Αυδήμου, 

2. τις σκέψεις/αποφάσεις του Κηδεμόνα για την αξιοποίηση των κατάλληλων κατοικιών, 

3. το εκτιμημένο κόστος επιδιόρθωσης, 

4. τον σχεδιασμό του Κηδεμόνα σε συνεννόηση με άλλες κρατικές υπηρεσίες για ανάπλαση 
κοινόχρηστων χώρων στην Αυδήμου (υποστατικά για εμπορική χρήση κ.ά.), 

5. τον σχεδιασμό και το χρονοδιάγραμμα για την αντιμετώπιση της έλλειψης δυνατότητας στέγασης για 
νεαρά ζευγάρια, καθώς και την ευρύτερη αναπτυξιακή πολιτική στην εν λόγω κοινότητα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.070 της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Αλεξάνδρας 
Ατταλίδου, ημερομηνίας 8 Σεπτεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Ενέργειας, Εμπορίου και 

Βιομηχανίας κ. Γιώργο Παπαναστασίου 

 «Με αφορμή καταγγελίες που έχω λάβει αναφορικά με την καταστροφή οικότοπων και πυρήνων 
βιοποικιλότητας με σκοπό την εγκατάσταση μικρών και μεγάλων φωτοβολταϊκών (ΦΒ) πάρκων και 
λαμβάνοντας υπόψη ότι, μετά τη διαπίστωση της ανεξέλεγκτης χωροθέτησης και αδειοδότησης 
εγκαταστάσεων ανανεώσιμων πηγών ενέργειας (ΑΠΕ), κυρίως ΦΒ πάρκων, το Τμήμα Περιβάλλοντος έχει 
εκπονήσει τον Φεβρουάριο του 2022 Στρατηγική Μελέτη Επιπτώσεων στο Περιβάλλον σε σχέση με τη 
Χωροθέτηση των Έργων που Αξιοποιούν Ανανεώσιμες Πηγές Ενέργειας στον Τομέα της 
Ηλεκτροπαραγωγής (επισυνάπτεται), παρακαλώ τον Υπουργό Ενέργειας, Εμπορίου και Βιομηχανίας, ως η 
αρμόδια αρχή, να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων όσον αφορά τα εξής: 

1. Το ισχύον ρυθμιστικό πλαίσιο για την αδειοδότηση και χωροθέτηση εγκαταστάσεων ΑΠΕ εφαρμόζεται 
στη βάση των προνοιών και εισηγήσεων της ως άνω στρατηγικής μελέτης; 

2. Έχουν υλοποιηθεί οι περιβαλλοντικοί όροι 1.1 και 1.10 που τίθενται στο Παράρτημα Ι της εν λόγω 
μελέτης και αφορούν τη δημιουργία πολεοδομικού πλαισίου από το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως 
για την αδειοδότηση εγκαταστάσεων ΑΠΕ, που περιλαμβάνεται στην εντολή του Υπουργού 
Εσωτερικών, καθώς και την ετοιμασία κατευθυντήριων γραμμών μέχρι το τέλος του 2022, αντίστοιχα;  
Αν ναι, παρακαλώ όπως προωθηθούν στη Βουλή των Αντιπροσώπων. 

3. Σε περίπτωση που το ρυθμιστικό πλαίσιο της εν λόγω στρατηγικής μελέτης έχει τεθεί σε εφαρμογή, 
πόσες εγκαταστάσεις ΦΒ πάρκων ανά επαρχία που έχουν αδειοδοτηθεί πριν από την υιοθέτησή της 
δεν έχουν περατωθεί ακόμη;» 

Σημείωση:  Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
στάλθηκε στον αρμόδιο υπουργό. 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.071 της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης 
Χαραλαμπίδου, ημερομηνίας 8 Σεπτεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Οικονομικών κ. Μάκη 

Κεραυνό 

 «Σε συνεδρία της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Παρακολουθήσεως Σχεδίων Αναπτύξεως και Ελέγχου 
Δημόσιων Δαπανών που πραγματοποιήθηκε στις 7 Σεπτεμβρίου 2023 ο Έφορος Φορολογίας ανέφερε ότι το 
Υπουργείο Οικονομικών διαχειρίζεται το τεράστιο λάθος που έγινε σε βάρος του Κυπρίου φορολογουμένου 
με το να δοθεί κρατική χορηγία σε μη δικαιούχες εταιρείες μέσα από το Σχέδιο Κρατικής Ενίσχυσης 
Επιχειρήσεων και Αυτοτελώς Εργαζομένων κατά την περίοδο της πανδημίας. 

 Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Οικονομικών, ως η αρμόδια αρχή, μας παρέχει πλήρη ενημέρωση ως 
προς το ποσό που έχει απολέσει το κράτος, τις προσπάθειες που γίνονται για να ανακτηθεί και τι ποσό έχει 
ανακτηθεί μέχρι σήμερα.  Έχει γίνει οποιαδήποτε διοικητική ή πειθαρχική έρευνα σε σχέση με τις εντολές που 
δόθηκαν τότε και επέφεραν το λάθος με τις επιζήμιες επιπτώσεις για το κράτος;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.072 της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Σάβιας 
Ορφανίδου, ημερομηνίας 8 Σεπτεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνο 

Ιωάννου 

 «Παρακαλείται όπως ο Υπουργός Εσωτερικών, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για την πορεία υλοποίησης της διαδικασίας έκδοσης τίτλων ιδιοκτησίας και πιστοποιητικών 
μίσθωσης αναφορικά με τα τουρκοκυπριακά σπίτια που δόθηκαν σε πρόσφυγες, καθώς και με τον 
προσφυγικό κρατικό οικισμό στον Τακτ Ελ Καλέ (Τακτακαλά).» 
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Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.073 της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης 
Χαραλαμπίδου, ημερομηνίας 8 Σεπτεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Οικονομικών κ. Μάκη 

Κεραυνό 

 «Παρακαλείται ο Υπουργός Οικονομικών, ως η αρμόδια αρχή, όπως ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων ως προς το ύψος της κατά χάριν εισφοράς που δόθηκε τα τελευταία πέντε χρόνια στο Cyprus 
Integrity Forum, όπως λέχθηκε στη συνεδρία της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Θεσμών, ημερομηνίας 6 
Σεπτεμβρίου 2023, από εκπρόσωπό του, το οποίο παρουσιάζεται ως ΜΚΟ.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.074 της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Αλεξάνδρας 
Ατταλίδου, ημερομηνίας 8 Σεπτεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνο 

Ιωάννου 

 «Με αφορμή καταγγελίες που έλαβα από πολίτες για:  

1. περιορισμό της φυσικής και οδικής πρόσβασης εντός και περιμετρικά δημόσιας παραλίας στην 
περιοχή Κάππαρη κατά τις ημερομηνίες 4 και 5 Αυγούστου 2023 για λόγους προετοιμασίας και 
διεξαγωγής ιδιωτικής εκδήλωσης, μετά από, κατ’ ισχυρισμόν του διοργανωτή, σχετική άδεια από τον 
δήμο Παραλιμνίου,  

2. ξενοδοχειακές μονάδες και εστιατόρια που ενοικιάζουν παραλίες από την οικεία τοπική αρχή και 
πωλούν στους καταναλωτές πακέτα τα οποία περιλαμβάνουν  κρεβατάκια και ομπρέλες έναντι των 
ποσών των €60 και €70, ενώ η νομοθεσία καθορίζει σταθερή χρέωση στα €2,50 ανά κρεβατάκι ή 
ομπρέλα,  

3. ιδιώτες που ενοικιάζουν παραλίες και τοποθετούν καταχρηστικά κρεβατάκια και ομπρέλες σε πέραν 
του 50% της επιφάνειας της παραλίας και χωρίς τις μεταξύ τους αποστάσεις που απαιτεί η νομοθεσία,  

παρακαλώ τον Υπουργό Εσωτερικών όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα:  

1. Δεδομένου ότι οι παραλίες και οι ακτές τις Κύπρου αποτελούν δημόσιο αγαθό, του οποίου το 
απολαμβάνειν διασφαλίζεται για όλους τους πολίτες από τον περί Προστασίας της Παραλίας Νόμο, 
έχει δικαίωμα η εκάστοτε τοπική αρχή να ενοικιάζει ή να παραχωρεί έναντι χρέωσης ή δωρεάν τις 
παραλίες που εμπίπτουν στα διοικητικά της όρια σε ιδιώτες και δη για τη διεξαγωγή ιδιωτικών 
εκδηλώσεων, από τις οποίες ενδεχομένως θα αποκομίσουν οικονομικό όφελος;  

2. Αν ναι, ποια είναι τα κριτήρια και οι προϋποθέσεις παραχώρησης;  Ποιος είναι ο αρμόδιος φορέας που 
ελέγχει τις ενδεχόμενες περιβαλλοντικές επιπτώσεις (ηχορρύπανση, φωτορρύπανση) κάθε 
εκδήλωσης που λαμβάνει χώρα;  

3. Ποια είναι η αρμόδια αρχή για την παρακολούθηση της εφαρμογής της νομοθεσίας για τη διαχείριση 
των παραλιών, πόσους ελέγχους έχει πραγματοποιήσει, πόσες καταγγελίες έχει δεχτεί και ποια ήταν 
η εξέλιξή τους;  Παρακαλώ, αν υπάρχει σχετικός πίνακας, όπως προωθηθεί στη Βουλή των 
Αντιπροσώπων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.075 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χρίστου 
Χριστοφίδη, ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2023, προς την Υπουργό Παιδείας, Αθλητισμού και 

Νεολαίας κ. Αθηνά Μιχαηλίδου 

 «Παρακαλείται η Υπουργός Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας, ως η αρμόδια αρχή, όπως ενημερώσει 
τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχει μελετηθεί το ενδεχόμενο, λόγω των θερμών καιρικών συνθηκών που 
επικρατούν, οι μαθητές και μαθήτριες να δικαιούνται να προσέρχονται στις σχολικές μονάδες με βερμούδες.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.076 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Πρόδρομου 
Αλαμπρίτη, ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Μεταφορών, 

Επικοινωνιών και Έργων κ. Αλέξη Βαφεάδη 

 «Η ανάδοχος εταιρεία “Kition Ocean Holdings” ανέλαβε το έργο ανάπτυξης της μαρίνας και του 
λιμανιού Λάρνακας την 1η Απριλίου 2022.  Είναι ένα έργο που η εξέλιξη και ολοκλήρωσή του δίνει και θα 
δώσει στην πόλη και επαρχία της Λάρνακας τη δυναμική που δικαιούται εδώ και χρόνια, ενώ θα έχει 
πολλαπλά οφέλη τόσο για την τοπική κοινωνία όσο και για τη χώρα γενικότερα. 

 Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει 
τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα: 

1. Η εξέλιξη και υλοποίηση της συμφωνίας τηρείται κανονικά; 

2. Έχει αλλάξει ο αρχικός σχεδιασμός του έργου; 

3. Τηρούνται τα χρονοδιαγράμματα εκτέλεσης του έργου; 

4. Πότε αναμένεται να ολοκληρωθούν οι διάφορες φάσεις του έργου; 
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5. Ποια κομμάτια του έργου έχουν ολοκληρωθεί μέχρι σήμερα; 

6. Ποιος είναι ο αρμόδιος λειτουργός που ελέγχει και παρακολουθεί την εκτέλεση της συμφωνίας;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.077, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χρίστου 
Χριστοφίδη, ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2023, προς την Υπουργό Παιδείας, Αθλητισμού και 

Νεολαίας κ. Αθηνά Μιχαηλίδου  

 «Παρακαλώ όπως η Υπουργός Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας, ως η αρμόδια αρχή, καταθέσει 
στη Βουλή των Αντιπροσώπων αναλυτικά τις δαπάνες που έγιναν μέχρι σήμερα σχετικά με την ετοιμασία της 
νέας νομοθεσίας για την ενιαία εκπαίδευση.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.078 της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης 
Χαραλαμπίδου, ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Οικονομικών κ. Μάκη 

Κεραυνό 

 «Την 1η Μαρτίου 2023 η ολομέλεια της Βουλής των Αντιπροσώπων ψήφισε τον τροποποιητικό νόμο 
με τίτλο «Ο περί Φορολογίας του Εισοδήματος (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2019» [Ν.28(Ι)/2019], 
κατόπιν πρότασης νόμου των κ. Μάριου Μαυρίδη και Ονούφριου Κουλλά. 

 Σύμφωνα με επιστολή του Γενικού Ελεγκτή προς το Υπουργείο Οικονομικών, ημερομηνίας 6 
Σεπτεμβρίου 2023, που κατατέθηκε στο κοινοβούλιο, “Η Βουλή των Αντιπροσώπων φαίνεται ότι δεν 
ενημερώθηκε κατάλληλα, ή/και έχει παραπλανηθεί από τους αρμοδίους του Υπουργείου Οικονομικών κατά 
την ψήφιση του Ν.28(Ι)/2019, αφού δεν την ενημέρωσαν δεόντως για τις οικονομικές επιπτώσεις της 
προτεινόμενης τροποποίησης στα δημοσιονομικά έσοδα/έξοδα”. 

 Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Οικονομικών, ως η αρμόδια αρχή, μας ενημερώσει αν έχει διεξαχθεί 
οποιαδήποτε διοικητική ή πειθαρχική έρευνα εις βάρος των πιο πάνω λειτουργών του Υπουργείου 
Οικονομικών.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.079 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Ανδρέα 
Αποστόλου, ημερομηνίας 13 Σεπτεμβρίου 2023, προς την Υπουργό Υγείας κ. Πόπη Κανάρη 

 «Παρακαλώ όπως η Υπουργός Υγείας, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων 
αναφορικά με το πού βρίσκεται η διαδικασία ίδρυσης του Ινστιτούτου Έρευνας Καρκίνου Κύπρου (CCRI) 
μετά τη δημιουργία της Εθνικής Επιτροπής για τον Καρκίνο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.080 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Ανδρέα 
Αποστόλου, ημερομηνίας 13 Σεπτεμβρίου 2023, προς την Υπουργό Υγείας κ. Πόπη Κανάρη 

 «Παρακαλώ όπως η Υπουργός Υγείας, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων 
για τη διαδικασία υλοποίησης της απόφασης του τέως Υπουργού Υγείας για ίδρυση Ηπατολογικής Κλινικής 
στο Γενικό Νοσοκομείο Λευκωσίας, καθώς και για τον σχεδιασμό του Υπουργείου Υγείας για τη στήριξη των 
ασθενών με ηπατικά προβλήματα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.081 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Ανδρέα 
Αποστόλου, ημερομηνίας 13 Σεπτεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών 

Ασφαλίσεων κ. Γιάννη Παναγιώτου 

 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, ως η αρμόδια αρχή, 
ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα χρονοδιαγράμματα που τέθηκαν για την κατάθεση 
νομοσχεδίου που θα αφορά τη διασφάλιση των δικαιωμάτων των αυτοεργοδοτουμένων σε επιδόματα από 
το Ταμείο Κοινωνικών Ασφαλίσεων που σήμερα δεν δικαιούνται.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.082 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Ανδρέα 
Αποστόλου, ημερομηνίας 13 Σεπτεμβρίου 2023, προς την Υπουργό Υγείας κ. Πόπη Κανάρη 

 «Σε πρόσφατη συνεδρία της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Υγείας συζητήθηκε το πολύ σοβαρό θέμα 
της στήριξης των συνανθρώπων μας που πάσχουν από διατροφικές διαταραχές και νευρική ανορεξία. Στην 
επιτροπή συμφωνήθηκε η ανάληψη πρωτοβουλίας από το Υπουργείο Υγείας για σύσταση εθνικής 
επιτροπής, καθώς και σχεδιασμό εθνικής στρατηγικής και κέντρου για ενήλικα άτομα που αντιμετωπίζουν 
διατροφικές διαταραχές.  

 Παρακαλείται η Υπουργός Υγείας, ως η αρμόδια αρχή, όπως ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων μέχρι πού βρίσκονται οι πιο πάνω σχεδιασμοί.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.083 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Αλέκου 
Τρυφωνίδη, ημερομηνίας 13 Σεπτεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνο 

Ιωάννου 

 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Εσωτερικών, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για τον αριθμό των υπηκόων τρίτων χωρών που, ενώ αρχικά έρχονται στην Κυπριακή 
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Δημοκρατία και εγγράφονται σε ακαδημαϊκά ιδρύματα ως φοιτητές, στη συνέχεια αιτούνται πολιτικό άσυλο, 
καθώς και για τις ενέργειες στις οποίες προτίθεται να προβεί αναφορικά με το πιο πάνω θέμα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.084 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Αλέκου 
Τρυφωνίδη, ημερομηνίας 13 Σεπτεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνο 

Ιωάννου 

 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Εσωτερικών, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων σχετικά με τον αριθμό των ξένων εργατών από τρίτες χώρες που, κατόπιν συμφωνίας 
αποδέσμευσης με τον εργοδότη τους, αιτούνται πολιτικό άσυλο και σε ποιες ενέργειες προτίθεται να προβεί 
αναφορικά με το πιο πάνω θέμα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.085, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χρίστου 
Χριστοφίδη, ημερομηνίας 14 Σεπτεμβρίου 2023, 

προς την Υπουργό Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας κ. Αθηνά Μιχαηλίδου  

 «Όπως είναι γνωστό, το Υπουργείο Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας  προχώρησε στην κατάργηση 
του απαράδεκτου διορισμού εκπαιδευτικών με αγορά υπηρεσιών στα προγράμματα του υπουργείου.  
Ωστόσο, όπως έχουμε επαναλάβει αρκετές φορές, κανένας εκπαιδευτικός που τα προηγούμενα χρόνια 
εργοδοτείτο με αγορά υπηρεσιών δεν πρέπει να μείνει άνεργος.  

 Παρακαλώ όπως η Υπουργός Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη 
Βουλή των Αντιπροσώπων για το πόσοι εκπαιδευτικοί εργοδοτούνταν κατά την προηγούμενη σχολική χρονιά 
με το καθεστώς της αγοράς υπηρεσιών και πόσοι έχουν διοριστεί με σύμβαση για τη σχολική χρονιά 2023-
2024.  Παρακαλούμε όπως κατατεθούν αναλυτικά στοιχεία για κάθε πρόγραμμα ξεχωριστά.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.086 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χρίστου 
Χριστοφίδη, ημερομηνίας 14 Σεπτεμβρίου 2023, 

προς την Υπουργό Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας κ. Αθηνά Μιχαηλίδου 

 «Τον τελευταίο καιρό έχει ενταθεί η συζήτηση, ειδικά στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης, σε σχέση με το 
σύστημα διορισμών στη δημόσια εκπαίδευση.  Η συζήτηση επικεντρώνεται στην κατάργηση ή μη των 
καταλόγων διοριστέων και στο κατά πόσο οι διορισμοί μετά και τη μεταβατική περίοδο που λήγει το 2027 θα 
γίνονται αποκλειστικά από τους καταλόγους διορισίμων, οι οποίοι, όπως είναι γνωστό, καταρτίζονται με βάση 
τα αποτελέσματα των εξετάσεων που γίνονται ειδικά γι’ αυτό τον σκοπό, ανεξαρτήτως των ακαδημαϊκών 
προσόντων των υποψηφίων. 

 Παρακαλούμε όπως για το πιο πάνω θέμα η Υπουργός Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας, ως η 
αρμόδια αρχή, μας αποστείλει τη θέση της.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.087, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου 
Θεοπέμπτου, ημερομηνίας 14 Σεπτεμβρίου 2023, 

προς τον Υπουργό Οικονομικών κ. Μάκη Κεραυνό  

 «Ο Υφυπουργός Έρευνας, Καινοτομίας και Ψηφιακής Πολιτικής δήλωσε τον Ιούνιο του 2023 σε 
πρωινή τηλεοπτική εκπομπή ιδιωτικού σταθμού ότι το υφυπουργείο κατά το έτος 2022 είχε αναθέσει 
προφορικά σε κυπριακή κοινοπραξία την ετοιμασία του εθνικού ηλεκτρονικού πορτοφολιού (eWallet). 

 Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Οικονομικών, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα: 

1. Ποιοι είναι οι λόγοι που επιλέχθηκε η προφορική και απευθείας ανάθεση; 

2. Ποιος είναι ο αριθμός των προσφορών αξίας άνω των €5.000 που ανατέθηκαν απευθείας, χωρίς 
προκήρυξη ανοιχτού διαγωνισμού, ποιες είναι οι εταιρείες στις οποίες υπήρξε απευθείας ανάθεση και 
ποιο είναι το ποσό της κάθε σύμβασης;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.088 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου 
Θεοπέμπτου, ημερομηνίας 15 Σεπτεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών 

Ασφαλίσεων κ. Γιάννη Παναγιώτου 

 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, ως η αρμόδια αρχή, 
ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων κατά πόσο υπάρχει σχεδιασμός για αναπροσαρμογή των ποσών 
των επιδομάτων του Υφυπουργείου Κοινωνικής Πρόνοιας στη βάση του πληθωρισμού και κατά πόσο 
προτίθεται το υπουργείο να τροποποιήσει τους σχετικούς νόμους, ώστε ανά δύο, για παράδειγμα, χρόνια να 
είναι υποχρεωμένο το υπουργείο να αναπροσαρμόζει τα επιδόματα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.089 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Γιώργου 
Κουκουμά, ημερομηνίας 15 Σεπτεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών 

Ασφαλίσεων κ. Γιάννη Παναγιώτου 
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 «Η καθιέρωση της Ευρωπαϊκής Κάρτας Αναπηρίας στόχο είχε να κατοχυρώσει την ισότιμη πρόσβαση 
σε τομείς όπως ο πολιτισμός, ο αθλητισμός, ο τουρισμός, οι μεταφορές και η ψυχαγωγία για άτομα με 
μακροχρόνιες, μέτριες ή σοβαρές σωματικές, πνευματικές, διανοητικές ή αισθητηριακές διαταραχές.  Ωστόσο, 
αφενός υπάρχουν πολλά περιθώρια επέκτασης των ωφελημάτων και αφετέρου απαιτείται έλεγχος για την 
εφαρμογή στην πράξη όσων περιλαμβάνονται στον σχετικό κατάλογο.  Ενδεικτικά αναφέρω τα προβλήματα 
που προκύπτουν στην ελεύθερη χρήση ομπρελών και κρεβατιών σε οργανωμένες παραλίες ορισμένων 
δήμων, καθώς και την αδυναμία της Κυπριακής Ομοσπονδίας Ποδοσφαίρου (ΚΟΠ) να παρέχει δωρεάν 
πρόσβαση σε ποδοσφαιρικούς αγώνες, έστω και υπό προϋποθέσεις, στους κατόχους της Eυρωπαϊκής 
Kάρτας Aναπηρίας. 

 Παρακαλείται ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, ως η αρμόδια αρχή, όπως 
ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα πιο κάτω: 

1. Ποιος είναι ο αριθμός των κατόχων Ευρωπαϊκής Κάρτας Αναπηρίας οι οποίοι είναι μόνιμοι κάτοικοι 
Κύπρου; 

2. Ποιες πρωτοβουλίες προτίθεται να αναλάβει το υπουργείο προς την κατεύθυνση της ΚΟΠ και των 
ποδοσφαιρικών σωματείων, προκειμένου να κατοχυρωθεί η δωρεάν πρόσβαση των κατόχων της 
κάρτας σε ποδοσφαιρικούς αγώνες; 

3. Υπάρχει σχεδιασμός για εμπλουτισμό των ωφελημάτων που προκύπτουν από την Ευρωπαϊκή Κάρτα 
Αναπηρίας; 

4. Υπάρχει αξιολόγηση αναφορικά με την αξιοποίηση της κάρτας εντός Κύπρου;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.090 της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Σάβιας 
Ορφανίδου, ημερομηνίας 15 Σεπτεμβρίου 2023, προς την Υπουργό Υγείας κ. Πόπη Κανάρη 

 «Κατά τη διάρκεια του καλοκαιριού ένας σημαντικός αριθμός παιδικών κατασκηνώσεων λειτουργεί σε 
διάφορες περιοχές της οροσειράς του Τροόδους.  Στις περιπτώσεις ιατρικών περιστατικών, πολλά από αυτά 
καταλήγουν στις Πρώτες Βοήθειες του Νοσοκομείου Τροόδους (Κυπερούντα) ή στις Πρώτες Βοήθειες των 
νοσοκομείων των πόλεων, πολλές φορές με καθυστέρηση ή με τη δημιουργία άλλων πρακτικών 
προβλημάτων. 

 Ενημερωθήκαμε επίσης ότι οι επισκέπτες υγείας που στελεχώνουν τις κατασκηνώσεις του Υπουργείου 
Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας στον Πρόδρομο προμηθεύουν την κατασκήνωση με τα χρειώδη (φάρμακα 
κ.τ.λ.) μόνο μέσω των Παιδιατρικών Τμημάτων των Κρατικών Νοσηλευτηρίων.  Σε ορισμένες περιπτώσεις, 
όταν υπάρχει η ανάγκη κάποιου φαρμάκου ή άλλου χρειώδους, αυτή η διαδικασία προκαλεί δυστοκία στην 
προμήθειά του από τα κέντρα του ΟΚΥΠΥ λόγω του συστήματος λειτουργίας του ΓΕΣΥ (αιτιολόγηση μέσω 
συνταγής γιατρού). 

 Παρακαλείται η Υπουργός Υγείας, ως η αρμόδια αρχή, όπως ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα: 

1. Κατά πόσο εξετάζονται άλλα μέτρα για την αντιμετώπιση των πιο πάνω προβλημάτων αναφορικά με 
την έγκαιρη περίθαλψη των παιδιών, όπως η αναβάθμιση κατά την περίοδο του καλοκαιριού των 
Κέντρων Υγείας που βρίσκονται κοντά σε παιδικές κατασκηνώσεις κατά το πρότυπο των υπηρεσιών 
εφημερίας προσωπικού γιατρού. 

2. Ποια τα μέτρα που εξετάζονται για την αντιμετώπιση του πιο πάνω προβλήματος αναφορικά με την 
προμήθεια φαρμάκων, π.χ. η προμήθεια φαρμάκων απευθείας από τις αποθήκες των Φαρμακευτικών 
Υπηρεσιών του Υπουργείου Υγείας.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.091 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου 
Θεοπέμπτου, ημερομηνίας 15 Σεπτεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνο 

Ιωάννου 

 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Εσωτερικών, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων κατά πόσο στις περιπτώσεις αλλαγής ζώνης γης ενημερώνεται το Τμήμα Κτηματολογίου και 
Χωρομετρίας, για να προβεί σε επανεκτίμηση της γης της οποίας η ζώνη άλλαξε.  Επιπρόσθετα, παρακαλώ 
όπως μας ενημερώσει κατά πόσο εξετάζεται το ενδεχόμενο παραχώρησης αντισταθμιστικών μέτρων στους 
ιδιοκτήτες γης με μηδενική ανάπτυξη.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.092 της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης 
Χαραλαμπίδου, ημερομηνίας 18 Σεπτεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Οικονομικών κ. Μάκη 

Κεραυνό 

 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Οικονομικών, ως η αρμόδια αρχή, μας ενημερώσει σε τι ποσό 
ανέρχεται η καταβολή ενοικίων για ενοικίαση κτιρίων για σκοπούς στέγασης κρατικών υπηρεσιών και τι φόρος 
εισπράττεται από τους ιδιοκτήτες των κτιρίων για τα καταβληθέντα ενοίκια.  Να μας ενημερώσει επίσης αν 
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υπάρχει συγκεντρωτικό μητρώο σε σχέση με τα κτίρια, ώστε να μπορεί ο Έφορος Φορολογίας να ελέγχει αν 
οι ιδιοκτήτες καταβάλλουν τους νενομισμένους φόρους.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.093 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου 
Κέττηρου, ημερομηνίας 18 Σεπτεμβρίου 2023, προς τον 

Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. Γιάννη Παναγιώτου 

 «Το τελευταίο διάστημα έχουν αποταθεί κοντά μου συμπολίτες μας οι οποίοι δηλώνουν άστεγοι.  
Παρακαλώ τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, ως η αρμόδια αρχή, όπως ενημερώσει το 
σώμα πόσοι άνθρωποι δεν έχουν στέγη και να σταλεί αναλυτικός κατάλογος για κάθε επαρχία ξεχωριστά.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.094 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου 
Κέττηρου, ημερομηνίας 18 Σεπτεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνο 

Ιωάννου 

 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Εσωτερικών, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν υπάρχει σχεδιασμός για αφαίρεση των αμιάντων από τις στέγες κατοικιών στον 
συνοικισμό αυτοστέγασης στο Ξυλοφάγου. Εάν έχει εκπονηθεί μελέτη και έχει ετοιμαστεί σχέδιο δράσης, 
παρακαλώ όπως κατατεθεί.  Εάν όχι, να ενημερωθεί το σώμα για μελλοντική διαχείριση του ζητήματος.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.095 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου 
Κέττηρου, ημερομηνίας 18 Σεπτεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνο 

Ιωάννου 

 «Σε πρόσφατη επίσκεψη στον δήμο Αραδίππου διαπίστωσα ότι στην οδό Μυρμιδόνων υπάρχουν 
τεράστιες λακκούβες στο οδόστρωμα, οι οποίες έχουν καταστήσει την οδό επικίνδυνη για τη δημόσια 
ασφάλεια.  

 Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Εσωτερικών, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων ποιος έχει την αρμοδιότητα επιδιόρθωσης της οδού και αν υπάρχει σχεδιασμός 
επιδιόρθωσης του οδοστρώματος.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.096 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου 
Κέττηρου, ημερομηνίας 18 Σεπτεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Μεταφορών, Επικοινωνιών και 

Έργων κ. Αλέξη Βαφεάδη 

 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων, ως η αρμόδια αρχή, 
ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα: 

1. Ποια είναι η αρμόδια αρχή για την έγκριση τοποθέτησης κυρτωμάτων;  

2. Ποια είναι η αρμόδια αρχή για την τοποθέτηση των κυρτωμάτων; 

3. Ποιες είναι οι προδιαγραφές των κυρτωμάτων (ύψος, μήκος κ.τ.λ.); 

4. Ποιος έχει δικαίωμα να αιτηθεί στην αρμόδια επιτροπή την τοποθέτηση κυρτωμάτων;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.097, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου 
Κέττηρου, ημερομηνίας 18 Σεπτεμβρίου 2023, 

προς τον Υπουργό Οικονομικών κ. Μάκη Κεραυνό 

 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Οικονομικών, ως η αρμόδια αρχή, αποστείλει στη Βουλή των 
Αντιπροσώπων κατάλογο όλων των κτιρίων τα οποία χρησιμοποιούνται από τη δημόσια υπηρεσία και τον 
ευρύτερο δημόσιο τομέα και μας ενημερώσει ποια από αυτά είναι προσβάσιμα για άτομα με αναπηρίες.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.098 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου 
Κέττηρου, ημερομηνίας 18 Σεπτεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνο 

Ιωάννου 

 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Εσωτερικών, ως η αρμόδια αρχή, αποστείλει στη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αναλυτικό κατάλογο για κάθε επαρχία ξεχωριστά όσον αφορά στους αδιάθετους 
τουρκοκυπριακούς κλήρους.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.099 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου 
Κέττηρου, ημερομηνίας 18 Σεπτεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνο 

Ιωάννου 

 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Εσωτερικών, ως η αρμόδια αρχή, αποστείλει στη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αναλυτικό κατάλογο, για κάθε επαρχία ξεχωριστά, όσον αφορά στα αχρησιμοποίητα 
τουρκοκυπριακά εμπορικά υποστατικά.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.100 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου 
Κέττηρου, ημερομηνίας 18 Σεπτεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνο 
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Ιωάννου 

 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Εσωτερικών, ως η αρμόδια αρχή, αποστείλει στη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αναλυτικό κατάλογο για κάθε επαρχία ξεχωριστά με τις αχρησιμοποίητες τουρκοκυπριακές 
κατοικίες.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.101, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Παύλου Μυλωνά, 
ημερομηνίας 20 Σεπτεμβρίου 2023, 

προς τον Υπουργό Οικονομικών κ. Μάκη Κεραυνό  

 «Με αφορμή όσα έχουν δει το φως της δημοσιότητας σε σχέση με τον διορισμό του διευθύνοντα 
συμβούλου της Turkish Bank στο γνωμοδοτικό συμβούλιο του Κέντρου Αριστείας CYENS, παρακαλούμε τον 
Υπουργό Οικονομικών, ως την αρμόδια αρχή, να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα εξής: 

1. Ήταν εις γνώσιν του το εν λόγω δεδομένο; 

2. Τι έπραξε, όταν περιήλθε στην αντίληψή του, ή τι προτίθεται να πράξει τώρα; 

3. Υπάρχουν συγκεκριμένα κριτήρια για τον διορισμό ατόμων στα διοικητικά/γνωμοδοτικά συμβούλια των 
κέντρων αριστείας και, εάν ναι, ποια είναι αυτά;  Υπήρξε οποιοσδήποτε έλεγχος από την πολιτεία μετά 
τους διορισμούς για το κατά πόσο πληρούνταν αυτά τα κριτήρια;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.102 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Παύλου Μυλωνά, 
ημερομηνίας 20 Σεπτεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνο Ιωάννου 

 «Παρακαλούμε όπως ο Υπουργός Εσωτερικών, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων σχετικά με την αναθεώρηση των πολεοδομικών ζωνών, που έχει ανακοινωθεί και είναι σε 
εξέλιξη, και συγκεκριμένα παρακαλούμε όπως μας ενημερώσει για το χρονοδιάγραμμα των αλλαγών στις 
πολεοδομικές ζώνες.» 

(Οι απαντήσεις των αρμόδιων υπουργών) 

(Έχει διατηρηθεί η ορθογραφία, η στίξη και η σύνταξη των αποστολέων.) 

Απάντηση ημερομηνίας 8 Σεπτεμβρίου 2023 του Υπουργού Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων 
κ. Αλέξη Βαφεάδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.02.023, ημερομηνίας 23 Αυγούστου 2022, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου Θεοπέμπτου 

 «Επιθυμώ να αναφερθώ στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Το Υπουργείο Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων δεν έχει εγκαταστήσει κάμερες που καταγράφουν 
αυτόματα το χρόνο και τους αριθμούς εγγραφής των αυτοκινήτων που περνούν από συγκεκριμένο 
χώρο.  Επίσης, δεν είναι σε γνώση του Υπουργείου η τοποθέτηση τέτοιων καμερών από οποιεσδήποτε 
εταιρείες. 

3. Το Τμήμα Ηλεκτρομηχανολογικών Υπηρεσιών, κατόπιν ανοικτού διαγωνισμού για μελέτη, 
εγκατάσταση, συντήρηση και λειτουργία συστήματος φωτοεπισήμανσης σε Παγκύπρια βάση, 
προχώρησε σε συνεργασία με την Αστυνομία Κύπρου στη τοποθέτηση καμερών φωτοεπισήμανσης.  
Οι συσκευές φωτοεπισήμανσης που εγκαταστάθηκαν καταγράφουν παραβιάσεις επιτρεπόμενου ορίου 
ταχύτητας, παραβιάσεις σχετικά με τα φώτα τροχαίας και αυτόδηλες παραβιάσεις.  Τα δεδομένα που 
συλλέγονται από το εν λόγω σύστημα χρησιμοποιούνται αποκλειστικά για τον συγκεκριμένο σκοπό και 
δεν δημοσιεύονται με οποιονδήποτε τρόπο. 

4. Το Τμήμα Δημοσίων Έργων του Υπουργείου έχει εγκαταστήσει 26 κάμερες με σκοπό την 
επιτήρηση/παρακολούθηση της κυκλοφορίας στα πλαίσια συγχρηματοδοτούμενων έργων.  Πρόσθετα, 
μέσω του Ταμείου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας προβλέπεται ότι θα γίνει εγκατάσταση 170 καμερών 
για επιτήρηση της κυκλοφορίας, οι οποίες θα έχουν την δυνατότητα ανάλυσης εικόνας για σκοπούς 
μέτρησης αριθμού οχημάτων, κατηγοριοποίησής τους, ταχύτητας αλλά και ανίχνευσης ατυχημάτων.  
Τα κυκλοφοριακά δεδομένα θα δημοσιεύονται στο Εθνικό Σημείο Πρόσβασης, το οποίο θα 
λειτουργήσει εντός του 2023 και τα οποία θα παρέχονται δωρεάν προς όλους, στη βάση της 
Ευρωπαϊκής Οδηγίας 40/2010 και σχετικών κανονισμών που ακολουθούνται για την εφαρμογή τους. 

5. Παραμένω στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε περαιτέρω διευκρινήσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 3 Ιουλίου 2023 του Υπουργού Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων κ. 
Αλέξη Βαφεάδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.02.076, ημερομηνίας 4 Οκτωβρίου 2022, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου Γεωργίου 

 «Επιθυμώ να αναφερθώ στην πιο πάνω ερώτηση και να σας πληροφορήσω ότι το θέμα της απόκτησης 
του συγκεκριμένου κτιρίου τυγχάνει χειρισμού από το Υπουργείο Οικονομικών. 

2. Συναφώς, η ερώτηση διαβιβάζεται και στο Υπουργείο Οικονομικών. 
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3. Ανεξάρτητα του πιο πάνω, σημειώνεται ότι το Γραφείο του Επαρχιακού Μηχανικού Τμήματος 
Δημοσίων Έργων Λευκωσίας έχει ετοιμάσει εκτίμηση δαπάνης για κατεδάφιση του κτιρίου της πρώην 
Συνεργατικής Πιστωτικής Εταιρείας Λατσιών, η οποία ανέρχεται στις 200.000 ευρώ συν Φ.Π.Α.» 

Απάντηση ημερομηνίας 24 Ιουλίου 2023 του Υπουργού Οικονομικών κ. Μάκη Κεραυνού στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.012.02.076, ημερομηνίας 4 Οκτωβρίου 2022, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου Γεωργίου 

 «Επιθυμώ να αναφερθώ στην πιο πάνω ερώτηση και να σας ενημερώσω για τα ακόλουθα: 

2. Το Υπουργικό Συμβούλιο σε συνεδρία του, ημερομηνίας 6/11/2019 (αρ. απόφασης 88.440), 
αποφάσισε μεταξύ άλλων την απόκτηση ακινήτων της πρώην Συνεργατικής Κυπριακής Τράπεζας, 
μεταξύ των οποίων και αυτού της πρώην ΣΠΕ Λατσιών για σκοπούς σύστασης Κέντρου 
Εξυπηρέτησης του Πολίτη. 

3. Περαιτέρω, το Υπουργικό Συμβούλιο στη συνεδρία του, ημερομηνίας 16/12/2020 (αρ. απόφασης 
90.568), ενέκρινε τη διαδικασία σε σχέση με τα κτίρια που θα στεγάσουν κρατικές Υπηρεσίες και η 
οποία έχει ως ακολούθως: 

 (α) Για τα κτίρια που δεν είναι κατάλληλα και μετά από απόφαση της Τεχνικής Επιτροπής να 
ενημερώνεται η ΚΕΔΙΠΕΣ για τη μη απόκτησή τους, χωρίς να απαιτείται νέα απόφαση από το 
Υπουργικό Συμβούλιο. 

 (β) Για τα κτίρια το οποία είναι κατάλληλα θα προχωρά η απόκτηση των κτιρίων που το ενδεικτικό 
κόστος εργασιών τους δεν θα υπερβαίνει το 50% της αξίας εκτίμησής τους από το Τμήμα 
Κτηματολογίου και Χωρομετρίας.  Για τα υπόλοιπα κτίρια και μετά από απόφαση της Τεχνικής 
Επιτροπής να ενημερώνεται η ΚΕΔΙΠΕΣ για τη μη απόκτησή τους, χωρίς να απαιτείται νέα 
απόφαση από το Υπουργικό Συμβούλιο. 

4. Η κτιριακή αξιολόγηση του Τμήματος Δημοσίων Έργων είναι ότι το υφιστάμενο υποστατικό της πρώην 
ΣΠΕ Λατσιών είναι ακατάλληλο και εισηγείται την κατεδάφισή του με εκτιμημένη δαπάνη ύψους 
€200.000 + ΦΠΑ. 

5. Με βάση την αξιολόγηση του Τμήματος Δημοσίων Έργων, καθώς και του πλαισίου που έχει καθορίσει 
το Υπουργικό Συμβούλιο η απόκτηση του ακινήτου δεν μπορεί να προχωρήσει και θα ενημερωθεί 
σχετικά η Κυπριακή Εταιρεία Διαχείρισης Περιουσιακών Στοιχείων Λτδ για τη μη απόκτησή του.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Αυγούστου 2023 του Υπουργού Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων 
κ. Αλέξη Βαφεάδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.02.147, ημερομηνίας 15 Μαρτίου 2023, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Βελεντίνου Φακοντή 

 «Επιθυμώ να αναφερθώ στην πιο πάνω ερώτηση και, με βάση σχετική ενημέρωση που έλαβα από το 
αρμόδιο Τμήμα, το Τμήμα Δημοσίων Έργων, να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

1. O συνολικός αριθμός των κτιρίων που ενοικιάζει το Κράτος για σκοπούς στέγασης κρατικών 
υπηρεσιών ανέρχεται στα 427.  Σημειώνεται ότι από αυτά τα 154 υποστατικά διαθέτουν Πιστοποιητικό 
Έγκρισης, 77 δεν διαθέτουν Πιστοποιητικό Έγκρισης ενώ για τα υπόλοιπα 196 το Τμήμα Δημοσίων 
Έργων έχει ζητήσει σχετική πληροφόρηση για σκοπούς επικαιροποίησης του Μητρώου Στέγασης 
Κρατικών Υπηρεσιών. 

2. Οι κρατικές υπηρεσίες που στεγάζονται σε ενοικιαζόμενα κτίρια καταγράφονται στον Πίνακα που 
επισυνάπτεται ως Παράρτημα Ι. 

3. Σε ό,τι αφορά στο ερώτημά σας κατά πόσο τα ενοικιαζόμενα υποστατικά πληρούν τις απαιτήσεις των 
αντισεισμικών κωδίκων αναφέρεται ότι το Τμήμα Δημοσίων Έργων εξετάζει το όλο θέμα και πιο 
συγκεκριμένα θα ζητηθεί από τους ιδιοκτήτες των κτιρίων που έχουν ανεγερθεί πριν το 1994 να 
προσκομίσουν πιστοποιητικό ελέγχου στατικής και σεισμικής επάρκειας από Ιδιώτη Μελετητή.  Σε 
περίπτωση που οι ιδιοκτήτες αρνηθούν o έλεγχος θα διενεργηθεί από κατακυρωμένο προσφοροδότη 
για να διαπιστωθεί ο βαθμός επικινδυνότητας των κτιρίων και κατά πόσο χρήζουν εργασιών 
αντισεισμικής αναβάθμισης. Το κόστος της εκτίμησης θα αποκοπεί από το ποσό που καταβάλλεται ως 
ενοίκιο. 

4. Για το ύψος της συνολικής δαπάνης για σκοπούς ενοικίασης των κτιρίων για τα έτη 2022 και 2023, 
στοιχεία μπορούν να δοθούν από το Υπουργείο Οικονομικών, λόγω αρμοδιότητας, στο οποίο έχει 
διαβιβαστεί η ερώτηση. 

5. Στη διάθεσή σας για τυχόν περαιτέρω διευκρινίσεις.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στον βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 
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Απάντηση ημερομηνίας 2 Αυγούστου 2023 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Ιωάννου 
στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.02.187, ημερομηνίας 13 Απριλίου 2023, της βουλευτού εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Αλεξάνδρας Ατταλίδου 

 «Επιθυμώ να αναφερθώ στην πιο πάνω ερώτηση και να σας πληροφορήσω ότι εκεί όπου απαιτείται 
ενημέρωση των περιοίκων/συνιδιοκτητών, συμπεριλαμβανομένων όσων αγοραστών κατέχουν 
αγοραπωλητήριο έγγραφο κατατεθειμένο στο Τμήμα Κτηματολογίου και Χωρομετρίας, η αρμόδια 
Πολεοδομική Αρχή λαμβάνει τα προβλεπόμενα από τη νομοθεσία μέτρα για τη δημοσιοποίηση της 
πολεοδομικής αίτησης και την ενημέρωσή τους.  Σημειώνεται ότι, εάν κρίνεται απαραίτητο, για την 
εξακρίβωση των ιδιοκτητών/αγοραστών, διενεργείται έρευνα μέσω της Κεντρικής Αποθήκης Πληροφοριών. 

2. Όσον αφορά αιτήσεις που υποβάλλονται κατά παρέκκλιση των προνοιών του ισχύοντος Σχεδίου 
Ανάπτυξης, η δημοσιοποίηση της αίτησης γίνεται με βάση τον Κανονισμό 12 των περί Πολεοδομίας και 
Χωροταξίας (Παρεκκλίσεις) Κανονισμών, και η αρμόδια Πολεοδομική Αρχή λαμβάνει υπόψη τις 
παραστάσεις/εισηγήσεις τρίτων μερών σύμφωνα με την παράγραφο 8(iν) του Κανονισμού 13. 

3. Στην περίπτωση αιτήσεων οι οποίες δεν υπογράφονται από όλους τους συνιδιοκτήτες της ακίνητης 
ιδιοκτησίας και υποβάλλονται με βάση το άρθρο 90 του Νόμου Ν. 90/72 (συμπεριλαμβανομένων -σε συνέχεια 
της Εγκυκλίου του Γενικού Διευθυντή του Υπουργείου Εσωτερικών με αρ. Γ.Ε.16, ημερομηνίας 13.09.2021- 
αιτήσεων σε ενιαίες οικιστικές αναπτύξεις που αφορούν ανάπτυξη σε κοινόκτητη ιδιοκτησία η οποία 
παραχωρήθηκε σε μονάδα για αποκλειστική χρήση, και οι οποίες αξιολογούνται σε συνδυασμό με το Σχέδιο 
Παροχής Πολεοδομικών Κινήτρων «Μέτρα για Νομιμοποίηση/Αδειοδότηση Αυθαίρετων/Νέων Κατασκευών 
σε Εγκριμένες Αναπτύξεις» ή/και άλλα Πολεοδομικά Κίνητρα/Σχέδια/Μέτρα), η γνωστοποίηση της αίτησης 
στους υπόλοιπους συνιδιοκτήτες/περιοίκους γίνεται με βάση το εδάφιο (3) του άρθρου 90 του Νόμου Ν. 90/72, 
και η αρμόδια Πολεοδομική Αρχή λαμβάνει υπόψη όλες τις παραστάσεις/ενστάσεις που τυχόν υποβάλλονται, 
ενώ σε περίπτωση που η Πολεοδομική Αρχή κρίνει ότι η προτεινόμενη ανάπτυξη ενδεχομένως να επηρεάσει 
τις ανέσεις ή/και τα ιδιοκτησιακά δικαιώματα οποιωνδήποτε συνιδιοκτητών/περιοίκων, τότε για τη χορήγηση 
της άδειας απαιτείται η συγκατάθεση αυτών.  Διευκρινίζεται ότι, στις πλείστες των περιπτώσεων, δεν 
αποστέλλεται επιστολή προς τους εγγεγραμμένους ιδιοκτήτες/συνιδιοκτήτες, αλλά απαιτείται η ανάρτηση 
σχετικής γνωστοποίησης της αίτησης επιτόπου, σε περίοπτη θέση σε κοινόχρηστο χώρο της ανάπτυξης, 
καθώς και η δημοσίευση της γνωστοποίησης σε δύο (2) επίσημες εφημερίδες, ως οι πρόνοιες του άρθρου 90 
του Νόμου. 

4. Παραμένω στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε διευκρινήσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 18 Σεπτεμβρίου 2023 της Υπουργού Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας κ. 
Αθηνάς Μιχαηλίδου στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.02.188, ημερομηνίας 13 Απριλίου 2023, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Γιώργου Κουκουμά 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ, βάσει και της συνεισφοράς του Κυπριακού 
Οργανισμού Αθλητισμού (ΚΟΑ), τα πιο κάτω: 

 Ορισμένα από τα ερωτήματα που υποβλήθηκαν με την πιο πάνω ερώτηση αφορούν σε ενέργειες 
άλλων φορέων όπως της Αρχής Αδειοδότησης Σταδίων και της Αστυνομίας τα οποία δεν μπορούν να 
απαντηθούν από τον Οργανισμό. 

 Όσον αφορά στον ΚΟΑ σας ενημερώνουμε τα ακόλουθα: 

α) Από τον Ιούλιο 2018 που λειτούργησε το Μητρώο της Κάρτας Φιλάθλου έχουν εκδοθεί 190.192 κάρτες. 

β) Επιπλέον, για την ίδια περίοδο έχει ανασταλεί η ισχύς 123 καρτών φιλάθλου ατόμων τα οποία έχουν 
καταδικαστεί λόγω βίας εντός ή/και εκτός γηπέδων, ως ακολούθως: 

2018-67 

2019-18 

2020-10 

2022-20  

2023-8  

γ) Σε ό,τι αφορά στη διαδικασία επανενεργοποίησης της Κάρτας Φιλάθλου, αυτή γίνεται μετά από αίτημα 
του ενδιαφερόμενου. Στη συνέχεια ζητείται γραπτή ενημέρωση από την Αστυνομία σχετική με το αν 
έχει λήξει η περίοδος αποκλεισμού και η περίοδος αποκατάστασης. Ακολούθως οι αιτητές θα πρέπει 
να αποστείλουν νέα φωτογραφία για ενεργοποίηση της Κάρτας Φιλάθλου. 

δ) Μέχρι σήμερα δεν υπήρξε λανθασμένη πληροφόρηση ταυτοποίησης προσώπων από τον Οργανισμό. 

ε) O Οργανισμός παραδίδει την πληροφόρηση που ζητά γραπτώς η Αστυνομία, με συγκεκριμένη 
διαδικασία όπως καθορίστηκε μεταξύ ΚΟΑ και Αστυνομίας. Ταυτόχρονα ωστόσο, o Οργανισμός ως 
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διαχειριστής του Μητρώου Κάρτας Φιλάθλου, δεν είναι σε θέση να γνωρίζει την εξέλιξη της υπόθεσης 
και το δικαστικό αποτέλεσμα καθότι αυτό αποτελεί ενέργεια στην οποία προβαίνει η Αστυνομία. Στις 
περιπτώσεις που υπάρχει ωστόσο καταδίκη συγκεκριμένου προσώπου και απαιτείται αναστολή της 
ισχύος της κάρτας φιλάθλου, ο Οργανισμός, ως Διαχειριστής του Μητρώου Κάρτας Φιλάθλου, 
ενημερώνεται από την Αστυνομία έτσι ώστε να μπορέσει να προβεί στις απαιτούμενες ενέργειες.» 

Απάντηση ημερομηνίας 10 Αυγούστου 2023 του Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων 
κ. Γιάννη Παναγιώτου στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.02.189, ημερομηνίας 20 Απριλίου 2023, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Γιώργου Κουκουμά 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας παραθέτω τα ακόλουθα, προς ενημέρωσή σας: 

1. Το Σχέδιο Παροχής Κινήτρων για Εργασιακή Αποκατάσταση Αποφυλακισθέντων, το οποίο είναι 
συγχρηματοδοτούμενο από το Ευρωπαϊκό Κοινωνικό Ταμείο και την Κυπριακή Δημοκρατία, 
αποσκοπεί στην κοινωνική επανένταξη και την εργασιακή αποκατάσταση προσώπων που έχουν 
αποφυλακιστεί από τις Κεντρικές Φυλακές της Κυπριακής Δημοκρατίας, μέσω της παροχής κινήτρων 
σε εργοδότες για την πρόσληψή τους.  Το Σχέδιο περιλαμβάνεται στα μέτρα της ενεργητικής πολιτικής 
απασχόλησης που προωθούνται για καταπολέμηση της φτώχειας και του κοινωνικού αποκλεισμού, 
ειδικότερα όσον αφορά στην ενεργό ένταξη ευπαθών ομάδων του πληθυσμού στην αγορά εργασίας. 

2. Ο συνολικός προϋπολογισμός του Σχεδίου ανέρχεται στα €4.000.000 και η χορηγία παραχωρείται για 
είκοσι τέσσερις (24) μήνες πλήρους ή μερικής απασχόλησης.  Με βάση τη μονάδα κόστους, η μέγιστη 
δυνατή επιχορήγηση για τους είκοσι τέσσερις μήνες ανέρχεται σε €20.640.  Το ποσό που έχει 
δαπανηθεί μέχρι στιγμής ανέρχεται σε €258.632, μέσω της συμμετοχής 65 εργοδοτών που 
δραστηριοποιούνται κυρίως στο χονδρικό και λιανικό εμπόριο και έχουν προσλάβει αντίστοιχο αριθμό 
αποφυλακισθέντων (ένα αποφυλακισθέν πρόσωπο για έκαστο εργοδότη). 

3. Ο μέσος όρος διάρκειας εργοδότησης είναι δεκαέξι (16) μήνες, ενώ o μέσος όρος των καθαρών 
μηνιαίων απολαβών των αποφυλακισθέντων προσώπων που συμμετέχουν στο Σχέδιο κυμαίνεται σε 
€920, με τον υψηλότερο καθαρό μισθό να ανέρχεται σε €1.402 και τον χαμηλότερο σε €767.  
Επισημαίνεται ότι για την πλειονότητα των δικαιούχων δεν έχει ακόμη παρέλθει η περίοδος των είκοσι 
τεσσάρων μηνών. 

4. Όταν προκηρύχθηκε τον Οκτώβριο του 2020, το Σχέδιο προέβλεπε ότι το ύψος του μισθού που θα 
καταβάλλεται στα αποφυλακισθέντα πρόσωπα δεν θα είναι χαμηλότερο από αυτό που προνοούνταν 
κατά τον ουσιώδη χρόνο από το Διάταγμα για τον Κατώτατο Μισθό και την ανάλογη αναπροσαρμογή 
σε έξι (6) μήνες.  Περαιτέρω, το Σχέδιο καθόριζε ότι η εν λόγω πρόνοια ισχύει ακόμη και αν το 
συγκεκριμένο επάγγελμα, στο οποίο προσλαμβάνεται το αποφυλακισθέν πρόσωπο, δεν 
περιλαμβάνεται σε αυτά που καλύπτει το Διάταγμα.  Νοείται ότι οι σχετικές πρόνοιες του Σχεδίου 
έχουν επικαιροποιηθεί, ώστε να συνάδουν με το περί Κατώτατου Ορίου Μισθών Διάταγμα του 2022 
που τέθηκε σε ισχύ από την 1η  Ιανουαρίου 2023. 

5. Παρά τη βραδεία και σταδιακή αύξηση στην αξιοποίηση του Σχεδίου, η οποία οφείλεται και στις 
συνθήκες πανδημίας που επικρατούσαν κατά την προκήρυξή του καθώς και στην ταυτόχρονη 
προκήρυξη άλλων δύο Σχεδίων μισθολογικής επιδότησης [Σχέδιο Παροχής Κινήτρων για Εργοδότηση 
Ανέργων και το Σχέδιο Παροχής Κινήτρων για την Απασχόληση Νέων Ηλικίας 15 μέχρι 29 ετών που 
βρίσκονται εκτός Απασχόλησης, Εκπαίδευσης ή Κατάρτισης (Not in Education, Employment, or 
Training - ΝΕΕΤs)], το Σχέδιο παρουσιάζεται να βοηθά τους αποφυλακισθέντες να ενσωματωθούν 
στην κοινωνία, με την απασχόλησή τους να αποτελεί ευκαιρία και έναυσμα για την ανάπτυξη μιας 
θετικής ταυτότητας και ενσωμάτωσης στην κοινωνία. 

6. Η συμμετοχή στο Σχέδιο παρέχει στους αποφυλακισθέντες τόσο τη δυνατότητα ανάληψης 
επαγγελματικής ευθύνης και ανάπτυξης οικονομικής ασφάλειας, όσο και την ευκαιρία ανάπτυξης 
κοινωνικών δεξιοτήτων και αυτοπεποίθησης, εφόσον τους παρέχεται η δυνατότητα να αποκτήσουν 
νέες δεξιότητες, να εκπαιδευτούν και να εξελιχθούν προσωπικά. 

7. Τέλος, επισημαίνεται ότι επιτυγχάνεται ένας εκ των κυριότερων στόχων του  Σχεδίου, δηλαδή η 
αύξηση της κοινωνικής αποδοχής των αποφυλακισθέντων.  Η επανένταξή τους στην κοινωνία μέσω 
της απασχόλησης παρουσιάζεται να συντείνει στην αλλαγή αρνητικών αντιλήψεων και 
προκαταλήψεων και συμβάλλει καταλυτικά στη διαδικασία αποκατάστασής τους και κοινωνικής 
επανένταξής τους. 

8. Θεωρώντας πως το Σχέδιο αποτελεί ένα σημαντικό εργαλείο για την υποστήριξη και την ενθάρρυνση 
των αποφυλακισθέντων να οικοδομήσουν μια θετική και παραγωγική ζωή, το Υπουργείο Εργασίας 
και Κοινωνικών Ασφαλίσεων βρίσκεται σε διαδικασία τροποποίησης του Σχεδίου, ώστε να παρέχεται 
η δυνατότητα εργοδότησης όχι μόνο αποφυλακισθέντων προσώπων (ως ισχύει μέχρι στιγμής), αλλά 
και προσώπων, τα οποία για ορισμένο διάστημα πριν την πλήρη και οριστική αποφυλάκισή τους 
εντάσσονται στο μέτρο της ηλεκτρονικής επιτήρησης (βραχιόλι), σύμφωνα με τις διατάξεις του περί 
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Φυλακών Νόμου ή αποφυλακίζονται μέσω του Συμβουλίου Αποφυλάκισης επ’ αδεία και βρίσκονται 
στην ελεύθερη κοινωνία μέχρι την ολοκλήρωση της ποινής τους.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Αυγούστου 2023 της Υπουργού Υγείας κ. Πόπης Κανάρη στην ερώτηση 
με αρ. 23.06.012.02.194, ημερομηνίας 26 Απριλίου 2023, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Λουκαΐδη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ ότι οι απαντήσεις των αρμόδιων 
Οργανισμών/Υπηρεσιών, δηλαδή των Ιατρικών Υπηρεσιών και Υπηρεσιών Δημόσιας Υγείας και του 
Οργανισμού Κρατικών Υπηρεσιών Υγείας είναι οι ακόλουθες: 

2. Ιατρικές Υπηρεσίες και Υπηρεσίες Δημόσιας Υγείας (Ι.Υ.&Υ.Δ.Υ.): 

 Δεδομένου ότι τα δημόσια νοσηλευτήρια και το προσωπικό που υπηρετεί σε αυτά, έχουν περιέλθει 
υπό την αρμοδιότητα του Οργανισμού Κρατικών Υπηρεσιών  Υγείας (ΟΚΥπΥ) από το 2019, ο Οργανισμός 
έχει ευθύνη για τη λειτουργία, τη διαχείριση, τον έλεγχο, την εποπτεία και την ανάπτυξη των δημόσιων 
νοσηλευτηρίων και των κέντρων πρωτοβάθμιας φροντίδας υγείας.  Μέσα στα πλαίσια αυτά, ανάλογα με τις 
ανάγκες των δημόσιων νοσηλευτηρίων όπως έχουν καθοριστεί από τον ΟΚΥπΥ, έχει παραχωρηθεί αριθμός 
θέσεων εισδοχής στον προυπολογισμό του για τις οποίες προβαίνει σε προσλήψεις προσωπικού.  Επιπλέον, 
όσες θέσεις εισδοχής περιλαμβάνονται στον προϋπολογισμό των και κενώνονται κατόπιν αφυπηρετήσεων 
ή/και παραιτήσεων ιατρικού προσωπικού, μεταφέρονται στον προϋπολογισμό του ΟΚΥπΥ. 

 Αναφορικά με τις θέσεις Πρώτου Διορισμού και Προαγωγής και τις θέσεις Προαγωγής, οι οποίες 
περιλαμβάνονται στον προϋπολογισμό των με την κένωσή τους, ανά τακτά χρονικά διαστήματα, οι 
Ι.Υ.&Υ.Δ.Υ. προβαίνουν στις απαραίτητες διαδικασίες για την αποπαγοποίηση τους και την έναρξη 
διαδικασιών πλήρωσης όλων των θέσεων. Είναι σημαντικό να αναφερθεί ότι για μεγάλο χρονικό διάστημα, 
λόγω των μέτρων που εφαρμόστηκαν για την πανδημία COVlD-19, δεν υπήρχε το περιθώριο και η 
δυνατότητα να προχωρήσουν οι διαδικασίες πλήρωσης των κενών θέσεων. 

 Βάσει των πιο πάνω και με σκοπό την εμπεριστατωμένη πληροφόρηση σας, επισυνάπτεται πίνακας 
(Παράρτημα Ι) στον οποίο περιλαμβάνονται αναλυτικά: οι εγκεκριμένες θέσεις στον Προϋπολογισμό των 
Ι.Υ.&Υ.Δ.Υ., οι κενές θέσεις, όπως επίσης και το υφιστάμενο καθεστώς των κενών θέσεων. 

3. Οργανισμός Κρατικών Υπηρεσιών Υγείας: 

 Όσον αφορά τον εγκεκριμένο αριθμό θέσεων, για πόσες από αυτές έχει ξεκινήσει η διαδικασία 
πλήρωσης, για πόσες από αυτές δεν έχει ξεκινήσει ακόμη, καθώς και πού παρατηρούνται δυσκολίες στην 
εξεύρεση προσοντούχων ατόμων, οι απαντήσεις φαίνονται στο Παράρτημα ΙΙ.  

 Όσον αφορά στη διαδικασία πλήρωσης θέσεων και δημιουργίας καταλόγων θέσεων, οι εν εξέλιξη 
κατηγορίες προσωπικού είναι: 

• Διοικητικοί Λειτουργοί 

• Λογιστικοί Λειτουργοί 

• Βοηθοί Λογιστικών Λειτουργών 

• Οικονομικοί Διευθυντές   

• Γραφείς 

• Μηχανικοί Κτηρίων και Υποδομών (Ηλεκτρολόγοι και Μηχανολόγοι) 

• Τεχνικοί Μηχανικοί Μηχανολογίας και Τεχνικοί Μηχανικοί Ηλεκτρολογίας 

• Προϊστάμενος Μονάδας Διαχείρισης και Ανάπτυξης Ανθρώπινου Δυναμικού 

 Σημειώνεται ότι, οι εν λόγω θέσεις θα καλύψουν ανάγκες τόσο των Νοσηλευτηρίων όσο και της 
Κεντρικής Διοίκησης, εκεί και όπου υφίσταται τεκμηριωμένη ανάγκη ακολουθώντας τη διαδικασία πρόσληψης 
του Οργανισμού. 

4. Εάν για τον οποιοδήποτε λόγο κρίνετε ότι οι ως άνω απαντήσεις δεν είναι επαρκείς ή χρήζουν 
περαιτέρω διευκρινήσεων, παραμένω στη διάθεσή σας.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στον βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση 
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Απάντηση ημερομηνίας 21ης Ιουλίου 2023 του Υπουργού Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων κ. 
Αλέξη Βαφεάδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.02.198, ημερομηνίας 4 Μαΐου 2023, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Βελεντίνου Φακοντή 

 «Επιθυμώ να αναφερθώ στην πιο πάνω ερώτηση σχετικά με την απαλλοτρίωση και επίταξη ακίνητης 
ιδιοκτησίας για τη δημιουργία αποθεσιοθαλάμων πλεοναζόντων υλικών εκσκαφής που θα προκύψουν από 
την κατασκευή του αυτοκινητόδρομου Πάφου-Πόλης Χρυσοχούς, Τμήμα 1, Φάση Α, και να σας 
πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

1. Εναλλακτικές λύσεις 

 Λόγω των εκτεταμένων χωματουργικών εργασιών που απαιτούνται για τον αυτοκινητόδρομο Πάφου-
Πόλης Χρυσοχούς, που έχουν ως αποτέλεσμα τη δημιουργία μεγάλου όγκου πλεοναζόντων υλικών, 
κρίθηκε απαραίτητο όπως τα υλικά αυτά εναποτίθενται σε προκαθορισμένους κατάλληλους χώρους. 

 Οι χώροι εναπόθεσης πλεοναζόντων υλικών επιλέχτηκαν αρχικά στα πλαίσια της πρώτης 
περιβαλλοντικής μελέτης του έργου, που ολοκληρώθηκε το 2004, και ακολούθως έγινε σχετική 
διαβούλευση με το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως, το οποίο έδωσε τους δικούς του όρους, οι οποίοι 
συμπεριλήφθηκαν στη δεύτερη, επικαιροποιημένη περιβαλλοντική μελέτη, που ολοκληρώθηκε το 
2018. 

 Στα πλαίσια της περιβαλλοντικής μελέτης του 2018, οι περισσότεροι χώροι επανεξετάστηκαν και 
οριστικοποιήθηκαν αφού αξιολογήθηκε η καταλληλότητά τους στη βάση κριτηρίων που περιλαμβάνουν 
την τοποθεσία τους, την απόστασή τους από το έργο, τη δυνατότητα πρόσβασής τους από βαρέα 
οχήματα μεταφοράς πλεοναζόντων υλικών, τη μορφολογία του εδάφους, τη χρήση της γης, τα 
γεωλογικά και υδρολογικά στοιχεία της περιοχής κ.ά. 

 Επισημαίνεται ότι για τη χρήση οποιουδήποτε νέου χώρου που δεν περιλαμβάνεται στην 
περιβαλλοντική μελέτη, απαιτείται εξαρχής διαβούλευση με όλες τις αρμόδιες αρχές για σκοπούς 
αδειοδότησης και όρων, καθώς και νέα μελέτη και διαδικασία απαλλοτρίωσης. 

 Επηρεαζόμενες κοινότητες είχαν προτείνει πρόσφατα εναλλακτικούς χώρους απόθεσης, ωστόσο αυτοί 
εξετάστηκαν και διαφάνηκε ότι είναι πολύ μικρής χωρητικότητας και ως εκ τούτου δεν θα μπορούσαν 
να χρησιμοποιηθούν για τους σκοπούς του Έργου. 

2. Αριθμός τεμαχίων που έχουν απαλλοτριωθεί 

 Έχουν απαλλοτριωθεί τρεις χώροι στην περιοχή (Αρ. 2, Αρ. 7, Αρ. 8) από τους οκτώ προτεινόμενους 
χώρους απόθεσης που περιλαμβάνονται στα Έγγραφα του Συμβολαίου.  Ο συνολικός αριθμός των 
τεμαχίων που απαλλοτριώθηκαν είναι 57 (10 τεμάχια στον χώρο αρ. 2, 21 τεμάχια στον χώρο αρ. 7 
και 16 τεμάχια στον χώρο αρ. 8). Παράλληλα, έχει ζητηθεί η απαλλοτρίωση και τέταρτου χώρου. 

3. Εξέταση τεμαχίων που έχουν επιταχθεί 

 Η εξέταση των ενστάσεων όλων των ιδιοκτητών είναι ενώπιον της αρμόδιας Υπουργικής Επιτροπής 
για λήψη απόφασης. 

4. Αριθμός τεμαχίων που έχουν επιταχθεί 

 Έχει εκδοθεί Διάταγμα Επίταξης για όλα τα τεμάχια που έχουν απαλλοτριωθεί (57 τεμάχια). 

5. Καλλιεργήσιμη γη 

 Κάποια από τα τεμάχια που έχουν επιταχθεί αφορούν τεμάχια καλλιεργήσιμης γης που εμπίπτουν 
στους ευρύτερους χώρους απόθεσης υλικών. 

6. Περίοδος επίταξης 

 Η μέγιστη επιτρεπόμενη διάρκεια της επίταξης είναι 3 χρόνια. Η περίοδος επίταξης όπως αυτή 
καθορίστηκε με βάση το σχετικό διάταγμα θα πρέπει να επεκταθεί, αν απαιτηθεί, μέχρι την καταβολή 
αποζημιώσεων από το Τμήμα Κτηματολογίου και Χωρομετρίας. 

 Διευκρινίζεται ότι μετά το πέρας των εργασιών δεν προβλέπεται η επιστροφή των τεμαχίων στους 
ιδιοκτήτες, επειδή η απόθεση πλεοναζόντων υλικών θα είναι μόνιμη και δεν θα είναι τεχνικά εφικτή η 
επαναφορά των τεμαχίων στην πρότερα κατάσταση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 10 Αυγούστου 2023 του Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων 
κ. Γιάννη Παναγιώτου στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.02.199, ημερομηνίας 3 Μαΐου 2023, της 

βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 
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1. Η καθυστέρηση που παρατηρήθηκε στην εξέταση των αιτήσεων για το Σχέδιο με τίτλο:  “Σχέδιο 
παροχής κινήτρων για την εργοδότηση ανέργων” οφείλεται κατά κύριο λόγο στον μεγάλο αριθμό 
αιτήσεων που παραλήφθηκαν καθώς και στη διαδικασία που έπρεπε να ακολουθηθεί για την εξέτασή 
τους, σύμφωνα με τον σχετικό Οδηγό του Σχεδίου. 

2. Επισημαίνεται ότι κατά την περίοδο από τον Οκτώβριο 2020 μέχρι τον Φεβρουάριο 2022 
παραλήφθηκαν 4.021 αιτήσεις και σύμφωνα με το Τμήμα Εργασίας, έχουν αξιολογηθεί όλες οι αιτήσεις 
και έχουν αποσταλεί 3.726 εγκρίσεις σε 2.911 εταιρείες.  Έχουν παραληφθεί 3.034 αιτήματα 
καταβολής χορηγίας από τις εταιρείες που εγκρίθηκαν και έχει καταβληθεί το ποσό των €14.467.868 
για 2.116 αιτήματα. 

3. Για την επίλυση του προβλήματος που προέκυψε αποφασίστηκε η κατά το δυνατόν μέγιστη 
απλοποίηση των διαδικασιών των συγχρηματοδοτουμένων σχεδίων με τη σύμφωνη γνώμη των 
εμπλεκόμενων Φορέων και Τμημάτων που ασκούν ελέγχους, κάτι το οποίο επέτρεψε σημαντική 
πρόοδο εντός του 2023. Σημειώνεται ότι τροχοδρομήθηκε η ψηφιοποίηση των Σχεδίων Χορηγιών στο 
πλαίσιο του Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, έτσι ώστε να απλοποιηθεί τόσο η διαδικασία 
αξιολόγησης της αίτησης, όσο και η διαδικασία καταβολής της επιδότησης σε μελλοντικά παρόμοια 
Σχέδια.» 

Απάντηση ημερομηνίας 24 Ιουλίου 2023 του Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. 
Γιάννη Παναγιώτου στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.02.202, ημερομηνίας 3 Μαΐου 2023, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου Θεόπεμπτου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Η λειτουργία της Ευρωπαϊκής Οικονομικής και Κοινωνικής Επιτροπής καθορίζεται από τη Συνθήκη 
για τη λειτουργία της Ευρωπαϊκής Ένωσης.  Συγκεκριμένα, σύμφωνα με το άρθρο 300 της Συνθήκης, 
η Ευρωπαϊκή Οικονομική και Κοινωνική Επιτροπή αποτελείται από αντιπροσώπους των οργανώσεων 
εργοδοτών, μισθωτών και άλλων αντιπροσωπευτικών φορέων της κοινωνίας των πολιτών. 
Περαιτέρω, το άρθρο 301 της Συνθήκης ορίζει ότι ο αριθμός των μελών της Ευρωπαϊκής Οικονομικής 
και Κοινωνικής Επιτροπής δεν υπερβαίνει τα 350 και ότι το Συμβούλιο, αποφασίζοντας ομόφωνα 
βάσει πρότασης της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, εκδίδει απόφαση με την οποία καθορίζεται η σύνθεση 
της Ευρωπαϊκής Οικονομικής και Κοινωνικής Επιτροπής. 

3. Σύμφωνα με το άρθρο 300 της Συνθήκης οι κανόνες που αφορούν τη φύση της σύνθεσης των 
συμβουλευτικών οργάνων “επανεξετάζονται τακτικά από το Συμβούλιο, ούτως ώστε να 
προσαρμόζονται στις οικονομικές, κοινωνικές και δημογραφικές εξελίξεις εντός της Ένωσης.  Το 
Συμβούλιο, μετά από πρόταση της Επιτροπής, εκδίδει αποφάσεις προς τον σκοπό αυτό”. 

4. Από 1η Ιουλίου 2013, η σύνθεση της Ευρωπαϊκής Οικονομικής και Κοινωνικής Επιτροπής 
προσαρμόστηκε σύμφωνα με το άρθρο 23, παράγραφος 1 της πράξης περί των όρων 
προσχωρήσεως της Δημοκρατίας της Κροατίας και το άρθρο 23 παράγραφος 2 προέβλεπε 
προσωρινή αύξηση του αριθμού των μελών της Οικονομικής και Κοινωνικής Επιτροπής σε 353, ώστε 
να ληφθεί υπόψη η προσχώρηση της Δημοκρατίας της Κροατίας.  Για την περίοδο 2015-2020, το 
Συμβούλιο εξέδωσε στις 14 Ιουλίου 2015 απόφαση για τον καθορισμό της σύνθεσης της Ευρωπαϊκής 
Οικονομικής και Κοινωνικής Επιτροπής, προκειμένου να υπάρξει συμμόρφωση με τον μέγιστο αριθμό 
των 350 μελών, που προβλέπεται στη Συνθήκη.  Η απόφαση αυτή οδήγησε στη μείωση των 
αντιπροσωπιών της Εσθονίας, της Κύπρου και του Λουξεμβούργου κατά μία έδρα έκαστη. 

5. Με αφορμή τη λήξη της θητείας της Ευρωπαϊκής Οικονομικής και Κοινωνικής Επιτροπής στις 20 
Σεπτεμβρίου 2020, το Συμβούλιο έλαβε απόφαση σχετικά με τη σύνθεση της Οικονομικής και 
Κοινωνικής Επιτροπής για την περίοδο 2020-2025. Συγκεκριμένα, λόγω της αποχώρησης του 
Ηνωμένου Βασιλείου από την Ευρωπαϊκή Ένωση στις 30 Μαρτίου 2019, που είχε αποτέλεσμα τη 
δημιουργία 24 κενών θέσεων στην Ευρωπαϊκή Οικονομική και Κοινωνική Επιτροπή, αποφασίστηκε η 
επιστροφή στην Εσθονία, την Κύπρο και το Λουξεμβούργο των τριών εδρών τις οποίες απώλεσαν τα 
εν λόγω κράτη μέλη μετά την τελευταία απόφαση για τον καθορισμό της σύνθεσης της Ευρωπαϊκής 
Οικονομικής και Κοινωνικής Επιτροπής και να παραμείνουν οι υπόλοιπες κενές έδρες ως αποθεματικό 
για ενδεχόμενες μελλοντικές διευρύνσεις.  Σύμφωνα με την απόφαση αυτή, ο συνολικός αριθμός των 
εδρών της Κύπρου στην Ευρωπαϊκή Οικονομική και Κοινωνική Επιτροπή ανήλθε στις 6. 

6. Στη βάση των πιο πάνω και σύμφωνα με το άρθρο 300 της Συνθήκης το οποίο αναφέρει ότι η 
Ευρωπαϊκή Οικονομική και Κοινωνική Επιτροπή αποτελείται από αντιπροσώπους των οργανώσεων 
εργοδοτών, μισθωτών και άλλων αντιπροσωπευτικών φορέων της κοινωνίας των πολιτών, το 
Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων στο πλαίσιο της ανανέωσης της θητείας της εν 
λόγω Επιτροπής για την περίοδο 2020-2025 είχε ζητήσει από τις εργοδοτικές οργανώσεις ΟΕΒ και 
ΚΕΒΕ και τις συνδικαλιστικές οργανώσεις ΣΕΚ και ΠΕΟ να προτείνουν τους εκπροσώπους τους στην 
αναφερόμενη Επιτροπή, ενώ για εκπροσώπηση της κοινωνίας των πολιτών υποδείχθηκαν μετά από 
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σχετική διαβούλευση εκπρόσωποι από τις αγροτικές οργανώσεις Ένωση Κυπρίων Αγροτών και 
Παναγροτικός Σύνδεσμος Κύπρου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 16 Αυγούστου 2023 της Υπουργού Υγείας κ. Πόπης Κανάρη στην ερώτηση 
με αρ. 23.06.012.02.209, ημερομηνίας 10 Μαΐου 2023, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου Θεοπέμπτου  

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και βάσει πληροφόρησης από τον αρμόδιο Οργανισμό, δηλαδή 
τον Οργανισμό Ασφάλισης Υγείας (ΟΑΥ), η απάντηση είναι η ακόλουθη: 

2. Ο ΟΑΥ έχει σύμβαση για την προμήθεια των εν λόγω αναλωσίμων με την εταιρεία BlOMECA.  

3. Ο Οργανισμός είχε ενημερωθεί για την εν λόγω έλλειψη τον Απρίλιο του 2023 και απαίτησε από τον 
ανάδοχο την επείγουσα κάλυψη της έλλειψης, ως οι υποχρεώσεις του βάσει της σύμβασης. 

4. Ο ανάδοχος έχει ανταποκριθεί στις υποχρεώσεις του και τα εν λόγω αναλώσιμα είναι ήδη διαθέσιμα 
στο Σύστημα από τις 26 Απριλίου, 2023. 

5. Εάν για οποιοδήποτε λόγο κρίνετε ότι οι ως άνω απαντήσεις είναι ανεπαρκείς ή χρήζουν περαιτέρω 
διευκρινήσεων, παραμένω στη διάθεσή σας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 25 Ιουλίου 2023 του Υπουργού Οικονομικών κ. Μάκη Κεραυνού στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.012.02.210, ημερομηνίας 12 Μαΐου 2023, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Αμμοχώστου κ. Νίκου Γεωργίου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση αναφορικά με την ενεργοποίηση της κρατικής εγγυήσεως 
ύψους €45.000.000 συνολικά, για δάνεια τα οποία παραχωρήθηκαν σε δικαιούχους πρόσφυγες του 
Κεντρικού Φορέα Ισότιμης Κατανομής Βαρών (ΚΦΙΚΒ). 

2. Πιο κάτω παρατίθενται οι απαντήσεις στις ερωτήσεις του κ. Νίκου Γεωργίου: 

  Ερώτημα 1 

 Με βάση πληροφόρηση που μας απέστειλε το Γενικό Λογιστήριο της Δημοκρατίας που έχει συλλέξει 
από τον ΚΦΙΚΒ, κατά την 31η Μαρτίου ήταν σε ισχύ 2 622 δάνεια με εγγύηση του ΚΦΙΚΒ με συνολικό υπόλοιπο 
€117.957.088.  Από αυτά, τα 967 δάνεια έχουν καταστεί μη εξυπηρετούμενα συνολικού ποσού €78.935.515 ή 
70,5%.  Τα εν λόγω δάνεια είναι σε 3 Οργανισμούς στην Κυπριακή Εταιρεία Διαχείρισης Περιουσιακών 
Στοιχείων (ΚΕΔΙΠΕΣ), στον Οργανισμό Χρηματοδοτήσεως Στέγης (ΟΧΣ) και στην Ελληνική Τράπεζα. 
Περαιτέρω κατά την 31/3/2023 ήταν σε ισχύ 19 761 δάνεια με κεφάλαια του ΚΦΙΚΒ με υπόλοιπο €330.779.660 
εκ των οποίων 3 383 δάνεια με υπόλοιπο €78.624.413 ή 23,8% να έχουν κατηγοριοποιηθεί ως μη 
εξυπηρετούμενα. 

Σύμφωνα με το Μητρώο Εγγυήσεων που διατηρείται στο Γενικό Λογιστήριο της Δημοκρατίας οι εγγυήσεις 
που έχουν αιτηθεί πιστωτικά ιδρύματα ανέρχονται σε €41.782.246 και αφορούν 317 περιπτώσεις δανείων και 
όχι στα €45.000.000 που αναφέρονται στην επιστολή. Οι κρατικές εγγυήσεις έχουν ενεργοποιηθεί από: 

 ΠΟΣΟ 
€ 

ΚΕΔΙΠΕΣ  39.312.216 

ΟΧΣ   2.470.030 

Σύνολο 41.782.246 

 Ερώτημα 2 

 Η Κυπριακή Δημοκρατία για σκοπούς μετριασμού των επιπτώσεων από τις αναφερόμενες μη 
εξυπηρετούμενες χορηγήσεις έθεσε σε εφαρμογή το Σχέδιο διαχείρισης τερματισμένων/ληγμένων/μη 
εξυπηρετούμενων δανείων που παραχωρήθηκαν μετά από έγκριση του ΚΦΙΚΒ (6 Νοεμβρίου 2019 αρ. 
απόφασης 88.439), το οποίο επεκτάθηκε δυο φορές από το Υπουργικό Συμβούλιο με τελευταία ημερομηνία 
υποβολής αίτησης να ήταν μέχρι 30/9/2021.  Τα δάνεια που ενέπιπταν στο Σχέδιο ανέρχονται συνολικά στα 
4 790 με υπόλοιπο περίπου €155 εκ. και οι εμπλεκόμενοι οργανισμοί είναι η ΚΕΔΙΠΕΣ, ο ΟΧΣ και η Ελληνική 
Τράπεζα.  Πιο συγκεκριμένα €79,5 εκ αφορά 3 781 δάνεια με κυβερνητικά κεφάλαια τα οποία χειρίζεται ο 
ΟΧΣ και ποσό €75 εκ. αφορά 1 009 δάνεια με κυβερνητική εγγύηση.  Με το πέρας του χρονοδιαγράμματος 
υποβολής αιτήσεων έχουν υποβληθεί με βάση ενημέρωση που λήφθηκε από τους εμπλεκόμενους 
οργανισμούς, συνολικά 2 700 αιτήσεις (57% των επιλέξιμων δανείων) συνολικού υπολοίπου περίπου €75,4 
εκ. (48% του συνολικού υπολοίπου). 

 Ήδη έχουν υποβληθεί στο Γενικό Λογιστήριο της Δημοκρατίας για έγκριση 2 422 αιτήσεις συνολικού 
υπολοίπου €55,4 εκ. εκ των οποίων εκκρεμεί η έγκριση/απόρριψη 361 αιτήσεων.  Περαιτέρω αναμένεται η 
υποβολή προς το Γενικό Λογιστήριο της Δημοκρατίας από τον ΟΧΣ ακόμη περίπου 278 αιτημάτων (εκ των 
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οποίων τα 23 αιτήματα είναι για αξιολόγηση από τον ΚΦΙΚΒ).  Επιπρόσθετα σημειώνεται ότι είναι προς 
υλοποίηση των λύσεων (μετά την έγκριση που λήφθηκε από το Γενικό Λογιστήριο) 250 αιτήσεις περίπου. 

 Ερώτημα 3 και Ερώτημα 4 

 Η ΚΕΔΙΠΕΣ και Οργανισμός Χρηματοδοτήσεως Στέγης έχουν προχωρήσει στη βάση των συμφωνιών 
κυβερνητικής εγγύησης στη λήψη όλων των απαραίτητων δικαστικών/διαιτητικών μέτρων εναντίον των 
πρωτοφειλετών και εγγυητών πριν την υποβολή των σχετικών απαιτήσεών τους για ενεργοποίηση των 
εγγυήσεων. 

3. Γενική Θέση του Υπουργείου 

 Ως προς το επίμαχο θέμα της χρήσης του τέλους 0,4%, το οποίο αποτελεί ουσιαστικά το μόνο θέμα 
για το οποίο υπάρχει διαφορά μεταξύ του Υπουργείου Οικονομικών και του ΚΦΙΚΒ, αφού η πλειοψηφία των 
προτάσεων του ΚΦΙΚΒ έχει ικανοποιηθεί, το Υπουργείο Οικονομικών δεν συμφωνεί όπως σε 1ον στάδιο οι 
Κανονισμοί παρέχουν την δυνατότητα του ΚΦΙΚΒ για την εξαγορά δανείων των αιτητών που αποδεδειγμένα 
αδυνατούν να τα εξυπηρετήσουν παίρνοντας την κυριότητα των υποθηκευμένων κατεχόμενων περιουσιών 
τους εφόσον θα δημιουργήσει κίνητρα αθέτησης των υποχρεώσεων των δανειοληπτών και αφετέρου θα 
αποδυναμώσει την θέση της ΚΔ στα πλαίσια των προσπαθειών επίλυσης του Κυπριακού προβλήματος.  Η 
θέση του Υπουργείου Οικονομικών είναι όπως το εν λόγω τέλος χρησιμοποιηθεί για την σταδιακή 
αποπληρωμή (με βάση τις ενδείξεις θα χρειαστεί μια περίοδος 3 ετών) των δανείων για τα οποία έχει ήδη 
ενεργοποιηθεί η κυβερνητική εγγύηση.  Με το πέρας της τριετούς περιόδου και με την πλήρη αποπληρωμή 
των εγγυήσεων που έχουν ενεργοποιηθεί σε συνεργασία με τον ΚΦΙΚΒ θα συμφωνηθεί ο τρόπος χρήσης του 
τέλους προς όφελος των ατόμων που έχουν πληγεί από την τούρκικη εισβολή. 

4. Σημειώνω ότι, στην περίπτωση που η Δημοκρατία προχωρήσει στην καταβολή της εγγύησης στους 
Χρηματοοικονομικούς Οργανισμούς τότε υποχρεούται με βάση το εν ισχύ νομικό πλαίσιο όπως στραφεί 
νομικά εναντίον των πρωτοφειλετών και των εγγυητών τους για την ανάκτηση των ποσών που θα καταβάλει 
η Δημοκρατία. Στην περίπτωση αυτή δυνατόν οι οποιεσδήποτε χορηγίες, επιδόματα και άλλα χρηματικά ποσά 
λαμβάνονται από την Δημοκρατία από τους πρωτοφειλέτες και εγγυητές να παγοποιηθούν και να 
χρησιμοποιηθούν έναντι της οφειλής. 

5. Περαιτέρω η θέση του Υπουργείου Οικονομικών παραμένει όπως οι εκτοπισθέντες που έχουν 
επωφεληθεί από την χρηματοδότηση με πολύ ευνοϊκούς όρους μέσω του ΚΦΙΚΒ, έχουν υποχρέωση όπως ο 
κάθε δανειζόμενος και φορολογούμενος πολίτης να αποπληρώσουν τα δάνειά τους σύμφωνα με τους όρους 
δανειοδότησης.  Σε περίπτωση αθέτησης πρέπει να λαμβάνονται όλα τα απαιτούμενα νομικά μέτρα για την 
είσπραξη των οφειλών τους. 

6. Τέλος, οποιαδήποτε απαλλαγή των υποχρεώσεων των αναφερόμενων δανειοληπτών και ουσιαστικά 
η αποπληρωμή των δανείων τους από τους φορολογούμενους θα αποτελεί προνομιακή μεταχείριση έναντι 
των άλλων πολιτών της Κυπριακής Δημοκρατίας περιλαμβανομένων και των εκτοπισθέντων που 
αποπληρώνουν κανονικά τις δόσεις τους.» 

Απάντηση ημερομηνίας 21ης Ιουλίου 2023 του Υπουργού Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων κ. 
Αλέξη Βαφεάδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.02.212, ημερομηνίας 15 Μαΐου 2023, της βουλευτού 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Σάβιας Ορφανίδου 

 «Επιθυμώ να αναφερθώ στην πιο πάνω ερώτηση και να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

1. Παράγοντες που καθορίζουν το όριο ταχύτητας. 

Το όριο ταχύτητας, σύμφωνα με τα πρότυπα του Τμήματος Δημοσίων Έργων, καθορίζεται από την 
ταχύτητα μελέτης που είχε εφαρμοστεί στην αρχική μελέτη του έργου.  Επιπρόσθετα αυτού όμως, 
λαμβάνονται υπόψη, η λειτουργία του δρόμου, τα χαρακτηριστικά της ανάπτυξης στην περιοχή και η 
διακίνηση πεζών. Η λεωφόρος Γρηγόρη Αυξεντίου αποτελεί τμήμα του παλαιού υπεραστικού δρόμου 
Λευκωσίας-Τροόδους ο οποίος έχει υποβαθμιστεί κυκλοφοριακά μετά την υλοποίηση του 
αυτοκινητόδρομου Λευκωσίας-Δένειας.  Η εν λόγω λεωφόρος τέμνει ανεπτυγμένη περιοχή με 
οικιστικές, εμπορικές αλλά και βιομηχανικές αναπτύξεις, με σχετικά μεγάλο αριθμό παρόδιων δρόμων 
και με συχνή διακίνηση πεζών.  Ως εκ τούτου η εφαρμογή του 50χλμ./ώρα, που είναι το όριο ταχύτητας 
που εφαρμόζεται σε οικιστικές περιοχές, θεωρείται δικαιολογημένη. 

2. Συχνότητα με την οποία καθορίζεται η τοποθέτηση κινητών καμερών επιτήρησης της τροχαίας 
κίνησης. 

 Το θέμα εμπίπτει στις αρμοδιότητες της Αστυνομίας. 

3. Αναβάθμιση της εν λόγω λεωφόρου σε σχέση με τον φωτισμό και τη δημιουργία πεζοδρομίων. 

Το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως έχει ήδη ετοιμάσει ρυθμιστικό σχέδιο το οποίο προνοεί δύο 
λωρίδες κυκλοφορίας σε μήκος 5χλμ., ποδηλατόδρομο, εκατέρωθεν χώρους πρασίνου και 
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πεζοδρόμια, υπογειοποίηση υπηρεσιών κλπ.  Το σχέδιο εγκρίθηκε προκαταρκτικά από την αρμόδια 
Τεχνική Επιτροπή του Κεντρικού Φορέα Επίλυσης Κυκλοφοριακών Προβλημάτων, αλλά δεν έχει 
εγκριθεί μέχρι σήμερα ως Πολεοδομικό Έργο από το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως. 

Για λόγους όμως οδικής ασφάλειας, έχει υλοποιηθεί πρόσφατα ως προσωρινό μέτρο η κατασκευή 
πεζοδρομίων στο πολυσύχναστο τμήμα του δρόμου αυτού μήκους 300μ. μεταξύ του καφεστιατορίου “Coffee 
Island” και του φούρνου “Ζορπά”. 

 Επίσης, κατά μήκος της πυκνοκατοικημένης περιοχής έχουν ήδη κατασκευαστεί πεζοδρόμια στα 
πλαίσια παλαιότερων έργων σε μήκος περίπου 2,1χλμ. 

 Σημειώνεται ότι, το Τμήμα Δημοσίων Έργων προβαίνει στην κατασκευή πεζοδρομίων κατά μήκος 
δρόμων της αρμοδιότητάς του στις περιπτώσεις όπου: 

(α)  Ο δρόμος διέρχεται από οικιστικά ανεπτυγμένη περιοχή και ενδεχομένως να δημιουργούνται θέματα 
οδικής ασφάλειας από τη διακίνηση πεζών και ιδιαίτερα σε πυρήνες κοινοτήτων. 

(β) Τεχνικά είναι εφικτή η κατασκευή των πεζοδρομίων μικρού μήκους χωρίς να απαιτείται η ετοιμασία 
ρυθμιστικού σχεδίου. 

(γ) Δεν εκκρεμούν όροι σε πολεοδομικές άδειες ιδιωτικών αναπτύξεων για κατασκευή πεζοδρομίων. 

 Με βάση τα πιο πάνω, η κατασκευή πεζοδρομίων και η αναβάθμιση του οδικού δικτύου στην περιοχή 
θα πρέπει να προωθηθεί σύμφωνα με τα ρυθμιστικά σχέδια του Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως αφού 
προηγηθεί η ετοιμασία κατασκευαστικών σχεδίων.  Νοείται ότι τα έργα θα πρέπει να ενταχθούν στον 
προϋπολογισμό του Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως σύμφωνα με τις προτεραιότητές του. 

 Σημειώνεται ότι το Τμήμα Δημοσίων Έργων δεν διαθέτει κονδύλια για εγκατάσταση οδικού φωτισμού 
πέραν της εγκατάστασης οδικού φωτισμού σε αυτοκινητόδρομους.  Ως εκ τούτου η χρηματοδότηση του έργου 
θα πρέπει να γίνει από την Τοπική Αρχή ή/και το Υπουργείο Εσωτερικών.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Αυγούστου 2023 της Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. 
Άννας Κουκκίδη Προκοπίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.02.212, ημερομηνίας 15 Μαΐου 2023, της 

βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Σάβιας Ορφανίδου 

 «Αναφέρομαι στο πιο πάνω θέμα και σας διαβιβάζω τη σχετική επιστολή του Αρχηγού Αστυνομίας με 
αυτονόητο περιεχόμενο: 

 “Σχετικά με τα πιο κάτω ερωτήματα σάς πληροφορούμε τα ακόλουθα: 

1. Παράγοντες που καθορίζουν το όριο ταχύτητας, γενικά στο δημόσιο οδικό δίκτυο, με αναφορά 
στις οδούς Αρχ. Μακαρίου ΙΙΙ και Γρηγόρη Αυξεντίου, στην εδαφική περιοχή του Κοινοτικού 
Συμβουλίου Κοκκινοτριμιθιάς. 

 Τα όρια ταχύτητας που καθορίζονται και τοποθετούνται σε όλο το δημόσιο οδικό δίκτυο της ελεύθερης 
Κύπρου αποτελούν αρμοδιότητα του Τμήματος Δημοσίων Έργων του Υπουργείου Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και Έργων με βάση τους Περί Μηχανοκινήτων Οχημάτων και Τροχαίας Κινήσεως 
Νόμους και Κανονισμούς, όπως έχουν τροποποιηθεί μέχρι σήμερα.  Επιπρόσθετα, το αναφερόμενο 
Υπουργείο έχει την ευθύνη για υιοθέτηση και προώθηση όλων των συμφωνηθέντων Κανονισμών και 
Οδηγιών που αποτελούν τη νέα πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης (ΕΕ) με βάση το Στρατηγικό Σχέδιο 
Οδικής Ασφάλειας για τη δεκαετία 2021-2030.  Το αναφερόμενο Στρατηγικό Σχέδιο βασίζεται στην 
προσέγγιση του ‘Ασφαλούς Συστήματος-Safe System Approach’, το οποίο αφορά το σύστημα οδικής 
κυκλοφορίας, που αποτελείται από τις οδικές υποδομές, τα οχήματα και τους χρήστες των δρόμων.  
Στην Κύπρο κατά τη διάρκεια μελέτης και καθορισμού ορίου ταχύτητας σε έναν δρόμο λαμβάνονται 
υπόψη παράγοντες όπως οι προδιαγραφές κατασκευής και τα χαρακτηριστικά χρήσης του δρόμου, η 
παρόδια χρήση του, όσον αφορά οικιστική και εμπορική δραστηριότητα, η παρουσία ευάλωτων 
χρηστών του οδικού δικτύου, καθώς και η σύνθεση και η πυκνότητα της τροχαίας κυκλοφορίας.  Αν 
πάρουμε παράδειγμα τις οδούς Γρηγόρη Αυξεντίου και Αρχ. Μακαρίου ΙΙΙ, στην Κοκκινοτριμιθιά, το 
όριο ταχύτητας των 50 ΧΑΩ έχει καθοριστεί με βάση την αυξανόμενη πυκνότητα της τροχαίας 
κυκλοφορίας σε συνδυασμό με την αυξανόμενη παρόδια εμπορική και οικιστική χρήση τους, όπου 
έχουν τοποθετηθεί και τροχαίες διευκολύνσεις των πεζών ήτοι Διαβάσεις Πεζών. 

2. Συχνότητα με την οποία καθορίζεται η τοποθέτηση κινητών συσκευών του Συστήματος 
Φωτοεπισήμανσης. 

 Το Σύστημα Φωτοεπισήμανσης περίπου από τις αρχές Μαΐου του 2023 διαθέτει είκοσι (20) κινητές 
συσκευές Φωτοεπισήμανσης, οι οποίες με βάση το Συμβόλαιο πρέπει να λειτουργούν η κάθε μία, 
τουλάχιστον, οχτώ ώρες το 24ωρο.  Ως εκ τούτου, ετοιμάζεται από την Αστυνομία πρόγραμμα 
τοποθέτησης και λειτουργίας των είκοσι κινητών συσκευών Φωτοεπισήμανσης, το οποίο δίδεται προς 
την ανάδοχο εταιρεία για ενέργειες, σύμφωνα και με τους όρους του Συμβολαίου.  Η συχνότητα με την 
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οποία καθορίζεται η τοποθέτηση κινητής συσκευής σε οποιοδήποτε σημείο ή τμήμα δημόσιου οδικού 
δικτύου καθορίζεται αναλόγως της πυκνότητας της τροχαίας κίνησης, αναλόγως της συχνότητας 
τροχαίων συγκρούσεων και της συχνότητας παραβίασης των ορίων ταχύτητας από τα διερχόμενα 
οχήματα.  Επιπρόσθετα, λαμβάνονται σοβαρά υπόψη παράπονα κατοίκων/πολιτών και πληροφορίες 
της Αστυνομίας ότι σε συγκεκριμένες οδούς/δρόμους ή/και περιοχή παρατηρούνται υπερβολικές 
ταχύτητες οχημάτων και οχληρία.  Σε τέτοιες περιπτώσεις γίνεται επιτόπια  εξέταση για διαπίστωση 
της ορθότητας των παραπόνων, πριν προβούμε σε τοποθέτηση κινητών συσκευών του Συστήματος. 

3. Αναβάθμιση της οδού Γρηγόρη Αυξεντίου και Αρχ. Μακαρίου ΙΙΙ, στην Κοκκινοτριμιθιά, σε 
σχέση με τον οδικό φωτισμό και τη δημιουργία πεζοδρομίων. 

 Η αναβάθμιση οδικού δικτύου ή τμήματος οδικού δικτύου σε σχέση με συγκεκριμένα αιτήματα όπως 
είναι η εγκατάσταση οδικού φωτισμού και η κατασκευή πεζοδρομίων αποτελεί αρμοδιότητα της 
Τοπικής Αρχής σε συνεργασία είτε με το Τμήμα Δημοσίων Έργων είτε με το Τμήμα Πολεοδομίας και 
Οικήσεως και με την Αρχή Ηλεκτρισμού Κύπρου.  Το θέμα δεν εμπίπτει στην αρμοδιότητα της 
Αστυνομίας.”.» 

Απάντηση ημερομηνίας 17 Ιουλίου 2023 του Υπουργού Οικονομικών κ. Μάκη Κεραυνού στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.012.02.220, ημερομηνίας 19 Μαΐου 2023, της βουλευτού εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 Σημείωση:  Η απάντηση του υπουργού είναι εμπιστευτική. 

Απάντηση ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2023 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Ιωάννου 
στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.02.222, ημερομηνίας 22 Μαΐου 2023, της βουλευτού εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Αλεξάνδρας Ατταλίδου 

«Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας ενημερώνω για τα ακόλουθα σε σχέση με την 
πρόσληψη των Συμβασιούχων Ειδικών Αστυνομικών: 

2. Η Μονάδα Ευρωπαϊκών Ταμείων (MET) του Υπουργείου Εσωτερικών, ως Διαχειριστική Αρχή των 
Εθνικών Προγραμμάτων των Ταμείων Εσωτερικών Υποθέσεων, για την προγραμματική περίοδο 
2021-2027, αποτάθηκε, στις 21 Μαρτίου 2022, στη Διεύθυνση Εσωτερικών Υποθέσεων (DG HOME) 
της Ευρωπαϊκής Επιτροπής (Επιτροπή), προς διερεύνηση της πιθανότητας εξασφάλισης 
επιπρόσθετης χρηματοδότησης, για σκοπούς επιτήρησης της Πράσινης Γραμμής από το BMVI.  Στη 
συνέχεια, ξεκίνησε διαβούλευση με την Επιτροπή, σε συνεργασία με την Αστυνομία, ως αρμόδια 
υπηρεσία για πρόσληψη των εν λόγω ατόμων. 

3. Στο πλαίσιο εξέτασης του αιτήματος, ζητήθηκε, από την Επιτροπή, το καθηκοντολόγιο των εν λόγω 
ατόμων, ώστε να εξεταστεί ο βαθμός επιλεξιμότητας της δράσης.  Συνεπώς, σε συνεννόηση με την 
Αστυνομία, αναφέρθηκε ότι τα καθήκοντα των εν λόγω Ειδικών Αστυνομικών, θα περιλαμβάνουν: (α) 
περιπολία και επιτήρηση της Πράσινης Γραμμής, (β) συνοδεία παράτυπων μεταναστών, (γ) μεταφορά 
και επιστροφή παράνομων μεταναστών και (δ) συνδρομή στην καταπολέμηση του λαθρεμπορίου 
μεταναστών. 

4. Με αυτά τα δεδομένα, η Επιτροπή κατέληξε, αναφέροντας τα εξής: 

 (i) Παρόλο που η επιτήρηση συνόρων είναι ένας από τους στόχους του Ταμείου BMVI, δεδομένου 
ότι η Πράσινη Γραμμή δεν αποτελεί εξωτερικό σύνορο της Ένωσης, οποιαδήποτε ενέργεια δεν 
είναι επιλέξιμη κάτω από το συγκεκριμένο Ταμείο.  Επιπρόσθετα, αν και οι περιγραφόμενες 
ενέργειες θα μπορούσαν να θεωρηθούν επιλέξιμες στο πλαίσιο του Κανονισμού Σιέγκεν, 
εντούτοις, εφόσον η Κυπριακή Δημοκρατία δεν εφαρμόζει ακόμη πλήρως τον Κανονισμό, οι 
οποιεσδήποτε ενέργειες δεν είναι επιλέξιμες. 

 (ii) Όσον αφορά το μέρος των καθηκόντων (β) και (γ), θα μπορούσαν να θεωρηθούν επιλέξιμες 
ενέργειες, κάτω από το Ταμείο AMIF, νοουμένου ότι πρόκειται για επιστροφές παράτυπων 
μεταναστών στις χώρες προέλευσης ή διέλευσης. 

 (iii) Όσον αφορά στο καθήκον (δ), αν και ενέχει και την έννοια των συνόρων, εντούτοις δυνατό να 
διενεργείται τόσο στα σύνορα, όσο και εντός της επικράτειας του κράτους μέλους.  Επομένως, 
θα ήταν καλύτερα επιλέξιμο κάτω από το Ταμείο ISF. 

5. Σε κάθε περίπτωση, η Επιτροπή τονίζει, ότι, σε περίπτωση που αποφασιστεί ότι η κάλυψη του κόστους 
πρόσληψης του εν λόγω προσωπικού θα είναι εν τέλει συγχρηματοδοτούμενη, θα πρέπει να προέλθει 
από τα Εθνικά Ταμεία.  Όμως, εάν αυτό είναι δύσκολο στην παρούσα φάση, τότε θα πρέπει να 
αναμένεται η επιπρόσθετη χρηματοδότηση που θα δοθεί το 2025, δεδομένου ότι θα έχει βεβαιωθεί το 
10% των πληρωμών του κάθε Προγράμματος μέχρι το τέλος του 2024, αν και το ύψος της 
επιπρόσθετης χρηματοδότησης δεν είναι ακόμη γνωστό. 
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6. Στη συνέχεια υπήρξε συνάντηση μεταξύ του Υπουργού Εσωτερικών και αρμοδίων Λειτουργών της 
Επιτροπής, κατά την οποία προέκυψε ότι η χρήση πιστώσεων από τα συγκεκριμένα Ταμεία για τον 
συγκεκριμένο σκοπό δεν ενδείκνυται, καθότι, δεδομένου του κόστους, θα σήμαινε αντικατάσταση 
υφιστάμενων έργων γεγονός, το οποίο θα προκαλούσε επιπλοκές στην υλοποίηση των 
Προγραμμάτων και στην επίτευξη των στόχων και δεικτών που έχουν τεθεί. 

7. Επιπρόσθετα, θα πρέπει να σημειωθεί ότι, ήδη, η ανεπάρκεια πόρων στο πλαίσιο των Προγραμμάτων 
για κάλυψη των βασικών αναγκών της Δημοκρατίας, οδήγησε την Επιτροπή στην παραχώρηση 
επιπλέον πιστώσεων, ύψους, περίπου 100 εκ. ευρώ. 

8. Με αυτά τα δεδομένα, το Υπουργείο Εσωτερικών, σε συνεργασία με την Αστυνομία, αποφάσισε, όπως 
προχωρήσει στην υλοποίηση του έργου και στην πρόσληψη των εν λόγω Συμβασιούχων Ειδικών 
Αστυνομικών, με το κόστος να αναλαμβάνεται, εν τέλει, από το Υπουργείο Δικαιοσύνης και Δημοσίας 
Τάξεως.  Συναφώς, τα υπόλοιπα ερωτήματα που τίθενται από την κ. Ατταλίδου (ήτοι 2-5), δύναται να 
απαντηθούν από το Υπουργείο Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως. 

9. Παραμένω στη διάθεσή σας για τυχόν διευκρινήσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 9 Αυγούστου 2023 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Ιωάννου 
στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.02.223, ημερομηνίας 22 Μαΐου 2023, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λάρνακας κ. Ανδρέα Πασιουρτίδη 

  «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Τα αρμόδια Τμήματα για τον καθαρισμό χόρτων κατά μήκος των δρόμων στις ορεινές περιοχές προς 
αποφυγή του κινδύνου πυρκαγιάς είναι οι ίδιες οι Επαρχιακές Διοικήσεις οι οποίες προβαίνουν 
ετησίως σε κόψιμο/καθαρισμό των χόρτων κατά μήκος του οδικού δικτύου (χωρητικοί δρόμοι).  
Σημειώνεται ότι το Τμήμα Δημοσίων Έργων έχει αρμοδιότητα μόνο για τις κύριες οδικές αρτηρίες που 
ενώνουν τις Κοινότητες και για τους αυτοκινητόδρομους. 

2. Επιπλέον, σύμφωνα με την Επαρχιακή Διοίκηση Λάρνακας, το ίδιο το γραφείο του Επάρχου Λάρνακας 
είναι υπεύθυνο τόσο για τον καθαρισμό χόρτων κατά μήκος των δρόμων στις ορεινές περιοχές στους 
οποίους συμπεριλαμβάνονται και οι χωρητικοί, αγροτικοί και αμπελουργικοί δρόμοι όσο και για τον 
καθαρισμό δύο κύριων οδικών αρτηριών στην ορεινή Λάρνακα, και συγκεκριμένα αυτών μεταξύ 
Λευκάρων-Βαβατσινιάς και Χοιροκοιτίας-Βάβλας-Αγ. Βαβατσινιάς. 

3. Οι πιστώσεις για εκτέλεση της εν λόγω εργασίας οι οποίες περιλαμβάνονται στους Προϋπολογισμούς 
των Επαρχιακών Διοικήσεων για το έτος 2023 ανέρχονται ως εξής: 

(α) Επαρχιακή Διοίκηση Λευκωσίας:  €180.000. 

(β) Επαρχιακή Διοίκηση Λεμεσού:  €130.000. 

(γ) Επαρχιακή Διοίκηση Λάρνακας:  €260.000 εκ των οποίων €190.000 δαπανούνται για τη 
δημιουργία αντιπυρικών ζωνών και καθαρισμό χόρτων και €70.000 για διαπλατύνσεις δρόμων. 

(δ) Επαρχιακή Διοίκηση Πάφου:  €113.000. 

(ε) Επαρχιακή Διοίκηση Αμμοχώστου:  €40.000. 

4. Επιπρόσθετα, το Επαρχιακό Γραφείο Τμήματος Δημοσίων Έργων Λάρνακας διαθέτει €340.000 
(συμπεριλαμβανομένου ΦΠΑ) περίπου τον χρόνο για εργασίες που αφορούν κόψιμο των χόρτων και 
καθαρισμό από άχρηστα αντικείμενα των ερεισμάτων των δρόμων και των αυτοκινητοδρόμων που 
υπάγονται στην αρμοδιότητά του, από τα οποία €170.000 διατέθηκαν για την ορεινή και ημιορεινή 
περιοχή Λάρνακας.  Το Επαρχιακό Γραφείο Δημοσίων Έργων Λευκωσίας διαθέτει περίπου €130.000 
τον χρόνο (συμπεριλαμβανομένου ΦΠΑ), της Λεμεσού €165.000 περίπου τον χρόνο 
(συμπεριλαμβανομένου ΦΠΑ), της Πάφου €165.000 περίπου τον χρόνο (συμπεριλαμβανομένου ΦΠΑ) 
και της Αμμοχώστου €85.000 περίπου τον χρόνο (συμπεριλαμβανομένου ΦΠΑ). 

5. Όσον αφορά το ερώτημα σχετικά με τις εργασίες που έχουν γίνει φέτος ειδικά για την ορεινή και 
ημιορεινή περιοχή Λάρνακας σημειώνονται τα ακόλουθα: 

(α) Η Επαρχιακή Διοίκηση Λάρνακας κάθε χρόνο διεκπεραιώνει διαπλατύνσεις δρόμων, 
δημιουργία αντιπυρικών λωρίδων σε συνεργασία με το Τμήμα Δασών και προβαίνει στην 
καταβολή ποσού περίπου €4.500 προς το Τμήμα Δασών για την καλλιέργεια γειτνιαζόντων με 
δασικές περιοχές ιδιωτικών αγροτικών τεμαχίων στα Λεύκαρα, Δελίκηπο, Κόρνο και Μοσφιλωτή 
για αποφυγή πρόκλησης πυρκαγιάς. 

(β) Για τη φετινή χρονιά έχουν ολοκληρωθεί όλες οι πιο πάνω εργασίες από τις 9.6.2023.  Καθότι 
όμως επακολούθησαν βροχές στις πιο πάνω αναφερθείσες περιοχές, προγραμματίστηκε 
επαναληπτική εργασία αποψίλωσης χόρτων σε συγκεκριμένες περιοχές για διασφάλιση 
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αποφυγής δυσάρεστων εξελίξεων σε σχέση με την πυροπροστασία όλων των περιοχών εντός 
της επαρχίας Λάρνακας. 

(γ)  Τέλος αναφέρεται ότι έχουν διεκπεραιωθεί οι ακόλουθες εργασίες από την Επαρχιακή Διοίκηση 
Λάρνακας: 

i. Αποψίλωση και καθαρισμός άγριας βλάστησης τόσο στην ορεινή περιοχή και περιοχές 
υψηλής επικινδυνότητας, μήκους 167 χλμ., όσο και στην πεδινή περιοχή, μήκους 339 
χλμ. 

ii. Συντήρηση αντιπυρικών λωρίδων και αγροτικών δρόμων στην ορεινή περιοχή με 
προωθητήρα γαιών, μήκους 540 χλμ. 

iii. Συντήρηση αντιπυρικών λωρίδων και αγροτικών δρόμων στην ορεινή περιοχή με 
ομαλυντήρα γαιών, μήκους 270 χλμ. 

iv. Συντήρηση και βελτίωση αγροτικών δρόμων σε περιοχές υψηλού κινδύνου στις 
ημιορεινές περιοχές με ομαλυντήρα γαιών, μήκους 560 χλμ. 

v. Διαπλάτυνση και κατασκευή πρανών σε αγροτικούς και χωρητικούς δρόμους στην 
ορεινή περιοχή, μήκους 4,8 χλμ. 

vi. Διαπλάτυνση και κατασκευή πρανών σε αγροτικούς και χωρητικούς δρόμους στην 
περιοχή Λευκάρων, μήκους 3,8 χλμ. 

vii. Διαπλάτυνση και κατασκευή πρανών σε αγροτικούς και χωρητικούς δρόμους στην 
ορεινή περιοχή με προωθητήρες γαιών και περιστρεφόμενους εκσκαφείς, μήκους 6,3 
χλμ. 

viii. Τοποθέτηση υποθεμελίου σε αγροτικούς δρόμους που έχουν υποστεί ζημιά από 
κακοκαιρία (συνολική ποσότητα 4 280 τόνοι).» 

Απάντηση ημερομηνίας 10 Αυγούστου 2023 του Υπουργού Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος κ. Πέτρου Ξενοφώντος στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.02.226, ημερομηνίας 22 

Μαΐου 2023, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου Θεοπέμπτου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

α) Σύμφωνα με την Οδηγία 2003/87/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου, της 13ης 
Οκτωβρίου 2003, σχετικά με τη θέσπιση συστήματος εμπορίας δικαιωμάτων εκπομπής αερίων 
θερμοκηπίου εντός της Κοινότητας και την τροποποίηση της Οδηγίας 96/61/ΕΚ του Συμβουλίου 
(άρθρο 10α), από την 1η   Ιανουαρίου 2013 δεν πραγματοποιείται δωρεάν κατανομή σε κανένα 
παραγωγό ηλεκτρικής ενεργείας, εκτός από τις περιπτώσεις που εμπίπτουν στο άρθρο 10γ. 

β) Σημειώνεται ότι η επιλογή της κατά παρέκκλιση δωρεάν κατανομής σύμφωνα με το άρθρο 10γ αφορά 
τα κράτη μέλη που είχαν το 2013 κατά κεφαλήν ΑΕΠ σε τιμές αγοράς (σε ευρώ) κάτω του 60% του 
μέσου όρου της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

γ) Με βάση τα πιο πάνω, στο πλαίσιο του συστήματος εκπομπής αερίων του θερμοκηπίου, δεν 
παραχωρούνται πλέον δωρεάν δικαιώματα στην Αρχή Ηλεκτρισμού Κύπρου. 

2. Παραμένουμε στη διάθεσή σας για τυχόν διευκρινίσεις ή πρόσθετες πληροφορίες επί των πιο πάνω.» 

Απάντηση ημερομηνίας 4 Σεπτεμβρίου 2023 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Ιωάννου 
στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.02.227, ημερομηνίας 24 Μαΐου 2023, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Γιώργου Κουκουμά 

«Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ για τα ακόλουθα, όσον αφορά το 
κατάστημα στο Εμπορικό Κέντρο του Κυβερνητικού Οικισμού Τσακκιλερού που λειτουργούσε ως Κοινοτικό 
Ιατρείο: 

(α) Το πιο πάνω κατάστημα λειτουργούσε ως Κοινοτικό Ιατρείο για τις ανάγκες του Κυβερνητικού Οικισμού 
Τσακκιλερού, μέχρι την κατάργησή του από τις Κρατικές Υπηρεσίες μετά την εφαρμογή του ΓΕΣΥ. 

(β) Η Επαρχιακή Εφορία Οδηγών Αμμοχώστου του Σώματος Κυπρίων Οδηγών ζήτησε εντός του 2022 τη 
παραχώρηση των υποστατικών που βρίσκονταν τα ιατρεία για στέγαση του Σωματείου τους και το 
αίτημά τους εγκρίθηκε κατ’ εξαίρεση από τον Υπουργό Εσωτερικών.  Στο μεσοδιάστημα, μέχρι να 
ολοκληρωθεί η μετακόμιση από την Εφορία Οδηγών Αμμοχώστου, έγινε παραβίαση του κτηρίου, 
λεηλάτηση και βανδαλισμός για τα οποία το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως έχει προχωρήσει σε 
σχετική καταγγελία στην Αστυνομία.  Το εν λόγω υποστατικό θα επιδιορθωθεί άμεσα από το Τμήμα 
Πολεοδομίας και Οικήσεως. 

2. Είμαστε στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε πρόσθετες πληροφορίες κρίνετε αναγκαίες.» 
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Απάντηση ημερομηνίας 21ης Ιουλίου 2023 του Υπουργού Οικονομικών κ. Μάκη Κεραυνού στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.012.02.228, ημερομηνίας 25 Μαΐου 2023, των βουλευτών εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου Κέττηρου, Γιαννάκη Γαβριήλ και Γιώργου Κουκουμά 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση με την οποία μου ζητείται να πληροφορήσω τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αναφορικά με το ακίνητο της πρώην Συνεργατικής Κεντρικής Τράπεζας στο χωριό Αυγόρου 
και να ξεκαθαριστεί αν το συγκεκριμένο κτίριο έχει παραχωρηθεί στην Ελληνική Τράπεζα ή αν το κτίριο 
παραμένει στην ΚΕΔΙΠΕΣ μέχρι σήμερα και δεν έχει καμία άλλη χρήση. 

2. Σημειώνεται ότι, με απόφαση του Υπουργικού Συμβουλίου ημερομηνίας 6 Νοεμβρίου 2019 έχει 
αποφασιστεί η απόκτηση των πιο κάτω ακινήτων και η παραχώρησή τους στο Κοινοτικό Συμβούλιο Αυγόρου: 

 

Α/Α 

 

ΑΡΙΘΜΟΣ 
ΕΓΓΡΑΦΗΣ 

 

ΤΕΜΑΧΙΟ 

 

ΕΠΑΡΧΙΑ 

 

 

ΔΗΜΟΣ/ 

ΚΟΙΝΟΤΗΤΑ 

 

ΠΕΡΑΙΤΕΡΩ 
ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΕΣ 

 

ΣΧΟΛΙΑ 

 

BV 
30.12.2018 

 

1 

 

0/6759 

 

134 

 

ΑΜΜΟΧΩΣΤΟΣ 

 

ΑΥΓΟΡΟΥ 

 

ΙΣΟΓΕΙΟ KTΙPIO 
ΜE 

ΜΕΣΟΠΑΤΩΜΑ 

 

ΥΠΟΚΑΤΑΣΤΗΜΑ  
ΚΑΙ ΓΡΑΦΕΙΑ 

ΣΠΕ 

 

296.000  

 

2 

 

0/6760 

 

135 

 

ΑΜΜΟΧΩΣΤΟΣ 

 

ΑΥΓΟΡΟΥ 

 

ΙΣΟΓΕΙΟ ΚΤΙΡΙΟ 

 

ΚΑΤΑΣΤΗΜΑ ΚΑΙ 
ΑΠΟΘΗΚΗ 

 

 

187.000 

 

3 

 

0/1601 

 

140 

 

ΑΜΜΟΧΩΣΤΟΣ 

 

ΑΥΓΟΡΟΥ 

 

ΑΠΟΘΗΚΗ 

 

ΑΠΟΘΗΚΗ 

 

149.000 

 

4 

 

0/1602 

 

141 

 

ΑΜΜΟΧΩΣΤΟΣ 

 

ΑΥΓΟΡΟΥ 

 

ΑΠΟΘΗΚΗ 

 

ΑΠΟΘΗΚΗ 

 

54.000 

 

3. Η διαδικασία για απόκτηση των πιο πάνω ακινήτων δεν έχει οριστικοποιηθεί αφού είναι σε εξέλιξη η 
εκτίμηση της αξίας όλων των ακινήτων από το Τμήμα Κτηματολογίου και Χωρομετρίας καθώς και κτιριακής 
αξιολόγησης των κτιρίων που θα στεγάσουν κρατικές υπηρεσίες από το Τμήμα Δημοσίων Έργων. 

4. Το Υπουργείο Οικονομικών σε συνεργασία με ΚΕΔΙΠΕΣ, προχωρούν στην παραχώρηση χρήσης από 
ΑΤΑ και κρατικές υπηρεσίες των κενών κτιρίων που έχουν επιλεγεί, μέχρι την ολοκλήρωση της μεταβίβασης 
των κτιρίων στη Δημοκρατία.  Ήδη έχει ξεκινήσει από τον Ιανουάριο 2020 η διαδικασία παραχώρησης των 
κενών κτιρίων προς τις Αρχές Τοπικής Αυτοδιοίκησης στη βάση σχετικού εγγράφου που υπογράφεται μεταξύ 
Αρχής Τοπικής Αυτοδιοίκησης και της ALTAMIRA.  Μέχρι τον Αύγουστο του 2022 είχαν παραχωρηθεί 329 
ακίνητα εκ των οποίων τα 63 σε Δήμους, 256 σε Κοινοτικά Συμβούλια και 10 για στέγαση Κρατικών 
Υπηρεσιών. 

5. Όπως αναφέρθηκε και πιο πάνω και μέχρι να οριστικοποιηθεί η διαδικασία μεταβίβασης της κυριότητας 
των κτιρίων στη Δημοκρατία και στη βάση της σχετικής απόφασης του Υπουργικού Συμβουλίου ημερομηνίας 
6 Νοεμβρίου 2019, το Υπουργείο Οικονομικών έχει συμφωνήσει με την ΚΕΔΙΠΕΣ/ALTAMIRA όπως 
παραχωρηθούν για ίδια χρήση στις ΑΤΑ, τα κενά ακίνητα χωρίς οποιοδήποτε κόστος.  Λόγω του γεγονότος 
ότι η ΚΕΔΙΠΕΣ συνεχίζει να είναι ο ιδιοκτήτης των ακινήτων και η ALTAMIRA ο διαχειριστής τους, έχει 
συμφωνηθεί από κοινού με το Υπουργείο Οικονομικών, το έγγραφο συμφωνίας το οποίο θα υπογράφουν οι 
ΑΤΑ με την ALTAMIRA.  Με την υπογραφή της Συμφωνίας παραχωρούνται και τα κλειδιά. 

6. Επίσης σημειώνεται ότι: 

(α) Δεν θα παραχωρηθούν ακίνητα για τα οποία υπάρχουν σε ισχύ ενοικιαστήρια έγγραφα. 

(β) Κενά ακίνητα τα οποία θα παραχωρηθούν θα είναι μόνο για ίδια χρήση ή/και για χρήση από 
κυβερνητικές υπηρεσίες στη βάση των σχετικών αποφάσεων του Υπουργικού Συμβουλίου. 

(γ) Κτίρια τα οποία θα παραχωρηθούν για χρήση δεν μπορούν να ενοικιασθούν σε τρίτους πριν την 
υπογραφή των Συμφωνιών Εκχώρησης μεταξύ της Δημοκρατίας και των ΑΤΑ. 

(δ) Για σημαντικές μετατροπές/προσθήκες/αλλαγή χρήσης των ακινήτων που θα παραχωρηθούν θα 
δύνανται να πραγματοποιηθούν νοουμένου ότι ληφθεί η έγκριση της ΚΕΔΙΠΕΣ. 
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7. Αναφέρεται ότι για τα ακίνητα 0/1601&0/1602 έχει υπογραφεί η παραχώρηση Αδειας Χρήσης με το 
Κοινοτικό Συμβούλιο Αυγόρου στις 11/1/2023.  Επίσης, σημειώνεται ότι έχει ήδη ενημερωθεί το Κοινοτικό 
Συμβούλιο Αυγόρου ότι μετά τον Οκτώβριο του 2023, τα ακίνητα θα τους παραδοθούν. 

8. Αναφορικά με το ακίνητο με α/α 6759 το οποίο αναφέρεται στην επιστολή, υπάρχει σε ισχύ συμβόλαιο 
μεταξύ της CCSRE Real Estate Company Ltd και της Ελληνικής Τράπεζας.  Το ενοικιαστήριο λήγει στις 
31/10/2023 με μηνιαίο ενοίκιο €1482.  Η Ελληνική Τράπεζα από το Μάρτιο του 2023 έχει τερματίσει τη 
λειτουργία του υποκαταστήματός της στο συγκεκριμένο ακίνητο και ζητεί να της χαριστεί μέρος του συνολικού 
ποσού το οποίο με βάση το υπογραμμένο και σε ισχύ ενοικιαστήριο συμβόλαιο έχει υποχρέωση να καταβάλει 
στην ΚΕΔΙΠΕΣ.  Το ακίνητο με αριθμό 0/6760 θα παραχωρηθεί μαζί με το ακίνητο με α/α 0/6759. 

9. Η θέση της ΚΕΔΙΠΕΣ και της Altamira Asset Management είναι ότι θα πρέπει να διεκδικηθεί όλο το 
ποσό που προνοείται στη συμφωνία ενοικίασης και δεν υπάρχει λόγος προώρου τερματισμού εφόσον το 
ακίνητο μπορεί να παραχωρηθεί στην κοινότητα Αυγόρου από την 1/11/2023 και η ΚΕΔΙΠΕΣ θα εισπράξει 
όλο το ποσό του ενοικίου με βάση το συμβόλαιο.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Αυγούστου 2023 της Υπουργού Υγείας κ. Πόπης Κανάρη στην ερώτηση 
με αρ. 23.06.012.02.231, ημερομηνίας 26 Μαΐου 2023, της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Βάσει της απόφασης του Υπουργικού Συμβουλίου (Αρ. Απ. 90.292) ημερομηνίας 4.112020 εγκρίθηκε 
η δημιουργία Εθνικού Κέντρου Κλινικής Τεκμηρίωσης, το οποίο έχει συμπεριληφθεί στο Σχέδιο 
Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (ΣΑΑ) Κύπρου για την περίοδο 2021-2026, με συνολική 
χρηματοδότηση €3.000.000. 

3. Βασικός στόχος του έργου είναι:  

• η προετοιμασία, ο έλεγχος και η αξιολόγηση από ομάδα εμπειρογνωμόνων, τουλάχιστον 90 
κλινικών πρωτοκόλλων, που να βασίζονται στην ιατρική, βάσει τεκμηριωμένων στοιχείων και 
στις Οδηγίες Κλινικής Πρακτικής, 

• η ανάπτυξη αποτελεσματικής πλατφόρμας τηλεκπαίδευσης των επαγγελματιών υγείας 
(συμβεβλημένους με το ΓΕΣΥ και μη), σε όλες τις κλινικές κατευθυντήριες οδηγίες (ΚΚΟ), 
κλινικές διαδρομές και πρωτόκολλα. 

4. Κατόπιν διαγωνισμού έχει κατακυρωθεί η αγορά υπηρεσιών για διαχείριση του έργου για την ανάπτυξη 
Εθνικού Κέντρου Κλινικής Τεκμηρίωσης. 

5. Προγραμματισμός: 

• Σχεδιασμός μοντέλου οργάνωσης και λειτουργίας Εθνικού Κέντρου Κλινικής Τεκμηρίωσης (2ο 
τρίμηνο 2023) 

• Αγορά υπηρεσιών εμπειρογνωμόνων (i) ετοιμασία πρωτοκόλλων, (ii) clinical audit και (iii) peer 
review (3ο τρίμηνο 2023) 

• Ολοκλήρωση 50 κλινικών πρωτοκόλλων (4ο τρίμηνο 2024) 

• Ολοκλήρωση 40  κλινικών πρωτοκόλλων (2ο τρίμηνο 2025) 

• Σχεδιασμός και εφαρμογή πλατφόρμας τηλεκπαίδευσης επαγγελματιών υγείας (2ο τρίμηνο 
2025) 

• Ετοιμασία νομοθετικού πλαισίου αποστολής και λειτουργίας Εθνικού Κέντρου Κλινικής 
Τεκμηρίωσης (2ο τρίμηνο 2025). 

6. Είναι στα πλαίσια του έργου αυτού που θα εφαρμοστεί αρχικά ο έλεγχος των κλινικών πράξεων 
(Clinical Audit) για τα πρώτα 90 κλινικά πρωτόκολλα και στη συνέχεια ο ρόλος αυτός θα αναληφθεί 
από το Εθνικό Κέντρο Κλινικής Τεκμηρίωσης που θα δημιουργηθεί. 

7. Εάν για τον οποιοδήποτε λόγο κρίνετε ότι οι ως άνω απαντήσεις δεν είναι επαρκείς ή χρήζουν 
περαιτέρω διευκρινήσεων, παραμένω στη διάθεσή σας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 13 Σεπτεμβρίου 2023 του Υπουργού Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων 
κ. Αλέξη Βαφεάδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.02.232, ημερομηνίας 30 Μαΐου 2023, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου Ορφανίδη 

 «Επιθυμώ να αναφερθώ στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Για την ηλεκτροφώτιση των τριών πιο πάνω κόμβων έχει ετοιμαστεί ηλεκτρολογική μελέτη από το 
Τμήμα Ηλεκτρομηχανολογικών Υπηρεσιών.  Το Τμήμα Δημοσίων Έργων έχει αναλάβει την προώθηση 
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ζήτησης προσφοράς με συνοπτικές διαδικασίες, σύμφωνα με το άρθρο 90(1)(γ) του Ν.73(1)/2016 για 
την εκπόνηση μελέτης από ιδιώτη μελετητή για την ετοιμασία σχεδίων και εγγράφων για την εκτέλεση 
του έργου. 

3. Η ανάθεση της μελέτης σε Ιδιώτη μελετητή προγραμματίζεται εντός Σεπτεμβρίου 2023 με διάρκεια 
εκτέλεσης 4 μήνες.  Στόχος είναι η προκήρυξη του διαγωνισμού για κατασκευή του έργου αρχές του 
επόμενου χρόνου και η έναρξη των κατασκευαστικών εργασιών αναμένεται τον Σεπτέμβρη, 2024.  

4. Σημειώνεται ότι το κόστος του έργου υπολογίζεται να είναι της τάξεως των €800.000.  Το έργο 
συγχρηματοδοτείται από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, από το άρθρο “Βελτίωση του επιπέδου οδικής 
ασφάλειας σε κρίσιμα τμήματα του Κεντρικού Διευρωπαϊκού Δικτύου Μεταφορών (ΔΕΔ-Μ) στην 
Κύπρο/lmproving road safety on critical sections of the ΤΕΝ-Τ Core Network in Cyprus (Β. Core, Cy)”.» 

Απάντηση ημερομηνίας 30 Αυγούστου 2023 του Υπουργού Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων 
κ. Αλέξη Βαφεάδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.02.233, ημερομηνίας 31ης Μαΐου 2023, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χρύση Παντελίδη 

 «Επιθυμώ να αναφερθώ στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Στον υπό αναφορά δρόμο Πεδουλά-Κύκκου-Τσακίστρας-Κάμπου (Ε912), το Τμήμα Δημοσίων Έργων 
έχει προβεί κατά τα τελευταία χρόνια σε διάφορες βελτιωτικές εργασίες και εργασίες συνήθους 
συντήρησης, στα πλαίσια των οποίων έχουν κατασκευαστεί τοιχαράκια με επενδυμένα αυλάκια 
όμβριων υδάτων και πεζοδρόμια στην είσοδο του Κάμπου και έχουν τοποθετηθεί προστατευτικά 
κιγκλιδώματα. 

3. Ο δρόμος γενικά συντηρείται από το Τμήμα Δημοσίων Έργων και στο επόμενο πρόγραμμα της 
περιοδικής συντήρησης της Επαρχίας Λευκωσίας έχουν ήδη συμπεριληφθεί για ασφαλτική επίστρωση 
τμήματα του δρόμου Ε912 συνολικού μήκους 6,5 χιλιομέτρων μεταξύ των χιλιομετρικών θέσεων 
15.500-26.400, που αφορούν το τμήμα Κύκκου-Τσακίστρας-Κάμπου.  Το σχετικό συμβόλαιο 
υπολογίζεται να εκτελεστεί εντός του 2024.» 

Απάντηση ημερομηνίας 25 Αυγούστου 2023 του Υπουργού Οικονομικών κ. Μάκη Κεραυνού στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.012.02.235, ημερομηνίας 9 Ιουνίου 2023, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Λουκαΐδη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα σε σχέση με τη διαθεσιμότητα 
στατιστικών στοιχείων που αφορούν στην εφαρμογή του άρθρου 8(23Α) του περί Φορολογίας του 
Εισοδήματος Νόμου Ν.118(Ι)/2002, όπως τροποποιήθηκε: 

2. Το άρθρο 8(23Α) εισήχθη αρχικά στον περί Φορολογίας του Εισοδήματος Νόμο με τον περί 
Φορολογίας του Εισοδήματος (Τροποποιητικό) (Αρ. 6) Νόμο του 2022 Ν.121(Ι)/2022 και εν συνεχεία 
τροποποιήθηκε με τον περί Φορολογίας του Εισοδήματος (Τροποποιητικό) Νόμο του 2023 
Ν.51(Ι)/2023. 

3. Το άρθρο 8(23Α), με βάση τους πιο πάνω τροποποιητικούς νόμους, έχει ισχύ από την 1η Ιανουαρίου 
2022 και αφορά την απαλλαγή από τον φόρο εισοδήματος του 50% της αμοιβής από πρώτη 
εργοδότηση που ασκείται στη Δημοκρατία, η οποία αρχίζει από την 1η Ιανουαρίου 2022.  Παράλληλα, 
περιλαμβάνει αριθμό μεταβατικών διατάξεων για άτομα των οποίων η πρώτη εργοδότηση στη 
Δημοκρατία άρχισε πριν την 1η Ιανουαρίου 2022. 

4. Καθότι, ως προκύπτει από την παράγραφο 3 πιο πάνω, το πρώτο φορολογικό έτος, στο οποίο δύναται 
να διεκδικηθεί η έκπτωση του άρθρου 8(23Α) είναι το φορολογικό έτος 2022, για το οποίο η υποβολή 
των Δηλώσεων Εισοδήματος Ατόμων   άρχισε την 15η Ιουλίου 2023, με καταληκτική ημερομηνία 
υποβολής τη 2α  Οκτωβρίου 2023, καθώς και ότι η συγκεκριμένη απαλλαγή παραχωρείται σε άτομα 
των οποίων η πρώτη εργοδότηση στη Δημοκρατία ξεκίνησε μετά την 1η Ιανουαρίου 2022 (με 
αποτέλεσμα οι δικαιούχοι πιθανότατα να μην έχουν υποβάλει Δήλωση Εισοδήματος για οποιοδήποτε 
φορολογικό έτος μέχρι και το έτος 2021), δεν είναι εφικτή η εξαγωγή των ζητηθέντων στατιστικών 
στοιχείων στο παρόν στάδιο. 

5. Τα ζητηθέντα στατιστικά στοιχεία θα μπορούν να εξαχθούν μετά την εκπνοή της προθεσμίας υποβολής 
των Δηλώσεων Εισοδήματος Ατόμων για το έτος 2022, για όσους φορολογούμενους υποβάλουν 
εμπρόθεσμα τη Δήλωση Εισοδήματός τους και διεκδικήσουν ορθά την έκπτωση. 

6. Παραμένω στη διάθεσή σας σε περίπτωση που χρειασθείτε πρόσθετες πληροφορίες.» 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Σεπτεμβρίου 2023 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Ιωάννου 
στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.02.237, ημερομηνίας 13 Ιουνίου 2023, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λάρνακας κ. Ανδρέα Πασιουρτίδη 

«Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 
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2. Σχετικά με τα ερωτήματα 1 και 2, σημειώνονται τα εξής: 

Η Β΄ Φάση ανάπλασης του παραλιακού πεζόδρομου-ποδηλατοδρόμου στην κοινότητα Περβολιών 
στην Επαρχία Λάρνακας, αποτελεί συνέχεια της Α΄ Φάσης της οποίας οι κατασκευαστικές εργασίες 
έχουν ολοκληρωθεί και παραληφθεί στις 13.2.2018. 

Το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως στο παρόν στάδιο έχει προωθήσει τη διαδικασία αναθεώρησης 
των σχεδίων και συγκεκριμένα τη μετακίνηση της όδευσης του Πεζόδρομου-Ποδηλατοδρόμου στην 
ενδοχώρα στα σημεία που υπάρχει διαθέσιμη κρατική γη, σύμφωνα με τις απόψεις που εκφράστηκαν 
στη συνεδρίαση της Επιτροπής Εκτίμησης Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων που έγινε στις 17.7.2018. 

Με βάση τα πιο πάνω ετοιμάστηκε νέα Έκθεση Εκτίμησης Επιπτώσεων στο Περιβάλλον και Ειδική 
Οικολογική Αξιολόγηση η οποία υποβλήθηκε στο Τμήμα Περιβάλλοντος.  Αναμένεται η Περιβαλλοντική 
γνωμάτευση από την Περιβαλλοντική Αρχή προς το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως η οποία θα 
είναι καθοριστική για τον σχεδιασμό των τελικών κατασκευαστικών σχεδίων. 

Νοουμένου ότι θα υπάρξει θετική γνωμάτευση από το Τμήμα Περιβάλλοντος εντός του επόμενου 
τριμήνου, η τελική Μελέτη, οι Μελέτες των υπηρεσιών καθώς και τα Έγγραφα Διαγωνισμού αναμένεται 
να ολοκληρωθούν το πρώτο τρίμηνο του 2024 και στη συνέχεια θα προωθηθούν μέχρι τον Ιούνιο του 
2024 οι διαδικασίες προκήρυξης προσφορών για την κατασκευή του Έργου. 

3. Όσον αφορά το ερώτημα με αρ. 3., η συνολική δαπάνη της Β΄ Φάσης του Έργου εκτιμάται να ανέλθει 
στο €1.500,000 (ένα εκατομμύριο πεντακόσιες χιλιάδες ευρώ).  Σημειώνεται ότι το κράτος θα 
συνεισφέρει κατά τα 2/3 της δαπάνης ενώ το υπόλοιπο 1/3 της δαπάνης θα καταβληθεί από το Ειδικό 
Ταμείο Εξαγοράς του Παραλιακού Πεζόδρομου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 15 Σεπτεμβρίου 2023 της Υπουργού Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας κ. 
Αθηνάς Μιχαηλίδου στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.02.239, ημερομηνίας 14 Ιουνίου 2023, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Βαλεντίνου Φακοντή 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτησή σας και σας ενημερώνω για τα ακόλουθα: 

2. Στο πλαίσιο της επίλυσης του στεγαστικού προβλήματος, λόγω υπερπληθυσμού στα σχολεία του 
κέντρου της πόλης της Πάφου, το οποίο αφορούσε τη Δημοτική και τη Μέση Εκπαίδευση, το Υπουργείο 
Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας μελέτησε εκτεταμένα το θέμα. 

3. Το έργο ανέγερσης Νέου Γυμνασίου Πάφου αποφασίστηκε όπως υλοποιηθεί τμηματικά, με σκοπό την 
απρόσκοπτη λειτουργία όλων των επηρεαζόμενων σχολικών μονάδων. 

4. Στην πρώτη φάση εμπίπτει η ανέγερση νέου Νηπιαγωγείου για τη μεταστέγαση του Α΄ Δημόσιου 
Νηπιαγωγείου, σε χώρο που παραχωρήθηκε από τον Κηδεμόνα Τουρκοκυπριακών περιουσιών.  Ο 
χώρος αυτός περιλάμβανε ένα διατηρητέο κτήριο, το οποίο έχει ήδη ανακαινιστεί, κι έχουν ανεγερθεί 
επιπρόσθετες αίθουσες διδασκαλίας.  Το έργο ολοκληρώθηκε τον Ιούνιο του 2022 και το Α΄ Δημόσιο 
Νηπιαγωγείο λειτουργεί από τον Σεπτέμβριο του 2022 στις νέες κτηριακές εγκαταστάσεις. 

5. Η δεύτερη φάση περιλαμβάνει την ανέγερση Νέου Γυμνασίου στον χώρο που στεγαζόταν μέχρι 
πρόσφατα το Α΄ Δημόσιο Νηπιαγωγείο.  Πρόκειται για ένα κτήριο μεγάλης αρχιτεκτονικής αξίας, στο 
οποίο θα γίνουν οι απαραίτητες αλλαγές και επιδιορθώσεις για να λειτουργήσει ως κτήριο διοίκησης 
του Νέου Γυμνασίου.  Επιπρόσθετα, στο τεμάχιο που γειτνιάζει θα ανεγερθούν όλοι οι απαραίτητοι 
χώροι για τη δημιουργία ενός σύγχρονου γυμνασίου με βάση τα πρότυπα και το κτηριολογικό 
πρόγραμμα του ΥΠΑΝ.  Βρισκόμαστε στο στάδιο της εκπόνησης των τελικών σχεδίων και θα 
ακολουθήσει η προκήρυξη προσφορών για υλοποίηση του έργου. 

6. Παράλληλα με τις διαδικασίες της δεύτερης φάσης, το ΥΠΑΝ συνεχίζει τις μελέτες για την τρίτη φάση 
του έργου, η οποία περιλαμβάνει την αναβάθμιση του υφιστάμενου κτηρίου, το οποίο στεγάζει τώρα 
το Ζ΄ Δημοτικό Σχολείο Πάφου, και επέκταση με νέες σύγχρονες εγκαταστάσεις.  Το νέο σύμπλεγμα 
κτηρίων που θα δημιουργηθεί θα φιλοξενεί το Ζ΄ Δημοτικό Σχολείο Πάφου. 

7. Ο αρχιτεκτονικός σχεδιασμός των δύο τελευταίων φάσεων έχει ολοκληρωθεί.  Τα στατικά σχέδια έχουν 
σχεδόν ολοκληρωθεί και θα δοθούν στον επιμετρητή ποσοτήτων για επιμέτρηση. 

8. Αντιμετωπίζουμε καθυστέρηση η οποία οφείλεται στο ότι οι εμπλεκόμενες υπηρεσίες, από τις οποίες 
είμαστε υποχρεωμένοι, με βάση τη νομοθεσία, να πάρουμε απόψεις για τον σχεδιασμό, δεν μας έχουν 
απαντήσει ακόμα. Αποταθήκαμε αρχικά κοντά τους στις 15 Μαΐου 2023 και ακολούθησε υπενθύμιση.  
Καθοριστική για την ολοκλήρωση του σχεδιασμού μας θεωρείται η απάντηση της Υπηρεσίας 
Διαχείρισης Τ/Κ περιουσιών, αφού πρόκειται για Τ/Κ τεμάχιο, την οποία αναμένουμε.  Αρχικά είχαμε 
αποταθεί στη συγκεκριμένη υπηρεσία στις 3 Ιουνίου του 2022, έπειτα στις 18 Ιανουαρίου του 2023 και 
ακολούθως στις 30 Ιουνίου του 2023.  Έχουν γίνει, επιπλέον, πολλές προσπάθειες, μέσω τηλεφώνου, 
χωρίς όμως αποτέλεσμα.  Επιπρόσθετα, μεγάλο πρόβλημα δημιουργεί η πρόσφατη θέση του Δήμου 
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Πάφου, ότι διαφωνεί με τον σχεδιασμό, ενώ η αρχική πρόταση για χρήση του συγκεκριμένου χώρου, 
για την ανέγερση του Νέου Γυμνασίου Πάφου, υποβλήθηκε από τον Δήμαρχο Πάφου. 

9. Η τελική εκτίμηση κόστους θα ετοιμαστεί μετά την ολοκλήρωση των εγγράφων του διαγωνισμού.  Στο 
παρόν στάδιο, στο Μεσοπρόθεσμο Δημοσιονομικό Πλαίσιο (ΜΑΔΠ) 2024-2026 περιλαμβάνονται τα 
πιο κάτω ποσά: 

• Νέο Γυμνάσιο Πάφου - Επεκτάσεις για μετατροπή του Α΄ Νηπιαγωγείου Πάφου: €1.900.000,00 
(συμπερ. ΦΠΑ). 

• Ζ΄ Δημοτικό Σχολείο Πάφου - Επέκταση Υφιστάμενου Κτηρίου ή Κατεδάφισή του και Ανέγερση 
Νέου Κτηρίου: €1.900.000,00 (συμπερ. ΦΠΑ). 

10. Όσον αφορά το ερώτημα για το μέγεθος του Γυμνασίου, πρόκειται για σχολική μονάδα 19 τμημάτων.  
Επομένως, θα μπορεί να εξυπηρετεί 475 μαθητές. 

11. Η προκήρυξη διαγωνισμού αναμένεται εντός του 2024 και η ολοκλήρωση του έργου εντός του 2026. 

 Παραμένουμε στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε διευκρινίσεις τυχόν χρειαστείτε.» 

Απάντηση ημερομηνίας 8 Σεπτεμβρίου 2023 του Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων 
κ. Γιάννη Παναγιώτου στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.02.244, ημερομηνίας 20 Ιουνίου 2023, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Γιώργου Κουκουμά 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Στόχος της Εκστρατείας Επιθεωρήσεων για τη Θερμική Καταπόνηση (Ιούλιος 2022-Αύγουστος 2022) 
του Τμήματος Επιθεώρησης Εργασίας (ΤΕΕ) ήταν ο έλεγχος συμμόρφωσης με τις πρόνοιες της 
Νομοθεσίας για Ασφάλεια και Υγεία στην Εργασία, σε σχέση με την εφαρμογή προληπτικών και 
προστατευτικών μέτρων για την αντιμετώπιση των κινδύνων που αφορούν τη θερμική καταπόνηση 
των εργαζομένων. 

2. Η εκστρατεία πραγματοποιήθηκε παγκύπρια κατά τους μήνες Ιούλιο και Αύγουστο 2022 και 
επικεντρώθηκε σε εργοτάξια και άλλα υποστατικά όπου διεξάγονταν υπαίθριες εργασίες σε όλους τους 
τομείς οικονομικής δραστηριότητας και ενδέχετο κατά τους καλοκαιρινούς μήνες να είναι ιδιαίτερα 
αυξημένη η θερμική καταπόνηση των εργαζομένων. 

3. Με βάση τα στοιχεία που τηρούνται στο ΤΕΕ κατά τη διάρκεια της εκστρατείας: 

(α) Σε όλες τις επαρχίες έγιναν συνολικά 120 επιθεωρήσεις (Λευκωσία: 41, Λεμεσός: 39, Λάρνακα: 
6, Πάφος: 26 και Αμμόχωστος: 8). 

(β) Από τις 120 επιθεωρήσεις, οι 84 (ποσοστό 70%) πραγματοποιήθηκαν σε εργοτάξια και οι 36 
(ποσοστό 30%) σε άλλα υποστατικά όπου διεξάγονταν υπαίθριες εργασίες.  Δεν τηρούνται 
στοιχεία όσον αφορά τους επιμέρους αριθμούς των εργοταξίων και άλλων υποστατικών, ανά 
επαρχία. 

(γ) Οι 51 από τις 120 επιθεωρήσεις (ποσοστό 42,5%) αφορούσαν χώρους εργασίας που 
επιθεωρήθηκαν για πρώτη φορά. 

4. Λεπτομερή στοιχεία, όσον αφορά τα αποτελέσματα και ευρήματα των επιθεωρήσεων σε σχέση με τις 
παραβάσεις που εντοπίστηκαν κατά την εν λόγω εκστρατεία παρατίθενται αναλυτικά στο συνημμένο 
Παράρτημα.  Συνοπτικά αναφέρονται τα ακόλουθα: 

(α) Το υψηλότερο ποσοστό μη συμμόρφωσης (44,2%) αφορά τη μη τήρηση στοιχείων για την 
τεκμηρίωση της παρακολούθησης της θερμικής καταπόνησης και του καθορισμού των 
προληπτικών και προστατευτικών μέτρων. 

(β) Παρά το γεγονός ότι σε μεγάλο αριθμό περιπτώσεων δεν τηρούνταν τα στοιχεία που 
αναφέρονται στην πιο πάνω παράγραφο, σε 96 από τα 120 εργοτάξια και άλλα υποστατικά 
(ποσοστό 80%) που επιθεωρήθηκαν, λαμβάνονταν τα προβλεπόμενα μέτρα συμμόρφωσης για 
τη ρύθμιση της εργασίας μέσω αλλαγής ή επαρκών διαλειμμάτων ή διακοπής εργασιών, όπου 
αυτό απαιτείτο. 

5. Για σκοπούς επιβολής της συμμόρφωσης με παραβάσεις που εντοπίστηκαν, στάλθηκαν 8 επιστολές 
παραβάσεων, εκδόθηκε 1 Ειδοποίηση Βελτίωσης και 6 Ειδοποιήσεις Απαγόρευσης εργασιών. 

6. Το ΤΕΕ, στο πλαίσιο των αρμοδιοτήτων του, προώθησε τις ακόλουθες ενέργειες και δράσεις, ώστε 
έγκαιρα να υποδειχθούν εκ νέου προς τους εργοδότες οι υποχρεώσεις τους σε σχέση με τη θερμική 
καταπόνηση των εργαζομένων και τα μέτρα προστασίας που πρέπει να λαμβάνονται κατά τους 
καλοκαιρινούς μήνες του 2023: 
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(α) Αρχές Ιουνίου, εκδόθηκε Προειδοποιητική Ανακοίνωση για την υποχρέωση των εργοδοτών και 
αυτοεργοδοτουμένων εφαρμογής του Κώδικα Πρακτικής για τη θερμική καταπόνηση των 
εργαζομένων. 

 Περιλήφθηκε στο Πρόγραμμα Επιθεωρήσεων του ΤΕΕ για το 2023 και υλοποιείται Εκστρατεία 
Επιθεωρήσεων για τη Θερμική Καταπόνηση σε εργοτάξια και άλλους χώρους εργασίας όπου 
εκτελούνται υπαίθριες εργασίες κατά τους μήνες Ιούλιο και Αύγουστο του 2023. 

(γ) Έγινε ενημέρωση των εμπλεκομένων φορέων και οργανισμών του Ιδιωτικού, Δημόσιου και 
ευρύτερου Δημόσιου τομέα (Εργοδοτικές Οργανώσεις, Συντεχνίες, Επαγγελματικά Σώματα, 
Τμήματα και Υπηρεσίες του Δημοσίου) για τη διεξαγωγή της πιο πάνω εκστρατείας και των 
σχετικών προνοιών της Νομοθεσίας για τα απαιτούμενα προληπτικά και προστατευτικά μέτρα 
αντιμετώπισης της θερμικής καταπόνησης. 

(δ) Γίνεται προβολή στην ιστοσελίδα του ΤΕΕ, καθώς και στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης σύντομου 
βίντεο, το οποίο ετοιμάστηκε από το ΤΕΕ σε συνεργασία με το Γραφείο Τύπου και 
Πληροφοριών.  Επίσης, το βίντεο αυτό καθώς και σχετικά ραδιοφωνικά μηνύματα έχουν 
αποσταλεί σε τηλεοπτικούς και ραδιοφωνικούς σταθμούς για να προβληθούν κατά τη διάρκεια 
της θερινής περιόδου. 

(ε) Το ΤΕΕ παρακολουθεί τις προβλέψεις του Τμήματος Μετεωρολογίας για αναμενόμενες 
συνθήκες καύσωνα και εκδίδει προειδοποιητικές ανακοινώσεις για σκοπούς ενημέρωσης και 
προειδοποίησης των εργοδοτών. 

(στ) Στην ιστοσελίδα του ΤΕΕ είναι διαθέσιμοι ειδικοί όροι, οι οποίοι ετοιμάστηκαν για να 
περιλαμβάνονται στα έγγραφα προκήρυξης και στα συμβόλαια ανάθεσης της εκτέλεσης των 
κατασκευαστικών έργων για την πρόληψη και αποφυγή του κινδύνου θερμικής καταπόνησης 
των εργαζομένων.  Αυτοί οι όροι έχουν ήδη προωθηθεί σε εμπλεκόμενες υπηρεσίες του 
ευρύτερου δημόσιου τομέα, καθώς και επαγγελματικούς φορείς και οργανώσεις. 

 Το ΤΕΕ συνεργάστηκε με το Τμήμα Μετεωρολογίας (ΤΜ) και σε σχετικό χάρτη στην ιστοσελίδα 
του ΤΜ, για τους πλείστους σταθμούς που διαθέτει παγκύπρια, περιλήφθηκαν πρόνοιες των 
Πινάκων 12 και 13 του Κώδικα Πρακτικής και ανάλογα με τις επικρατούσες συνθήκες 
αναφέρεται το ποσοστό (%) των διαλειμμάτων σε σχέση με τη διάρκεια της εργασίας ή/και όπου 
επιβάλλεται η απαιτούμενη διακοπή της εργασίας. 

(η) Λαμβάνοντας υπόψη την κλιματική αλλαγή και την αύξηση της συχνότητας των περιπτώσεων 
επικράτησης συνθηκών καύσωνα, εκδόθηκε στις 27.7.2023 το περί Ασφάλειας και Υγείας στην 
Εργασία (Κώδικας Πρακτικής για τη Θερμική Καταπόνηση των Εργαζομένων) (Τροποποιητικό) 
Διάταγμα του 2023 (Κ.Δ.Π. 231/2023), καθώς και σχετική Ανακοίνωση για σκοπούς 
ενημέρωσης των εργοδοτών, των εργαζομένων και του κοινού γενικότερα.  Με βάση τις 
πρόνοιες του Διατάγματος αυτού, σε κάθε περίπτωση προειδοποίησης του Τμήματος 
Μετεωρολογίας που εκδίδεται για εξαιρετικά υψηλή θερμοκρασία εφαρμόζονται τα ακόλουθα 
στις περιοχές ισχύος της προειδοποίησης: 

(i) Στο κόκκινο επίπεδο επικινδυνότητας, απαιτείται να διακοπούν όλες οι υπαίθριες βαριές 
και μέτριες εργασίες κατά τη διάρκεια των ωρών που ισχύει η προειδοποίηση. 

(ii) Στο πορτοκαλί επίπεδο επικινδυνότητας, απαιτείται να διακοπούν όλες οι υπαίθριες 
βαριές και μέτριες εργασίες μεταξύ των ωρών 12:00-16:00, εφόσον βρίσκεται σε ισχύ η 
προειδοποίηση. 

(iii)  Στο κόκκινο και πορτοκαλί επίπεδο επικινδυνότητας, απαιτείται να διακοπούν οι εργασίες 
μεταφοράς προϊόντων με τη χρήση μοτοσικλέτας, μοτοποδηλάτου ή/και ποδηλάτου 
όπως η μεταφορά ή/και παράδοση προϊόντων/φαγητού/αλληλογραφίας ή/και άλλων 
δραστηριοτήτων, μεταξύ των ωρών 12:00-16:00, εφόσον βρίσκεται σε ισχύ η 
προειδοποίηση.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στον βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 25 Αυγούστου 2023 της Υπουργού Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας κ. 
Αθηνάς Μιχαηλίδου στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.02.245, ημερομηνίας 20 Ιουνίου 2023, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου Ορφανίδη 

 «Επιθυμώ να αναφερθώ στην πιο πάνω ερώτηση και να σας πληροφορήσω ότι, στο παρόν στάδιο, 
το πιο πάνω έργο δεν περιλαμβάνεται στο ΜΔΠ 2023-2025 του Υπουργείου Παιδείας, Αθλητισμού και 
Νεολαίας (ΥΠΑΝ).  



66 

 

2. Σημειώνεται ότι, η αίθουσα πολλαπλής χρήσης στο Παγκύπριο Λύκειο Λάρνακας έχει ήδη χωροθετηθεί 
στην αυλή του Σχολείου.  Για να καταστεί εφικτή η ανέγερση της πιο πάνω αίθουσας, λόγω της στενότητας 
του υπαίθριου χώρου, είναι αναγκαίο να  κατεδαφιστεί το γήπεδο καλαθόσφαιρας καθώς επίσης και μικρό 
κτήριο με χώρους υγιεινής. 

3. Παραμένουμε στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε διευκρινίσεις τυχόν χρειαστείτε.» 

Απάντηση ημερομηνίας 21ης Ιουλίου 2023 του Υπουργού Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων κ. 
Αλέξη Βαφεάδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.02.246, ημερομηνίας 20 Ιουνίου 2023, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου Ορφανίδη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Η Υπηρεσία Προστασίας Καταναλωτή του Υπουργείου παρακολουθεί ανελλιπώς την εφαρμογή του 
μέτρου για τον μηδενικό συντελεστή ΦΠΑ.  Συγκεκριμένα, παρακολουθούνται 65 προϊόντα υψηλής 
κατανάλωσης σε 7 κατηγορίες προϊόντων και καταγράφονται οι τιμές σε 9 υπεραγορές οι οποίες 
αντιστοιχούν σε 58 σημεία πώλησης παγκύπρια.  Σημειώνω επίσης, ότι η παρακολούθηση θα 
συνεχιστεί μέχρι την τελευταία ημέρα εφαρμογής του μέτρου, δηλαδή την 31/10/2023. 

3. Από τα αποτελέσματα που έχουν καταγραφεί, θεωρούμε ότι το μέτρο έχει θετικό αντίκτυπο στους 
καταναλωτές και οι τιμές των προϊόντων στις Υπεραγορές, ενάμιση μήνα μετά την εφαρμογή του 
μέτρου, διατηρούνται σε ποσοστό 86% στα ίδια ακριβώς επίπεδα όπως και μετά την εφαρμογή του 
μηδενικού συντελεστή. 

4. Σύμφωνα με την καταγραφή των τιμών, μεταξύ των ημερομηνιών 3/5/2023 και 22/6/2023, 
παρατηρήθηκαν αυξομειώσεις στις τιμές πώλησης των προϊόντων, οι οποίες δικαιολογούνται από τα 
δεδομένα της αγοράς την εν λόγω περίοδο. Διαπιστώθηκαν, παράλληλα, μεμονωμένες 
διαφοροποιήσεις τιμών, οι οποίες ήταν αποτέλεσμα εκπτώσεων ή προσφορών κατά την πιο πάνω 
περίοδο. Η μεγαλύτερη απόκλιση στην εφαρμογή του μέτρου καταγράφηκε, κυρίως, στα βρεφικά 
προϊόντα (τροφές, γάλα και πάνες). 

5. Τέλος, επισυνάπτεται πίνακας με τα αποτελέσματα που έχουν καταγραφεί στις 3/5/2023 (πριν από την 
εφαρμογή του μέτρου) και στις 22/6/2023 (τελευταία καταγραφή), για καλύτερη ενημέρωσή σας.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στον βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 9 Αυγούστου 2023 της Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. 
Άννας Κουκκίδη Προκοπίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.02.247, ημερομηνίας 20 Ιουνίου 2023, 

της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 Σημείωση:  Η απάντηση της υπουργού είναι εμπιστευτική. 

Απάντηση ημερομηνίας 16 Αυγούστου 2023 της Υπουργού Υγείας κ. Πόπης Κανάρη στην ερώτηση 
με αρ. 23.06.012.02.248, ημερομηνίας 20 Ιουνίου 2023, της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου  

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και βάσει πληροφόρησης από τη Διεύθυνση Υπηρεσιών 
Ψυχικής Υγείας σάς πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Η Διεύθυνση Υπηρεσιών Ψυχικής Υγείας του ΟΚΥπΥ, στα πλαίσια συμφωνίας του Οργανισμού 
Κρατικών Υπηρεσιών Υγείας (ΟΚΥπΥ) με το Υπουργείο Δικαιοσύνης και Δημόσιας Τάξης έχει 
προωθήσει αιτήματα για εξασφάλιση νέων θέσεων προς κάλυψη των αναγκών του Τμήματος 
Κεντρικών Φυλακών μεταξύ των οποίων και δύο (2) θέσεων Ψυχιάτρου κατόπιν έγκρισης των 
συγκεκριμένων αναγκών από τον Γενικό Διευθυντή Υπουργείου Δικαιοσύνης και Δημόσιας Τάξης.  Η 
σχετική έγκριση του Γενικού Εκτελεστικού Διευθυντή ΟΚΥπΥ έχει ληφθεί και αναμένεται η τελική 
έγκριση του Διοικητικού Συμβουλίου του ΟΚΥπΥ ώστε να προωθηθεί στη συνέχεια η προκήρυξη και 
πλήρωσή τους. 

3. Αναφέρεται, περαιτέρω, ότι στα πλαίσια της ίδιας Συμφωνίας, το Υπουργείο Δικαιοσύνης και Δημόσιας 
Τάξης θα αποζημιώνει τον ΟΚΥπΥ για την μισθοδοσία του υπό αναφορά προσωπικού, εφόσον το 
συγκεκριμένο προσωπικό θα εξυπηρετεί, ανάγκες αποκλειστικά στο Τμήμα Κεντρικών Φυλακών. 

4. Ως προς την αναφορά ότι η Διεύθυνση Φυλακών απέστειλε στο Υπουργείο Υγείας και στον ΟΚΥπΥ 
πέραν των είκοσι επιστολών τον τελευταίο χρόνο χωρίς ανταπόκριση, σας ενημερώνω ότι κάτι τέτοιο 
δεν ισχύει και τόσο η Διεύθυνση Υπηρεσιών Ψυχικής Υγείας όσο και ο ΟΚΥπΥ, ανταποκρίνονταν στις 
επιστολές του Τμήματος Φυλακών, προέβησαν σε σειρά ενεργειών, ενώ διενεργήθηκαν και σχετικές 
συναντήσεις τόσο με το Τμήμα Κεντρικών Φυλακών όσο και με τον Γενικό Διευθυντή του Υπουργείου 
Δικαιοσύνης και Δημόσιας Τάξης. 
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5. Εάν για οποιοδήποτε λόγο κρίνετε ότι οι ως άνω απαντήσεις είναι ανεπαρκείς ή χρήζουν περαιτέρω 
διευκρινήσεων παραμένω στη διάθεσή σας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 4 Σεπτεμβρίου 2023 της Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. 
Άννας Κουκκίδη Προκοπίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.02.250, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2023, 

της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Αναφέρομαι στο πιο πάνω θέμα και σας διαβιβάζω τη σχετική επιστολή του Αρχηγού Αστυνομίας με 
αυτονόητο περιεχόμενο: 

  “Σχετικά με το πιο πάνω θέμα πληροφορείστε ότι η θέση της Αστυνομίας έχει διατυπωθεί διαχρονικά 
αλλά και ξεκάθαρα κατά τη συζήτηση των Νομοσχεδίων για την σύσταση της Δημοτικής Αστυνομίας.  Πάγια 
θέση της Αστυνομίας η οποία τέθηκε και στο παρελθόν και η οποία δεν έχει αλλάξει μέχρι σήμερα, είναι η 
απαλλαγή της, στον μέγιστο δυνατό βαθμό, από τα μη αστυνομικής φύσεως καθήκοντα, έτσι ώστε να 
επικεντρώνεται στα αμιγώς αστυνομικά όπως την πρόληψη, εξιχνίαση και καταστολή του εγκλήματος. 

2. Οι θέσεις της Αστυνομίας οι οποίες τέθηκαν και στο πλαίσιο των Νομοσχεδίων για  εκσυγχρονισμό του 
Νομοθετικού πλαισίου που διέπει τα θέματα τουρισμού και  διαβιβάστηκαν στο Υπουργείο Δικαιοσύνης και 
Δημόσιας Τάξεως, με επιστολή ημερομηνίας 16.06.2016, επισημαίνουν ότι είναι αδύνατο για την Αστυνομία 
να επιφορτισθεί με καθήκοντα που σχετίζονται με την επιθεώρηση ξενοδοχείων και τουριστικών 
καταλυμάτων. 

3. Στις 8.7.2016 ο τότε Υφυπουργός παρά τω Προέδρω κ. K. Πετρίδης σε επιστολή του με Αρ. Φακ. 
05.02.002.001.008 προς τον τότε Υπουργό Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως για να κατευνάσει τις 
ανησυχίες της Αστυνομίας σχετικά με την επιφόρτισή της με επιπρόσθετες αρμοδιότητες τόνισε ότι, δεν 
υπήρχε πρόθεση ανάθεσης πρόσθετων  αρμοδιοτήτων στην Αστυνομία και ότι, οι επιθεωρήσεις των 
ξενοδοχείων και τουριστικών καταλυμάτων, θα διεξάγονται από τουριστικούς επιθεωρητές. 

4. Όσον αφορά τη δημιουργία Δημοτικής Αστυνομίας, πληροφορείστε ότι, η Αστυνομία κατά το έτος 2019, 
είχε αναλάβει τον καταρτισμό προσχέδιου Νομοσχεδίου για την σύστασή της.  Το προσχέδιο του 
Νομοσχεδίου στάλθηκε στο Υ.Δ.&Δ.Τ. στις 20.5.2019, ενώ στις 9.8.2019 στάλθηκαν οι απόψεις της 
Αστυνομίας επί τροποποιήσεων που εισηγήθηκε το Υ.Δ.&Δ.Τ.  Αφού ολοκληρώθηκαν οι εσωτερικές 
διαδικασίες του Υ.Δ.&Δ.Τ. για τον καταρτισμό του τελικού κειμένου, το προσχέδιο του νομοσχεδίου 
διαβιβάστηκε στις 7.11.2019 από το Υ.Δ.&Δ.Τ. στο Υπουργείο Εσωτερικών (επιστολή με Αρ. Φακ. 19.01.003), 
λόγω αρμοδιότητας. 

5. Στις 11.2.2020 ο τότε Υφυπουργός Τουρισμού κ. Σάββας Περδίος απέστειλε επιστολή στον Υπουργό 
Εσωτερικών στην οποία εισηγήθηκε όπως στις αρμοδιότητες της Δημοτικής Αστυνομίας, προστεθούν 
αδικήματα που σχετίζονται με τον τουρισμό και συγκεκριμένα αδικήματα κατά παράβαση του περί 
Προστασίας της Παραλίας Νόμου και όλες τις Νομοθεσίες που αφορούν τις εκπομπές ήχου από κέντρα 
αναψυχής. 

6. Επιπλέον, στις 13.3.2020 η Επίτροπος Νομοθεσίας, με επιστολή της (Αρ. Φακ. ΕΝ 12.03.1730.001) 
προς τον τότε Υπουργό Δικαιοσύνης και Δημόσιας Τάξεως και νυν Γενικό Εισαγγελέα της Δημοκρατίας κ. 
Γιώργο Σαββίδη ζήτησε όπως μελετηθεί εκ νέου το κείμενο του Νομοσχεδίου για τη Δημοτική Αστυνομία, 
λαμβάνοντας υπόψη τις Πρόνοιες των Νομοσχεδίων που εκκρεμούν στην Βουλή για τροποποίηση του Περί 
Δήμων Νόμου.  Στη συνέχεια ο τότε Υπουργός Εσωτερικών κ. Νίκος Νουρής, στον οποίο κοινοποιήθηκε η 
αναφερόμενη επιστολή της Επιτρόπου Νομοθεσίας, συμφώνησε με τις απόψεις της για τη σύσταση και 
λειτουργία Δημοτικής Αστυνομίας, ως επίσης και με τις απόψεις που εξέφρασε o Υφυπουργός Τουρισμού 
στη σχετική του επιστολή ημερομηνίας 11.2.2020 αναφορικά με τη συμπερίληψη Προνοιών για έλεγχο της 
εφαρμογής Νομοθεσιών που σχετίζονται με τον Τουρισμό. 

7. Όσον αφορά στην επιστολή του τότε Υφυπουργού Τουρισμού κ. Σάββα Περδίου με Αρ. Φακ. 50.01.003 
ημερομ. 20.4.2021, ο Υφυπουργός αναφέρθηκε σε Προσχέδιο Πρότασης προς το Υπουργικό Συμβούλιο στο 
οποίο περιλαμβάνεται η πρόθεση για δημιουργία Τουριστικής Αστυνομίας.  Η θέση του Υφυπουργείου 
Τουρισμού προς το Υπουργικό Συμβούλιο ημερομηνίας 8.5.2019 ήταν ότι αριθμός Νομοθεσιών που 
επηρεάζουν τον τουρισμό, δεν εφαρμόζονται επαρκώς από την Αστυνομία λόγω έλλειψης προσωπικού 
καθώς και από τις άλλες αρμόδιες Υπηρεσίες.  Συγκεκριμένα, γίνεται αναφορά στη μη εφαρμογή των 
Νομοθεσιών για την εκπομπή ήχου από κέντρα αναψυχής και για το κάπνισμα σε κλειστούς χώρους.  
Σύμφωνα με την άποψη του Υφυπουργείου Τουρισμού, η μη εφαρμογή κάποιων Νομοθεσιών, επηρέαζε 
αρνητικά την ποιότητα του τουριστικού προϊόντος της Κύπρου  

8. Προς τον σκοπό αυτό, το Υφυπουργείο Τουρισμού πρότεινε την εφαρμογή του θεσμού της Τουριστικής 
Αστυνομίας, η οποία θα έχει συγκεκριμένες αρμοδιότητες και θα σχετίζεται με θέματα που αφορούν στον 
τουρισμό, υποστηρίζοντας ταυτόχρονα ότι θα πρέπει να υπάγεται στο Υ.Δ.&Δ.Τ. 

9. Συγκεκριμένα, το Υφυπουργείο Τουρισμού υποστηρίζει ότι η Τουριστική Αστυνομία θα πρέπει να 
αποτελεί τμήμα της Αστυνομίας αλλά και να στελεχώνεται από άτομα που θα πληρούν προσόντα, 
διαφορετικά από τους Αστυνομικούς, οι οποίοι θα πρέπει να τύχουν ειδικής εκπαίδευσης και να κατέχουν 
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προσόντα γνώσης ξένων γλωσσών.  Επί του θέματος της στελέχωσης της Τουριστικής Αστυνομίας το 
Υφυπουργείο Τουρισμού εισηγείται όπως χρησιμοποιηθεί αριθμός αστυνομικών από αυτούς που 
αναμένονταν να προσληφθούν το τότε διάστημα.  Σε περίπτωση που αυτό δεν θα ήταν εφικτό έγινε εισήγηση 
όπως το Υπουργείο Οικονομικών εξετάσει το ενδεχόμενο παραχώρησης πιστώσεων προς το Υπουργείο 
Δικαιοσύνης και Δημόσιας Τάξεως.  Το Υφυπουργείο Τουρισμού προέβη και σε καταγραφή των λόγων που 
θεωρούσε ότι η χρήση υφιστάμενων μελών της Αστυνομίας, δε θα επιβάρυνε το ανθρώπινο δυναμικό της 
Αστυνομίας αλλά ούτε και τον προϋπολογισμό του κράτους. 

10. Για όλα όσα έχουν προαναφερθεί από πλευράς Υφυπουργείου Τουρισμού η θέση της Αστυνομίας ήταν 
κάθετα αντίθετη και τονίσθηκε το γεγονός ότι η Αστυνομία θα πρέπει να παραμείνει απερίσπαστη στο έργο 
της για να μπορεί να αντιμετωπίσει τόσο τα τρέχοντα ζητήματα που την απασχολούν όσο και τις νέες μορφές 
εγκλήματος αλλά και προκλήσεις που συνεχώς βρίσκονται σε έξαρση.  Τοποθέτηση έγινε επίσης στην 
πλειάδα μη αστυνομικής φύσεως καθηκόντων τα οποία έχουν συνεχώς αυξανόμενη τάση παρόλες τις 
δεσμεύσεις περί του αντιθέτου.  Για τον σκοπό αυτό υποστηρίχθηκε με επιστολή του Αρχηγού Αστυνομίας 
προς την Υπουργό Δικαιοσύνης και Δημόσιας Τάξεως ημερομηνίας 25.5.2021, ξεκάθαρα η θέση για τη 
σύσταση της Δημοτικής Αστυνομίας στη βάση του προσχέδιου του Νομοσχεδίου που είχε ετοιμαστεί για το 
σκοπό αυτό, η οποία θα εφάρμοζε τις εξής Νομοθεσίες: 

α. Περί Προστασίας της Υγείας (Έλεγχος του Καπνίσματος) Νόμος. 

β. Περί Σκύλων Νόμος. 

γ. Περί Προστασίας και Ευημερίας των Ζώων Νόμος. 

δ. Περί Κέντρων Αναψυχής Νόμος. 

ε. Περί Δημοσίων Οδών Νόμος. 

στ. Περί Πώλησης Οινοπνευματωδών Ποτών Νόμος. 

11. Έκτοτε η Αστυνομία ήταν στη διάθεση του Υ.Δ&Δ.Τ. για περαιτέρω συζήτηση του θέματος ως η 
εισήγηση του Υφυπουργείου Τουρισμού μεταξύ του Υπουργείου Εσωτερικών, του Υπουργείου Δικαιοσύνης 
και Δημοσίας Τάξεως και του Υφυπουργείου Τουρισμού, ώστε να εξευρεθεί η πιο αποτελεσματική λύση για 
εφαρμογή των Νομοθεσιών. 

12. Με σκοπό την αστυνόμευση των παραλιακών περιοχών, η Αστυνομία κάθε χρόνο, προβαίνει στην 
εκπόνηση επιχειρησιακών σχεδίων και ενισχύει τις Αστυνομικές Διευθύνσεις με πρόσθετο αριθμό μελών.  
Επίσης ενισχύει τις Αστυνομικές Διευθύνσεις με μέλη της ΜΜΑΔ. Διεξάγονται επίσης συντονισμένες 
επιχειρήσεις με τη συμμετοχή της Υ.Α.&Μ., της ΥΚΑΝ, της Τροχαίας (ομάδας ‘Ζ’) και άλλων υπηρεσιών. 

13. Τα σχέδια αυτά αφορούν μέτρα τροχαίας για πρόληψη τροχαίων δυστυχημάτων και παροχής κάθε 
δυνατής βοήθειας στο κοινό κατά τις μετακινήσεις του.  Επίσης για πρόληψη του εγκλήματος και ιδιαίτερα 
των αδικημάτων κατά περιουσίας, όπως διαρρήξεις και κλοπές, ληστείες κ.λπ., διενεργούνται αυξημένες 
περιπολίες. 

14. Τα μέτρα περιλαμβάνουν μηχανοκίνητες περιπολίες, καθώς και ρύθμιση και έλεγχο της τροχαίας 
κίνησης, με ιδιαίτερη έμφαση στις παραβάσεις που αφορούν την οδήγηση υπό την επήρεια αλκοόλης, την 
υπερβολική ταχύτητα και το επικίνδυνο προσπέρασμα, την παράλειψη χρήσης ζώνης ασφαλείας και 
προστατευτικού κράνους και την επικίνδυνη/αμελή οδήγηση, παραβάσεις οι οποίες αποδεδειγμένα 
συμβάλλουν στην πρόκληση θανατηφόρων και σοβαρών τροχαίων συγκρούσεων.  Επιπρόσθετα, 
λαμβάνονται αυξημένα μέτρα σε χώρους μαζικής διακίνησης του κοινού (εμπορικοί δρόμοι, πολυσύχναστα 
μέρη και θέρετρα), με σκοπό την πρόληψη και πάταξη κάθε μορφής παρανομίας. 

15. Σημειώνεται ότι από το 2017 έχει συσταθεί η Ποδηλατική Αστυνόμευση, της οποίας κύρια καθήκοντα 
είναι η αστυνόμευση των παραλιακών περιοχών. 

16. Παραμένουμε στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε διευκρινήσεις.”.» 

Απάντηση ημερομηνίας 10 Αυγούστου 2023 του Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων 
κ. Γιάννη Παναγιώτου στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.02.251, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2023, της 

βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Σάβιας Ορφανίδου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Η απασχόληση των αιτητών διεθνούς προστασίας διέπεται από τον περί Προσφύγων Νόμο του 2000 
[6(Ι) του 2000], τους περί Προσφύγων Κανονισμούς και το πιο πρόσφατο Διάταγμα του Υπουργού 
Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, (Κ.Δ.Π. 413/2021) ημερομηνίας 04/10/2021, το οποίο 
καθορίζει, μεταξύ άλλων, τους τομείς οικονομικών δραστηριοτήτων και τα επαγγέλματα όπου έχουν τη 
δυνατότητα να απασχοληθούν οι αιτητές διεθνούς προστασίας. Αντίγραφο του σχετικού Διατάγματος 
επισυνάπτεται. 
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2. Οι αιτητές διεθνούς προστασίας δύνανται να απασχοληθούν σε επιχειρήσεις που δραστηριοποιούνται 
εντός των αεροδρομίων Λάρνακας και Πάφου, νοουμένου ότι ο τομέας οικονομικής δραστηριότητας 
της επιχείρησης και το επάγγελμα στο οποίο θα εργοδοτηθεί ο αιτητής ασύλου καθορίζονται στο πιο 
πάνω Διάταγμα. 

3. Επισημαίνεται ότι οι δικαιούχοι εργοδότες οφείλουν να έχουν διευθετημένες τις υποχρεώσεις τους 
προς τις Υπηρεσίες Κοινωνικών Ασφαλίσεων σε σχέση με εισφορές, να παρέχουν ασφάλεια ευθύνης 
εργοδότη σε κάθε εργοδοτούμενο και να ακολουθούν την καθορισμένη διαδικασία απασχόλησης 
αιτητών διεθνούς προστασίας, η οποία απαντά και στην ιστοσελίδα του Τμήματος Εργασίας του 
Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στη βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Αυγούστου 2023 της Υπουργού Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας κ. 
Αθηνάς Μιχαηλίδου στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.02.255, ημερομηνίας 28 Ιουνίου 2023, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Γιώργου Κουκουμά 

 «Επιθυμώ να αναφερθώ στην πιο πάνω ερώτηση και να σας πληροφορήσω ότι διαχρονικά, ο αριθμός 
των Θερινών Δημόσιων Σχολείων αυξάνεται, όπως συνήθως και ο συνολικός αριθμός των παιδιών που 
φοιτούν σε αυτά. 

2. Τα Δημόσια Θερινά Σχολεία και οι αριθμοί των παιδιών που φοιτούν ή φοίτησαν σε αυτά τα τελευταία 
πέντε χρόνια, καταγράφονται στον Πίνακα 1 που ακολουθεί: 

Πίνακας 1:  Αριθμοί Θερινών Δημόσιων Σχολείων και μαθητών/ριών τα τελευταία πέντε χρόνια 

Χρονολογία Αριθμός Θερινών Δημόσιων Σχολείων Αριθμός μαθητών/ριών 

2019 34 3259 

2020 41 2600 

2021 49 3998 

2022 54 4552 

2023 58 5114 

Σημειώνεται ότι τη φετινή χρονιά (2023) λειτουργούν και δύο πιλοτικά Θερινά Δημόσια σε Ειδικά Σχολεία.  
Αναλυτικά, τα Θερινά Δημόσια Σχολεία που λειτούργησαν ανά επαρχία τη φετινή σχολική χρονιά (2022-2023), 
όπως και οι αριθμοί των μαθητών/ριών που φοιτούν σε αυτά, καταγράφονται στον Πίνακα 2: 

Πίνακας 2:  Αριθμοί Θερινών Δημόσιων Σχολείων και μαθητών/ριών ανά επαρχία (2023) 

Επαρχία Νηπιαγωγεία Δημοτικά Αριθμοί παιδιών στα 
Νηπιαγωγεία 

Αριθμοί 
παιδιών στα 

Δημοτικά 

Λευκωσία   6 11   245 1159 

Λεμεσός   5 10   243 1228 

Λάρνακα   4   9   233   943 

Αμμόχωστος   1   2     62   300 

Πάφος   5   5    221   480 

Σύνολο 21 37 1004 4110 

3. Επιπρόσθετα, είναι σημαντικό να αναφερθεί ότι μέχρι στιγμής δεν έχει απορριφθεί κανένα παιδί του 
οποίου το αίτημα έγινε εμπρόθεσμα και τηρούσε το ηλικιακό όριο συμμετοχής.  Στις ελάχιστες περιπτώσεις 
που οι κτιριακές εγκαταστάσεις δεν μπορούσαν να ικανοποιήσουν τον αριθμό των εγγραφών οι 
μαθητές/μαθήτριες τοποθετούνταν στη δεύτερη επιλογή τους. 

4. Λόγω της αύξησης του ενδιαφέροντος θα μελετηθεί και ανάλογη αύξηση των Θερινών Δημόσιων 
Σχολείων την επόμενη σχολική χρονιά 2023-2024.  Στο πλαίσιο του Προγράμματος Διακυβέρνησης o θεσμός 
αξιολογείται εσωτερικά και θα αναβαθμιστεί, ώστε να επεκταθεί. 

5. Παραμένουμε στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε επιπρόσθετη πληροφορία ή διευκρίνιση.» 
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Απάντηση ημερομηνίας 16 Αυγούστου 2023 της Υπουργού Υγείας κ. Πόπης Κανάρη στην ερώτηση 
με αρ. 23.06.012.02.259, ημερομηνίας 30 Ιουνίου 2023, της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας 

Λεμεσού κ. Μαρίνας Νικολάου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

(α) Η τρέχουσα σύνθεση του Συμβουλίου Ιατρικώς Υποβοηθούμενης Αναπαραγωγής είναι η ακόλουθη: 

 1. κ. Χριστίνα Ιωάννη Ζίκκου, Πρόεδρος 

 2. Δρ Σάββας Αργυρίδης, Αντιπρόεδρος 

 3. Δρ Μιχάλης Αναστασιάδης, Μέλος 

 4. Δρ Καρολίνα Σισμάνη, Μέλος 

 5. Δρ Νίκος Ζωττής, Μέλος 

 6. κ. Ιακωβίνα Παντελή, Μέλος 

 7. κ. Ερατώ Ιακώβου, Μέλος 

 8. Δρ Μαρία Καρεκλά, Μέλος 

 9. Δρ Αλέξανδρος Ελευθερίου, Μέλος 

(β) Με βάση το άρθρο 5 του περί της Εφαρμογής της Ιατρικώς Υποβοηθούμενης Αναπαραγωγής Νόμου, 
το Συμβούλιο Ιατρικώς Υποβοηθούμενης Αναπαραγωγής αποτελείται από έντεκα πρόσωπα.  Οι δυο 
κενές θέσεις που υπάρχουν στην παρούσα σύνθεση του Συμβουλίου αφορούν: 

 (i) στη θέση που κατείχε, ως εκπρόσωπος του Γενικού Εισαγγελέα, η κα Δήμητρα Παπαστεφάνου, 
η οποία διορίστηκε με την Απόφαση του Υπουργικού Συμβουλίου ημερ. 21.6.23 στο εν λόγω 
Συμβούλιο, ωστόσο χρειάζεται να αντικατασταθεί λόγω του διορισμού της στη θέση του 
Επαρχιακού Δικαστή, από την 1/7/2023, και, 

 (ii) στη θέση που κατείχε η εκπρόσωπος της Εθνικής Επιτροπής Βιοηθικής, στο εν λόγω 
Συμβούλιο, η κ. Χριστίνα Λοΐζου, η οποία απεβίωσε στις 20.5.2023 και η πλήρωση της κενής 
θέσης θα πραγματοποιηθεί αμέσως μετά το διορισμό της νέας σύνθεσης της Εθνικής 
Επιτροπής Βιοηθικής, η θητεία της οποίας έληξε στις 24.7.2023 και έχει προωθηθεί αρμοδίως 
σχετική Πρόταση από το Υπουργείο Υγείας προς το Υπουργικό Συμβούλιο για διορισμό της. 

(γ) Σύμφωνα με το άρθρο 5(5) του πιο πάνω Νόμου, κενή θέση στο Συμβούλιο δεν επηρεάζει τη νομική 
υπόστασή του ή την εγκυρότητα των αποφάσεων του και ως εκ τούτου το εν λόγω σώμα είναι σε θέση 
να λειτουργεί κανονικά.  Σε ό,τι αφορά στο χρονικό διάστημα μεταξύ 22.3.2023, που αφορά στην 
ημερομηνία κατά την οποία είχε λήξει η θητεία των υπό αναφορά μελών και 21.6.2023 που αφορά 
στην ημερομηνία κατά την οποία έγινε ο διορισμός των εν λόγω μελών από το Υπουργικό Συμβούλιο, 
δεν ήταν εφικτή η εξέταση των αιτήσεων που υποβλήθηκαν από πολίτες. 

(δ) Όσον αφορά στον τρόπο λειτουργίας του Συμβουλίου και τη συχνότητα με την οποία συνεδριάζει για 
εξέταση αιτήσεων που υποβάλλονται ενώπιόν του, πληροφορείστε ότι αυτά καθορίζονται από το ίδιο, 
βάσει εξουσίας Νόμου.  Με βάση σχετική ενημέρωση από το εν λόγω σώμα προς το Υπουργείο, ημερ. 
21.7.2023, το Συμβούλιο υπό τη νέα σύνθεσή του θα συνεχίσει να συνεδριάζει δυο φορές το μήνα για 
να μπορεί να αντιμετωπίζει επαρκώς και αποτελεσματικά το φόρτο εργασίας, ενώ θα αποφασίσει για 
τον προγραμματισμό των δράσεών του. 

2. Εάν για τον οποιονδήποτε λόγο κρίνετε ότι οι ως άνω απαντήσεις δεν είναι επαρκείς ή χρήζουν 
περαιτέρω διευκρινήσεων, παραμένω στη διάθεσή σας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 8 Σεπτεμβρίου 2023 του Υπουργού Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων 
κ. Αλέξη Βαφεάδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.02.265, ημερομηνίας 11 Ιουλίου 2023, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Βαλεντίνου Φακοντή 

 «Επιθυμώ να αναφερθώ στην πιο πάνω ερώτηση και να σας πληροφορήσω ότι το Υπουργείο 
Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων, έχοντας ως πρώτο μέλημά του την προστασία των μικρών παιδιών 
καθώς και την επίλυση των πρακτικών προβλημάτων για εφαρμογή των διατάξεων του περί Οδικής 
Ασφάλειας Νόμου, είχε ετοιμάσει και εξαγγείλει στις 15 Δεκεμβρίου, 2022, σχέδιο επιχορήγησης αγοράς 
παιδικών καθισμάτων και συστημάτων συγκράτησης για παιδιά 3-6 ετών, στο οποίο δικαιούχοι ήταν οι 
λεωφορειούχοι που εκτελούν μεταφορές παιδιών τέτοιας ηλικίας σε σχολικές εκδρομές και άλλες 
δραστηριότητες. 

2. Ο προϋπολογισμός για το συγκεκριμένο Σχέδιο ήταν €150.000.  Ποσό €50.000 καθορίστηκε να 
διατεθεί για παιδικά καθίσματα τα οποία εφαρμόζονται σε λεωφορεία με καθίσματα που φέρουν ζώνες 
ασφαλείας σε 3 σημεία.  Για κάθε παιδικό κάθισμα επροβλέπετο η καταβολή ποσού €35.  Ποσό €100.000 
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καθορίστηκε να διατεθεί για τα συστήματα συγκράτησης παιδιών (Child Restraint Systems - CRS) τα οποία 
εφαρμόζονται σε λεωφορεία με καθίσματα που φέρουν ζώνες ασφαλείας σε 2 σημεία (τύπου “αεροπορικές”).  
Για κάθε σύστημα συγκράτησης παιδιών επροβλέπετο η καταβολή ποσού €70. 

3. Η περίοδος υποβολής των αιτήσεων ήταν από 16.12.2022 μέχρι 20.01.2023.  Ο αριθμός των χορηγιών 
που καθορίστηκε να παραχωρηθούν, ήταν ανάλογα με τον πληθυσμό της κάθε Επαρχίας.  Στο συνημμένο 
πίνακα (βλ. Παράρτημα), παρουσιάζονται ο αριθμός χορηγιών, οι αιτήσεις που υποβλήθηκαν και οι εγκρίσεις 
που έχουν δοθεί, ανά Επαρχία. 

4. Για την Λευκωσία εγκρίθηκαν αρχικά 10 λεωφορειούχοι, για την Λεμεσό 3, για την Λάρνακα 6, για την 
Πάφο 4 και για την Αμμόχωστο 2.  Οι λεωφορειούχοι, σύμφωνα με τις απαιτήσεις του σχεδίου όφειλαν να 
προσκομίσουν μέχρι τις 20.04.2023 το τιμολόγιο αγοράς και τα υπόλοιπα δικαιολογητικά, για να τους 
καταβληθεί η χορηγία. 

 Εντός της προθεσμίας, ανταποκρίθηκε μόνο ένας λεωφορειούχος για χορηγία για 55 παιδικά 
καθίσματα.  Για το λόγο αυτό, δόθηκε παράταση μέχρι τις 30.06.2023, οπότε και ανταποκρίθηκε ακόμη ένας 
λεωφορειούχος για χορηγία 46 συστημάτων συγκράτησης. 

5. Οι κυριότεροι λόγοι μειωμένου ενδιαφέροντος από μέρους των λεωφορειούχων είναι:  

Α. Σε ό,τι αφορά τα παιδικά καθίσματα: 

 i. Ο αριθμός των λεωφορείων που είναι κατάλληλα για την ασφαλή τοποθέτηση και συγκράτηση 
παιδικών καθισμάτων και τα οποία πρέπει απαραίτητα να διαθέτουν ζώνες τριών σημείων (όχι 
“αεροπορικές”) είναι μικρός. 

 ii. Απαιτείται γνώση και αρκετός χρόνος για ορθή στερέωση των παιδικών καθισμάτων και οι 
νηπιαγωγοί ή οι οδηγοί δεν επιθυμούν να αναλάβουν την ευθύνη αυτή. 

 iii. Σε πολλά λεωφορεία, η τοποθέτηση παιδικών καθισμάτων έχει ως αποτέλεσμα να χάνονται 
θέσεις.  Αυτό μπορεί να απαιτήσει χρήση περισσότερων λεωφορείων, άρα αυξάνει το κόστος 
της εκδρομής. 

 iv. Ο λεωφορειούχος χρειάζεται αρκετό αποθηκευτικό χώρο, για αποθήκευση των παιδικών 
καθισμάτων μετά το πέρας της εκδρομής. 

 v. Το λεωφορείο για να πληροί τις απαιτήσεις του σχεδίου, δεν έπρεπε να ξεπερνά τα 15 έτη κατά 
την ημερομηνία έναρξης του σχεδίου. 

Β.  Όσον αφορά τα συστήματα συγκράτησης, οι κυριότεροι λόγοι που οι εγκριθέντες δεν προχώρησαν 
στην τελική αγορά τους, είναι οι ακόλουθοι: 

 i. Το κόστος αγοράς είναι σήμερα αρκετά υψηλό σε σχέση με την επιχορήγηση, της τάξης των 
€190 περίπου, έναντι χορηγίας ύψους €70.  Ένας λεωφορειούχος ο οποίος θα χρειαστεί να 
αγοράσει 50 συστήματα συγκράτησης, θα δαπανήσει γύρω στις €10.000, ενώ θα λάβει χορηγία 
€3.500.  Για την απόσβεση του κόστους αγοράς, απαιτείται αρκετός χρόνος και σημαντική 
αύξηση του κομίστρου. 

 ii. Τα συστήματα συγκράτησης, δεν υπάρχουν διαθέσιμα στην κυπριακή αγορά. Λεωφορειούχοι 
που εξέφρασαν αρχικά πρόθεση να τα εισάξουν, ανέφεραν ότι δεν υπήρξε σοβαρή ανταπόκριση 
από ενδιαφερόμενους, με κυριότερο λόγο το υψηλό κόστος αγοράς. 

6. Λαμβάνοντας υπόψη τα πιο πάνω, το Υπουργείο Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων εξετάζει το 
ενδεχόμενο ετοιμασίας νέου αναθεωρημένου σχεδίου. 

7. Παραμένω στη διάθεσή σας, για ενδεχόμενες διευκρινίσεις.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στον βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2023 του Υπουργού Εσωτερικών 
 κ. Κωνσταντίνου Ιωάννου στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.002, ημερομηνίας 

 18 Ιουλίου 2023, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου 
 κ. Νίκου Γεωργίου 

«Αναφέρομαι στο πιο πάνω θέμα και σας αναφέρω τα ακόλουθα: 

1. Διαδικασία βάσει της οποίας διενεργούνται και κατανέμονται εκστρατείες στα ΜΜΕ 

Οι εκστρατείες διενεργούνται κατόπιν αιτημάτων των Υπουργείων/Υφυπουργείων/ 
Επιτρόπων/Προεδρίας. 
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Το 1988 είχε ληφθεί απόφαση από το Υπουργικό Συμβούλιο με την οποία είχε ανατεθεί στο Γραφείο 
Τύπου και Πληροφοριών (ΓΤΠ) ο ρόλος του συντονιστή και διεκπεραιωτή των εκστρατειών προβολής του 
κυβερνητικού έργου.  Σε στενή συνεργασία με τις ενδιαφερόμενες υπηρεσίες, το ΓΤΠ ως ο αρμόδιος 
κυβερνητικός φορέας, συμβάλλει με τις γνώσεις και την πείρα που διαθέτει στο αντικείμενο για την πιο 
αποτελεσματική μετάδοση των μηνυμάτων ή πληροφοριών προς το κοινό. 

Σημειώνεται ότι, το ΓΤΠ δεν έχει αρμοδιότητα να αξιολογεί τα αιτήματα και τις αποφάσεις πολιτικής για 
το ποια μηνύματα θα προωθηθούν διότι δεν είναι εποπτικό όργανο.  Επιπρόσθετα, το ΓΤΠ δεν αξιολογεί τη 
συχνότητα των αιτημάτων, προβαίνει μόνο σε υλοποίησή τους σύμφωνα με τις κατευθυντήριες γραμμές που 
του υποβάλλονται. 

Τα διαθέσιμα Κονδύλια που έχουν οι Υπηρεσίες του Κράτους, κατανέμονται ανάλογα με την 
αποτελεσματικότητα της διαφημιστικής εκστρατείας που προωθείται από την εκτελεστική εξουσία, η οποία 
μετριέται με αποδεκτούς δείκτες που εφαρμόζονται σε τέτοιες περιπτώσεις για τη μέτρηση της επίδρασης 
ενός μέσου στο κοινό (π.χ, GRP's, Κάλυψη2 ή Συχνότητα3).  Σε κάθε, όμως, περίπτωση υπάρχουν κριτήρια 
επιλεξιμότητας, ώστε να διασφαλίζεται ότι πράγματι πρόκειται για ειδησεογραφικά μέσα. 

Το ΓΤΠ, από το 2021, ως οι οδηγίες από το Υπουργείο Εσωτερικών, προβαίνει σε εξειδικευμένη 
διάχυση των εκστρατειών, απευθυνόμενο σε διαφημιστικά γραφεία, τα οποία έχουν τις επίσημες μετρήσεις, 
δηλαδή, μετρήσεις τηλεθέασης, επισκεψιμότητας, ακροαματικότητας και βεβαίως λαμβάνοντας υπόψη τις 
ιδιαίτερες ανάγκες της κάθε εκστρατείας και αφού του δοθεί η τελική έγκριση των πλάνων από τα Υπουργεία/ 
Υφυπουργεία/Επιτρόπους Προεδρία για τα οποία ενεργεί. 

Όσον αφορά τον τρόπο με τον οποίο επιλέγονται τα ΜΜΕ για τις εκστρατείες, το ΓΤΠ απευθύνεται σε 
διαφημιστικά γραφεία για media plan, λόγω της περιπλοκότητας που παρουσιάζουν τα κριτήρια μετρήσεων.  
Τα τελικά media plans υπόκεινται στην έγκριση του εκάστοτε 
Υπουργείου/Υφυπουργείου/Επιτρόπου/Προεδρίας που αιτείται την εκστρατεία. 

Το ΓΤΠ δίνει κατευθυντήριες γραμμές στις εταιρείες που αναλαμβάνουν τη διάχυση ως ακολούθως: 

• Το κοινό στο οποίο στοχεύει, 

• το προωθητικό υλικό που έχει,  

• τη διάρκεια της εκστρατείας και   

• το διαθέσιμο προϋπολογισμό. 

Για παράδειγμα, η επιλογή των ραδιοφωνικών σταθμών γίνεται στη βάση των πιο κάτω παραμέτρων: 

1. στοχευμένο κοινό (target group), δηλαδή σε ποιον απευθύνεται η εκστρατεία. 

2. γενική ακροαματικότητα του κάθε σταθμού. 

3. ακροαματικότητα του σταθμού ανά ζώνη, καθημερινές, σαββατοκύριακα, πρωινή ζώνη, μεσημεριανή, 
απογευματινή, βραδινή, κλπ. 

4. είδος εκπομπής, π.χ. μουσική, ενημερωτική, κλπ. 

5. κόστος σποτ συγκριτικά με άλλους σταθμούς, π.χ. ένας σταθμός, μπορεί αναλόγως διαθεσιμότητας 
κενών διαφημιστικών θέσεων εκείνη την περίοδο να προσφέρει στο ίδιο κοινό, διαφήμιση με 
χαμηλότερο κόστος. 

Όσον αφορά την online διαφήμιση για τους “local publishers” (διαδικτυακές πλατφόρμες) οι 
παράμετροι είναι οι πιο κάτω: 

1. στοχευμένο κοινό (target group) (όπως και πιο πάνω), 

2. γενική επισκεψιμότητα του portal, 

3. επί μέρους επισκεψιμότητα ανά ενότητα, π.χ. ενημέρωση, αθλητικά, γυναίκα, παιδί, κλπ., 

4. θέση του (position) banner, π.χ above the fold, below the fold, κ.λπ., 

5. μέγεθος του banner, 

6. είδος του προωθητικού υλικού, π.χ. video, static banner, κ.λπ., 

7. κόστος impressions (CPM) ανά portal (εδώ πρόκειται για το πόσο κοστίζει η κάθε θέαση της 
διαφήμισης, η οποία και πάλι εξαρτάται από τους πιο πάνω παράγοντες αλλά και από το ποια είναι η 
διαθεσιμότητα των διαφημιστικών θέσεων τη συγκεκριμένη χρονική περίοδο). 

Σε ό,τι αφορά την τηλεόραση, παλαιότερα χρησιμοποιείτο η μέθοδος μέτρησης AGB.  Τώρα 
αξιοποιείται εξιδεικευμένο πρόγραμμα της Nielsen, το οποίο δίνει μετρήσεις (ratings) για κάθε σταθμό και 
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εκπομπή ξεχωριστά.  Με βάση αυτές τις μετρήσεις, αναπτύσσονται πλάνα καταχωρήσεων/διάχυσης με 
βασικό εργαλείο το Key Performance lndicator (ΚΡΙ) που σκοπό έχει να αυξήσει στον υπέρτατο δυνατό βαθμό 
την τηλεθέαση, δηλαδή, σε πόσους “φτάνει” η διάχυση.  Το αποτέλεσμα αυτής της ενέργειας είναι το Gross 
Rating Points (GRP), δηλαδή το άθροισμα της τηλεθέασης.  Με απλά λόγια, όσα περισσότερα GRPs, τόση 
περισσότερη επιτυχία είχε η εκστρατεία σε ό,τι αφορά την ενημέρωση. 

Για τους “local publishers”, διενεργείται μέσω ανεξάρτητου “ad server” o έλεγχος παράδοσης των 
συμφωνηθέντων lmpressions. 

Από τα πιο πάνω, προκύπτει η εικόνα της πολυπλοκότητας που παρουσιάζουν οι μετρήσεις αλλά και 
η διασφάλιση της αντικειμενικότητας των αποτελεσμάτων.  Για όλες τις εκστρατείες ενημέρωσης του κοινού, 
το ΓΤΠ λαμβάνει υπόψη όλα τα πιο πάνω και επιπρόσθετα, τα σημαντικά στοιχεία τήρησης της πολυφωνίας 
και ελευθεροτυπίας. 

2. Πίνακας Εκστρατειών Ενημέρωσης κατά το 2022 και 2023 

Στη βάση της Απόφασης της Επιτρόπου Πληροφοριών, κ. Ειρήνης Λοϊζίδου Νικολαΐδου, ημερομηνίας 
4 Αυγούστου 2023, τα στοιχεία που έχει στη διάθεσή του το ΓΤΠ για εκστρατείες που διενήργησε το ίδιο έχουν 
ως ακολούθως: 

• Για το 2022, το ΓΤΠ δεν διενήργησε εκστρατεία αλλά διεκπεραίωσε μόνον αιτήματα των 
Υπουργείων/Υφυπουργείων/Επιτρόπων/Προεδρίας. 

• Για το 2023 (έως τον Αύγουστο 2023), το ΓΤΠ διενήργησε δύο ενημερωτικές εκστρατείες ως ο 
συνημμένος πίνακας Α.  Πρόκειται για την εκστρατεία “Journalists Matter” που πραγματοποιήθηκε σε 
συνεργασία με το Συμβούλιο της Ευρώπης και η εκστρατεία “Ημέρα της Ευρώπης” που 
πραγματοποιήθηκε σε συνεργασία με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο στην 
Κύπρο. 

Σημειώνεται ότι και για τις δύο εκστρατείες του ΓΤΠ για το 2023, δεν υπήρχε διάχυση στην Τηλεόραση 
για περιορισμό του κόστους. 

Επιπρόσθετα, τονίζεται ότι τα ποσά που παρουσιάζονται στον προϋπολογισμό του ΓΤΠ για τις 
ενημερωτικές εκστρατείες, αφορούν την Ομάδα Δαπανών 03650 με τίτλο “Εκδόσεις και Δημοσιότητα”.  
Δηλαδή, σε αυτό το κονδύλι περιλαμβάνονται   ̶πέραν των ενημερωτικών εκστρατειών και τα ακόλουθα: 

• Οι εκδόσεις βιβλίων και εντύπων  ̶ εκδόσεις Υπουργείων και Ανεξάρτητων Υπηρεσιών, 

• Οι εκστρατείες διαφώτισης  ̶ παραγωγή ταινιών/παραγωγή/αναπαραγωγή DVD/Ταινιών και έξοδα 
μεταγλώττισης ταινιών, προβολή της Κύπρου, προώθηση διαφωτιστικών θεμάτων και διοργάνωση 
σχετικών εκδηλώσεων εντός και εκτός Κύπρου, φωτογραφικές εκθέσεις, αποστολή ή/και αγορά υλικού 
και υπηρεσιών για σκοπούς προβολής και ενημέρωσης εντός και εκτός Κύπρου, υποτροφίες σε ξένους 
ακαδημαϊκούς για έρευνα στο πλαίσιο ετοιμασίας συγγραμμάτων και άλλων δράσεων κυπριακού 
ενδιαφέροντος και ενημέρωση πανεπιστημιακών ιδρυμάτων, παραγωγή και συνεισφορά σε ταινίες και 
οπτικοακουστικά προγράμματα που ετοιμάζονται από ξένους και κύπριους, αγορά, συντήρηση και 
αναβάθμιση λογισμικών και συναφών υπηρεσιών και εργαλείων, διαδικτυακή ενημέρωση, 
παρακολούθηση Εγχώριου και Διεθνούς Τύπου, συνδρομές σε Διεθνή και Εγχώρια ΜΜΕ. 

Περιληπτικά, το ΓΤΠ αναλαμβάνει, τον σχεδιασμό της επικοινωνιακής στρατηγικής και της προβολής 
των κύριων προτεραιοτήτων της Κυβέρνησης.  Ο στόχος της επικοινωνιακής στρατηγικής σε σχέση με 
επιλεγμένες προτεραιότητες της Κυβέρνησης επιτυγχάνεται με τη συνεργασία όλων των τμημάτων του ΓΤΠ. 

Στην πλειοψηφία τους, οι Κυβερνητικές Υπηρεσίες δεν διαθέτουν κονδύλι για διαφωτιστικές δράσεις ή 
εκστρατείες που περιλαμβάνουν, μεταξύ άλλων, έντυπη διαφήμιση, εκτύπωση και διανομή φυλλαδίων, 
παραγωγών, παραγωγή ενημερωτικών τηλεοπτικών και ραδιοφωνικών διαφημίσεων, εκτύπωση αφισών, 
διοργάνωση ενημερωτικών εκδηλώσεων, παρακολούθηση και διοχέτευση πληροφοριών στα Μέσα 
Κοινωνικής Δικτύωσης, ηλεκτρονικές πλατφόρμες/portals, καθώς και έρευνες αγοράς κλπ.  Επιπρόσθετα, 
υπάρχει και ανάγκη για δράσεις ή εκστρατείες σε θέματα που αφορούν προβολή σε κινηματογράφους και 
οριζόντιες προτεραιότητες της Κυβέρνησης. 

3. Ενημερώνεστε περαιτέρω ότι, τα ποσά που διατέθηκαν για το 2022 είναι δημοσιευμένα στην 
ιστοσελίδα του Γενικού Λογιστηρίου της Δημοκρατίας, στον σύνδεσμο:  

https://www.treasury.gov.cy/Treasury/treasurynew.nsf  ̶ Δημοσιοποίηση στοιχείων   ̶ Δημοσιοποίηση 
Οικονομικών Συναλλαγών 2022  ̶ Υπουργείο Εσωτερικών  ̶ Γραφείο Τύπου και Πληροφοριών, όπου 
παρουσιάζεται η κατανομή κονδυλίων ανά επιχείρηση αναφορικά με τη διεκπεραίωση αιτημάτων των 
Υπουργείων/Υφυπουργείων/Επιτρόπων/Προεδρίας. 

Για το 2023, επισυνάπτεται ο συνημμένος κατάλογος “Α” για τις εκστρατείες που έχει διενεργήσει το 
ΓΤΠ μέχρι τον Αύγουστο 2023. 

https://www.treasury.gov.cy/Treasury/treasurynew
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Ως εκ τούτου, τα ποσά που παρουσιάζονται στην Κατάσταση Πληρωμών ανά Άρθρο Δαπανών υπό 
την ομάδα/τίτλο “Ενημερωτικές Εκστρατείες” αφορά όλες τις δράσεις, όπως αναφέρονται αναλυτικά πιο 
πάνω. 

4. Παραμένω στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε διευκρινήσεις.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στον βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2023 του Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων κ. Γιάννη Παναγιώτου στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.003, ημερομηνίας 18 Ιουλίου 

2023, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου Θεοπέμπτου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και επιθυμώ να σας ενημερώσω τα ακόλουθα: 

2. Το Τμήμα Εργασίας του Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων αξιοποιεί την πιο 
πρόσφατη διεθνή έκδοση της Διεθνούς Τυποποιημένης Ταξινόμησης Επαγγελμάτων [International 
Standard Classification of Occupations (ISCO-08)], η οποία αναπτύχθηκε από την Διεθνή Οργάνωση 
Εργασίας (ILO) το 2008.  Σημειώνεται ότι η υιοθέτηση της Διεθνούς Τυποποιημένης Ταξινόμησης 
Επαγγελμάτων αποφασίστηκε από τη Στατιστική Υπηρεσία Κύπρου που είναι αρμόδια για την 
παραγωγή και δημοσιοποίηση των εθνικών στατιστικών στοιχείων. 

3. Η προσθήκη ή αφαίρεση οποιωνδήποτε επαγγελμάτων στον κατάλογο επαγγελμάτων δεν 
επιτρέπεται, εκτός αν προηγηθεί διαδικασία υποβολής σχετικού αιτήματος στην Ευρωπαϊκή 
Επιτροπή, το οποίο θα συζητηθεί σε αρμόδιες τεχνικές επιτροπές.  Σε περίπτωση έγκρισης του 
αιτήματος, τροποποιείται η ταξινόμηση για όλους τους χρήστες και συνεπώς δεν είναι εφικτή η τοπική 
προσθήκη εξειδικευμένων επαγγελμάτων. 

4. Επισημαίνεται ότι έχει τροχοδρομηθεί η υιοθέτηση της Ευρωπαϊκής Ταξινόμησης Επαγγελμάτων 
(European Standard Classification of Occupations - ESCO), η οποία κτίστηκε στο πρότυπο της 
Διεθνούς Τυποποιημένης Ταξινόμησης Επαγγελμάτων (ISCO-08) και επεκτείνεται στον 
προσδιορισμό και την κατηγοριοποίηση δεξιοτήτων, ικανοτήτων, προσόντων και επαγγελμάτων που 
έχουν σχέση με την αγορά εργασίας, με την εκπαίδευση και την κατάρτιση της Ένωσης.  Το Τμήμα 
Εργασίας αναμένεται να έχει ολοκληρώσει τη διαδικασία υιοθέτησης εντός του πρώτου τριμήνου του 
2024 προς συμμόρφωση με τις πρόνοιες του Κανονισμού (EE) 2016/586 του Ευρωπαϊκού 
Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 13ης Απριλίου για το ευρωπαϊκό δίκτυο υπηρεσιών 
απασχόλησης (EURES), την πρόσβαση των εργαζομένων σε υπηρεσίες κινητικότητας και την 
περαιτέρω ενοποίηση των αγορών εργασίας και για την τροποποίηση των κανονισμών (EE) αριθ. 
492/2011 και (EE) αριθ. 1296/2013.» 

Απάντηση ημερομηνίας 18 Σεπτεμβρίου 2023 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Ιωάννου 
στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.005, ημερομηνίας 21ης Ιουλίου 2023, της βουλευτού εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

«Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση, αναφορικά με τον περί Αποτέφρωσης Ανθρώπινης Σορού 
Νόμο και σας πληροφορώ ότι ο νόμος τέθηκε σε εφαρμογή στις 4 Σεπτεμβρίου 2023 με την Κ.Δ.Π. 300/2019.  
Μέχρι σήμερα, δεν έχει υποβληθεί αίτηση στο Υπουργείο Εσωτερικών για αδειοδότηση λειτουργίας κέντρου 
αποτέφρωσης και δεν συντρέχουν λόγοι για εξουσιοδότηση λειτουργών του υπουργείου για έλεγχο και 
εποπτεία κέντρων αποτέφρωσης.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Αυγούστου 2023 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Ιωάννου 
στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.008, ημερομηνίας 24 Ιουλίου 2023, της βουλευτού εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 Σημείωση:  Η απάντηση του υπουργού είναι εμπιστευτική. 

Απάντηση ημερομηνίας 13 Σεπτεμβρίου 2023 του Υπουργού Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων 
κ. Αλέξη Βαφεάδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.009, ημερομηνίας 25 Ιουλίου 2023, της 

βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Επιθυμώ να αναφερθώ στην πιο πάνω ερώτηση και να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα ως προς τα 
ερωτήματα που τέθηκαν: 

1. Μέχρι στιγμής, έχουν εγκατασταθεί 24 σταθερές συσκευές φωτοεπισήμανσης σε 7 διασταυρώσεις στη 
Λευκωσία και στη Λεμεσό. 

2. Η εγκατάσταση σταθερών συσκευών φωτοεπισήμανσης στη Λευκωσία σε πιλοτική φάση, προηγήθηκε 
των υπολοίπων επαρχιών. 

3. (α) Στη Λευκωσία, τέθηκε σε πιλοτική φάση, στις 01/01/2022, η λειτουργία 4 σταθερών καμερών 
στην πρώτη διασταύρωση και στην επόμενη φάση (πρώτη φάση) τέθηκαν σε λειτουργία 12 
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επιπλέον συσκευές σε άλλες 4 διασταυρώσεις. 

 (β) Στη Λεμεσό, τέθηκαν σε λειτουργία, στις 07/07/023, 4 σταθερές συσκευές στην πρώτη 
διασταύρωση και στις 24/07/2023 τέθηκαν σε λειτουργία ακόμη 4 σταθερές συσκευές σε άλλη 
διασταύρωση. 

 (γ) Στην επόμενη φάση και σύμφωνα με τη Σύμβαση θα εγκατασταθούν σταθερές συσκευές 
φωτοεπισήμανσης και στις επαρχίες Πάφου και Λάρνακας. 

 (δ) Επιπρόσθετα, λειτουργούν 20 κινητές συσκευές που καλύπτουν όλες τις περιοχές της Κύπρου, 
εκ των οποίων οι 4 λειτουργούν από την 1η Ιανουαρίου 2022. 

4. Όσον αφορά το ερώτημά σας σε τι ποσό ανέρχονται τα πρόστιμα από τις παραβάσεις σε σχέση με τις 
κάμερες τροχαίας, ανά επαρχία από τη λειτουργία τους μέχρι σήμερα, αρμόδια αρχή για να απαντήσει είναι 
η Αστυνομία. 

5. Παραμένω στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε περαιτέρω διευκρινίσεις απαιτηθούν.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Αυγούστου 2023 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Ιωάννου 
στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.010, ημερομηνίας 27 Ιουλίου 2023, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λάρνακας κ. Ανδρέα Πασιουρτίδη 

«Αναφέρομαι στο πιο πάνω θέμα και επιθυμώ να σας ενημερώσω ότι στις 14.12.2018, δημοσιεύτηκε 
στην Επίσημη Εφημερίδα της Δημοκρατίας, ως ΑΔΠ 660/2018, η Γνωστοποίηση αναθεώρησης των 
πολεοδομικών ζωνών της Κοινότητας Κόσιης, με την οποία καθορίστηκε η Βιομηχανική Ζώνη Β2-Αυξημένου 
Βαθμού Οχληρίας στην Κοινότητα Κόσιης, στο πλαίσιο σχετικού αιτήματος που υποβλήθηκε ενώπιον του 
Υπουργού Εσωτερικών, από τον Δήμο Αραδίππου.  Συγκεκριμένα, με σκοπό αφενός την αποσυμφόρηση 
και αφετέρου την αποφυγή χωροθέτησης ιδιαιτέρως οχληρών χρήσεων εντός των ήδη καθορισμένων 
Βιομηχανικών Ζωνών της περιοχής Αραδίππου, ο Δήμαρχος Αραδίππου ζήτησε, από τον Υπουργό 
Εσωτερικών, να εξεταστεί το ενδεχόμενο καθορισμού μιας Βιομηχανικής Ζώνης Αυξημένου Βαθμού 
Οχληρίας (Ζώνη Β2) στην Κοινότητα Κόσιης. 

2. Πριν την προώθηση της εισήγησης για καθορισμό της εν λόγω Βιομηχανικής Ζώνης ενώπιον του 
Υπουργού Εσωτερικών, το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως, διενέργησε διαβουλεύσεις και εξασφάλισε τις 
θετικές απόψεις του Γενικού Διευθυντή του Υπουργείου Ενέργειας, Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού, 
του Διευθυντή Τμήματος Κτηματολογίου και Χωρομετρίας, του Διευθυντή Τμήματος Αναπτύξεως Υδάτων 
καθώς και του Κηδεμόνα Διαχείρισης Τουρκοκυπριακών Περιουσίων. 

3. Δεδομένου ότι η Κοινότητα Κόσιης αποτελεί εγκαταλελειμμένη Κοινότητα, κατά το στάδιο της 
διαδικασίας Αναθεώρησης, δεν διενεργήθηκαν διαβουλεύσεις με την Κοινότητα. 

4. Παρόλα αυτά, όπως σε κάθε περίπτωση, η πολεοδομική νομοθεσία δίνει το δικαίωμα σε οποιοδήποτε 
πρόσωπο/σώμα/Αρχή, εφόσον θεωρεί ότι, για οποιοδήποτε λόγο μπορεί να παραβλάπτονται τα δικαιώματά 
του, να υποβάλει εντός 4 μηνών από την ημερομηνία της σχετικής Γνωστοποίησης στην Επίσημη Εφημερίδα 
της Δημοκρατίας, ενστάσεις εναντίον των δημοσιευμένων Πολεοδομικών Ζωνών.  Στο πλαίσιο αυτό, εναντίον 
των Αναθεωρημένων Πολεοδομικών Ζωνών Κόσιης, έχουν υποβληθεί συνολικά 3 ενστάσεις από: (i) το 
Κοινοτικό Συμβούλιο Λυμπιών, (ii) το Κοινοτικό Συμβούλιο Ψευδά και (iii) το Κοινοτικό Συμβούλιο Αγίας 
Άννας. Οι ενστάσεις των εν λόγω Κοινοτικών Συμβουλίων, που γειτνιάζουν με την Κοινότητα Κόσιης, 
αφορούν ουσιαστικά παραστάσεις εναντίον της καθορισμένης Βιομηχανικής Ζώνης, καθώς θεωρούν ότι η 
εν λόγω Ζώνη αναμένεται να επηρεάσει το ευρύτερο περιβάλλον της περιοχής και θα επιβαρύνει τις ανέσεις 
των κατοίκων των Κοινοτήτων τους. Σημειώνεται ότι, ακόμα δεν έχει ολοκληρωθεί η εξέταση των 
υποβληθέντων ενστάσεων, από την αρμόδια Επιτροπή Μελέτης Ενστάσεων, της οποίας προεδρεύει ο 
Έπαρχος Λάρνακας. 

5. Το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως μελέτησε επισταμένα τα πολεοδομικά και χωροταξικά δεδομένα 
της Κοινότητα Κόσιης, καταλήγοντας ότι η περιοχή κρίνεται κατάλληλη για σκοπούς χωροθέτησης 
Βιομηχανικής Ζώνης Αυξημένου Βαθμού Οχληρίας, για τους ακόλουθους λόγους: 

(i) Η περιοχή της Κόσιης δεν έχει μόνιμους κατοίκους, οι οποίοι να μπορεί να επιβαρυνθούν ή 
επηρεαστούν από τυχόν οχλήσεις που θα προκύψουν. 

(ii) Βρίσκεται σε κεντροβαρικό σημείο, σε σχέση με την υπόλοιπη επικράτεια, είναι εύκολα προσβάσιμη 
προς τον αυτοκινητόδρομο και με καλές συνδέσεις με τις Επαρχίες Λάρνακας, Λευκωσίας, Λεμεσού 
και Αμμοχώστου καθώς και με το αεροδρόμιο και το λιμάνι της Λάρνακας. 

(iii) Η συγκεκριμένη περιοχή φιλοξενεί ήδη χρήσεις συναφείς με τη βιομηχανία, όπως το ΧΥΤΥ (Χώρος 
Υγειονομικής Ταφής Υπολειμμάτων) Κόσιης, αλλά και το Αιολικό Πάρκο Αγίας Άννας. 
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(iv) Η περιοχή απέχει περίπου 4,5 χλμ από την πλησιέστερη Οικιστική Ζώνη (Λύμπια) και τουλάχιστον 1 
χλμ., σε κάθε περίπτωση, από περιοχές που είναι ενταγμένες στο Δίκτυο Natura 2000 (Περιοχή 
“Λυμπιών-Αγίας Άννας” και περιοχή “Κόσιης-Παλλουρόκαμπου”)  

(ν)  Ειδικά για την περιοχή στην οποία προτάθηκε να καθοριστεί (και τελικά καθορίστηκε) η Βιομηχανική 
Ζώνη αυτή, προσφέρει φυσική απομόνωση, αφού τα όρια της σταματούν στις παρυφές των λοφίσκων 
που βρίσκονται περιμετρικά της.  Επιπλέον, μεγάλο τμήμα της αποτελείται από χαλίτικη και Τ/Κ γη. 

6. Πριν τη δημοσίευση των Αναθεωρημένων Πολεοδομικών Ζωνών Κόσιης, το Τμήμα Πολεοδομίας και 
Οικήσεως διενήργησε, εκ μέρους του Υπουργού Εσωτερικών (ως Αρμόδια Αρχή), σχετική διαβούλευση με 
το Τμήμα Περιβάλλοντος, ώστε να εξεταστεί η αναγκαιότητα εκπόνησης Στρατηγικής Μελέτης 
Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων (ΣΜΠΕ), σε σχέση με τις προτεινόμενες Πολεοδομικές Ζώνες Κόσιης, 
συμπεριλαμβανομένου του καθορισμού της Βιομηχανικής Ζώνης Β2. 

7. Ο Διευθυντής του Τμήματος Περιβάλλοντος, με την επιστολή του ημερομηνίας 06.08.2018, επισήμανε 
ότι “…η Περιβαλλοντική Αρχή, αφού έλαβε υπόψη τις απόψεις των Μελών της Επιτροπής (σ.σ. Επιτροπή 
Αξιολόγησης Επιπτώσεων στο Περιβάλλον από Σχέδια και/ή προγράμματα) αποφάσισε τελικά ότι δεν 
απαιτείται η υποβολή ΣΜΠΕ”, λόγω του ότι “...οι επιπτώσεις του Σχεδίου θα είναι ήσσονος σημασίας στην 
ευρύτερη περιοχή, η οποία δεν είναι ανεπτυγμένη”. 

8. Παρόλα αυτά, κρίνεται σκόπιμο να τονισθεί ότι, στο πλαίσιο της υπό αναφορά Απόφασης της 
Περιβαλλοντικής Αρχής, τέθηκαν οι ακόλουθοι δύο όροι, οι οποίοι υιοθετήθηκαν από την Πολεοδομική Αρχή, 
σχετικά με την αναγκαιότητα: 

(i) υποβολής ΣΜΠΕ, πριν την έγκριση τυχόν Ρυθμιστικού Σχεδίου σε σχέση με τη δημιουργία 
Βιομηχανικής Περιοχής, εντός της υπό αναφορά Ζώνης, και 

(ii) υποβολής Μελετών Εκτίμησης Επιπτώσεων στο Περιβάλλον (ΜΕΕΠ) ή πληροφοριών, πριν τη 
χορήγηση οποιασδήποτε πολεοδομικής άδειας, εντός της υπό αναφορά Ζώνης, σε σχέση με 
αναπτύξεις οι οποίες εμπίπτουν στο πρώτο ή δεύτερο Παράρτημα του περί της Εκτίμησης των 
Επιπτώσεων στο Περιβάλλον από Ορισμένα Έργα Νόμου. 

9. Παραμένω στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε διευκρινήσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 20 Σεπτεμβρίου 2023 του Υπουργού Ενέργειας, Εμπορίου και Βιομηχανίας 
κ. Γιώργου Παπαναστασίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.012, ημερομηνίας 27 Ιουλίου 2023, 

της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

«Επιθυμώ να αναφερθώ στην πιο πάνω ερώτηση και να σας ενημερώσω για τα ακόλουθα: 

2. Σε σχέση με τον αριθμό των δασικών πυρκαγιών των τελευταίων ετών, η ΑΗΚ διευκρίνισε με την 
επιστολή της με αρ. φακ. ΔΔ/409 και ημερομηνία 28 Αυγούστου 2023, ότι ουδέποτε αποδείχθηκε ότι 
οποιαδήποτε πυρκαγιά είχε ως αίτιο τα γυμνά καλώδια της ΑΗΚ και ουδέποτε η ΑΗΚ έχει καταδικαστεί 
από Δικαστήριο της Κυπριακής Δημοκρατίας για πρόκληση πυρκαγιάς. 

3. Σε ό,τι αφορά το δεύτερο ερώτημα, δηλ. ως προς τα μέτρα που έχουν ληφθεί από την ΑΗΚ για 
αποτροπή έκρηξης πυρκαγιών από ηλεκτροφόρα καλώδια, αλλά και γενικότερα για ελαχιστοποίηση 
των κινδύνων πρόκλησης πυρκαγιάς από εξωγενείς παράγοντες που επηρεάζουν τις εγκαταστάσεις 
της, τα μέτρα αυτά καταγράφονται λεπτομερώς στην προαναφερθείσα επιστολή της ΑΗΚ ημερομηνίας 
28 Αυγούστου 2023, αντίγραφο της οποίας επισυνάπτεται.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στη βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 8 Σεπτεμβρίου 2023 της Υπουργού Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας κ. 
Αθηνάς Μιχαηλίδου στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.023, ημερομηνίας 1ης Αυγούστου 2023, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου Ορφανίδη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτησή σας και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Η μελέτη για το έργο “Νέα Τεχνική Σχολή Αγίου Λαζάρου στην Αραδίππου, Λάρνακα - Ανέγερση” (Τ. 
Υ. 34/2023) έχει ολοκληρωθεί. 

3. Το εκτιμώμενο κόστος του έργου ανέρχεται στα €33.360.000.  Έχει συμπεριληφθεί σχετικό κονδύλι, 
για το συγκεκριμένο έργο, στον προϋπολογισμό. 

4. Έχει γίνει η προκήρυξη του έργου.  Πιο κάτω παρατίθεται ο σύνδεσμος της δημοσίευσης, στον οποίο 
μπορείτε να βρείτε όλα τα στοιχεία που αφορούν το συγκεκριμένο έργο: 

 https://www.eprocurement.qov.cy/epps/cfUprepareViewCfTWS.do?resourceld=6179659. 

5. Παραμένουμε στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε διευκρινίσεις τυχόν χρειαστείτε.» 

https://www.eprocurement.qov.cy/epps/cfUprepareViewCfTWS.do?resourceld=6179659
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Απάντηση ημερομηνίας 28 Αυγούστου 2023 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Ιωάννου 
στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.025, ημερομηνίας 2 Αυγούστου 2023, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου Γεωργίου 

«Αναφέρομαι στο πιο πάνω θέμα και σας ενημερώνω για τα πιο κάτω σε σχέση με αναφορές της 
Ευρωπαϊκής Επιτροπής για το Κράτος Δικαίου που αφορά στην εφαρμογή του Περί Σωματείων και 
Ιδρυμάτων και για άλλα συναφή θέματα Νόμου (Ν.  104(Ι)/2017): 

Ερώτηση 1:  Πόσα σωματεία μέχρι σήμερα έχουν εγγραφεί με βάση την κείμενη νομοθεσία; 

Απάντηση 1:  Τόσο σε αυτή την ερώτηση όσο και στις υπόλοιπες, όπου γίνεται αναφορά σε σωματείο, 
θα εννοούμε σωματείο ή ίδρυμα ή Ομοσπονδία, που είναι οι τρεις κατηγορίες νομικών οντοτήτων που 
ρυθμίζονται με τον Ν.104(Ι)/2017 και θα χρησιμοποιείται o όρος ΜΚΟ (Μη Κερδοσκοπικός Οργανισμός). 

Το 2017 τέθηκε σε εφαρμογή ο περί Σωματείων και Ιδρυμάτων και για άλλα συναφή θέματα Νόμος 
Ν.104(Ι)2017 σε αντικατάσταση του περί Σωματείων και Ιδρυμάτων Νόμου του 1972.  Ο νέος Νόμος 
προνοούσε ότι ΜΚΟ που ήταν εγγεγραμμένοι στη βάση του προηγούμενου νόμου θα διατηρούσαν την 
εγγραφή τους, νοουμένου ότι θα υπέβαλλαν επικαιροποιημένο καταστατικό εναρμονισμένο με τις πρόνοιες 
του νέου Νόμου. 

Μέχρι την έναρξη του νέου Νόμου ήταν εγγεγραμμένοι στα μητρώο 5 335 ΜΚΟ   (4 929 σωματεία και 
406 ιδρύματα) εκ των οποίων διαγράφηκαν μέχρι και τον Δεκέμβριο του 2020, 2 220 και στη συνέχεια ακόμα 
221 (μετά την εξέταση των υποβληθέντων καταστατικών) αυξάνοντας τον αριθμό σε 2 441 ΜΚΟ (2 274 
σωματεία και 167 ιδρύματα). Επομένως πέρασαν τη διαδικασία 3 094 ΜΚΟ.  Από αυτούς που διαγράφηκαν 
διαφάνηκε στη συνέχεια ότι ενεργοί που εκ παραδρομής δεν προσήλθαν για επικαιροποίηση ήταν γύρω 
στoυς 60-70 (από τους αρχικούς 2 220), για τους οποίους, όσοι ενδιαφέρθηκαν διατηρήθηκε κατά 
προτεραιότητα διαδικασία εγγραφής εξ υπαρχής νέων ΜΚΟ από τα ίδια φυσικά πρόσωπα και παρόμοιους 
σκοπούς.  Επίσης, μετά το πέρας της εκκαθάρισης η εναπομείνασα περιουσία θα μπορεί να μεταφερθεί στο 
νέο ΜΚΟ, όπως άλλωστε το επιτρέπει η Νομοθεσία. 

Σήμερα είναι εγγεγραμμένα συνολικά στα μητρώα όλων των Επαρχιών 4 198 ΜΚΟ, οι 3 094 
που είχαν εγγραφεί με την καταργηθείσα νομοθεσία και προχώρησαν και 1 104 που ενεγράφησαν με 
την νέα Νομοθεσία. 

Από αυτούς, οι 4 198 δεν παραμένουν σήμερα όλοι ενεργοί όπως επεξηγείται στην ερώτηση 2. 

Ερώτηση 2:  Πόσα σωματεία μέχρι σήμερα έχουν διαγραφεί λόγω μη συμμόρφωσής τους; 

Απάντηση 2:  Όπως αναφέρθηκε στην ερώτηση 1, 2 441 ΜΚΟ διαγράφηκαν στη βάση του άρθρου 
56 λόγω μη συμμόρφωσής τους κατά την μετάβαση από την παλιά στη νέα Νομοθεσία.  Επιπλέον όμως από 
το έτος 2020 μέχρι σήμερα από τους 4 198 έχουν διαγραφεί ή βρίσκονται υπό διάλυση ή διαλύθηκαν ή 
απορρίφθηκε η αίτησή τους (για τους νέους) επιπλέον 500 ΜΚΟ.  Επομένως οι ενεργοί ΜΚΟ που βρίσκονται 
σήμερα στο μητρώο είναι 3 698. 

Ερώτηση 3:  Πόσος χρόνος απαιτείται σήμερα για την νομότυπη εγγραφή ενός σωματείου σε κάθε 
επαρχία (επαρχιακή διοίκηση) ξεχωριστά, όπου τα έγγραφα κατατίθενται προς εξέταση; 

Απάντηση 3:  Δεν υπάρχουν ακόμα ακριβή στοιχεία, όμως σημειώνουμε ότι στις τρεις μικρότερες 
Επαρχίες, δηλαδή Λάρνακα, Πάφο και Αμμόχωστο η εγγραφή ολοκληρώνεται σε διάστημα μικρότερο του 
ενός μηνός, από τη στιγμή που ο ΜΚΟ προσκομίσει ορθά όλα του τα έγγραφά (όχι από την στιγμή που 
υποβάλει για πρώτη φορά τα έγγραφα του).  Η Λεμεσός σήμερα δεν έχει εκκρεμότητες για επικαιροποίηση ή 
εγγραφή που να έχουν χρόνο υποβολής άνω των τριών μηνών και όσες εκκρεμότητες υπάρχουν οφείλονται 
στους αιτητές (παραλείπουν να επανέλθουν με τις απαιτούμενες διορθώσεις στο καταστατικό).  Στη Λευκωσία 
παρατηρούνται σημαντικές καθυστερήσεις που οδηγούν σε χρόνους που αγγίζουν τους 12 μήνες.  Η 
Λευκωσία έχει περίπου το μισό μητρώο και τους μεγαλύτερους σε δραστηριότητες ΜΚΟ.  Η Λευκωσία μέσα 
από διάφορες μεθόδους όπως εξασφάλιση υπηρεσιών από τρίτους και μετακίνηση έμπειρου προσωπικού 
στον τομέα, ξεκίνησε εδώ και τρείς μήνες να επιταχύνει τις διαδικασίες της και αναμένουμε ότι στο επόμενο 
εξάμηνο θα εξαλειφθεί η λίστα αναμονής. 

Ερώτηση 4:  Ποιο είναι το ενημερωτικό υλικό που δίδεται ως καθοδήγηση στους πολίτες για την 
εύκολη και εύστοχη συλλογή των στοιχείων που απαιτούνται για την εγγραφή σωματείου; 

Απάντηση 4:  Το ενημερωτικό υλικό είναι ιδιαίτερα επεξηγηματικό και βρίσκεται στην ιστοσελίδα του 
Υπουργείου Εσωτερικών. Η ιστοσελίδα έχει τις ακόλουθες πληροφορίες: 

• Γενικές Πληροφορίες. 

• Διαδικασία βήμα προς βήμα. 

• Απαραίτητα έντυπα για να συμπληρωθούν (ανάλογα με τύπο ΜΚΟ/ σωματείο/ίδρυμα/ομοσπονδία τα 
έντυπα δίνονται σε φόρμες που συμπληρώνονται ηλεκτρονικά ή χειρόγραφα).   
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• Απάντηση σε συχνές ερωτήσεις. 

• Πρότυπο καταστατικό που μπορεί να χρησιμοποιηθεί αυτούσιο. 

• Η Νομοθεσία στα Ελληνικά και Αγγλικά. 

• Εγχειρίδιο κάλων πρακτικών στα Ελληνικά, Αγγλικά και Τούρκικα. 

Ερώτηση 5: Ποια είναι τα “διαφορετικά πρότυπα” για τα οποία γίνεται αναφορά στην έκθεση της 
Ευρωπαϊκής Επιτροπής που ισχύουν για κάθε επαρχία;  Για ποιους λόγους υφίστανται αυτά και ποια 
σκοπιμότητα εξυπηρετούν; 

Απάντηση 5: Αρχικά να αναφέρουμε ότι στην έκθεση του Κράτους Δικαίου η αναφορά για τον τομέα 
των ΜΚΟ δεν βρίσκεται στη διαβάθμιση σύστασης αλλά γίνεται απλή αναφορά, γεγονός που καταδεικνύει ότι 
η αξιολόγηση δεν ήταν αρνητική.  Η εντύπωση που έχει διαμορφωθεί στους συντάκτες της έκθεσης δόθηκε 
από ΜΚΟ που ρωτήθηκαν.  Το Υπουργείο Εσωτερικών αποδέχεται την ύπαρξη διαφορετικού χειρισμού και 
όχι διαφορετικών προτύπων, εφόσον όπως επεξηγήθηκε στην ερώτηση 4 τα πρότυπα είναι πανομοιότυπα 
και αναρτημένα στην ιστοσελίδα του Υπουργείου Εσωτερικών.  Παρόλο που η αρμόδια Διεύθυνση του 
Υπουργείου Εσωτερικών ετοιμάζει συνεχώς κατευθυντήριες επιστολές/οδηγίες προς τους Εφόρους για 
χειρισμό με παρόμοιο τρόπο ομοειδών καταστάσεων εντούτοις υπάρχει κάποια διαφοροποίηση η οποία 
έχουμε διαπιστώσει ότι οφείλεται στους ακόλουθους λόγους: 

• Η εξέταση μίας υπόθεση περιλαμβάνει την αντιστοίχιση των προνοιών του καταστατικού με τις 
πρόνοιες της Νομοθεσίας. Συνήθως οι ΜΚΟ, ειδικά αυτοί με χαμηλό προϋπολογισμό, ετοιμάζουν τα 
καταστατικά από μόνοι τους, χωρίς την υποστήριξη δικηγόρου.  Συνήθως δεν ακολουθούν το πρότυπο 
καταστατικό, αλλά ετοιμάζουν δικό τους εναρμονισμένο στις ιδιαίτερες ανάγκες τους.  Επομένως και 
παρόλο που οι σκοποί κάποιων ΜΚΟ προσομοιάζουν, οι πρόνοιες του καταστατικού που αφορούν 
άλλα θέματα όπως την εσωτερική τους οργάνωση, τους οικονομικούς πόρους κ.τ.λ. είναι διαφορετικά.  
Διαφορετική αντιμετώπιση μπορεί να παρατηρηθεί ακόμα και από τον χειρισμό παρόμοιων στα 
εξωτερικά χαρακτηριστικά ΜΚΟ από τον ίδιο Έπαρχο για τον ίδιο λόγο. 

• Λόγω της καθυστέρησης που παρατηρήθηκε στην Λεμεσό και Λευκωσία (απάντηση στο ερώτημα 3) 
και τις συνεχιζόμενες εξελίξεις με αποφάσεις δικαστηρίου, υπάρχουν περιπτώσεις που είναι παρόμοιες 
αλλά ο χειρισμός διαφέρει, λόγω του ότι αυτός έγινε μεταγενέστερα και ο Νόμος εμπλουτίστηκε με 
νομολογία.  Συνήθως το Υπουργείο δεν ανακαλεί παλαιότερες αποφάσεις του, λόγω των περιορισμών 
που τίθενται στις πρόνοιες του περί των Αρχών του περί Διοικητικού Δικαίου Νόμου, παρόλο που 
συνήθως οι αποφάσεις του Δικαστηρίου οδηγούν σε αυστηροποίηση κάποιων ρυθμίσεων. 

• Ο κάθε Έφορος στη βάση του Νόμου αποτελεί αρμόδια Αρχή.  Οι διοικητικές αποφάσεις διατηρούν η 
καθεμιά τα χαρακτηριστικά της και κρίνονται σε δευτεροβάθμιο επίπεδο από ιεραρχικές προσφυγές 
που υποβάλλονται στον Γενικό Έφορο (ήτοι Γενικό Διευθυντή Υπουργείου Εσωτερικών) και στο 
Δικαστήριο.  Από τις ιεραρχικές προσφυγές που υποβλήθηκαν στον Γενικό Έφορο, δεν παρατηρείται 
σημαντική διαφοροποίηση στον χειρισμό και συνήθως ο Έφορος δικαιώνεται ενώ από τις δικαστικές 
αποφάσεις, και πάλι στη συντριπτική πλειοψηφία των υποθέσεων συνήθως ο Έφορος δικαιώνεται. 

 Παρόλα τα πιο πάνω, η αρμόδια Διεύθυνση της Διοίκησης του Υπουργείου (Διεύθυνση ΜΚΟ, εράνων 
και ΜΜΕ) έχει μέχρι σήμερα κάνει τα ακόλουθα προς ομοιογενοποίηση των χειρισμών ομοειδών 
περιπτώσεων: 

• Έχει ετοιμάσει γενικό πρότυπο καταστατικό.  Έχει επίσης ετοιμάσει επιμέρους πρότυπα καταστατικά 
για παρόμοιες περιπτώσεις και τα έχει συμφωνήσει με φορέα-ομπρέλα όπως π.χ. με την Ομοσπονδία 
Κυνηγών, με το Υφυπουργείο Πρόνοιας για τα ΣΚΕ και για τα Κέντρα Νεότητας. 

• Εκδίδει πρότυπες επιστολές για χειρισμό παρόμοιων υποθέσεων.  

• Έχει εκδώσει εγχειρίδιο για να χρησιμοποιείται από τις Επαρχίες για έλεγχο συμμόρφωσης των 
καταστατικών.  

• Έχει αγοράσει μέσω προσφορών ηλεκτρονική πλατφόρμα και έχει μεριμνήσει για την ψηφιοποίηση 
όλων των φακέλων.  Τα πρότυπα έντυπα έχουν φορτωθεί στην πλατφόρμα και τα βήματα και τα 
ζητούμενα είναι ρυθμισμένα εκ των προτέρων από τον αλγόριθμο. 

• Εκπαιδεύει το προσωπικό των Εφόρων (εκπαίδευση σε νομικά θέματα καθώς και σε αντίληψη των 
οικονομικών στοιχείων με εξωτερικό συνεργάτη).  

• Αποστέλλει στατιστικά στοιχεία σε τακτά χρονικά διαστήματα με σύγκριση των επαρχιών.  

• Κοινοποιεί τις αποφάσεις του Δικαστηρίου καθώς και τις νομικές γνωματεύσεις με οδηγίες και 
καθοδήγηση.» 
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Απάντηση ημερομηνίας 4 Σεπτεμβρίου 2023 του Υπουργού Οικονομικών κ. Μάκη Κεραυνού στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.031, ημερομηνίας 3 Αυγούστου 2023, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου Κέττηρου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση αναφορικά με το πώς κατανέμεται το κύμα τουρισμού σε όλη 
την επικράτεια του νησιού και ποιο το ποσοστό στο ΑΕΠ που προσφέρει η κάθε επαρχία. 

2. Στον πιο κάτω πίνακα παρουσιάζονται τα στοιχεία για την ποσοστιαία κατανομή τουριστών ανά 
τοποθεσία διαμονής σε ετήσια βάση.  Τα τελευταία διαθέσιμα στοιχεία αφορούν το έτος 2022. 
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ΠΟΣΟΣΤΙΑΙΑ ΚΑΤΑΝΟΜΗ ΠΕΡΙΗΓΗΤΩΝ ΚΑΤA ΧΩΡΑ ΣΥΝΗΘΟΥΣ ΔΙΑΜΟΝΗΣ (ΚΥΡΙΕΣ ΧΩΡΕΣ) 

ΚΑΙ ΤΟΠΟΘΕΣΙΑ ΔΙΑΜΟΝΗΣ ΣΤΗΝ ΚΥΠΡΟ, 2022

ΧΩΡΑ ΣΥΝΗΘΟΥΣ ΔΙΑΜΟΝΗΣ ΣΥΝΟΛΟ ΠΑΡΑΛΙΜΝΙ ΑΓΙΑ ΝΑΠΑ ΛΑΡΝΑΚΑ ΛΕΜΕΣΟΣ ΠΑΦΟΣ/ΠΟΛΙΣ ΛΕΥΚΩΣΙΑ
ΆΛΛΗ 

ΤΟΠΟΘΕΣΙΑ

ΣYNOΛO 3,201,080 11.2 16.2 12.1 12.0 35.7 5.6 7.1

ΑΥΣΤΡΙΑ 70,112 8.4 40.6 12.1 7.0 24.8 1.8 5.5

ΒΕΛΓΙΟ 27,278 3.3 4.2 5.4 14.1 46.0 8.4 18.6

ΓΑΛΛΙΑ 61,301 7.1 10.7 9.9 11.6 33.8 6.1 20.7

ΓΕΡΜΑΝΙΑ 198,424 9.7 24.6 13.7 11.9 28.9 2.7 8.5

ΔΑΝΙΑ 67,621 19.2 50.3 5.8 6.1 12.3 2.3 4.0

ΕΛΒΕΤΙΑ (ΠΕΡΙΛ. ΛΙΧΤΕΝΣΤΑΪΝ) 60,817 14.7 51.8 6.0 9.8 8.3 3.6 5.7

ΕΛΛΑΔΑ 169,831 2.1 1.5 13.2 24.7 14.6 36.8 7.1

ΗΝΩΜΕΝΟ ΒΑΣΙΛΕΙΟ 1,212,603 16.8 11.1 8.5 10.0 45.1 3.8 4.6

ΙΣΡΑΗΛ 277,397 1.2 5.5 15.2 14.2 56.5 2.0 5.3

ΙΤΑΛΙΑ 41,771 5.7 9.0 9.3 9.8 39.2 7.5 19.5

ΛΙΒΑΝΟΣ 37,704 7.9 6.5 47.2 16.9 2.6 10.7 8.3

ΝΟΡΒΗΓΙΑ 48,804 23.5 48.4 10.5 3.9 10.5 0.3 3.0

ΟΛΛΑΝΔΙΑ 41,485 3.4 11.2 7.5 11.9 48.2 5.3 12.5

ΟΥΓΓΑΡΙΑ 50,712 6.7 25.8 20.1 5.8 31.5 1.5 8.5

ΠΟΛΩΝΙΑ 186,796 7.8 18.7 13.9 3.6 47.6 0.5 7.8

ΡΟΥΜΑΝΙΑ 49,875 4.6 21.3 35.7 9.2 14.8 5.6 8.8

ΣΟΥΗΔΙΑ 118,858 27.5 51.5 6.5 4.5 6.1 1.9 2.0

ΤΣΕΧΙΑ 28,928 13.8 22.3 16.2 10.7 24.1 3.2 9.7

ΦΙΝΛΑΝΔΙΑ 30,518 23.4 46.1 12.1 6.2 5.3 1.1 5.8

ΑΛΛΕΣ ΧΩΡΕΣ 420,245 4.1 11.0 16.2 20.8 28.0 7.1 12.7

Σημ.: 1. Περιλαμβάνει άτομα που είχαν διαμείνει σε θέρετρα στο βουνό ή και άτομα που είχαν διαμείνει σε δύο ή περισσότερες τοποθεσίες διαμονής.

(Τελευταία Ενημέρωση 19/07/2023)

COPYRIGHT © :2023, ΚΥΠΡΙΑΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ, ΣΤΑΤΙΣΤΙΚΗ ΥΠΗΡΕΣΙΑ
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3. Για την κατανομή του ΑΕΠ κατά επαρχία σας αναφέρω ότι δεν υπάρχουν στοιχεία.» 

Απάντηση ημερομηνίας 15 Σεπτεμβρίου 2023 του Υπουργού Οικονομικών κ. Μάκη Κεραυνού στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.037, ημερομηνίας 18 Σεπτεμβρίου 2023, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου Κέττηρου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Το Τμήμα Φορολογίας από τα τέλη του 2021 υλοποιεί το έργο εκκαθάρισης της καθυστερημένης 
εργασίας που σχετίζεται με την εκκαθάριση φορολογιών ατόμων και εταιρειών.  Κατά την τελευταία 
διετία έχουν εκκαθαριστεί σχεδόν πλήρως τέσσερα (4) φορολογικά έτη για τα Άτομα 2015-2018 και 
έχει κατά τον Αύγουστο 2023 ξεκινήσει η εκκαθάριση του φορολογικού έτους 2019.  Επιπλέον, έχει 
εκκαθαριστεί το μεγαλύτερο ποσοστό για τις εταιρείες μέχρι και το 2020. 

3. Συγκεκριμένα, σε λιγότερο από δυο έτη, έχουν εκκαθαριστεί 1,6 εκ. φορολογίες ατόμων και εταιρειών, 
έχουν επιβληθεί πέραν των €300 εκ. φορολογιών και έχουν επιστραφεί περίπου των €60 εκ., με βάση 
προγράμματα με κριτήρια διαχείρισης κινδύνου και με κατ’ αποκοπή υπερωριακή αμοιβή. 

4. Τέλος, εκκρεμεί μόνο το τελευταίο υποβληθέν φορολογικό έτος για τις εταιρείες και τα τελευταία τρία 
(3) υποβληθέντα φορολογικά έτη 2019-2021 για τα άτομα τα οποία εντός των επόμενων μηνών θα 
εκκαθαριστούν και αυτά. 

5. Στόχος του Τμήματος είναι να εκκαθαρίζονται όλες οι φορολογίες εντός 6 μηνών από την καταληκτική 
ημερομηνία υποβολής της δήλωσης, με εξαίρεση αυτές που θα επιλέγονται για περαιτέρω ελέγχους. 

6. Παραμένω στη διάθεσή σας για την οποιαδήποτε διευκρίνιση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 15 Σεπτεμβρίου 2023 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Ιωάννου 
στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.052, ημερομηνίας 18 Αυγούστου 2023, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Αλέκου Τρυφωνίδη 

«Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Σύμφωνα με την κυβερνητική πολιτική η οποία καθορίστηκε από το Υπουργικό Συμβούλιο, 
αρμοδιότητα για την δημιουργία και συντήρηση Βιοτεχνικών Περιοχών έχουν οι Αρχές Τοπικής 
Αυτοδιοίκησης (Δήμοι και Κοινοτικά Συμβούλια).  Επιπρόσθετα, η αρμοδιότητα των Τοπικών Αρχών 
για την δημιουργία των Βιοτεχνικών Περιοχών καθορίζεται στα άρθρα 83(1)(γ) και 85(1)(δ1) των περί 
Κοινοτήτων και περί Δήμων Νόμων αντίστοιχα.  Το Υπουργείο Εσωτερικών ασχολείται σχετικά με την 
προώθηση της διαδικασίας έγκρισης χρηματοδότησης δημιουργίας Βιοτεχνικής Περιοχής, εφόσον 
πρώτα υποβληθεί Μελέτη Βιωσιμότητας από την Αρχή Τοπικής Αυτοδιοίκησης όπως απαιτεί η 
ισχύουσα Κυβερνητική Πολιτική. 

3. Σε πρακτικό επίπεδο η προώθηση της διαδικασίας εξέτασης από το Υπουργείο Εσωτερικών, σε 
συνέχεια της υποβολής ώριμου αιτήματος με Μελέτη Βιωσιμότητας, γίνεται με 
παραπομπή/διαβούλευση με το Υπουργείο Οικονομικών, το Υπουργείο Ενέργειας, Εμπορίου και 
Βιομηχανίας, την Γενική Διεύθυνση Ανάπτυξης, Υπουργείο Οικονομικών και το Τμήμα Πολεοδομίας 
και Οικήσεως.  Κατόπιν θετικών απόψεων, υποβάλλεται προσχέδιο Πρότασης προς το Υπουργείο 
Οικονομικών και σε ενδεχόμενο θετικών απόψεων, ετοιμάζεται πρόταση προς το Υπουργικό 
Συμβούλιο για να εγκρίνει την επιχορήγηση των έργων υποδομής για την δημιουργία της Βιοτεχνικής 
Περιοχής. 

4. Στην προκειμένη περίπτωση, μέχρι στιγμής, δεν έχει υποβληθεί στο Υπουργείο Εσωτερικών Μελέτη 
Βιωσιμότητας από τις Τοπικές Αρχές.  Κατόπιν διαβούλευσης με τον Έπαρχο Λευκωσίας, 
διαπιστώθηκε ότι μέχρι την ωρίμανση του έργου, απαιτούνται διάφορες ενέργειες από τις Τοπικές 
Αρχές όπως ετοιμασία και υποβολή Σημειώματος Έργου (PCN), εξασφάλιση Πολεοδομικής Άδειας και 
Άδειας Οικοδομής, ενώ θα πρέπει να καθοριστεί η θέσπιση πλαισίου λειτουργίας του Ενιαίου Φορέα 
Διαχείρισης της Βιοτεχνικής Περιοχής. 

5. Με βάση τα πιο πάνω, το αίτημα για δημιουργία Περιφερειακής Βιοτεχνικής Περιοχής στην περιοχή 
Σολέας - Μαραθάσας (συγκεκριμένα στην Κοινότητα Ληνού) θα μπορεί να εξεταστεί αφού υποβληθεί 
σχετική Μελέτη Βιωσιμότητας, και εάν το έργο κριθεί βιώσιμο, τότε δύναται να γίνει εισήγηση ώστε 
αυτό να συμπεριληφθεί στον Κρατικό προϋπολογισμό. 

6. Παραμένω στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε διευκρινίσεις.» 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Κεφάλαιο Τέταρτο: Θέματα εγγραφέντα για συζήτηση.  Δεν θα προχωρήσουμε στο Κεφάλαιο Τέταρτο.  

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΧΑΤΖΗΓΙΑΝΝΗΣ: 
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 Κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Μάλιστα, κύριε Χατζηγιάννη, πριν να κηρύξω τη λήξη. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΧΑΤΖΗΓΙΑΝΝΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε,  

 Αισθάνομαι την ανάγκη να ενημερώσω την ολομέλεια και εσάς.  Ως επιτροπή Ενέργειας της Βουλής 
συζητάμε ένα πάρα πολύ περίπλοκο θέμα, των πνευματικών δικαιωμάτων.  Πήρε χρόνια.  Δυστυχώς, υπήρχε 
ένα σύστημα το οποίο δεν λειτούργησε.  Συνεδριάζαμε ολοήμερα σε απανωτές συνεδριάσεις.  Αυτό το οποίο 
συμβαίνει -και εκφράζω τη λύπη μου- είναι ότι γίνονται τέτοιου είδους παρεμβάσεις, οι οποίες φθάνουν το 
όριο, δεν θα έλεγα της απειλής, είτε εκβιασμού είτε οτιδήποτε άλλο.  Η επιτροπή στο σύνολό της 
προβληματίζεται να δώσει λύσεις σε αυτό το πρόβλημα.  Καταθέσαμε πρόσθετα με κανονισμούς που 
συζητούμε και πρόταση νόμου, προκειμένου να συμπληρώνονται κενά τα οποία κατά τη διάρκεια της 
συζήτησης έχουν προκύψει.  Δεν είμαστε -και εγώ που έχω καταθέσει εκ μέρους και της επιτροπής τη 
συγκεκριμένη πρόταση νόμου- δογματικοί υπέρ κανενός περιεχομένου συγκεκριμένου και ούτε αυτή η Βουλή 
θεωρώ ότι μπορεί να ψηφίσει οποιοδήποτε νόμο που είτε είναι αντισυνταγματικός είτε άλλως πως.  Η 
ισορροπία διασφαλίζεται μέσα από τον προβληματισμό και τον διάλογο.  Ως εκ τούτου, παρεμβάσεις τέτοιου 
είδους, που φθάνουν τα όρια του εκβιασμού…  Θεωρώ εγώ ότι χρειαζόμαστε στήριξη και χρειάζομαι στήριξη 
να ασκήσω τα συνταγματικά μου δικαιώματα ως βουλευτής εντελώς αμερόληπτα και, με βάση τον Κώδικα 
Δεοντολογίας τον οποίο έχουμε θεσπίσει ως Βουλή, να μπορέσουμε πραγματικά, να μπορέσω και εγώ 
προσωπικά να συνεχίσω την εξέταση αυτής της νομοθεσίας.   

 Αυτό το οποίο συμβαίνει σήμερα είναι άκρως απαράδεκτο, να δεχόμαστε τέτοιου είδους εκβιασμούς 
που ξεπερνούν τα όρια της κριτικής, ξεπερνούν τα όρια της παρέμβασης μέσα σε πλαίσια υποβοήθησης εν 
πάση περιπτώσει ενός καλύτερου περιεχομένου και εξυπηρέτησης, αν θέλετε, των οποιωνδήποτε 
συμφερόντων.  Εδώ πέρα προσπαθούμε και ο σκοπός μας είναι να διασφαλίσουμε τα συμφέροντα των 
καλλιτεχνών και των χρηστών και είναι από όλους τους συναδέλφους, νομίζω, αυτή η κοινή προσπάθεια να 
εξευρεθεί μια καλή, δίκαιη λύση και, αντί αυτού, παρατηρούμε τέτοιου είδους θέματα, τα οποία πραγματικά 
δημιουργούν και φόβο και τρόμο.  Και δεν μπορεί, ανεξαρτήτως των μέσων που χρησιμοποιούνται…  
Αισθάνομαι ότι παρεμποδίζεται ο συνταγματικός μου ρόλος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Κύριε Χατζηγιάννη, νομίζω είσαι αρκετά χειραφετημένος κύριος, που δεν νομίζω να σε παρενοχλούν 
τέτοιου είδους παρεμβάσεις.  Είναι σύνηθες το φαινόμενο.  Οι βουλευτές καθήκον έχουν να πράττουν αυτό 
που πρέπει εκ του Συντάγματος. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, φτάσαμε στο τέλος της σημερινής συνεδρίας της Βουλής.  Η επόμενη 
συνεδρία της Βουλής ορίζεται για την ερχόμενη Πέμπτη, 28 Σεπτεμβρίου 2023, στις 4.00 μ.μ., με ημερήσια 
διάταξη η οποία θα σας αποσταλεί.   

 [Στις 22 Σεπτεμβρίου 2023 κυκλοφόρησε η ημερήσια διάταξη της δεύτερης συνεδρίας της Τρίτης 
Συνόδου της Δωδέκατης Βουλευτικής Περιόδου του σώματος: 

 Η Πρόεδρος της Βουλής συγκαλεί συνεδρία της ολομέλειας του σώματος την Πέμπτη, 28 Σεπτεμβρίου 
2023, στις 4.00 μ.μ., με την ακόλουθη ημερήσια διάταξη: 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΠΡΩΤΟ: Νομοθετική εργασία 

 1.  Ο περί Δημόσιας Υπηρεσίας (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος 
του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.01.062.177-2021). 

 2.  Οι περί Δημόσιας Υπηρεσίας (Ιατρικές Εξετάσεις και Ιατρική 
Περίθαλψη) Κανονισμοί του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.058.061-2021). 

 3.  Ο Τροποποιητικός (Αρ. 1) του περί Προϋπολογισμού του 
Ενιαίου Φορέα Εξώδικης Επίλυσης Διαφορών 
Χρηματοοικονομικής Φύσης του 2023 Νόμου του 2022 Νόμος 
του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.01.064.084-2023). 

 4.  Ο περί της Έκδοσης Δικαστικών Διαταγμάτων και Καταχώρησης 
Αντιπροσωπευτικών Αγωγών για την Προστασία των 
Συλλογικών Συμφερόντων των Καταναλωτών Νόμος του 2023. 
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(Αρ. Φακ. 23.01.064.063-2023). 

 5.  Σχέδιο ψηφίσματος για την καταδίκη των στρατιωτικών 
επιχειρήσεων του Αζερμπαϊτζάν κατά του αρμενικού πληθυσμού 
του Ναγκόρνο Καραμπάχ (Αρτσάχ). 
(Κατατέθηκε από την κοινοβουλευτική ομάδα του Δημοκρατικού 
Συναγερμού). 
(Αρ. Φακ. 23.10.001). 

 6.  Σχέδιο ψηφίσματος για την καταδίκη των στρατιωτικών 
επιχειρήσεων του Αζερμπαϊτζάν κατά του αρμενικού πληθυσμού 
του Ναγκόρνο Καραμπάχ (Αρτσάχ). 
(Κατατέθηκε από το Εθνικό Λαϊκό Μέτωπο). 
(Αρ. Φακ. 23.10.001). 

ΠΡΟΣ ΑΠΟΣΥΡΣΗ 7.  Ο περί Σωματείων και Ιδρυμάτων και για Άλλα Συναφή Θέματα 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2021.  
(Αρ. Φακ. 23.01.062.062-2021). 

 8.  Ο περί Αγαθοεργών Ιδρυμάτων (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2021.  
(Αρ. Φακ. 23.01.062.063-2021). 

 9.  Ο περί της Διασφάλισης και Πιστοποίησης της Ποιότητας της 
Ανώτερης Εκπαίδευσης και της Ίδρυσης και Λειτουργίας Φορέα 
για Συναφή Θέματα (Τροποποιητικός) Νόμος του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.01.063.218-2022). 

 10.  Ο περί Διεξαγωγής των Παγκύπριων Εξετάσεων Πρόσβασης 
στα Ανώτερα και Ανώτατα Εκπαιδευτικά Ιδρύματα (ΑΑΕΙ) της 
Κύπρου και της Ελλάδας Νόμος του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.01.063.062-2022). 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΔΕΥΤΕΡΟ: Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΡΙΤΟ: Ερωτήσεις και απαντήσεις 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΕΤΑΡΤΟ: Θέματα εγγραφέντα για συζήτηση 

 1. «Η αναθεωρητική πολιτική της Τουρκίας, η οποία αποσκοπεί 
στην αλλαγή των ισορροπιών στην ευρύτερη περιοχή, με στόχο 
να καταστεί ηγεμονική δύναμη, και οι κίνδυνοι που ελλοχεύουν». 
(Θέμα εγγραφέν με εισήγηση των κ. Χρίστου Σενέκη, βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου, Κωστή Ευσταθίου, 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας, και Σταύρου 
Παπαδούρη, βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού). 
(20.1.2022). 
(Αρ. Φακ. 23.05.055.001-2022). 

 2. «Μεταναστευτικό: Οι διεθνείς υποχρεώσεις της Δημοκρατίας, η 
ευρωπαϊκή διάσταση και η διαχείριση του θέματος». 
(Θέμα εγγραφέν με εισήγηση όλων των κομμάτων). 
(22.9.2022). 
(Αρ. Φακ. 23.05.055.002-2022).] 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Σε αυτό το σημείο κηρύσσω τη λήξη της σημερινής συνεδρίας. 

(Ώρα λήξης:  4.45 μ.μ.) 

Παρόντες βουλευτές 

(αλφαβητικά κατά κόμμα) 

ΔΗΣΥ 

Αλαμπρίτης Πρόδρομος Πάζαρος Χαράλαμπος 

Γεωργιάδης Χάρης Σούπερμαν Θεοδώρου Ρίτα 
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Γεωργίου Νίκος Σύκας Νίκος 

Κουλλά Ονούφριος Τορναρίτης Νίκος 

Μαυρίδης Μάριος Τσιρίδου Φωτεινή 

Νεοφύτου Αβέρωφ Χατζηγιάννης Κυριάκος 

Ορφανίδου Σάβια  

ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις 

Γαβριήλ Γιαννάκης Νικολάου Μαρίνα 

Δαμιανού Άριστος Πασιουρτίδης Ανδρέας 

Καυκαλιάς Αντρέας Φακοντής Βαλεντίνος 

Κουκουμάς Γιώργος Χριστόφιας Χρίστος  

Κώστα Κώστας Χριστοφίδης Χρίστος 

Λουκαΐδης Γιώργος  

ΔΗΚΟ 

Ερωτοκρίτου Χριστιάνα Παντελίδης Χρύσης 

Κουλίας Ζαχαρίας Παπαδόπουλος Νικόλας 

Λεωνίδου Πανίκος Σενέκης Χρίστος 

Μυλωνάς Παύλος  

ΕΛΑΜ 

Ιωάννου Σωτήρης Παπαγιάννης Λίνος 

ΕΔΕΚ Σοσιαλιστικό Κόμμα 

Σιζόπουλος Μαρίνος 

ΔΗΠΑ-Συνεργασία 

Μουσιούττας Μαρίνος Τρυφωνίδης Αλέκος 

Κίνημα Οικολόγων-Συνεργασία Πολιτών 

Ατταλίδου Αλεξάνδρα Παπαδούρης Σταύρος 

Θεοπέμπτου Χαράλαμπος  

Μεμονωμένος σοσιαλιστής βουλευτής 

Ευσταθίου Κωστής  

Παρόντες αντιπρόσωποι θρησκευτικών ομάδων 

Μαχτεσιάν Βαρτκές (Αρμενίων) 

Μαντοβάνη Αντωνέλλα (Λατίνων) 

 ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ Σελ. 

1.  Αναφορά του προεδρεύοντος της συνεδρίασης κ. Ζαχαρία Κουλία στις πλημμύρες στην 
Ελλάδα, στον πρόσφατο θάνατο των πέντε μελών της ελληνικής αποστολής στη Λιβύη, στην 
Ημέρα Μνήμης και Τιμής για τον Ελληνισμό της Μικράς Ασίας και στην Παγκόσμια Ημέρα 
Ειρήνης, καθώς και παρατηρήσεις των κ. Γιώργου Λουκαΐδη και Παύλου Μυλωνά για τις 
πλημμύρες στη Λιβύη και τη συνεχιζόμενη γενοκτονία των Αρμενίων στο Ναγκόρνο 
Καραμπάχ, αντίστοιχα. 

1 

2.  Ενημέρωση για τις ακόλουθες διεθνείς δραστηριότητες της Βουλής των Αντιπροσώπων: 3 

 α. Συμμετοχή των κ. Χαράλαμπου Θεοπέμπτου και Άριστου Δαμιανού στο 
Κοινοβουλευτικό Φόρουμ Ασφάλειας και Πληροφοριών στο βρετανικό κοινοβούλιο.  

3 
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 β. Συμμετοχή κοινοβουλευτικής αντιπροσωπίας (Ανδρέας Πασιουρτίδης, ως επικεφαλής, 
και Ρίτα Θεοδώρου Σούπερμαν) στην Κοινοβουλευτική Συνέλευση της Μεσογείου 
(ΚΣΜ). 

3 

 γ. Συμμετοχή της κ. Ρίτας Θεοδώρου Σούπερμαν στην 4η αποστολή της ΚΣΜ στη Μέση 
Ανατολή. 

3 

 δ. Συμμετοχή του κ. Κωστή Ευσταθίου σε συνεδρία της Επιτροπής Νομικών και 
Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων της Κοινοβουλευτικής Συνέλευσης του Συμβουλίου της 
Ευρώπης (ΚΣΣΕ) στο Παρίσι. 

3 

 ε. Συμμετοχή των κ. Νίκου Τορναρίτη και Γιώργου Λουκαΐδη σε συνεδρία της Επιτροπής 
Πολιτικών Υποθέσεων και Δημοκρατίας της ΚΣΣΕ στο Παρίσι. 

3 

 στ. Συμμετοχή των κ. Νίκου Τορναρίτη και Γιώργου Λουκαΐδη σε συνεδρία της Επιτροπής 
για την Παρακολούθηση των Υποχρεώσεων και Δεσμεύσεων των κρατών μελών του 
Συμβουλίου της Ευρώπης. 

4 

 ζ. Συμμετοχή της κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου, Αντιπροέδρου της Κοινοβουλευτικής 
Συνέλευσης του Οργανισμού για την Ασφάλεια και τη Συνεργασία στην Ευρώπη (ΚΣ 
ΟΑΣΕ) και Ειδικής Αντιπροσώπου της Συνέλευσης για την Καταπολέμηση της 
Διαφθοράς, στο Οικονομικό και Περιβαλλοντικό Φόρουμ του ΟΑΣΕ στην Πράγα. 

4 

 η. Συμμετοχή του κ. Αβέρωφ Νεοφύτου, επικεφαλής της κυπριακής αντιπροσωπίας στη 
Διακοινοβουλευτική Ένωση, στις εργασίες της 52ης Συνόδου της Συντονιστικής 
Επιτροπής της Κοινοβουλευτικής Διάσκεψης του Παγκόσμιου Οργανισμού Εμπορίου 
(ΠΟΕ) στη Γενεύη. 

4 

 θ. Συμμετοχή του κ. Χάρη Γεωργιάδη, προέδρου της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής 
Εξωτερικών και Ευρωπαϊκών Υποθέσεων, στη Συνάντηση Προέδρων των Επιτροπών 
Ευρωπαϊκών Υποθέσεων των Κοινοβουλίων της Ευρωπαϊκής Ένωσης (COSAC) στη 
Μαδρίτη. 

4 

 ι. Αποστολή κειμένου Γνώμης από την Κοινοβουλευτική Επιτροπή Γεωργίας και 
Φυσικών Πόρων προς τα θεσμικά όργανα της Ευρωπαϊκής Ένωσης σε σχέση με υπό 
συζήτηση νομοθετική πρόταση που αφορά στη θέσπιση κανόνων για την ορθολογική 
χρήση φυτοπροστατευτικών προϊόντων. 

4 

3.  Ανακοίνωση από τον προεδρεύοντα της Βουλής αλλαγής στη σύνθεση της Επιτροπής 
Επιλογής. 

4 

4.  Έκθεση για την πρόταση νόμου «Ο περί Μηχανοκινήτων Οχημάτων και Τροχαίας Κινήσεως 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 2021», συζήτηση (Κωστής Ευσταθίου, Χρύσης 
Παντελίδης, Αλεξάνδρα Ατταλίδου)  και ψήφισή της σε νόμο με τον τίτλο «Ο περί 
Μηχανοκινήτων Οχημάτων και Τροχαίας Κινήσεως (Τροποποιητικός) Νόμος του 2023». 

5 

5.  Έκθεση για την πρόταση νόμου «Ο περί Προστασίας και Διαχείρισης των Υδάτων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2022», παρατηρήσεις του κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη και ψήφισή 
της σε νόμο.  

10 

6.  Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων. 14 

7.  Ερωτήσεις βουλευτών: 25 

 - Παράπονα κατοίκων της κοινότητας Τάλας για επέμβαση σε κοίτη αργακιού στην 
περιοχή «Στεφάνη». 

25 

 - Κατανομή κρατικών πόρων στα μέσα μαζικής ενημέρωσης για σκοπούς διαφήμισης. 25 

 - Κατάλογος επαγγελμάτων στο λογισμικό εγγραφής ανέργων. 25 

 - Κρατικές ετήσιες δαπάνες για διαδικτυακές ενημερωτικές εκστρατείες προς την 
Google Ireland Limited και προς άλλους παροχείς. 

26 

 - Το ζήτημα της λειτουργίας κέντρων αποτέφρωσης. 26 

 - Ειδικό σχέδιο για τη στήριξη ατόμων με θαλασσαιμία με ανεπαρκείς εισφορές στο 
Ταμείο Κοινωνικών Ασφαλίσεων.   

26 

 - Υλοποίηση προεκλογικής δέσμευσης για τον διαχωρισμό του ρόλου του νομικού 
συμβούλου του κράτους από εκείνον του δημόσιου κατήγορου. 

26 
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 - Καθεστώς αδειοδότησης και χρήσης διαφημιστικών πινακίδων σε κρατική γη.   26 

 - Στοιχεία σχετικά με τις κάμερες ελέγχου τροχαίων παραβάσεων.  27 

 - Η μετατροπή της Βιομηχανικής Ζώνης Β2 στην περιοχή Κόσιης σε Ζώνη Αναπτύξεως 
Α΄. 

27 

 - Στοιχεία για καταγγελίες περιστατικών βίας κατά γυναικών και ενδοοικογενειακής βίας 
με θύτες στελέχη της Αστυνομίας Κύπρου. 

27 

 - Έκρηξη δασικών πυρκαγιών από γυμνά καλώδια της ΑΗΚ. 28 

 - Αποτροπή εισόδου ληπτών δημόσιου βοηθήματος σε πρακτορεία στοιχημάτων και 
καζίνα. 

28 

 - Λειτουργία των καταλόγων διοριστέων και διορισίμων και μελλοντικός σχεδιασμός. 28 

 - Υπεύθυνη υπηρεσία για ανταπόκριση σε καταγγελίες για παράνομη ρίψη βεγγαλικών 
κατά τις βραδινές ώρες. 

28 

 - Όροι απορρύπανσης κατά τις αποξηλώσεις εγκαταστάσεων πετρελαιοειδών ή 
εγκαταστάσεων στις οποίες γίνεται χρήση χημικών. 

28 

 - Ενέργειες για αναδάσωση καμένων δασικών περιοχών μετά από πυρκαγιές. 28 

 - Αγορά συρματοπλέγματος στη Νεκρή Ζώνη, περιοχή Αστρομερίτη-Ακακίου. 28 

 - Ζητήματα σχετικά με τη νέα πτέρυγα του Γενικού Νοσοκομείου Λάρνακας.   29 

 - Πίστωση μονάδων υπαίθρου σε αποσπασθέντες στο Υπουργείο Παιδείας, 
Αθλητισμού και Νεολαίας εκπαιδευτικούς. 

29 

 - Πρόοδος εργασιών οδικής σύνδεσης των Τάφων των Βασιλέων με την Πέγεια. 29 

 - Ίδρυση δημόσιας πανεπιστημιακής σχολής στη Λάρνακα. 29 

 - Ανέγερση της νέας τεχνικής σχολής στη Λάρνακα. 29 

 - Ερωτήματα για την αξιολόγηση ατόμων με απώλεια ακοής από το Τμήμα Κοινωνικής 
Ενσωμάτωσης Ατόμων με Αναπηρίες.   

30 

 - Ζητήματα σχετικά με την εφαρμογή του περί Σωματείων και Ιδρυμάτων και για Άλλα 
Συναφή Θέματα Νόμου. 

30 

 - Ενδεχόμενες αποζημιώσεις σε καλλιεργητές στην επαρχία Πάφου. 31 

 - Δημιουργία μαρίνας στην περιοχή «Πότιμα» στην Πάφο. 31 

 - Στοιχεία για τα αποδημητικά πουλιά που διαχειμάζουν στην Κύπρο. 31 

 - Στοιχεία για το πουλί «βραχοπλουμίδι» στην Κύπρο. 31 

 - Αιτήσεις παραχώρησης άδειας εγκατάστασης φωτοβολταϊκών. 31 

 - Ποσοστό κατανομής και οικονομικής συμβολής του τουρισμού ανά επαρχία. 32 

 - Καταστροφή πινακίδων σήμανσης τροχαίας. 32 

 - Καταγραφή παραβάσεων μέσω του συστήματος φωτοεπισήμανσης και εξέταση των 
σχετικών ενστάσεων. 

32 

 - Ανάγκη προστασίας της φραγκοσυκιάς από τον ψευδόκοκκο. 32 

 - Καταμέτρηση της στάθμης της θάλασσας στην Κύπρο. 32 

 - Ανέγερση νέων σχολικών μονάδων στην επαρχία Πάφου.   33 

 - Επιστροφή φόρου εισοδήματος. 33 

 - Το ενδεχόμενο τοποθέτησης φωτοβολταϊκών σε όλα τα δημόσια κτίρια. 33 

 - Η λειτουργία του θεσμού της υιοθεσίας και της αναδοχής παιδιού και το ενδεχόμενο 
εκσυγχρονισμού. 

33 

 - Καταγγελίες για παράνομο εμπόριο άγριας ζωής μέσω Κύπρου. 33 

 - Ζημιές σε κατοικίες από τις δονήσεις αεροπλάνων σε περιοχές κοντά στο αεροδρόμιο 34 
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Λάρνακας. 

 - Η μελέτη για ενίσχυση ή αποζημίωση των επηρεαζόμενων από τη λειτουργία του 
αερολιμένα Λάρνακας δήμων. 

34 

 - Διάθεση περιουσίας σε Ελληνοκυπρίους από τον Κηδεμόνα Τουρκοκυπριακών 
Περιουσιών στη Λεμεσό (εμπιστευτική ερώτηση).    

34 

 - Εκτροπή νερού από τον ποταμό Κούρη στον Σαϊττά και μεταφορά του σε παράνομες 
εγκαταστάσεις στην Τριμήκληνη. 

34 

 - Στέγαση στον Μαζωτό των ευρημάτων του ναυαγίου που ανευρέθηκε στη θαλάσσια 
περιοχή του. 

35 

 - Αίτημα δημιουργίας κοινοτικού δημόσιου νηπιαγωγείου στον Μαζωτό. 35 

 - Ανέγερση αίθουσας πολλαπλής χρήσης στον Μαζωτό. 35 

 - Διάβρωση της παραλίας στον Μαζωτό λόγω κατασκευής κυματοθραυστών. 36 

 - Ανακαίνιση κτιρίων της Κυπριακής Δημοκρατίας για εξοικονόμηση ενέργειας. 36 

 - Ερωτήματα για τους συλληφθέντες στη Σιγκαπούρη «Κυπρίους». 36 

 - Ναυαγοσωστική κάλυψη παραλιών. 36 

 - Δημιουργία βιοτεχνικής περιοχής στη Σολέα και ένταξή της στον κρατικό 
προϋπολογισμό για το 2024. 

37 

 - Κατασκευή ελικοδρομίου στη Ληνού και ένταξή του στον κρατικό προϋπολογισμό του 
2024. 

37 

 - Διοικητική αυτονόμηση δημόσιων νοσηλευτηρίων. 37 

 - Σχολή εξειδικευμένης σειράς μαθημάτων για παραβάτες οδηγούς. 38 

 - Εφαρμογή του ευρωπαϊκού Κανονισμού 319 του 2019 για την προστασία σκύλων και 
γάτων σε εκτροφεία, ξενοδοχεία, καταφύγια και υποστατικά προσωρινής φύλαξης. 

38 

 - Μέτρα πρόληψης και καταστολής των φαινομένων οπαδικής βίας και χουλιγκανισμού. 38 

 - Το παρόν και το μέλλον του Διεθνούς Φεστιβάλ ΚΥΠΡΙΑ. 38 

 - Εκθέσεις εσωτερικών ελέγχων της Κυπριακής Ομοσπονδίας Παραδοσιακού 
Taekwon-do. 

38 

 - Προϋπολογισμοί και εκθέσεις εσωτερικών ελέγχων της Παγκύπριας Ομοσπονδίας 
Ερασιτεχνικής Πυγμαχίας. 

39 

 - Αίτημα για αποστολή των εκθέσεων των ελεγκτικών γραφείων για την Παγκύπρια 
Ομοσπονδία Τζούντο.  

39 

 - Η ανάδειξη της αρχιτεκτονικής του διατηρητέου αρχοντικού στη λεωφόρο Αθηνών στη 
Λάρνακα. 

39 

 - Προβλήματα στο Νεφρολογικό Τμήμα και στη Μονάδα Αιμοκάθαρσης του Γενικού 
Νοσοκομείου Λάρνακας. 

39 

 - Η αξιολόγηση του έργου «EuroAsia Interconnector» και ενδεχόμενη κρατική 
χρηματοδότηση. 

39 

 - Διαθέσιμα κεφάλαια των ιδιωτών επενδυτών για την υλοποίηση της ηλεκτρικής 
διασύνδεσης EuroAsia Interconnector. 

40 

 - Μέτρα για την ψηφιακή ασφάλεια. 40 

 - Ανάρτηση σημαίας ΛΟΑΤΚΙ+ στο Υπουργείο Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως. 40 

 - Έλλειψη  κλιματιστικών και συστημάτων θέρμανσης σε μονάδες της Εθνικής 
Φρουράς. 

40 

 - Στέγαση και αναπτυξιακή πολιτική στην κοινότητα Αυδήμου. 41 

 - Το ρυθμιστικό πλαίσιο για την αδειοδότηση και χωροθέτηση εγκαταστάσεων ΑΠΕ 
σύμφωνα με τη σχετική στρατηγική μελέτη επιπτώσεων στο περιβάλλον.  

41 
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 - Χορηγία σε μη δικαιούχες εταιρείες μέσω του Σχεδίου Κρατικής Ενίσχυσης 
Επιχειρήσεων και Αυτοτελώς Εργαζομένων λόγω λάθους. 

41 

 - Υλοποίηση διαδικασίας έκδοσης τίτλων ιδιοκτησίας και πιστοποιητικών μίσθωσης σε 
πρόσφυγες στον Τακτακαλά. 

41 

 - Ύψος εισφοράς στο Cyprus Integrity Forum. 42 

 - Καταγγελίες σχετικά με ενοικίαση ή χρήση παραλιών από ιδιώτες. 42 

 - Ενδεχόμενο προσέλευσης μαθητών και μαθητριών στις σχολικές μονάδες με 
βερμούδες. 

42 

 - Η πορεία του έργου ανάπτυξης της μαρίνας και του λιμανιού Λάρνακας.  42 

 - Αναλυτική κατάσταση των μέχρι σήμερα δαπανών για την ετοιμασία της νέας 
νομοθεσίας για την ενιαία εκπαίδευση. 

43 

 - Πιθανολογούμενη παραπλάνηση της Βουλής από λειτουργούς του Υπουργείου 
Οικονομικών στο πλαίσιο τροποποίησης νόμου για τη φορολογία εισοδήματος. 

43 

 - Στάδιο διαδικασίας ίδρυσης του Ινστιτούτου Έρευνας Καρκίνου Κύπρου. 43 

 - Ίδρυση Ηπατολογικής Κλινικής στο Γενικό Νοσοκομείο Λευκωσίας και στήριξη 
ασθενών με ηπατικά προβλήματα.  

43 

 - Νομοσχέδιο για τα δικαιώματα των αυτοεργοδοτουμένων σε επιδόματα από το Ταμείο 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων. 

43 

 - Σχεδιασμοί για στήριξη ατόμων με διατροφικές διαταραχές. 43 

 - Υπήκοοι τρίτων χωρών που εγγράφονται σε ακαδημαϊκά ιδρύματα και έπειτα 
αιτούνται πολιτικό άσυλο. 

43 

 - Αριθμός αιτήσεων για πολιτικό άσυλο από εργάτες από τρίτες χώρες και ενέργειες 
αρμοδίων. 

44 

 - Διορισμός εκπαιδευτικών με σύμβαση ή με αγορά υπηρεσιών. 44 

 - Κατάργηση ή μη των καταλόγων διοριστέων και διορισμός εκπαιδευτικών από τους 
καταλόγους διορισίμων. 

44 

 - Απευθείας ανάθεση του εθνικού ηλεκτρονικού πορτοφολιού (eWallet) και άλλων 
προσφορών. 

44 

 - Αναπροσαρμογή των ποσών των επιδομάτων του Υφυπουργείου Κοινωνικής 
Πρόνοιας. 

44 

 - Eπέκταση των ωφελημάτων της Ευρωπαϊκής Κάρτας Αναπηρίας. 44 

 - Έγκαιρη ιατρική περίθαλψη και προμήθεια φαρμάκων στις παιδικές κατασκηνώσεις 
στο Τρόοδος. 

45 

 - Επανεκτίμηση γης από το Τμήμα Κτηματολογίου και Χωρομετρίας και ενδεχόμενο 
παραχώρησης αντισταθμιστικών μέτρων στους ιδιοκτήτες γης με μηδενική ανάπτυξη. 

45 

 - Ποσό ενοικίασης κτιρίων για στέγαση κρατικών υπηρεσιών, μητρώο και φόροι προς 
ιδιοκτήτες. 

45 

 - Ερώτηση σχετικά με τον αριθμό των αστέγων ανά επαρχία. 46 

 - Αφαίρεση των αμιάντων από τις στέγες κατοικιών στον συνοικισμό αυτοστέγασης στο 
Ξυλοφάγου. 

46 

 - Επιδιόρθωση οδοστρώματος στον δήμο Αραδίππου. 46 

 - Αρμόδιες αρχές, προδιαγραφές και δικαίωμα αίτησης για την τοποθέτηση 
κυρτωμάτων. 

46 

 - Κτίρια των δημόσιων υπηρεσιών προσβάσιμα για άτομα με αναπηρίες. 46 

 - Κατάλογος αδιάθετων τουρκοκυπριακών κλήρων. 46 

 - Αχρησιμοποίητα τουρκοκυπριακά εμπορικά υποστατικά ανά επαρχία. 46 
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 - Αχρησιμοποίητες τουρκοκυπριακές κατοικίες. 46 

 - Τα κριτήρια διορισμού στα γνωμοδοτικά συμβούλια των κέντρων αριστείας. 47 

 - Χρονοδιάγραμμα αλλαγών στις πολεοδομικές ζώνες. 47 

8.  Απαντήσεις υπουργών στις ακόλουθες ερωτήσεις βουλευτών: 47 

 - Συστήματα καταγραφής διερχόμενων αυτοκινήτων. 47 

 - Έργο ανέγερσης ΚΕΠ στο κτίριο της πρώην ΣΠΕ Λατσιών (δύο απαντήσεις). 47 

 - Κτίρια ενοικιαζόμενα για στέγαση κρατικών υπηρεσιών. 48 

 - Δυσμενείς διακρίσεις στη διαβούλευση πολεοδομικής αρχής με περιοίκους. 48 

 - Η λειτουργία του συστήματος της κάρτας φιλάθλου. 49 

 - Σχέδιο Παροχής Κινήτρων για Εργασιακή Αποκατάσταση Αποφυλακισθέντων. 50 

 - Υποστελέχωση σε νοσοκομείο του ΟΚΥΠΥ και καθυστέρηση στην πλήρωση κενών 
θέσεων. 

51 

 - Απαλλοτρίωση και επίταξη τεμαχίων γης στο πλαίσιο της κατασκευής του 
αυτοκινητoδρόμου Πάφου-Πόλεως Χρυσοχούς.   

52 

 - Καθυστέρηση καταβολής οφειλομένων σε επιχειρήσεις για το σχέδιο εργοδότησης 
ανέργων. 

52 

 - Τρόπος επιλογής εκπροσώπησης στην Ευρωπαϊκή Οικονομική και Κοινωνική 
Επιτροπή. 

53 

 - Μη διαθέσιμες βελόνες για αυτοέλεγχο του επιπέδου σακχάρου στο αίμα. 54 

 - Ενεργοποίηση από τράπεζες της κρατικής εγγύησης για μη εξυπηρετούμενα δάνεια 
που παραχωρήθηκαν μέσω του Κεντρικού Φορέα Ισότιμης Κατανομής Βαρών. 

54 

 - Η λεωφόρος Γρηγόρη Αυξεντίου και Αρχιεπισκόπου Μακαρίου Γ´ στην 
Κοκκινοτριμιθιά (δύο απαντήσεις). 

55 

 - Προσόντα, καθήκοντα και απολαβές εργοδοτουμένων στην Προεδρία (εμπιστευτική 
απάντηση). 

57 

 - Χρηματοδότηση πρόσληψης οριοφυλάκων για επιτήρηση της Πράσινης Γραμμής. 57 

 - Καθαρισμός χόρτων στις ορεινές περιοχές προς αποφυγή του κινδύνου πυρκαγιάς.   58 

 - Δωρεάν ή μη παροχή δικαιωμάτων εκπομπών στην Αρχή Ηλεκτρισμού Κύπρου. 59 

 - Αξιοποίηση εγκαταλειμμένου δημόσιου κτιρίου στο Τσακιλερό. 59 

 - Παραχώρηση του κτιρίου της πρώην συνεργατικής στην κοινότητα Αυγόρου. 60 

 - Χρονοδιαγράμματα υιοθέτησης και εφαρμογής του Medical Audit. 61 

 - Ηλεκτροφωτισμός των κόμβων στις εξόδους Χοιροκοιτίας και Ζυγίου-Καλαβασού. 61 

 - Ανάγκη βελτίωσης του δρόμου Ορκόντα-Κάμπου. 62 

 - Αριθμός φυσικών προσώπων που επηρεάζονται από πρόνοια του περί Φορολογίας 
του Εισοδήματος Νόμου του 2002. 

62 

 - Ανάπλαση του παραλιακού πεζόδρομου στην κοινότητα Περβολιών της Λάρνακας. 63 

 - Ανέγερση νέου γυμνασίου στο κέντρο της Πάφου. 63 

 - Θερμική καταπόνηση εργαζομένων σε εργοτάξια και υποστατικά. 64 

 - Αίθουσα πολλαπλών χρήσεων στο Παγκύπριο Λύκειο Λάρνακας. 65 

 - Εφαρμογή της υπουργικής απόφασης για μηδενικό συντελεστή ΦΠΑ σε βασικά 
προϊόντα. 

66 

 - Διερεύνηση ενεργειών της Αστυνομίας για το πόρισμα Παπασταύρου (εμπιστευτική 
απάντηση). 

66 

 - Μόνιμη στελέχωση των Κεντρικών Φυλακών με δύο ψυχιάτρους. 66 
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 - Δημιουργία τουριστικής αστυνομίας. 67 

 - Καθεστώς εργοδότησης αιτητών πολιτικού ασύλου στα αεροδρόμια Λάρνακας και 
Πάφου. 

68 

 - Η λειτουργία των θερινών δημόσιων σχολείων. 69 

 - Η λειτουργία του Συμβουλίου Ιατρικώς Υποβοηθούμενης Αναπαραγωγής. 70 

 - Προβλήματα με την εφαρμογή της νομοθεσίας για την υποχρεωτική χρήση 
συστήματος συγκράτησης παιδιών κατά τη μεταφορά με λεωφορείο.   

70 

 - Κατανομή κρατικών πόρων στα μέσα μαζικής ενημέρωσης για σκοπούς διαφήμισης.   71 

 - Κατάλογος επαγγελμάτων στο λογισμικό εγγραφής ανέργων. 74 

 - Το ζήτημα της λειτουργίας κέντρων αποτέφρωσης. 74 

 - Καθεστώς αδειοδότησης και χρήσης διαφημιστικών πινακίδων σε κρατική γη 
(εμπιστευτική απάντηση).   

74 

 - Στοιχεία σχετικά με τις κάμερες ελέγχου τροχαίων παραβάσεων.  74 

 - Η μετατροπή της Βιομηχανικής Ζώνης Β2 στην περιοχή Κόσιης σε Ζώνη Αναπτύξεως 
Α΄. 

75 

 - Έκρηξη δασικών πυρκαγιών από γυμνά καλώδια της ΑΗΚ. 76 

 - Ανέγερση της νέας τεχνικής σχολής στη Λάρνακα. 76 

 - Ζητήματα σχετικά με την εφαρμογή του περί Σωματείων και Ιδρυμάτων και για Άλλα 
Συναφή Θέματα Νόμου. 

77 

 - Ποσοστό κατανομής και οικονομικής συμβολής του τουρισμού ανά επαρχία. 79 

 - Επιστροφή φόρου εισοδήματος. 81 

 - Δημιουργία Βιοτεχνικής Περιοχής στη Σολέα και ένταξή της στον κρατικό 
προϋπολογισμό για το 2024. 

81 

9.  Σχόλιο του κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη, προέδρου της Κοινοβουλευτικής Eπιτροπής Ενέργειας, 
Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού, για την πρόταση νόμου «Ο περί της Συλλογικής 
Διαχείρισης Δικαιωμάτων Πνευματικής Ιδιοκτησίας και Συγγενικών Δικαιωμάτων καθώς και 
για τη Χορήγηση Πολυεδαφικών Αδειών για Επιγραμμικές Χρήσεις Μουσικών Έργων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2023», που συζητείται στην επιτροπή. 

82 

10.  Ημερήσια διάταξη της επόμενης συνεδρίας. 82 

11.  Παρουσίες βουλευτών και αντιπροσώπων θρησκευτικών ομάδων. 83 
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